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Αθήνα, σήµερα στις 24 Οκτωβρίου 2012, ηµέρα Τετάρτη και
ώρα 10.34’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ ΝΑΚΟΥ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 23 Οκτωβρίου
2012 εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα Πρακτικά της ΝΔ’ συνεδριάσεώς του, της 23ης
Οκτωβρίου 2012, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχε-
δίου νόµου: «Κύρωση της Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου
«Μεταφορά  Μαθητών για το σχολικό έτος 2012-2013 (Α’171),
µεταφορά αρµοδιότητας στις Περιφέρειες και άλλες διατάξεις».)

Η καθυστέρηση, µέχρι να ειδοποιηθεί ο κύριος Υφυπουργός,
οφείλεται στη τηλεδιάσκεψη που είχε ο κύριος Υπουργός.

Εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της 

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ  ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Κύρωση της
από 6 Σεπτεµβρίου 2012 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου
«Τροποποίηση του τελευταίου εδαφίου της παραγράφου 1 του
άρθρου 3 του ν. 3986/2011 “Επείγοντα µέτρα Εφαρµογής Μεσο-
πρόθεσµου Πλαισίου Δηµοσιονοµικής Στρατηγικής 2012-2015”
(Α’152), όπως ισχύει» (Α’ 174), της από 7 Σεπτεµβρίου 2012 Πρά-
ξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Κατάργηση ελάχιστου ποσο-
στού Ελληνικού Δηµοσίου σε ΕΛΠΕ, ΔΕΗ, ΟΠΑΠ, ΟΔΙΕ, ΕΥΔΑΠ,
ΕΥΑΘ, ΕΛΤΑ, Οργανισµό Λιµένος Πειραιώς, Θεσσαλονίκης, Αλε-
ξανδρούπολης, Βόλου, Ελευσίνας, Ηγουµενίτσας, Ηρακλείου,
Καβάλας, Κέρκυρας, Λαυρίου, Πατρών και Ραφήνας, καθώς και
κατάργηση του άρθρου 11 του ν. 3631/2008 (Α’6)» (Α’175) και
άλλες διατάξεις».

Στη Διάσκεψη των Προέδρων αποφασίστηκε η συζήτηση του
νοµοσχεδίου σε δύο έως τρείς συνεδριάσεις. Στη σηµερινή συ-
νεδρίαση θα συζητηθεί το νοµοσχέδιο επί της αρχής. Εάν χρει-
αστεί η δεύτερη σηµερινή συνεδρίαση, θα υπάρξει εµβόλιµη
συνεδρίαση το απόγευµα και θα εξαρτηθεί από τον αριθµό των
συναδέλφων που θα εγγραφούν. Θα διακόψουµε το µεσηµέρι
στις 15.30’ και θα επανέλθουµε, εάν χρειαστεί, στις 18.00’. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Να δούµε πρώτα τον  κατάλογο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Να εγγραφούν πρώτα.

Εάν δεν αρχίσει ο εισηγητής, πώς θα εγγραφούν κύριε Λαφα-
ζάνη;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Να µην αποφασίσουµε από τώρα
για 15.30’.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ο Γραµµατέας της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ ορίζει ειδικό αγορητή τον κ.
Πάρη Κουκουλόπουλο.

Ο Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας των Ανεξαρτή-
των Ελλήνων  ορίζει ειδικό αγορητή τον κ. Κωνσταντίνο Μαρκό-
πουλο.

Από τη Χρυσή Αυγή ορίζεται Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
και ειδικός αγορητής ο κ. Γεώργιος Γερµενής. 

Ο Πρόεδρος της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Φώτης Κουβέλης
ορίζει ειδική αγορήτρια τη Βουλευτή Θεσσαλονίκης κ. Ασηµίνα
Ξηροτύρη-Αικατερινάρη. 

Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδας  ορίζεται ο κ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος και ει-
δικός αγορητής ο κ. Χρήστος Κατσώτης. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω
το λόγο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ορίστε, κύριε Λαφαζάνη.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εδώ έχουµε δια-

δικασίες εξπρές, οι οποίες καταργούν και τα στοιχειώδη στον
Κανονισµό.  Και θα ήθελα να επιστήσω την προσοχή σας στο γε-
γονός ότι ο Κανονισµός της Βουλής στο άρθρο 91 παράγραφος
7, µας λέει ότι η έκθεση της Διαρκούς Επιτροπής διανέµεται
στους Βουλευτές τουλάχιστον δύο µέρες πριν από την πρώτη
συνεδρίαση της Βουλής που έχει  οριστεί για τη συζήτηση του
νοµοσχεδίου ή της πρότασης νόµου. Και βλέπουµε εδώ την έκ-
θεση µε ηµεροµηνία 23-10, δηλαδή µε χθεσινή ηµεροµηνία. Του-
λάχιστον δύο µέρες λέει. Γιατί το κάνετε αυτό; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Να διευκρινίσω, κύριε
Λαφαζάνη. Τη Δευτέρα το βράδυ σας διενεµήθη. Η άλλη είναι
συµπληρωµατική. Άρα, ακολουθήθηκε ακριβώς το άρθρο 91 στο
οποίο αναφέρεστε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μη διακωµωδείτε εδώ τις συζη-
τήσεις µας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Δεν έχω καµµία διάθεση,
κύριε Λαφαζάνη. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα, µε συγχωρείτε. Μα λέτε για
συµπληρωµατική και ότι διενεµήθη. Να η έκθεση. Λέει Αθήνα 23-
10. Είναι η  χθεσινή ηµεροµηνία. Χθες είχαµε 23-10 και σήµερα
γίνεται η Ολοµέλεια. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Σηµασία έχει η ηµερο-
µηνία ή πότε διενεµήθη; 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα, τώρα µας  λέτε πότε διενε-
µήθη; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Εγώ βλέπω ότι η  έκθε-
ση γράφει 22 Οκτωβρίου και ότι διενεµήθη τη Δευτέρα το από-
γευµα.  

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’
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ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Η έκθεση που έχω εγώ λέει 23
του µηνός. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Της επιστηµονικής επι-
τροπής; 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Βεβαίως, της επιστηµονικής επι-
τροπής. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Πριν από λίγο µιλούσατε
για το πρακτικό, για την έκθεση της επιτροπής. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Για την έκθεση της επιστηµονι-
κής επιτροπής. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Η έκθεση, σύµφωνα µε
τον Κανονισµό, είναι είκοσι τέσσερις ώρες πριν. Το πρακτικό
αυτό έχετε δίκιο ότι πρέπει να είναι σύµφωνα µε το άρθρο 91.
Αυτό όµως διενεµήθη τη Δευτέρα και  έχει ηµεροµηνία 22 Οκτω-
βρίου. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Να το δούµε το πρακτικό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ορίστε, είναι στη διά-

θεσή σας. 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το

λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Γιατί θέλετε το λόγο,

κύριε Μαριά; Επί της διαδικασίας;
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ ΜΑΡΙΑΣ: Επί της διαδικασίας, επί του θέ-

µατος που τέθηκε προηγουµένως.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ορίστε.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ ΜΑΡΙΑΣ: Κοιτάξτε, υπάρχει ένα σοβαρό ζή-

τηµα που έχει σχέση µε το πότε διανέµεται η έκθεση της επιστη-
µονικής επιτροπής, αλλά αυτήν τη στιγµή, νοµίζω, ότι το πιο
ουσιαστικό ζήτηµα αφορά την έκθεση του ΤΑΙΠΕΔ. Σύµφωνα µε
το µνηµόνιο, σε µία επίφαση δηµοκρατίας το ΔΝΤ και η Τρόικα
έχουν πει ότι θα πρέπει να ενηµερώνεται µε έκθεση δράσης του
ΤΑΙΠΕΔ η Ολοµέλεια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Αυτό, κύριε Μαριά, δεν
είναι διαδικαστικό. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ ΜΑΡΙΑΣ: Αφήστε µε µισό λεπτό. 
Μέχρι στιγµής δεν έχει έρθει καµµία έκθεση του ΤΑΙΠΕΔ. Κα-

λούµε εδώ τους Βουλευτές να ψηφίσουν αποκρατικοποιήσεις,
όταν το ίδιο το ΤΑΙΠΕΔ δεν έχει δώσει την έκθεσή του. Αυτά είναι
σοβαρά ζητήµατα σε συνδυασµό και µε το προηγούµενο που τέ-
θηκε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): «Κατάργηση ελάχιστου
ποσοστού του ελληνικού δηµοσίου λέει.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ ΜΑΡΙΑΣ: …τα οποία θεωρούµε ότι είναι
πάρα πολύ σηµαντικά. 

Το ΤΑΙΠΕΔ έχει πάρει τις µετοχές...
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριε Μαριά, είστε εκτός

θέµατος. Παρακαλώ πολύ! 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ ΜΑΡΙΑΣ: Το θέτουµε στην κρίση του Προ-

εδρείου. Σας έθεσα το προηγούµενο θέµα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Είστε εκτός θέµατος.
Το λόγο έχει ο Εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Ιορδάνης Τζαµ-

τζής.
ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζη-

τούµε το σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών που αφορά
πρώτον, την κύρωση της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου,
σχετικά µε την τροποποίηση του τελευταίου εδαφίου της παρα-
γράφου 1, του άρθρου 3, του ν. 3986/2011 «Επείγοντα µέτρα
Εφαρµογής του Μεσοπρόθεσµου Πλαισίου Δηµοσιονοµικής
Στρατηγικής 2012-2015», δεύτερον, την κύρωση της πράξης νο-
µοθετικού περιεχοµένου «Κατάργησης ελάχιστου ποσοστού του
Ελληνικού Δηµοσίου σε ΕΛΠΕ, ΔΕΗ, ΟΠΑΠ, ΟΔΙΕ, ΕΥΔΑΠ,
ΕΥΑΘ, ΕΛΤΑ, Οργανισµό Λιµένος Πειραιώς, Θεσσαλονίκης, Αλε-
ξανδρούπολης, Βόλου, Ελευσίνας, Ηγουµενίτσας, Ηρακλείου,
Καβάλας, Κέρκυρας, Λαυρίου, Πατρών και Ραφήνας», καθώς και
την κατάργηση του άρθρου 11, του ν. 3631/2008 και άλλες επεί-
γουσες διατάξεις». Ο τίτλος του νοµοσχεδίου είναι πολύ µικρός
σε σχέση µε το µέγεθος των διαρθρωτικών αλλαγών που επιφέ-
ρουν οι παραπάνω κυρώσεις. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κρίση που σήµερα βιώνει η
χώρα µας είναι πρωτόγνωρη. Όλοι οι δείκτες της ελληνικής οι-
κονοµίας µε εξαίρεση της εξαγωγές, αποτυπώνουν τη συρρί-

κνωση της οικονοµικής δραστηριότητας το 2012. Σύµφωνα µε
την ΕΛΣΤΑΤ η ιδιωτική κατανάλωση το πρώτο τρίµηνο του 2012
µειώθηκε κατά 7,5%. Οι επενδύσεις µειώθηκαν κατά 21,3%. Οι
εισαγωγές αγαθών µειώθηκαν κατά 11,2% και οι εισαγωγές υπη-
ρεσιών κατά 10%. Μόνο οι εξαγωγές αγαθών αυξήθηκαν κατά
9,5% και οι εξαγωγές υπηρεσιών κατά 0,7%. Εκτιµάται ότι η µεί-
ωση του ΑΕΠ για το 2012 θα είναι 6,5%. Ο πληθωρισµός υποχω-
ρεί λόγω της χαµηλής ζήτησης και της µείωσης του κόστους
εργασίας και υπολογίζεται για το 2012 στο 1,2%, αισθητά χαµη-
λότερο από το 2011. Η αύξηση του ποσοστού της ανεργίας είναι
ένα από τα σηµαντικότερα προβλήµατα. Σύµφωνα µε τα στοιχεία
έρευνας της ΕΛΣΤΑΤ εκτιµάται ότι η ανεργία το 2012 θα είναι στο
23,5% και οι άνεργοι ένα εκατοµµύριο διακόσιες χιλιάδες.

Το χρηµατοπιστωτικό µας σύστηµα βουλιάζει. Η µείωση και η
φυγή καταθέσεων, η αβεβαιότητα και η οικονοµική ύφεση είχαν
ως αποτέλεσµα τη δραστική µείωση χορήγησης δανείων από τις
τράπεζες. Η αποµείωση της αξίας των ελληνικών κρατικών οµο-
λόγων που έφερε την αποδυνάµωση της κεφαλαιακής βάσης των
τραπεζών, καθώς και οι επισφάλειες, που δηµιουργούνται λόγω
µη εξυπηρέτησης των δανείων αναδεικνύουν το τεράστιο πρό-
βληµα ασφυξίας που υπάρχει στην ελληνική οικονοµία και την
ανάγκη να υπάρξει ανακεφαλαιοποίηση του τραπεζικού τοµέα,
ώστε να υπάρξει ρευστότητα και µέσα απ’ αυτή να πάρει ανάσες
η ελληνική οικονοµία. 

Σήµερα είµαστε στον πέµπτο χρόνο ύφεσης και αυτή εκτιµάται
στο 6,5%. Η ανάγκη να υπάρξει ρευστότητα στην αγορά είναι
πολύ µεγάλη. Καθοριστικής σηµασίας είναι οι διαρθρωτικές αλ-
λαγές που πρέπει να γίνουν στην ελληνική οικονοµία, ώστε να
απελευθερωθούν δυνάµεις ικανές να αντιστρέψουν την ύφεση
σε ανάκαµψη της οικονοµίας µας. 

Είναι διαρθρωτικές αλλαγές που έπρεπε να έχουν ήδη γίνει
στην ελληνική οικονοµία, διαρθρωτικές αλλαγές που δεν µπο-
ρούµε πλέον να αποφύγουµε για να µη συγκρουστούµε µε συν-
τεχνίες, να µη χαλάσουµε σχέσεις, να µη χάσουµε ψήφους από
βολεµένους ηµέτερους, διαρθρωτικές αλλαγές που επιβάλλεται
να γίνουν όσο γίνεται πιο γρήγορα, ώστε να µην πληρώσουν και
αύριο οι µισθωτοί και οι συνταξιούχοι, για να µην την πληρώνει ο
εργαζόµενος στον ιδιωτικό τοµέα.

Το κράτος- επιχειρηµατίας -και µάλιστα µε τη λογική της Αρι-
στεράς- µας οδήγησε σε ελλείµµατα, διαφθορά, συντεχνιακές
λογικές, παχυλούς µισθούς συνδικαλιστών και ουσιαστικά δηµι-
ούργησε µια νοµενκλατούρα, η οποία διαφέντεψε και προσπαθεί
ακόµα να διαφεντέψει το τσιφλίκι της, το τιµάριό της.

Δείτε κατά το πρόσφατο παρελθόν στον ΟΛΠ, το λιµάνι του
Πειραιά, όπου οι βολεµένοι συνδικαλιστές και οι υπάλληλοι, που
αντιστέκονταν στο να χάσουν τα προνόµιά τους, για να διασφα-
λίσουν τα 80.000 έως 120.000 ευρώ που κάποιοι έπαιρναν το
χρόνο -γράφοντας υπερωρίες στους γερανούς, ενώ ήταν στα
σπίτια τους- αντιδρούσαν στην παραχώρηση του προβλήτα στην
«COSCO». Σήµερα από την παραχώρηση αυτή τα έσοδα για την
οικονοµία µας έχουν αυξηθεί.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή η κατάσταση δεν µπορεί
να συνεχιστεί. Ο ελληνικός λαός µε την ψήφο του στις εκλογές
έδωσε ξεκάθαρη εντολή στην Κυβέρνηση εθνικής ευθύνης του
Αντώνη Σαµαρά να προχωρήσει σε πολιτικές που θα φέρουν
ξανά την ελπίδα για ένα καλύτερο µέλλον. 

Απέναντί µας σήµερα έχουµε το λαϊκισµό της Αριστεράς, του
ΣΥΡΙΖΑ και του ΚΚΕ, αλλά και των Ανεξάρτητων Ελλήνων και της
Χρυσής Αυγής, οι οποίοι χύνουν κροκοδείλια δάκρυα δήθεν για
τα προβλήµατα των πολιτών.

Εµείς καταθέτουµε συγκεκριµένες προτάσεις και τολµούµε
δύσκολα και επώδυνα µέτρα για να µπορέσει η χώρα να ορθο-
ποδήσει. Τολµούµε αλλαγές και µεταρρυθµίσεις που ξεβολεύουν
πολλούς, αλλά αυτοί που θα ωφεληθούν είναι όλοι οι συµπολίτες
µας. Δεν έχουµε µειωµένη κοινωνική ευαισθησία, το αντίθετο µά-
λιστα. 

Όταν τολµούµε να σπάσουµε συντεχνίες και στεγανά σε φο-
ρείς όπου οι υπάλληλοι, πέρα από τους παχυλούς µισθούς, απο-
λάµβαναν και ειδικών προνοµίων, εµείς έχουµε την κοινωνική
ευαισθησία και θέλουµε ίσες ευκαιρίες και ισότητα µεταξύ των
εργαζοµένων και όχι εσείς, που θέλετε να µην αγγίζει κανείς τί-
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ποτα, να µη θίγονται καταστάσεις, γιατί η νοµενκλατούρα των
υπαλλήλων και των συνδικαλιστικών αυτών φορέων ανήκει πολι-
τικά πλέον στο ΣΥΡΙΖΑ. Είναι οι µεταγραφές από το ΠΑΣΟΚ, που
τώρα βρήκαν φωλιά στο ΣΥΡΙΖΑ. Τώρα τελευταία βέβαια κάποιοι
πηγαίνουν και στο άλλο άκρο, τη Χρυσή Αυγή.

Οι εργαζόµενοι στον ιδιωτικό τοµέα, ενώ δουλεύουν σκληρά,
δεν απολαµβάνουν αυτών των προνοµίων. Εσείς, όµως, µιλάτε
ακόµα για προσλήψεις στο δηµόσιο τοµέα και αγωνίζεστε να µη
γίνει καµµία αποκρατικοποίηση, να µη θιγούν τα κεκτηµένα κά-
ποιων που είναι στελέχη σας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα η Κυβέρνηση αγωνίζε-
ται πρώτον να κρατήσει την Ελλάδα µέσα στην Ευρώπη και την
Ευρωζώνη. Επαναδιαπραγµατεύεται τους όρους της δανειακής
σύµβασης και την επιµήκυνση. Δηµιουργεί ένα νέο οικονοµικό
και φορολογικό πλαίσιο για την ανάκαµψη της οικονοµίας µας.

Αποκτήσαµε αξιοπιστία στο εξωτερικό και άλλαξε το κλίµα
στην Ευρώπη. Γίνεται σκληρή διαπραγµάτευση για τα µέτρα. Τα
µέτρα είναι επώδυνα. Είναι µέτρα δύσκολα που κανείς δεν θέλει,
είµαστε όµως υποχρεωµένοι να τα νοµοθετήσουµε για να πά-
ρουµε τη δόση των 44 δισεκατοµµυρίων ευρώ για να αναπνεύσει
η οικονοµία σας. Όλα τα υπόλοιπα έρχονται δεύτερα. 

Για να µπορέσουµε να οδηγήσουµε την ελληνική οικονοµία σε
ανάκαµψη προχωρούµε σε νοικοκύρεµα των οικονοµικών του
κράτους µε περιστολή της σπατάλης, µε µείωση του δηµόσιου
τοµέα µέσα από καταργήσεις φορέων που δεν έχουν ουσιαστικό
λόγο λειτουργίας και συγχωνεύσεις, µε ένα νέο, δίκαιο φορολο-
γικό σύστηµα, µε αποκρατικοποιήσεις δηµοσίων οργανισµών και
αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το πρώτο άρθρο του σχεδίου
νόµου αντιµετωπίζονται θέµατα λειτουργίας του Ταµείου Αξιο-
ποίησης Ιδιωτικής Περιουσίας του Δηµοσίου, του ΤΑΙΠΕΔ. Τρο-
ποποιείται άµεσα η διαδικασία ορισµού Προέδρου και Διευ-
θύνοντος Συµβούλου του ΤΑΙΠΕΔ για να εναρµονιστεί µε τα προ-
βλεπόµενα στο άρθρο 49 Α’ του Κανονισµού της Βουλής. 

Με το δεύτερο άρθρο κυρώνεται η από 7 Σεπτεµβρίου 2012
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, σχετικά µε την κατάργηση
ελάχιστου ποσοστού του ελληνικού δηµοσίου σε ΕΛΠΕ, ΔΕΗ,
ΟΠΑΠ, ΟΔΙΕ, ΕΥΔΑΠ, ΕΛΤΑ, ΟΛΠ, ΟΛΘ και στους οργανισµούς
λιµένων, καθώς και κατάργηση του άρθρου 11 του  ν.3631/2008,
µε την οποία ρυθµίστηκε το κρίσιµο θέµα των ειδικών µετοχών
του ελληνικού δηµοσίου στις υπό αποκρατικοποίηση εταιρείες
και για να αντιµετωπιστούν κατεπείγοντα θέµατα επιτάχυνσης
των αποκρατικοποιήσεων. 

Η κατάργηση της νοµοθετικής υποχρέωσης του δηµοσίου για
τη διατήρηση ελάχιστου ποσοστού στις εν λόγω ΔΕΚΟ είναι ει-
ληµµένη υποχρέωση της ελληνικής δηµοκρατίας ήδη από το µε-
σοπρόθεσµο πρόγραµµα, τον ν.3985/2011. 

Το τρίτο άρθρο περιλαµβάνει ρυθµίσεις µε τις οποίες επιδιώ-
κεται η συµπλήρωση και η τροποποίηση διατάξεων του ν.
3986/2011, αλλά και άλλων διατάξεων, ώστε να διευκολυνθεί και
να επιταχυνθεί η διαδικασία αξιοποίησης των ακινήτων του δη-
µοσίου. Με τις προτεινόµενες αλλαγές αντιµετωπίζονται  σηµαν-
τικά προβλήµατα που ανακύπτουν κατά τη διαδικασία αξιο-
ποίησης των δηµοσίων ακινήτων, καθυστερώντας και εντέλει εµ-
ποδίζοντας την επίτευξη του τελικού σκοπού, που είναι η µείωση
του δηµόσιου χρέους. 

Στο τέταρτο άρθρο περιλαµβάνονται κατεπείγουσες ρυθµίσεις
των Υπουργείων Οικονοµικών, Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών Μεταφορών και Δικτύων, Παιδείας και Θρησκευµά-
των, Πολιτισµού και Αθλητισµού. Οι διατάξεις του σχεδίου νόµου
έχουν στόχο να λύσουν προβλήµατα που διαπιστώθηκαν, να βελ-
τιώσουν το ν. 3986 και να δηµιουργήσουν θεσµούς για την απο-
τελεσµατική αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας µε γνώµονα
το όφελος των Ελλήνων πολιτών. 

Με το πέµπτο άρθρο πραγµατοποιούνται τροποποιήσεις δια-
τάξεων του π.δ. 237/1986 για το Επικουρικό Κεφάλαιο Ασφάλι-
σης Ευθύνης από Ατυχήµατα Αυτοκινήτων. 

Με το έκτο άρθρο καθιερώνεται ενιαίος συντελεστής Ειδικού
Φόρου Κατανάλωσης στο πετρέλαιο κίνησης, θέρµανσης, στο
φωτιστικό πετρέλαιο κίνησης και θέρµανσης και στο βιοντήζελ,
µε στόχο την αντιµετώπιση του λαθρεµπορίου στα καύσιµα απ’

όπου το κράτος χάνει περίπου 2 δισεκατοµµύρια ευρώ το χρόνο. 
Ακόµη καθορίζεται η καταβολή επιδόµατος θέρµανσης στους

καταναλωτές πετρελαίου. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι συµπολίτες µας πρέπει να

γνωρίζουν ότι από τις αποκρατικοποιήσεις και την αξιοποίηση
της δηµόσιας περιουσίας θα ωφεληθεί το σύνολο της κοινωνίας,
διότι θα υπάρξει κοινωνική και οικονοµική σταθερότητα.

Οι θετικές συνέπειες στην εθνική οικονοµία θα προέλθουν
ακόµη από την ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας. Θα προκύ-
ψουν νέες επενδυτικές ευκαιρίες κι αυτές θα δώσουν νέες θέσεις
εργασίας. Αποτέλεσµα όλων αυτών θα είναι η ανάπτυξη της οι-
κονοµίας της χώρας. 

Η Αντιπολίτευση είναι αντίθετη στις αποκρατικοποιήσεις και
συχνά µιλά για «ασηµικά» που ξεπουλιούνται. Όµως, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, δεν λέτε τίποτε για το
ποια είναι η πρότασή σας και πώς θα βγούµε από την κρίση, αλλά
και για το πώς και από πού θα πληρωθούν όλοι οι δηµόσιοι υπάλ-
ληλοι αλλά και οι άλλοι, που θα προκύψουν από κρατικοποιήσεις
που θέλετε να κάνετε, αλλά κι από άλλες επιπλέον προσλήψεις
χιλιάδων ατόµων. 

Τίποτε δεν λέτε για την περιουσία του κράτους που είναι σε
τέλµα και κάποια τµήµατά της, κάποιοι επιτήδειοι τα λυµαίνονται. 

Η Αντιπολίτευση λαϊκίζει και επιδιώκει µε έωλες υποσχέσεις να
βγάλει τους πολίτες στο δρόµο απέναντι στη Κυβέρνηση. Τους
καλώ να καταθέσουν πρώτα την πρότασή τους στους πολίτες
που και πώς θα βρουν τα χρήµατα για µισθούς, συντάξεις και
ανάκαµψη της οικονοµίας. Θα είναι µέσα ή έξω από την Ευρω-
ζώνη; Ελλάδα µε ευρώ ή µε δραχµή;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ζούµε σήµερα κρίσιµες στιγµές
της χώρας µας. Περιθώρια για λαϊκισµό, παχιά λόγια και χάιδεµα
αυτιών δεν υπάρχει. Οι πολίτες ζητούν από όλους µας να είµαστε
ειλικρινείς και αποτελεσµατικοί. Η συντριπτική πλειοψηφία των
συµπολιτών µας, ενώ υποφέρει ταυτόχρονα, υποµένει και θέλει
να βγούµε από την κρίση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δυστυχώς είναι µονόδροµος τα µέτρα. Η άµεση προώθηση
των αποκρατικοποιήσεων και η ορθολογική και αποτελεσµατική
αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας θα βελτιώσει την οικονοµία
και θα ελαφρύνει το βάρος που έχουν οι συµπολίτες µας στις
πλάτες τους. 

Δεν υπάρχει για εµάς κανένα περιθώριο για παλινωδίες και πι-
σωγυρίσµατα. Εµείς τολµούµε και προχωρούµε µπροστά. Τολ-
µούµε και παίρνουµε µέτρα για να σώσουµε την Ελλάδα. 

Εσείς, είστε απέναντι και θέλετε να αποτύχει η Κυβέρνηση.
Εάν αποτύχει όµως, η Κυβέρνηση αλίµονο, θα αποτύχει η χώρα.
Και δυστυχώς, εσείς αυτό θέλετε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι ώρες είναι κρίσιµες για την
πατρίδα µας και το µέλλον των παιδιών µας. Γι’ αυτό σας καλώ
όλους να ψηφίσετε το παρόν σχέδιο νόµου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Θέλω να σας ενηµε-

ρώσω ότι µέχρι στιγµής έχουν εγγραφεί τριάντα τρεις οµιλητές.
Αυτό σηµαίνει ότι πρώτον, θα υπάρξει εµβόλιµη συνεδρίαση, θα
σταµατήσουµε στις 16.00’ και θα ξαναξεκινήσουµε στις 18.00’.
Και επίσης, ότι θα πρέπει πιθανόν να περιορίσουµε το χρόνο των
οµιλητών.

Σε καµµία περίπτωση βέβαια δεν µπορεί να υπάρξει … 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Οι οµιλητές δεν θα µιλή-

σουν; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Μα, θα συνεχίσει η εγ-

γραφή. Είπα µέχρι στιγµής. Δεν θα το ανακοινώνουµε συνέχεια.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλετε µε αυτό το νοµο-

σχέδιο να µειώσουµε το χρόνο και να µιλήσουµε για τρία λεπτά;
Καταπληκτική ιστορία είναι αυτή, κύριε Πρόεδρε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Δεν µειώσαµε, κύριε
Μαρκόπουλε, το χρόνο. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μα, το πρώτο πράγµα
που είπατε ήταν αυτό. Όταν ξεκινάµε από τον δεύτερο οµιλητή
να συζητάµε για µείωση του χρόνου …
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Η έκκληση είναι να µην
γίνεται υπέρβαση του χρόνου και το πήρα µε αφορµή τον κ.
Τζαµτζή, που έκανε υπέρβαση του χρόνου. Δεν πρέπει να γίνει η
έκκληση;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς µιλήσατε για περιο-
ρισµό του χρόνου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Θα το δούµε, είπα, εάν
συµφωνήσουµε. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό για το ελληνικό
κοινό που κατάλαβε είναι...

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ολονύχτια συνεδρίαση, να µην στα-
µατήσουµε καθόλου!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Η κ. Όλγα-Νάντια Βαλα-
βάνη έχει το λόγο, για δεκαπέντε λεπτά.

ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Με το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο,
κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Κυβέρνηση µας εισάγει ουσια-
στικά στο τρίτο µνηµόνιο, το οποίο θα ολοκληρωθεί µε το συµ-
φωνηµένο µε την τρόικα πακέτο των νέων αβάσταχτων µέτρων
µέσα στις επόµενες µέρες στη Βουλή. 

Με το σηµερινό νοµοσχέδιο επιχειρείται η ολοκλήρωση των
διαδικασιών για την εκποίηση των ΔΕΚΟ και όλης της ακίνητης
ιδιωτικής και δηµόσιας κρατικής περιουσίας και των κάθε είδους
συναφών δικαιωµάτων του δηµοσίου. Ανοίγει ο δρόµος για κα-
ταστροφικές παρεµβάσεις στο φυσικό και πολιτιστικό περιβάλ-
λον. Επιχειρείται η αναδροµική νοµιµοποίηση της διοίκησης του
ΤΑΙΠΕΔ που λειτουργεί ως ατζέντης των δανειστών. 

Προετοιµάζεται ένας παγωµένος χειµώνας για εκατοντάδες χι-
λιάδες ελληνικές οικογένειες και δεκάδες άλλα τέτοια µέτρα,
που συνθέτουν ένα εφιαλτικό σενάριο για το λαό και τη χώρα.

Η δήλωση του κ. Στουρνάρα ότι η ψήφιση του παρόντος νο-
µοσχεδίου είναι προαπαιτούµενο για τη δόση, µου θύµισε µια
στροφή από ένα ποίηµα του 18ου αιώνα του Γουίλιαµ Μπλέικ.
«Ποια είναι η τιµή της εµπειρίας; /Την αγοράζουν οι άνθρωποι µε
ένα τραγούδι; /Όχι. Στην τιµή αγοράζεται όλων όσων οι άνθρω-
ποι έχουν, /µε το σπίτι τους, µε τη γυναίκα τους, µε τα παιδιά
τους.»

Στη δική µας περίπτωση, αν ο Μπλέικ ζούσε στη σηµερινή Ελ-
λάδα του 21ου αιώνα, πιθανόν να έγραφε: «Ποια είναι η τιµή της
δόσης; /Την αγοράζουν οι άνθρωποι ως δάνειο; /Όχι. Στην τιµή
αγοράζεται όλων όσων οι άνθρωποι και η χώρα έχουν, /µε το
σπίτι τους, µε όλη τη δηµόσια περιουσία, γη και επιχειρήσεις, µε
τη δηµοκρατία /και προπαντός µε τα παιδιά τους.» Γιατί πριν απ’
όλα τα παιδιά µας και οι γενιές που έρχονται µετά από αυτά, είναι
αυτοί που θα πληρώσουν το µεγαλύτερο κόστος. 

Αν η τιµή της δόσης ως προς τα µέτρα ισοδυναµεί µε κοινω-
νικό ολοκαύτωµα για τα αµέσως επόµενα χρόνια, η τιµή της ως
προς το παρόν νοµοσχέδιο ισοδυναµεί µε δέσµευση και προκα-
θορισµό του µέλλοντος των ανθρώπων και της χώρας. 

Η αποχώρηση του δηµοσίου από το σύνολο των δηµοσίων επι-
χειρήσεων και της περιουσίας του, θα κάνει κάποιους µέσα και
προπαντός έξω από την Ελλάδα πολύ πλούσιους, µε κατάθεση
του γλίσχρου αντίτιµου κατευθείαν στον ειδικό λογαριασµό της
Τράπεζας της Ελλάδος για δήθεν αποπληρωµή ενός µη βιώσιµου
χρέους που αποτελεί µαύρη τρύπα, καθώς µέσα του εξαφανίζε-
ται ό,τι το ταΐζουν, σε αυτό αποσκοπεί. 

Με την κύρωση της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου της 6-
9-2012 που προβλέπεται µε το Πρώτο Άρθρο, επιχειρείται να
αναιρεθεί το γεγονός ότι η Κυβέρνηση δεν κατάφερε να εξασφα-
λίσει την απαιτούµενη πλειοψηφία των 2/3 στην επιτροπή για τις
ΔΕΚΟ στη Βουλή, ώστε να προτείνει νοµίµως στη γενική συνέ-
λευση του ΤΑΙΠΕΔ τη νέα διοίκηση του ταµείου. 

Με ακαριαία ρύθµιση σε ΦΕΚ ίδιας ηµεροµηνίας, ώστε να έχει
αναδροµική ισχύ, φρόντισε να αλλάξει την απαιτούµενη πλειοψη-
φία σε απλή, χωρίς να µπει στον κόπο να επαναληφθεί η ψηφο-
φορία. Γι’ αυτό ρώτησα προχθές τον κύριο Υπουργό Οικονο-
µικών ποια είναι τελικά η τιµή της δόσης, αλλά και ποια η τιµή
της δηµοκρατίας, αν µπορεί αυτή να αποτυπωθεί ταµειακά. 

Η πράξη διορισµού της νέας διοίκησης του ΤΑΙΠΕΔ ωστόσο
πάσχει από ακυρότητα, καθώς υπάρχει έλλειψη ουσιώδους
τύπου, έλλειψη γνωµοδότησης. Κατά συνέπεια, για όλες τις
µέχρι σήµερα πράξεις της νέας διοίκησης του ΤΑΙΠΕΔ υπάρχει

πρόβληµα νοµιµότητας. Και για την Κυβέρνηση υπάρχει επίσης
ένα πολύ σοβαρό πολιτικό πρόβληµα. 

Με το Δεύτερο Άρθρο κυρώνεται η δίδυµη πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου, µε την οποία καταργείται το ελάχιστο ποσοστό
του ελληνικού δηµοσίου σε ΕΛΠΕ, ΔΕΗ, ΟΠΑΠ, ΟΔΙΕ, ΕΥΔΑΠ,
ΕΥΑΘ, ΕΛΤΑ, στους Οργανισµούς Λιµένος Πειραιώς, Θεσσαλο-
νίκης, Αλεξανδρούπολης, Βόλου, Ελευσίνας, Ηγουµενίτσας,
Ηρακλείου, Καβάλας, Κέρκυρας, Λαυρίου, Πατρών και Ραφήνας,
καθώς και το άρθρο 11 του ν. 3631/2008. Οι στρατηγικής σηµα-
σίας επιχειρήσεις κοινής ωφελείας και τα λιµάνια θα µπορούν
έτσι να παραχωρηθούν πλήρως στο µεγάλο διεθνές και ελληνικό
κεφάλαιο, µε πώληση για τις επιχειρήσεις και ενενηνταεννιά-
χρονη µίσθωση για τα λιµάνια. 

Με τη ρύθµιση αυτή σηµατοδοτείται και διευκολύνεται η από-
συρση του δηµοσίου από το σύνολο των ΔΕΚΟ και των στρατη-
γικού χαρακτήρα επιχειρήσεων, όπως και από την πιο κερδοφό-
ρα ανάµεσα στο σύνολο των κρατικών και ιδιωτικών επιχειρή-
σεων στην Ελλάδα, που είναι ο ΟΠΑΠ, αλλά και η µεταβίβαση
δηµόσιας περιουσίας του δηµοσίου, όπως είναι τα λιµάνια, που
κανονικά από το Σύνταγµα δεν µεταβιβάζονται, και η ιδιωτικοποί-
ησή τους θέτει επιπρόσθετα σοβαρά θέµατα εθνικής ασφάλειας. 

Μια τέτοια ρύθµιση, πέρα από όλα τα άλλα, θα οδηγήσει στη
λεηλασία της δηµόσιας περιουσίας, καθώς επιχειρήσεις µε πραγ-
µατικά περιουσιακά στοιχεία αξίας δισεκατοµµυρίων ευρώ και
σοβαρά συρρικνωµένη µετοχική βάση ως αποτέλεσµα µιας κα-
ταστροφικής πενταετούς ύφεσης και έντονης υποτιµητικής κερ-
δοσκοπίας, µπαίνουν στο στόχαστρο διεθνών distress funds, που
«ψωνίζουν» ακριβώς σε τέτοιες συγκυρίες. Για γρήγορη από-
σβεση και µεγάλα κέρδη εκµεταλλεύονται τα έτοιµα, χωρίς να
επενδύουν ούτε καν για συντήρηση, και επιδίδονται σε «µετοχικό
ακτιβισµό» και στα λεγόµενα «παιχνίδια αναδιάρθρωσης»- «re-
structuring plays».

Το τι επακολουθεί, το περιγράφει η διεθνής εµπειρία από τις
ιδιωτικοποιήσεις: Συρρίκνωση των επιχειρήσεων για να γίνουν
δήθεν πιο ανταγωνιστικές, απολύσεις εργαζοµένων και εκποίηση
ακίνητης περιουσίας για να έχουν γρήγορα κέρδη οι µέτοχοι, δη-
µιουργία πολλών ταχυτήτων παροχής υπηρεσιών σε βάρος των
αποµακρυσµένων περιοχών και της υπαίθρου, µεγάλες αυξήσεις
των τιµολογίων και πολλά-πολλά προβλήµατα ποιότητας και
ασφάλειας.

Είναι τραγικό να ετοιµάζεται η ιδιωτικοποίηση της ΕΥΔΑΠ και
της ΕΥΑΘ, σε τιµή µάλιστα χαµηλότερη και από το κόστος κατα-
σκευής των δύο γιγάντιων εργοστασίων επεξεργασίας λυµάτων
της πρώτης, όταν στο Παρίσι το 2009 και σε πολλούς δήµους
της Γερµανίας τα τελευταία χρόνια το νερό επανακρατικοποι-
ήθηκε, καθώς είχε φτάσει να µην πίνεται.

Καταθέτω εδώ και τη σχετική επιστολή προς τη Βουλή πέντε
δηµάρχων της περιφέρειας των εκβολών του Μόρνου.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Νάντια - Όλγα Βαλαβάνη κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Ή να ετοιµάζεται η ιδιωτικοποίηση του ΟΣΕ, όταν σήµερα στη
Βρετανία γίνεται συζήτηση για επανακρατικοποίηση των σιδηρο-
δρόµων. Εξίσου τραγικό είναι να ετοιµάζεται η ιδιωτικοποίηση
ακόµα και των δικτύων της ΔΕΗ, όταν τα δίκτυα πανευρωπαϊκά
είναι κρατικά. Και αντί σε αυτές συνθήκες να εντείνεται η κρατική
αξιολόγηση, ουσιαστικά εξαλείφεται µε την κατάργηση ακόµα
και των λειψών κριτηρίων αξιολόγησης του άρθρου 11 του ν.
3631/2008.

Να θυµίσω τις δύο ιδιωτικές εταιρείες-παράσιτα πάνω στο
σώµα της ΔΕΗ, που έκλεισαν αφήνοντας τεράστιους απλήρω-
τους λογαριασµούς στη ΔΕΗ και έχοντας εξάγει στην Ελβετία
ακόµα και τα χαράτσια που είχαν εισπράξει; Η τρικοµµατική Κυ-
βέρνηση φαίνεται, επίσης, να ξεχνάει ότι στην πιο επιθετική
µορφή τους αυτοί οι επενδυτές ονοµάζονται vulture funds, «αρ-
πακτικά».

Με τη δραστική µείωση της ικανότητας οικονοµικής παρέµβα-
σης και στρατηγικού σχεδιασµού του κράτους σε συνδυασµό µε
την πολιτική για τις τράπεζες επιχειρείται να ακρωτηριαστεί η
ικανότητα µιας αυριανής κυβέρνησης, που δεν θα δεσµεύεται
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από µνηµόνια και µεσοπρόθεσµο, να ανακόψει την πορεία κατα-
στροφής της χώρας και να σχεδιάσει µια ευρεία παρέµβαση πα-
ραγωγικής ανασυγκρότησης φιλικής στο περιβάλλον και στον
εργαζόµενο άνθρωπο.

Η πλήρης και απόλυτη αποξένωση του ελληνικού δηµόσιου
από τη συµµετοχή του στης στρατηγικής σηµασίας κοινωφελείς
επιχειρήσεις, όπως προσδιορίζονται στην παράγραφο 3 του άρ-
θρου 106 του Συντάγµατος, εξαντλεί και καταργεί πλήρως τη
συνταγµατική αρχή του κρατικού παρεµβατισµού.

Εξαιρετικά αµφίβολης νοµιµότητας αναδεικνύεται, όµως, και
η προβλεπόµενη ρύθµιση αναδροµικής νοµιµοποίησης του πε-
ράσµατος «πακέτων» µετοχών δηµοσίων επιχειρήσεων και λιµα-
νιών στο ΤΑΙΠΕΔ, για τις οποίες έχουν κατατεθεί δεκάδες αι-
τήσεις ακύρωσης των πράξεων µεταβίβασης των µετοχών στο
ταµείο από ενδιαφερόµενους πολίτες.

Με το τρίτο άρθρο γίνονται συµπληρωµατικές ρυθµίσεις των
διατάξεων του ν. 3986/2011 και κυρίως εισάγονται νέες, επαχθέ-
στερες για το δηµόσιο και το εθνικό συµφέρον, διατάξεις. Προ-
στίθενται στο ν. 3986 έξι νέα άρθρα µε τα οποία θεσµοποιούνται
µεθοδολογίες πρωταρχικής καπιταλιστικής συσσώρευσης αποι-
κιακού τύπου. Η παραγωγική αξιοποίηση της ιδιωτικής περιου-
σίας του δηµόσιου είναι ένας µύθος. Δεν υπάρχει κανένας
τέτοιος προσανατολισµός.

Η εµµονή της Κυβέρνησης να εγκλωβίσει ανεπίστρεπτα όλη
τη δηµόσια περιουσία στο ΤΑΙΠΕΔ δηµιουργεί εκ των πραγµάτων
ένα ταµείο εµπράγµατης εγγυοδοσίας για τους δανειστές. Με
τον τρόπο αυτό το κράτος στερείται τα αναγκαία µέσα για την
άσκηση της δηµοκρατικής δηµόσιας εξουσίας και των εσωτερι-
κών λειτουργιών του. Και έτσι αποδυναµώνεται η εσωτερική κυ-
ριαρχία του.

Η απόσυρση από τον κύριο Υπουργό του άρθρου 5Α µε το ο-
ποίο όλα τα ιδιόκτητα κτήρια του δηµοσίου, των ΝΠΔΔ -ταµείων,
νοσοκοµείων, ΑΕΙ, Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης- και δη-
µοσίων επιχειρήσεων, τα οποία στεγάζουν ή προορίζονται να
στεγάσουν δηµόσιες υπηρεσίες, περνούσαν στο ΤΑΙΠΕΔ, είναι
πολύ σηµαντική. Η κοινωνία, όµως, που είχε αρχίσει να κινητο-
ποιείται ξεκινώντας από τα ΑΕΙ καλό είναι να παραµείνει σε επα-
γρύπνηση, γιατί τέτοιοι σχεδιασµοί έχουν στρατηγικό χαρακτήρα
και σύντοµα θα επανακάµψουν.

Ας µη µας διαφεύγει, επίσης, ότι µπορεί να αποσύρθηκε η γε-
νική ρύθµιση, αλλά µε την τροπολογία-«σκούπα» περνούν στο
ΤΑΙΠΕΔ τα κτήρια των Υπουργείων Δικαιοσύνης, Παιδείας και
Υγείας, αλλά και τρεις κτιριακές ενότητες στο Ελληνικό έκτασης
µεγαλύτερης από διακόσιες χιλιάδες τετραγωνικά µέτρα, από τις
οποίες η πρώτη, ιδιοκτησίας ΕΟΤ, περιλαµβάνει όλα τα κτήρια
του πρώην Ανατολικού Αερολιµένα, ενώ η δεύτερη είναι ιδιοκτη-
σίας ΕΛΤΑ και η τρίτη της Περιφέρειας Αττικής -ανοίγοντας την
όρεξη για ό,τι ήθελε ακολουθήσει.

Εισάγεται η νέα γενική κατηγορία χρήσεων σε εκτός σχεδίου
περιοχές και σε µικρούς οικισµούς υπό τον παραπλανητικό τίτλο
«παραθεριστικό-τουριστικό χωριό», µε ένα θηριώδη συντελεστή
δόµησης 0,2, που γίνεται µέσος συντελεστής 0,4 για το οικοδο-
µήσιµο µέρος της επένδυσης και 0,6 για τα «Επιχειρηµατικά
Πάρκα», δηλαδή, δόµηση πόλης. Και µαζί ένα σύµπαν πρωτοφα-
νών χρήσεων, συµπεριλαµβανόµενης κατασκευής γηπέδων
γκολφ και τουριστικών λιµανιών, ακόµη και αν υπάρχουν άλλα σε
απόσταση ενός χιλιοµέτρου, εκτός αν επιλεγεί η απαλλοτρίωση
των υπαρχόντων λιµανιών.

Παράλληλα, παραχωρείται αποκλειστική χρήση αιγιαλού µέχρι
ενενήντα εννιά χρόνια, που µπορεί να µεγεθυνθεί µέσω προσχώ-
σεων και µε επαναπροσδιορισµό της ακτογραµµής. Για πρώτη
φορά προβλέπεται η δυνατότητα παραχώρησης παρόχθιας
ζώνης για δηµιουργία µαρίνων σε λίµνες και ποτάµια. Θεσµοθε-
τείται η απαλλοτρίωση για τον ιδιώτη επενδυτή, εφόσον εκείνος
το επιθυµεί, ζωνών ιδιωτικών εκτάσεων ευρύτερων από τη ζώνη
της επένδυσης.

Εισάγεται και επιτρέπεται για πρώτη φορά η ιδιωτική χωροτα-
ξία. Ο επενδυτής πρώτα αγοράζει τη δηµόσια γη ή αποκτά «δι-
καίωµα επιφάνειας», που επεκτείνεται από τα πενήντα στα
ενενήντα εννιά χρόνια µε δικαιώµατα κυριότητας, αλλά µε φορο-
λογικό καθεστώς επικαρπίας. Η χρήση γης, µε βάση πολεοδο-

µική µελέτη του επενδυτή, χωρίς υποχρέωση εισφοράς σε γη και
χρήµα, καθορίζεται µε απλή ΚΥΑ τριών Υπουργών αντί προεδρι-
κού διατάγµατος. Τα συµφέροντα του επενδυτή κατισχύουν ως
εθνικού συµφέροντος έναντι οποιουδήποτε άλλου σχεδιασµού ή
δηµόσιου ή ιδιωτικού συµφέροντος.

Οι συνέπειες για το περιβάλλον, για τη χώρα και για τη ζωή
των ανθρώπων -ιδιαίτερα στις µικρές κοινωνίες, οι οποίες χάρη
στη λογική all inclusive, δεν θα επωφεληθούν ούτε καν από τη
δηµιουργία θέσεων εργασίας, ενώ θα υποστούν όλες τις συνέ-
πειες- θα είναι ιδιαίτερα βλαβερές και ανεπίστρεπτες βραχυπρό-
θεσµα, µεσοπρόθεσµα και µακροπρόθεσµα, διαλύοντας κάθε
δυνατότητα για ήπια τουριστική ανάπτυξη.

Καταθέτω εδώ δύο σχετικές, εξαιρετικά σηµαντικές αναλυτι-
κές ανακοινώσεις του Συλλόγου Ελλήνων Πολεοδόµων και Χω-
ροτακτών και της WWF.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Όλγα-Νάντια Βαλαβάνη κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες ανακοινώσεις, οι
οποίες βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Για όλους τους παραπάνω λόγους είναι αυτονόητο ότι δεν θα
καταψηφίσουµε απλώς το νοµοσχέδιο επί της αρχής και επί των
άρθρων, αλλά µε σκεπτικό που θα αναπτύξουν άλλοι Βουλευτές
του ΣΥΡΙΖΑ, θέτουµε και θέµατα αντισυνταγµατικότητας σε κρί-
σιµα σηµεία του.

Θέλω, επίσης, να ενηµερώσω την Εθνική Αντιπροσωπεία ότι
θα θέσουµε θέµα ονοµαστικών ψηφοφοριών για τα άρθρα
πρώτο, δεύτερο και τρίτο. Επίσης και για το τέταρτο άρθρο, κυ-
ρίως λόγω του οικονοµικού στραγγαλισµού του Τεχνικού Επιµε-
λητηρίου Ελλάδας και την οικονοµική λεηλασία Πολυτεχνείων και
Πανεπιστηµίων. Για το πέµπτο Άρθρο, που αφορά το Επικουρικό.
Για το έκτο Άρθρο για την εξίσωση του φόρου στο πετρέλαιο
θέρµανσης και κίνησης. Και, φυσικά, για την τροπολογία -
«σκούπα» για σηµαντικές διατάξεις της, όπως για τη δηµόσια πε-
ριουσία που περνάει στο ΤΑΙΠΕΔ -Υπουργεία, το Ελληνικό, το
Γουδή- για την αύξηση πάνω από 300 ευρώ το χρόνο για κάθε
αγρότη των ασφαλίστρων του ΟΓΑ και για την αναγκαστική έν-
ταξη στο χρεοκοπηµένο ΕΟΠΥΥ των τελευταίων βιώσιµων Τα-
µείων Υγείας.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, άκουσα χθες τον κύριο Πρωθυ-
πουργό να απευθύνεται στον ελληνικό λαό, λέγοντας το εξής:
«Θα σώσουµε την Ελλάδα όσοι τολµήσουµε».

Εµείς λέµε, αντίθετα, στις Ελληνίδες και στους Έλληνες το
εξής: «Κανένας δεν πρόκειται να σας σώσει. Πάρτε αγωνιστικά
στα δικά σας χέρια την υπόθεση της δικής σας ζωής. Μόνο έτσι
θα σωθεί ο εργαζόµενος λαός, οι άνεργοι, η νέα γενιά και η ίδια
η τιµή της πατρίδας µας».

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Πριν δώσω το λόγο στον
ειδικό αγορητή του ΠΑΣΟΚ κ. Πάρη Κουκουλόπουλο, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δη-
µοκρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, είκοσι τρεις
µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από το 8ο Δηµοτικό
Σχολείο Ιλίου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Πάρις Κουκουλόπουλος έχει το λόγο.
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να συνεχίσω από εκεί που σταµάτησε
η εισηγήτρια της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Για την τιµή της
πατρίδας γίνονται όλα και τιµή έχει ό,τι υπάρχει, γιατί αν βρεθείς
στην άβυσσο, τιµή δεν έχει. Το ζήτηµα, λοιπόν, είναι να υπάρχει,
η χώρα και να έχει µία συντεταγµένη πορεία και τροχιά.

Το συζητούµενο σήµερα νοµοσχέδιο, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, είναι πολλαπλά κρίσιµο, τόσο αυτό καθεαυτό από το πε-
ριεχόµενό του και τις διατάξεις του, όσο και γιατί η συγκυρία τα
έφερε να συζητείται σε µία περίοδο που πολλά θέµατα ύπαρξης
της χώρας φαίνονται να κρέµονται από µία κλωστή. 

Είναι κρίσιµο αυτό καθεαυτό, όπως είπα, γιατί έχει ιδιαίτερα
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σηµαντικές διατάξεις, για τις οποίες υπάρχει ευαισθησία από το
σύνολο της κοινής γνώµης και απολύτως δικαιολογηµένη. Το νο-
µοσχέδιο σχετίζεται ευθέως και άµεσα µε το κρίσιµο θέµα της
ανάπτυξης και το ρόλο του κράτους. Ποιος είναι ο ρόλος του
κράτους στην ανάπτυξη; Πού πρέπει να έχει την πρωτοβουλία;
Πού πρέπει να έχει το σύνολο της ευθύνης; Πού πρέπει να ασκεί
εποπτικό, συντονιστικό, κανονιστικό ρόλο και χαρακτήρα; Ποιοι
είναι οι στρατηγικοί τοµείς σε µία σύγχρονη οικονοµία, όπου το
κράτος δεν µπορεί και δεν πρέπει να περιορίζεται σ’ έναν επο-
πτικό ρόλο, αλλά θα πρέπει να έχει έναν πιο ενεργό ρόλο; Η
οπτική µε την οποία βλέπουµε τα πράγµατα σε ό,τι αφορά αυτό
το ζήτηµα είναι η οπτική της περασµένης δεκαετίας ή τριακον-
ταετίας; Έχουν αλλάξει τα πράγµατα; Μετακινούνται σήµερα
που µιλάµε προς µία άλλη κατεύθυνση; Όλα αυτά είναι ιδιαίτερα
κρίσιµα ζητήµατα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

Το δεύτερο ζήτηµα που έχει σχέση µε το περιεχόµενο του νο-
µοσχεδίου αφορά ένα υπερευαίσθητο ζήτηµα που ακούει στο
όνοµα «δηµόσια γη». Είπα και στην επιτροπή πολλές φορές και
όχι µία ότι οι διατάξεις του άρθρου 3, εάν θέλουµε να είµαστε
ρεαλιστές, σχεδόν στο σύνολό τους –οι κρισιµότερες τουλάχι-
στον απ’ αυτές- θα κριθούν τελικά στα δικαστήρια. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα. Για το λόγο αυτό έχουµε καταθέσει και πάρα
πολλές συγκεκριµένες βελτιώσεις και τροπολογίες –πιστεύω να
γίνει γνωστό αργότερα αν γίνονται αποδεκτές ή όχι- ακριβώς για
να προστατεύσουµε από µία τέτοια περιπέτεια µία σειρά διατά-
ξεις.

Όµως, το πρόβληµα µε τη δηµόσια γη, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, δεν είναι τόσο αυτά που έχει ή δεν έχει ως περιεχό-
µενο το άρθρο 3. Κάθε εχέφρων άνθρωπος λέει «ναι, πρέπει να
αξιοποιηθεί», γιατί η Ελλάδα ως συντεταγµένη πολιτεία και µε
την κεντρική και µε την αποκεντρωµένη της µορφή έχει ένα δη-
µόσιο πλούτο ακίνητης περιουσίας που δεν συναντάται εύκολα
σε άλλο κράτος οπουδήποτε στην Ευρώπη. Αυτή, βέβαια, η αξιο-
ποίηση πρέπει να γίνει µε όρους διαφάνειας, περιβαλλοντικής
ευαισθησίας, κ.ο.κ.. Όµως, το πραγµατικό πρόβληµα εδώ και σα-
ράντα χρόνια είναι πως ό,τι και αν ξεκίνησε, όπου και αν ξεκίνησε,
τηρώντας τις αρχές του σεβασµού του περιβάλλοντος και της
διαφάνειας, κατά κανόνα δεν έχει τελεσφορήσει. Έχει εµπλακεί
στα δικαστήρια. Δεν είναι τυχαίο ότι η Παγκόσµια Τράπεζα στην
τελευταία έκθεσή της λέει πως το 50% του προβλήµατος αντα-
γωνιστικότητας της χώρας µας οφείλεται στην αργή απονοµή δι-
καιοσύνης.

Αυτό είναι που θέλω, κύριε Υπουργέ, να επισηµάνω. Γι’ αυτό
και θα επαναλάβω και στην Ολοµέλεια αυτό που σας είπα και
στην επιτροπή. Το Υπουργείο Οικονοµικών ως επισπεύδον Υ-
πουργείο για το κρίσιµο θέµα της οικονοµίας, όπως και το
Υπουργείο Ανάπτυξης µαζί µε το ΥΠΕΚΑ –και είµαστε στη διά-
θεσή σας να συνδράµουµε- θα πρέπει να προχωρήσουν σε ριζική
απλούστευση της νοµοθεσίας σε ό,τι αφορά πολεοδοµικές και
χωροταξικού χαρακτήρα πράξεις, αλλάζοντας το επίπεδο ελέγ-
χου του Συµβουλίου της Επικρατείας.

Δεν µπορεί και δεν πρέπει το Συµβούλιο της Επικρατείας ως
ανώτατο δικαστήριο να ελέγχει το επίπεδο των πολεοδοµικών
µελετών. Πρέπει ο έλεγχός του να πάει σε πιο επιτελικό στρατη-
γικό επίπεδο, αυτό του γενικού πολεοδοµικού σχεδίου του ρυθ-
µιστικού του ΣΧΟΟΑΠ.

Έτσι έχουµε σχεδόν υποδεκαπλασιασµό των υποθέσεων του
Συµβουλίου της Επικρατείας κι έχουµε την απαραίτητη επιτά-
χυνση σε αυτές τις διαδικασίες. Αυτό είναι το ζήτηµα της χώρας.
Όχι µε διατάξεις που όπως λένε θα ταλαιπωρηθούν ξανά στα δι-
καστήρια, µε fast track διαδικασίες να προσπαθούµε να δώσουµε
λύσεις και να εγείρονται µία σειρά ζητήµατα. Υπάρχει και το ζή-
τηµα των τουριστικών χωριών, όπου έχουµε καταθέσει συγκεκρι-
µένες ενστάσεις. Θα τις επαναφέρουµε όταν θα γίνει η κατ’
άρθρον συζήτηση, πόσω µάλλον που υπάρχουν και ονοµαστικές
ψηφοφορίες. 

Το τρίτο ζήτηµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, που είναι ιδι-
αίτερα κρίσιµο, είναι το ζήτηµα της κοινωνικής συνοχής. Δεν
χρειάζονται επιχειρήµατα. Δοκιµάζεται πολύ σκληρά εδώ και
δυόµισι, τρία χρόνια η ελληνική κοινωνία και ιδιαίτερα τα ασθε-
νέστερα οικονοµικά στρώµατα. 

Το ζήτηµα του πετρελαίου θέρµανσης για όλους τους Έλλη-
νες και ακόµα πιο πολύ γι’ αυτούς που κατοικούν σε περιοχές µε
δυσµενείς καιρικές συνθήκες είναι ένα κρίσιµο ζήτηµα, για το
οποίο επιβάλλεται να στείλουµε ένα µήνυµα από τη Βουλή, ότι ο
φόρος θα επιστραφεί στο σύνολό του. Διότι στόχος της διάταξης
που θεσµοθετήθηκε πέρσι µε τον ν.3986 µε το µεσοπρόθεσµο
ήταν το λαθρεµπόριο κι όχι βέβαια η επιβάρυνση µε πρόσθετη
φορολογία των λαϊκών στρωµάτων. 

Έχουµε καταθέσει σχετική πρόταση µε την οποία δεν επιστρέ-
φεται φόρος βέβαια στα ιδιαίτερα πλούσια εισοδήµατα, στις
πολύ µεγάλες κατοικίες, πολυτελείς εγκαταστάσεις, πισίνες
κ.λπ., γιατί εκεί υπάρχει προστασία του πλαφόν ανά περιοχή, όλα
τα άλλα όµως πρέπει να απλουστευθούν µε βάση την πρότασή
µας, για να υπάρχει επιστροφή συνολικά του φόρου σε όλους
τους καταναλωτές. Περισσότερα θα πούµε στην κατ’ άρθρον συ-
ζήτηση. 

Υπάρχουν και µία σειρά άλλα θέµατα, που δεν έχουν βέβαια
τη µεγάλη σηµασία των τριών ενοτήτων που προανέφερα, αλλά
δεν στερούνται καθόλου σηµασίας. Είναι ο ρόλος του ΤΕΕ, η δυ-
νατότητά µας και η απόφασή µας να λύνουµε προβλήµατα υπαρ-
κτά και να µην τα διώχνουµε από µπροστά µας, όπως το επι-
κουρικό, αλλά να τα λύνουµε µε τρόπο που έχει σχέση και µε την
ελληνική πραγµατικότητα κι όχι µόνο µε την ευρωπαϊκή, µε δε-
δοµένες δικαστικές αποφάσεις κι ούτω καθεξής. Θα δούµε και
την τροπολογία, τη βελτίωση που κάνατε, κύριε Υπουργέ, για να
τοποθετηθούµε, διότι την πήραµε πολύ αργά χθες το βράδυ.

Θα αναφερθώ και στα θέµατα της διευκόλυνσης στη λειτουρ-
γία των Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης που ο ρόλος τους
είναι κρίσιµος σε αυτές τις ηµέρες της κοινωνικής κρίσης, γιατί
είναι ο πλησιέστερος στον πολίτη θεσµός. 

Επίσης υπάρχουν κρίσιµα ζητήµατα που αφορούν την αρχή
της συνέχειας της πολιτείας και αναφέροµαι στη διάταξη για το
Ταµείο Τραπεζοϋπαλλήλων, κύριε Υπουργέ, που δεν γίνεται
δεκτή από εµάς –παρακαλώ την προσοχή σας- αν δεν έρθει εδώ
η έκθεση της αναλογιστικής αρχής. 

Η διάταξη του Απριλίου είπε πολύ καθαρά ότι δεν µπαίνουν
στον ΕΟΠΥΥ ταµεία τα οποία δεν τυγχάνουν οποιασδήποτε µορ-
φής κρατικής ενίσχυσης και κάνουν προς τούτο αναλογιστική µε-
λέτη. Κατατέθηκε 1η Οκτωβρίου. Ποια είναι τα σχόλια της
αναλογιστικής αρχής; Σας το είπαµε και στην επιτροπή. Δεν µπο-
ρούµε να παρακάµπτουµε την αρχή της συνέχειας, πρέπει να
δούµε τα πράγµατα καθαρά. Ας έρθει η έκθεση. Αν η έκθεση λέει
πως η αναλογιστική µελέτη δεν έχει κανένα νόηµα τότε ναι, να
ψηφίσουµε τη διάταξη. Διαφορετικά δεν µπορούµε να την ψηφί-
σουµε. 

Το ίδιο βέβαια ισχύει για ό,τι έχει σχέση µε τις αλλαγές των
προϊσταµένων. Πήραµε µόλις τώρα τη βελτιωτική διάταξη που
σας ζητήσαµε, κύριε Υπουργέ. Προφανώς δεν πρόλαβα να τη
δω. Θα τα πούµε στη συνέχεια. Απλώς θέλω να επισηµάνω πολύ
καθαρά από το Βήµα της Βουλής ότι οποιαδήποτε διάταξη
αφορά αλλαγές προϊσταµένων δεν µπορεί να αφίσταται και να
καταργεί τις αρχές της διαφάνειας, της αξιοκρατίας και κυρίως
της αξιολόγησης, που έχουν θεσµοθετηθεί από την προηγού-
µενη Βουλή µε µία σειρά νόµων. 

Θέλετε να κάνουµε µικρότερο το διάστηµα που αξιολογούµε
αυτές τις τόσο νευραλγικές θέσεις που έχουν σχέση µε τα δη-
µόσια έσοδα; Να πούµε «ναι». Να µην κρίνονται κάθε δεκαοκτώ
µήνες, να κρίνονται κάθε δώδεκα, κάθε έξι µήνες, αν θέλετε, οι
προϊστάµενοι, αλλά να αξιολογούνται, όπως ο νόµος ορίζει. Κα-
θαρές κουβέντες, για να έχουµε και καθαρές σχέσεις. 

Και βέβαια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άφησα στο τέλος το
κρισιµότερο ζήτηµα που αντιµετωπίζει σήµερα η ελληνική κοινω-
νία, το ζήτηµα της ρευστότητας και µε το οποίο σχετίζεται το νο-
µοσχέδιο.

Τα 31,5 δισεκατοµµύρια δεν είναι «η δόση µας», όπως απαξιω-
τικά λένε κάποιοι. Και έχω και κάποιες ενστάσεις, κύριε Υπουργέ
και µε την οπτική που θέσατε στην επιτροπή τη Δευτέρα, που
λέει ότι αν δεν πάρουµε τη δόση, θα πεινάσουµε. Η δόση των
31,5 δισεκατοµµυρίων αποκαθιστά µια συνέχεια που ξεκίνησε τη
12η Φεβρουαρίου σε µια ιστορική συνεδρίαση της Βουλής, όπου
ως συνέπεια είχαµε τη µείωση του χρέους µε το κούρεµά του,
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το χαµήλωµα των επιτοκίων και την επιµήκυνση του χρόνου απο-
πληρωµής. Το δεύτερο απαραίτητο βήµα είναι η εξυγίανση των
τραπεζών και η ολοκλήρωση της κεφαλαιοποίησής τους, έτσι
ώστε να αποκατασταθεί η ρευστότητα στην πραγµατική οικονο-
µία και οι τράπεζες να τεθούν υπό δηµόσιο έλεγχο, για να µπει
τέρµα στις αθέµιτες τραπεζικές πρακτικές. Αυτό είναι το κυρίως
ζήτηµα που προκύπτει ως αποτέλεσµα από τη δόση των 31,5 δι-
σεκατοµµυρίων και κανένας δεν µπορεί να µιλάει απαξιωτικά γι’
αυτή τη δόση και να κάνει διάφορους υπαινιγµούς του στυλ
«δώστε µας τη δόση» και όλα τα υπόλοιπα. Αυτό είναι το κρισι-
µότερο ζήτηµα της πραγµατικής οικονοµίας. 

Είναι όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κρίσιµη η συνε-
δρίαση και το νοµοσχέδιο που συζητάµε και για λόγους συγκυ-
ριακούς, όπως είπα, γιατί η συζήτησή µας σχετίζεται ευθέως και
άµεσα µε το κεντρικό δίληµµα της χώρας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ένα δίληµµα έχει η χώρα. Ή θα
µείνει στην Ευρώπη µε δύσκολα χρόνια και µε την προοπτική που
φαίνεται ή θα πάει στην άβυσσο της δραχµής. Καθαρές κουβέν-
τες. Άλλος δρόµος δεν υπάρχει. Όσοι θέλουν να ωραιοποιούν
καταστάσεις, ας µας πουν τη δική τους εκδοχή. Όσοι επιθυµούν
να µιλούν στο όνοµα της Ευρώπης -γιατί το 75% του ελληνικού
λαού είπε «ναι» στην Ευρώπη στις εκλογές- αλλά υπαινίσσονται
µια Ευρώπη «a la carte», πρέπει να µιλήσουν καθαρά µε αφορµή
συγκεκριµένες διατάξεις του νοµοσχεδίου. Όσοι µιλάνε για µια
άλλη Ευρώπη, πρέπει να µας πουν πού τη διαπραγµατεύονται.
Αυτοί που θυµούνται όταν διαδηλώνουν οι Έλληνες πολίτες τον
Μπέρτολτ Μπρεχτ, πρέπει να µας απαντήσουν στο εξής: Τις κυ-
βερνήσεις που είναι νεοφιλελεύθερες στην Ευρώπη δεν τις εκλέ-
γουν πολίτες; Εκεί τι να κάνουµε; Να αλλάξουµε εκείνους τους
λαούς; Δεν είναι «à la carte», λοιπόν, η Ευρώπη. 

Όποιος θέλει να παλέψει για µια άλλη Ευρώπη, πρέπει να ξέρει
ότι αυτή αλλάζει µε συγκεκριµένη προσπάθεια και αγώνα. Και
εµείς οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ ξέρουµε καλύτερα από τον κα-
θένα ότι πρέπει να αλλάξουν οι συσχετισµοί στην Ευρώπη, γιατί
ξέρουµε καλά ότι ο υφεσιακός χαρακτήρας του προγράµµατος
που µας επιβλήθηκε από το 2010 έχει σχέση µε το νεοφιλελεύ-
θερο συσχετισµό στην Ευρώπη. Ο µικρός χρόνος, δηλαδή, για
την απαραίτητη κατά τα άλλα δηµοσιονοµική προσαρµογή. Το
ΠΑΣΟΚ ήδη σε λίγες εβδοµάδες διοργανώνει σύσκεψη των
άλλων τεσσάρων «αδερφών κοµµάτων» των ευρωσοσιαλιστών
του Νότου για να συµπτύξουν ένα µέτωπο. Και αναφέροµαι στα
σοσιαλιστικά κόµµατα της Πορτογαλίας, της Ισπανίας, της Ιτα-
λίας, της Γαλλίας και της Ελλάδας. Έτσι αλλάζουν οι συσχετι-
σµοί στην Ευρώπη και όχι αλλάζοντας τους λαούς στην Ευρώπη,
όπως λέει ο αγαπηµένος Μπέρτολτ Μπρεχτ. 

Κύριε Υπουργέ,  κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιστεύω ότι το
συζητούµενο νοµοσχέδιο είναι πολλαπλά κρίσιµο και χρήσιµο,
γιατί µας επιτρέπει –αν δεν µας επιβάλλει κιόλας- να στείλουµε
εδώ από τη Βουλή συγκεκριµένα µηνύµατα.

Μας επιτρέπει, λοιπόν, να στείλουµε ένα µήνυµα αποφασιστι-
κότητας, σχετικά µε το ότι µπορούµε να επιλύσουµε προβλήµατα
και να πάµε τα πράγµατα µπροστά, αλλά και να στείλουµε και
ένα µήνυµα αισιοδοξίας. Και αναφέροµαι στη διάταξη για το πε-
τρέλαιο. Μας επιτρέπει να στείλουµε το µήνυµα ότι έχουµε επί-
γνωση των λαϊκών προβληµάτων και ότι µπορούµε να δίνουµε
απαντήσεις, έστω και στα στενά δηµοσιονοµικά περιθώρια που
υπάρχουν. Επίσης, µας επιτρέπει να δώσουµε ένα µήνυµα σοβα-
ρότητας και συνέχειας. Και αναφέρθηκα εκτενώς σε ό,τι σχετί-
ζεται µε τη σοβαρότητα και τη συνέχεια. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και τέλος, θέλω να µείνω -και µ’ αυτό θα ολοκληρώσω σε ένα
λεπτό, κύριε Πρόεδρε- στο κρισιµότερο θέµα που αφορά το
άρθρο 2 της διάταξης που αφορά την αποκρατικοποίηση, όπου
υπάρχει µια θέση που την έχουµε αναλύσει εκτενώς στην επι-
τροπή που λέει πολύ απλά, οι αποκρατικοποιήσεις των φορέων
του άρθρου 2 να έρχονται µία-µία για σύµφωνη γνώµη στην Επι-
τροπή Οικονοµικών της Βουλής -και αν η επιτροπή κρίνει και
αλλού- διότι αυτό δεν υπηρετεί µόνο τις αρχές της δηµοσιότητας
και της διαφάνειας, αλλά µας θέτει και όλους προ των ευθυνών
µας. 

H συζήτηση για οποιαδήποτε αποκρατικοποίηση της ΔΕΗ, για
παράδειγµα, επιβάλλει στον καθένα να πει πώς βλέπει την ενέρ-
γεια στη χώρα, τι πιστεύει για τη µικρή ή τη µεγάλη ΔΕΗ, ποιες
είναι οι συνέπειες στην τιµή της Kwh, στην ασφάλεια ενεργει-
ακού εφοδιασµού και πάει λέγοντας. Πρέπει να τοποθετηθούν
όλοι γιατί όλοι έχουν ευθύνη.

Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω µε το ζήτηµα της ευθύνης. Στις
εκλογές της 6ης Μαΐου όλες οι πολιτικές δυνάµεις πέρασαν καλά
γιατί δεκαεπτά κόµµατα έδειχναν «µε το δάχτυλο» το ΠΑΣΟΚ.
Υπάρχει ένα µείζον παράδειγµα που σ’ όλη τη διάρκεια αυτής
της Βουλής εγώ θα το λέω και στις επιτροπές και στην Ολοµέ-
λεια: Το 2001 ήλθε ένα ασφαλιστικό νοµοσχέδιο. Ποιος στην Αί-
θουσα, πλην από κάποιους εξ ηµών του ΠΑΣΟΚ, µπορεί να
σηκώσει το χέρι και να πει ότι είπε «ναι» σ’ εκείνο το ασφαλιστικό;
Μία ολόκληρη κοινωνία και όλες οι πολιτικές δυνάµεις που δεί-
χνουν άλλους «µε το δάκτυλο» είπαν ένα µεγάλο «όχι». 

Το ασφαλιστικό µέχρι το 2014 έχει έλλειµµα 195 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ, το µισό χρέος πριν το «κούρεµα». Είστε άµοιροι ευθυ-
νών, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για το πρόβληµα της χώρας
για να υιοθετείτε τη λογική «έτσι που τα κάνατε, λύστε τα µέχρι
να έλθουµε εµείς»; 

Μην υιοθετείτε τις πιο κακές πλευρές της Ελλάδας της Μετα-
πολίτευσης, κύριοι συνάδελφοι, αυτές τις πλευρές που οδήγη-
σαν το πολιτικό σύστηµα στην αναξιοπιστία. Η ανάκαµψη και η
ανάταση της χώρας και του πολιτικού συστήµατος περνάνε µόνο
µέσα από την καθαρή αλήθεια και τις καθαρές θέσεις.

Μ’ αυτήν την οπτική καλούµε όλους τους συναδέλφους να ψη-
φίσουν επί της αρχής το συζητούµενο νοµοσχέδιο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρα-
κολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού ξεναγήθηκαν στην
έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και αφού ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, εξήντα ένας µαθητές και
µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί από το 27ο Δηµοτικό Σχο-
λείο Αχαρνών.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής των Ανεξάρτητων Ελλήνων,
κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, δεν µπορώ να αφήσω ασχολίαστο το τελευταίο περί
ασφαλιστικού συστήµατος και δηµοσιονοµικής πολιτικής από τον
εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ, κ. Κουκουλόπουλο. Οι τελευταίοι σ’
αυτή την Αίθουσα που µπορούν να υπεραµύνονται της δηµοσιο-
νοµικής προσαρµογής της χώρας και κυρίως οι τελευταίοι που
µπορούν να υπεραµύνονται και µάλιστα να δίνουν και µαθήµατα
πολιτικής για το ασφαλιστικό σύστηµα της χώρας, λες και θα σω-
ζόταν αν κάποιοι από µας το 2001 –ή από σας γιατί εγώ δεν
ήµουν- είχαν ψηφίσει ή όχι το ασφαλιστικό νοµοσχέδιο του
ΠΑΣΟΚ, είναι το ίδιο το ΠΑΣΟΚ. Οι τελευταίοι που µπορούν «να
χύνουν κροκοδείλια δάκρυα» για το ασφαλιστικό σύστηµα είναι
όσοι ψήφισαν το µνηµόνιο, διότι το ασφαλιστικό σύστηµα της
χώρας, αν είχε επανακεφαλαιοποιήσει τα 12,5 δισεκατοµµύρια
τα οποία είχε χάσει, δεν θα είχε σήµερα πρόβληµα. Σήµερα έχει
το πρόβληµα ότι έχασε τα 12,5 δισεκατοµµύρια και έχει ακόµα
µεγαλύτερο πρόβληµα διότι η διαρκής ύφεση, µε την ασύλληπτη
ανεργία που έχει το κράτος, στερεί από πάρα πολλά έσοδα το
ασφαλιστικό σύστηµα. 

Όλα αυτά θα σας αναγκάσουν σε λίγο ως Κυβέρνηση –αν
είστε Κυβέρνηση, αν «ζήσει» η τρικοµµατική Κυβέρνηση, αν αν-
τέξει τους εσωτερικούς κραδασµούς, άλλους πραγµατικούς και
άλλους φαινοµενικούς, θα το αναλύσουµε σε λίγο αυτό- σ’ ένα
νέο ασφαλιστικό νόµο, διότι τα νούµερα ακόµα και του προσχε-
δίου του προϋπολογισµού τα οποία συζητήσαµε στην αρµόδια
επιτροπή δείχνουν ολοφάνερα τι πρόκειται να συµβεί στον τόπο. 

Ας µη µιλάµε λοιπόν για σωτηρία του τόπου και για παραµονή
στο ευρώ και ότι, αν δεν εφαρµοστεί το πρόγραµµα, η τιµωρία,
το «µαστίγιο» για τον ελληνικό λαό θα είναι η δραχµή. Η δραχµή
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και η χρεοκοπία της χώρας δυστυχώς έρχονται, η χρεοκοπία των
πολιτών, η χρεοκοπία των αριθµών και η διάσπαση της συνοχής
αυτής της κοινωνίας από την ασύλληπτη αποτυχία ενός σχεδίου
για το οποίο σας µιλούν όλοι σ’ όλο τον κόσµο, µόνο που εκεί
δεν ακούτε, µόνο που εδώ µάς αναµεταδίδετε αυτά τα οποία βο-
λεύουν εσάς.

Έχω να σας πω ότι οι κόκκινες γραµµές των τριών της Συγκυ-
βέρνησης χαράχτηκαν στην άµµο και τις πήρε το κύµα. Εισάγετε
στην ελληνική κοινωνία τις αρχές και τις προϋποθέσεις του φρε-
νοκοµείου. Αυτή είναι η πολιτική που εφαρµόζετε. Αυτά είναι τα
αποτελέσµατα. Τα αποτελέσµατα είναι ολοφάνερα έξω. 

Η αναµέτρηση για εργασιακά ή άλλα θέµατα εκ µέρους κά-
ποιων από την τρικοµµατική Συγκυβέρνηση είναι µια σκιά και µια
στάχτη. Μη µου πει κανείς, απ’ αυτούς που διαµαρτύρονται για
τα εργασιακά, που αφορούν στις τριετίες -που είναι υπογεγραµ-
µένες στο µνηµόνιο 2 και θα έπρεπε να το έχετε διαβάσει αγα-
πητοί συνάδελφοι της Δηµοκρατικής Αριστεράς- ότι είναι κάτι
που δεν το έχει συµφωνήσει ο Πρωθυπουργός και ο προηγού-
µενος Υπουργός Οικονοµικών, κ. Βενιζέλος. Μη µου πείτε ότι η
σωτηρία αυτής της κοινωνίας είναι το ύψος των αποζηµιώσεων.
Δε θα µαλώσουµε σ’ αυτήν την Αίθουσα γι’ αυτούς που θα απο-
λυθούν από την ύφεση που θα καταπιεί τη δουλειά τους, αλλά
θα αναµετρηθούµε σ’ αυτή την Αίθουσα για την ανύπαρκτη ανά-
πτυξη, για το ανύπαρκτο στρατηγικό σχέδιο της Κυβέρνησης, ή
µάλλον για την ονοµασία σαν ανάπτυξη της αποκρατικοποίησης. 

Και έρχοµαι στο σχέδιο νόµου. Κύριε Υπουργέ, από πότε η
αποκρατικοποίηση  έγινε ανάπτυξη; Η πώληση, δηλαδή, των χρυ-
σαφικών µιας χώρας ή µιας οικογένειας που δεν έχει να ζήσει τα
παιδιά της από πότε είναι ανάπτυξη; Ανάλογα τα ζούµε εδώ. Στην
ίδια Αίθουσα µιλάµε και για τα δυο πράγµατα. Αν, δηλαδή, µια
οικογένεια πουλήσει τα χρυσαφικά της κυρίας για να µπορέσει
να βγάλει τους επόµενους τρεις ή έξι µήνες, µετά από έξι µήνες
τι εγγυάται από την πολιτική σας ή από την εισοδηµατική πολι-
τική της οικογένειας ότι µπορεί να επιβιώσει τους επόµενους έξι
µήνες; Άλλο τόσο η αποκρατικοποίηση εγγυάται ανάπτυξη και
νέες θέσεις εργασίας. 

Είναι µια απλή πώληση. Δεν υπάρχει καµµία εγγυοδοσία για
νέες θέσεις εργασίας ούτε νέο κύκλο εργασιών. Με την ύφεση,
κύριε Υπουργέ, η ΔΕΗ που θέλετε να την αποκρατικοποιήσετε
θα αναγκαστεί να παράγει λιγότερο ρεύµα. Ήδη η κατανάλωση
των νοικοκυριών έπεσε στο τρέχον έτος 12,5%. Και λίγο λιγότερο
έπεσε η βιοµηχανική κατανάλωση. Για όλα αυτά φταίει η ύφεση.
Και τι θα γίνει άµα πουλήσετε τη ΔΕΗ; Θα παράγει περισσότερο
ρεύµα; Θα πάρει περισσότερες εργολαβίες; Θα αποκτήσει πε-
ρισσότερους ιδιωτικούς υπαλλήλους; Τι ακριβώς θα συµβεί στη
ΔΕΗ αν πουληθεί; 

Θα σας πούµε όµως τι θα χάσει το κράτος. Το κράτος θα χάσει
τη µεγίστη δυνατότητα ρύθµισης των τιµολογίων για τους άπο-
ρους και τους φτωχότερους. Θα απολέσει τη δυνατότητα να
ρυθµίζει το βιοµηχανικό ρεύµα για να στηρίζει τη χαµένη αντα-
γωνιστικότητα της ελληνικής βιοµηχανίας, όποιας ελληνικής βιο-
µηχανίας έχει µείνει. Πολύ απλά ο ιδιώτης θα ενδιαφέρεται και
εκείνος για το δικό του κέρδος. Και είναι λογικό. Δεν είναι παρα-
λογισµός. Αυτό θα συµβεί στην ελληνική οικονοµία. 

Καλείστε, λοιπόν, εδώ να µας αποδείξετε, όχι φιλοσοφικά αλλά
πολιτικά αν προτιµάτε ένα δηµόσιο µονοπώλιο ή αν προτιµάτε
ένα ιδιωτικό µονοπώλιο. Διότι το κράτος, δι’ όλων των κυβερνή-
σεων, απέτυχε να δηµιουργήσει ανταγωνισµό στη ΔΕΗ. Και όταν
πήγε να το δηµιουργήσει στην κατανάλωση µε τις δυο εταιρείες
που έκλεισαν το µόνο που κατάφερε να υπηρετήσει ήταν τη δια-
φθορά. Διαφθορά, λοιπόν, για δυο ιδιωτικές εταιρείες των ο-
ποίων οι διευθύνοντες σύµβουλοι κάνουν διακοπές στα νησιά
Μπαρµπάντος ή αλλού. Ατιµωρησία και 200 εκατοµµύρια λιγό-
τερα στο ΛΑΓΗΕ που πήγατε να τα βρείτε από άλλους πόρους.
Σήµερα µας φέρατε την αποκρατικοποίηση της ΔΕΗ και τη µεί-
ωση του ποσοστού του κράτους. 

Δεν υπηρετείτε απολύτως τίποτα. Υπηρετείτε όµως έναν ασύλ-
ληπτο εκβιασµό που υπόκειται η χώρα έναντι του οποίου σε δε-
καπέντε µέρες –όπως είπε ο Πρωθυπουργός- τα ταµειακά
αποθέµατα της χώρας θα έχουν τελειώσει. Και έναντι αυτού του
εκβιασµού, χάριν στην αποτελεσµατικότητα των µεταξύ σας συ-

νεννοήσεων, της τρικοµµατικής κυβέρνησης, όπου χάσατε έξι
µήνες για να αναµετρηθείτε µεταξύ σας ποιος είναι ο καλύτερος,
έχουµε την πολιτική διακόρευση, στην κυριολεξία, όλων των
όρων –και των δεκαοκτώ- της προγραµµατικής συµφωνίας. Φτά-
σατε στο τέλος, στο παρά πέντε, για να εκβιάσετε τον ελληνικό
λαό ότι σε λίγο –θα µας το πείτε και αυτό- δεν θα έχει γάλα, δε
θα έχει φάρµακα, δε θα έχει δουλειά. Γιατί, έχει, κύριε Υπουργέ;
Έχουν φάρµακα σήµερα οι Έλληνες συνταξιούχοι; Έχουν φάρ-
µακα οι άνεργοι; Έχουν φάρµακα οι εργαζόµενοι; Υπάρχει
ΕΟΠΥΥ; Έχουν δουλειά; Έχουν προοπτική; Έχουν όραµα;
Έχουν ελπίδα; Στεγνώνει το δάκρυ στα µάτια; Όχι. Πού είναι η
σωτηρία; 

Και φέρνετε εδώ στην ελληνική Βουλή, ενώπιον όλων των Βου-
λευτών, όλων των κοµµάτων, ένα σχέδιο νόµου για κύρωση πρά-
ξης νοµοθετικού περιεχοµένου, ενώ ξέρετε πολύ καλά –το είπατε
στην επιτροπή και αυτό σας τιµάει, γιατί είστε ειλικρινής- ότι θα
έπρεπε µέχρι τέλος Οκτωβρίου το ΠΕΔ να έχει λογοδοτήσει στην
ελληνική Βουλή και να πει τι ακριβώς σχεδιάζει.

Σήµερα, λοιπόν, ζητάτε από τους Έλληνες Βουλευτές όλων
των κοµµάτων λευκή επιταγή. Για να κάνετε τι; 

Ξέρει κανείς Βουλευτής τι θα δοθεί από τη ΔΕΗ; Πείτε µου,
υπάρχει ένας Βουλευτής εδώ που ξέρει αν θα δοθεί η παραγωγή,
αν θα δοθεί η διανοµή, αν θα δοθεί η µεταφορά; Τι θα δοθεί; Κα-
νείς δεν ξέρει. Και δεν ξέρω αν γνωρίζετε εσείς, για να µας ενη-
µερώσετε. 

Σας παρακάλεσα και στην επιτροπή. Δεν το κάνατε επακριβώς.
Παρακαλώ να το κάνετε στην Ελληνική Αντιπροσωπεία. Τουλά-
χιστον να ξέρουν αυτοί που θα υπερψηφίσουν, τι υπερψηφίζουν. 

Να µην περάσουν πάνω από τις γραµµές ή κάτω από τις συµ-
φωνίες, αγαπητοί συνάδελφοι της Δηµοκρατικής Αριστεράς.
Διότι θα κληθείτε να υπηρετήσετε πράγµατα που δεν τα ξέρετε.
Αν, δηλαδή, αύριο πουληθεί η µεταφορά ή η διανοµή είστε σύµ-
φωνοι; Αν αύριο η τιµολογιακή πολιτική της ΔΕΗ αυξήσει κατά
30% το ρεύµα, γιατί είναι ήδη πίσω τα έσοδα της ΔΕΗ χάριν στη
διαφθορά, την ατιµωρησία, το µη έλεγχο –και θα σας αποδείξω
µετά τι σηµαίνει «µη έλεγχος», γιατί έχω κάποια στοιχεία στα
χέρια µου- τι θα υπηρετήσετε σε αυτήν την Αίθουσα; Θα χύσουµε
πάλι κροκοδείλια δάκρυα; Και τι θα πούµε στον ελληνικό λαό;
Ότι µας ξέφυγε η µεζούρα πάλι; Πόσες φορές αντέχουµε να µας
ξεφύγει η µεζούρα; Πόσες φορές, δηλαδή, σε αυτή την Αίθουσα,
θα επαληθεύουµε ή θα διαψεύδουµε τον εαυτό µας;

Ζητάτε, εποµένως, από την Κυβέρνηση λευκή επιταγή για ένα
πρόγραµµα που δεν το ξέρουµε. Δεν την έχετε από τους Ανε-
ξάρτητους Έλληνες, όχι µόνο γιατί δεν πιστεύουµε στο αποτυ-
χηµένο µνηµόνιο, αλλά κυρίως γιατί δεν σας έχουµε εµπιστοσύνη
για το τι µπορείτε να κάνετε. Διότι µας είπατε για διαπραγµά-
τευση και αποτύχατε. Μας είπατε ότι έχετε ισοδύναµα και απο-
τύχατε. Μας είπατε ότι έχετε κόκκινες γραµµές και περάσατε
από κάτω. Τις κάνατε κόκκινες κορδέλες. Αυτή είναι η πραγµατι-
κότητα. Και αυτό το ζει ο ελληνικός λαός.

Είπε ο εισηγητής της Πλειοψηφίας, ο κ. Τζαµτζής, ότι κάποιοι
εύχονται να αποτύχει η Κυβέρνηση. Λάθος! Λάθος! Κάποιοι αγω-
νιούν σε αυτήν την Αίθουσα να πετύχει η Ελλάδα. Εδώ αγωνιζό-
µαστε για την Ελλάδα. Δεν αγωνιζόµαστε για τα χρώµατά µας.
Εδώ δεν είναι Ολυµπιακός – Παναθηναϊκός. Το µαχαίρι έχει φτά-
σει στο κόκκαλο. Και πρέπει να µας αποδείξετε µε αριθµούς και
να πείτε στους Βουλευτές της Πλειοψηφίας, τι ακριβώς τους ζη-
τάτε να ψηφίσουν. Να το πείτε, για να ξέρουν οι αγαπητοί συνά-
δελφοι, τους οποίους σέβοµαι και εκτιµώ, τι είναι αυτό που
ψηφίζουν, για να πάνε να το πουν στις περιφέρειές τους. Να
πάνε, δηλαδή, να πουν στις περιφέρειές τους ότι, αυτά που συµ-
φωνήσαµε, θα σώσουν τη χώρα και ότι ο συνταξιούχος του ΟΓΑ,
που θα πληρώσει µεγαλύτερη εισφορά σε αυτά που έχετε συµ-
φωνήσει, κύριε Υπουργέ των Οικονοµικών, τουλάχιστον µέσα στη
φτώχεια του, θα έχει τα φάρµακά του.

Είπατε, λοιπόν, ότι θα πάρετε –και το εγγυάστε- τα 31,5 δισε-
κατοµµύρια. Τα 25 δισεκατοµµύρια θα πάνε στις τράπεζες.
Αφήνω το γεγονός ότι στα άλλα κράτη τα αντίστοιχα 25 δισεκα-
τοµµύρια δεν µπήκαν στο χρέος. Σε εµάς µπήκαν. Το ξεπερνώ,
αλλά το σηµειώνω, διότι αυτό και µόνο φτάνει για τη µη βιωσιµό-
τητα του χρέους. Μένουν άλλα 6,5 δισεκατοµµύρια. Ξέρετε τι
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χρωστάτε; Χρωστάτε 7,2 δισεκατοµµύρια στους προµηθευτές
του δηµοσίου, 2,5 δισεκατοµµύρια στον ΕΟΠΥΥ. Δύο δισεκατοµ-
µύρια είναι τα έσοδα του κράτους τα οποία θα πέσουν έξω
φέτος. Τέσσερα δισεκατοµµύρια είναι τα οµόλογα που δεν έχουν
κουρευτεί και πρέπει να πληρωθούν µέσα στους επόµενους
τρεις, τέσσερις µήνες. Και 6 δισεκατοµµύρια είναι οι επόµενες
δόσεις. Κάντε λογαριασµό. Περίπου 45 δισεκατοµµύρια. 

Πείστε µε, σας παρακαλώ, για να ψηφίσω ή να στηρίξω ή να
ελπίζω ότι τα 31,5 φτάνουν για να συµπληρωθούν τα 45 δισεκα-
τοµµύρια. 

Πείστε µας ότι το πρόγραµµα θα βγάλει µεγάλα πλεονάσµατα.
Όχι όπως ο Παπακωνσταντίνου που έλεγε ότι το 2011 θα βγούµε
στις αγορές και το 2012 θα βγάζουµε και λεφτά να τα µοιρά-
ζουµε. Πείστε µας εσείς, για να πιστέψουµε και να πιστέψουν και
οι Βουλευτές της Πλειοψηφίας.

Εάν αυτά δεν επαληθευτούν, τότε αυτό σηµαίνει ότι σε λίγο
θα έχουµε άλλο µεσοπρόθεσµο, θα έχουµε άλλο νόµο για το
ασφαλιστικό, θα έχουµε νέες περικοπές, θα έχουµε λουκέτα, θα
έχουµε απολύσεις. Και δεν θα πρέπει να µαλώνουµε για τις απο-
ζηµιώσεις –το επαναλαµβάνω- αλλά για τις δουλειές. 

Σας µίλησα πριν για διαφθορά. Θέλετε, λοιπόν, να µειώσετε
το ποσοστό του κράτους. Και θέλουµε να προχωρήσει η ΔΕΗ. 

Εγώ, λοιπόν, σας λέω ότι στο περίφηµο και απόλυτα αναγκαίο
για την ανάπτυξη του προγράµµατος της ΔΕΗ υποβρύχιο καλώ-
διο, το οποίο θα ενώσει τα νησιά του Αιγαίου µε την ηπειρωτική
Ελλάδα ύψους 400.000.000 χωρίς ΦΠΑ -κοντά στα 500.000.000
δηλαδή- η ΑΔΜΗΕ έχει κάνει ό,τι µπορεί για να πετάξει έξω τις
ελληνικές εταιρείες έναντι κάποιων ξένων. Έχει κάνει ό,τι µπορεί
για να µη δώσει το δικαίωµα σε καµµία ελληνική εταιρεία να έχει
εµπειρία εν όψει των επόµενων δουλειών. Κι έχει κάνει ό,τι µπο-
ρεί για να παραβιάσει την κοινή λογική.

Εδώ, σας έχω ένα φάκελο, ο οποίος θα γίνει επίκαιρη ερώτηση
στον αρµόδιο Υπουργό. Η χώρα για να σωθεί πρέπει πρώτα να
στηρίξει τους Έλληνες, την ελληνική επιχειρηµατικότητα, την ελ-
ληνική εργασία, την ελληνική επιστήµη και τους Έλληνες επιστή-
µονες και την ελληνική ευρηµατικότητα. Μη ψάχνετε να βρείτε
αλλού σωτήρες. Έχει αποδειχθεί ότι δεν υπάρχουν. 

Το κάθε κράτος, µέσα στην ενωµένη Ευρώπη, που τη θέλουµε
και την αγαπάµε, κάνει ό,τι µπορεί πρώτα για να σώσει τον εαυτό
του, µετά για να βγάλει λεφτά και µετά για να σώσει την ιδέα της
Ευρώπης. 

Εµείς έχουµε αποφασίσει –φαίνεται- µέσω της Κυβέρνησης –
εγώ αυτό αντιλαµβάνοµαι- να σώσουµε την Ευρώπη, εµείς που
δεν µπορούµε να σώσουµε τον εαυτό µας. Κοιτάµε κάθε φορά
να είµαστε τα πολύ καλά παιδιά. Και κάθε φορά κάνουµε βήµατα
προς τα πίσω. 

Έπρεπε από τις προγραµµατικές δηλώσεις, να έχετε ενώσει
το πολιτικό σύστηµα, αντί να το διχάσετε σε «δραχµοοπαδούς»
και «ευρωοπαδούς». Θα έπρεπε να έχετε επιχειρήσει να ενώσετε
πολιτικές δυνάµεις και να µοιράσετε ρόλους. Θα έπρεπε σε αυτή
τη δύσκολη προσπάθεια να έχετε τη δύναµη και την πολιτική
οραµατικότητα να µη βλέπετε εχθρούς εκεί που δεν υπάρχουν,
αλλά φίλους. Θα έπρεπε να µη φοβάστε τις φωνές τις αντίθετες,
αλλά να τις χρησιµοποιείτε στη διαπραγµάτευση. Και θα έπρεπε
να µην προσπαθείτε να πρεσάρετε και να εξαφανίσετε τις αντί-
θετες φωνές, αλλά να τις χρησιµοποιήσετε. 

Κάνετε εξαιρετικά το αντίθετο. Είναι αλαζονεία; Το ερώτηµα
δεν είναι προσωπικό. Αναφέροµαι στην Κυβέρνηση. Είναι έλ-
λειµµα πολιτικής παιδείας; Είναι έλλειµµα δηµοκρατικότητας;
Αυτό θα το βρείτε µόνοι σας στη δική σας αυτοκριτική. 

Για εµάς, αυτό είναι η επιτοµή της πολιτικής αποτυχίας αυτής
της Κυβέρνησης. Για εµάς, είναι η επιτοµή της αποτυχίας των
τριών που συζητούν µεταξύ τους, οι οποίοι αλληλοαναιρούνται,
αλληλοδιαψεύδονται και καταστρέφουν την επόµενη συµφωνία
έναντι της επόµενης. Είναι η άτακτη υποχώρηση ενός κράτους
απέναντι σ’ ένα οικονοµικό πρόβληµα. Είναι το µεγάλο πείραµα
που γίνεται στην Ελλάδα, µε την Ελλάδα να συµµετέχει συνει-
δητά σε έναν απίστευτο πειραµατισµό. 

Δεν είναι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νεοφιλελεύθερη η Ευ-
ρώπη. Το λέω αυτό, επειδή το άκουσα από ορισµένους συναδέλ-
φους. Η µόνη νεοφιλελεύθερη χώρα µε ισοπεδωµένο και

γονατισµένο το κοινωνικό κράτος για τους φτωχότερους και
τους άπορους, δυστυχώς, είναι η Ελλάδα. Όλες οι χώρες της
Ευρώπης, ακόµη και στις πιο δύσκολες στροφές της οικονοµικής
τους ιστορίας, φρόντισαν να στηρίξουν το κοινωνικό κράτος και
να κάνουν µεταρρυθµίσεις –όπως οφείλετε να κάνετε και πράγ-
µατι πρέπει να γίνουν µεταρρυθµίσεις- προστατεύοντας τους πιο
φτωχούς και δίνοντας ελπίδα σε αυτούς που δεν έχουν δουλειά.
Εσείς κάνετε το αντίθετο. Σε κάθε µεταρρύθµιση φωλιάζει ένα
ποσοστό ανεργίας. Κάθε αλλαγή αφαιρεί από το κοινωνικό κρά-
τος. Όταν πέφτει έξω ο προϋπολογισµός, αφαιρείται είτε από τις
δηµόσιες δαπάνες είτε από το κοινωνικό κράτος είτε από την
υγεία είτε από την παιδεία. 

Αυτή είναι η συνταγή και η επιτοµή της φιλελεύθερης πολιτι-
κής, την οποία πιστά εφαρµόζετε κατά απόλυτη αντίθεση µε την
καρδιά του ευρωπαϊκού πολιτισµού της ευρωπαϊκής πολιτικής
και της ευρωπαϊκής κατεύθυνσης. 

Δεν σας ψηφίζουµε αυτό το νοµοσχέδιο, γιατί δεν σας δίνουµε
λευκή επιταγή να κάνετε πράγµατα, τα οποία δεν περιλαµβάνον-
ται εδώ µέσα. Εδώ, υπάρχουν µόνο ποσοστά αφαίρεσης δυνα-
τοτήτων του δηµοσίου. Δεν είναι ούτε αφαίρεση πλούτου, ούτε
πρόσθεση πλούτου. Είναι µια πολιτική σκοτεινή, ακόµη και για
τους Βουλευτές που στηρίζουν αυτήν την Κυβέρνηση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Καλούµε όλους τους Βουλευτές, τουλάχιστον, να ζητήσουν να

έρθει το ΤΑΙΠΕΔ να µας πει τι θα κάνει, για να µπορέσετε να πά-
ρετε τις ψήφους, τις οποίες ζητάτε. Διαφορετικά όσοι ψηφίσουν,
έχουν µια ευθύνη απέναντι σ’ ένα αόρατο χέρι, µια ανείπωτη και
άγραφη στρατηγική πολιτική, την οποία θα την υπηρετήσουν
ερήµην τους. Διότι από εκεί και πέρα, όλες οι αποφάσεις για τις
αποκρατικοποιήσεις εκφεύγουν της Βουλής, εκτός από τα τελικά
σχέδια που θα έρθουν πάλι µε τη δαµόκλειο σπάθη της δραχµής
ή του ευρώ. 

Διαλέξτε, λοιπόν, στην πραγµατικότητα, αν υπηρετείτε το
ευρώ ή αν υπηρετείτε τη χρεοκοπία της χώρας µέσα από την πα-
ράδοση των τελευταίων σταγόνων πλούτου που υπάρχουν γι’
αυτό το κράτος.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο συνάδελ-

φος ειδικός αγορητής της Χρυσής Αυγής κ. Γεώργιος Γερµενής.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, καλούµαστε σε

αυτήν την Ολοµέλεια της Βουλής να καταψηφίσουµε ένα από τα
πιο ανθελληνικά νοµοσχέδια που έχουν περάσει από το ελληνικό
Κοινοβούλιο. 

Το γενικό πρόγραµµα ιδιωτικοποιήσεων, αποκρατικοποιήσεων
δεν επιχειρείται για να ξεφύγουµε από την κρίση, αφού βοηθάει
στη µονιµοποίησή της και στο βάθεµά της. Εξυπηρετεί στόχους
του µνηµονίου και συµφέροντα ξένα προς τη χώρα και την κοι-
νωνία. Με το παρόν νοµοσχέδιο καταργούνται όλοι οι νόµοι και
οι διατάξεις που προέβλεπαν απαγορευτικές δεσµεύσεις σε ό,τι
αφορά τη µεταβίβαση ποσοστών άνω του 49% σε µείζονος ση-
µασίας οργανισµούς και υπηρεσίες, όπως των ΔΕΗ, ΕΛΠΕ,
ΟΠΑΠ, ΟΔΙΕ, ΕΥΔΑΠ, ΕΥΑΘ, ΕΛΤΑ, Οργανισµό Λιµένος Πει-
ραιώς κ.λπ.. 

Με το παρόν σχέδιο νόµου καλούµαστε να συναινέσουµε σε
µία αρπαγή της ίδιας µας της χώρας να δώσουµε προς πώληση
τον εθνικό µας πλούτο και τα δηµόσια αγαθά που µε τόσο κόπο
έχουµε αποκτήσει. Ζητάτε να ξεπουλήσουµε τη ΔΕΗ, την
ΕΥΔΑΠ, υπηρεσίες στρατηγικής και εθνικής σηµασίας και φυσικά
δεν µπορούµε να ξεχάσουµε ότι οι δύο αυτές υπηρεσίες αφο-
ρούν το ρεύµα και το νερό του Έλληνα που είναι αναγκαίο για
την επιβίωσή του. Και γνωρίζουµε πολύ καλά τι µέλλει γενέσθαι. 

Δεν µπορούµε να ξεχάσουµε ότι σε όλες τις χώρες που ιδιω-
τικοποιήθηκε η αντίστοιχη ΔΕΗ υπήρξε αύξηση της τιµής της
KWh. Αντιλαµβάνεστε τι θα γίνει στην Ελλάδα σύµφωνα µε τις
προβλέψεις µε µια περαιτέρω αύξηση της τιµής του ρεύµατος,
χωρίς την κρατική παρέµβαση, που να µπορεί να συγκρατήσει
τις τιµές σε χαµηλά επίπεδα.
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Σύµφωνα τώρα µε µελέτη της ICAP για την πορεία των επιχει-
ρήσεων το 2011 στις πέντε κορυφαίες βάσει κερδών περιλαµβά-
νονται ο ΟΠΑΠ και τα Ελληνικά Πετρέλαια. Και ό,τι αφορά την
«ΟΠΑΠ Α.Ε.» είναι από τις λίγες εταιρείες που δεν πρέπει να που-
ληθούν, γιατί είναι η πιο κερδοφόρα επιχείρηση του ελληνικού
δηµοσίου και από τις πιο κερδοφόρες της Ευρώπης.

Η «ΟΠΑΠ Α.Ε.» προσέφερε στο ελληνικό δηµόσιο από τις δρα-
στηριότητές της 769 εκατοµµύρια ευρώ το 2009, 781 εκατοµµύ-
ρια ευρώ το 2010. Εποµένως, τα χρήµατα που θα εισπράξει το
ελληνικό δηµόσιο από την πώληση της «ΟΠΑΠ Α.Ε.», στην ουσία
θα τα πάρει από τις δραστηριότητές της µέσα σε δύο µε τρία
χρόνια, ενώ η ΕΛΠΕ µε κέρδη 156,8 εκατοµµυρίων ευρώ είναι
στην πέµπτη θέση.

Το ξεπούληµα των λιµανιών θα έχει σηµαντικές συνέπειες στις
τιµές των εισιτηρίων στον τουρισµό, στην πρωτογενή παραγωγή
που θα είναι ανάλογες µε αυτές των µνηµονιακών µέτρων που
όλα αυτά τα δυόµισι χρόνια δεν έχουν  βελτιώσει τίποτα, αλλά
αντίθετα έχουν καταβαραθρώσει την ελληνική κοινωνία. 

Αλλά το σηµαντικότερο όλων είναι η εθνική ασφάλεια της
χώρας µας και θα ήθελα να σας πληροφορήσω ότι σε πρόσφατη
συνέντευξή του στην εφηµερίδα «HABERTURK», ο Υπουργός Πε-
ριβάλλοντος και Πολεοδοµίας της Τουρκίας Ερντογάν Μπαϊρα-
κτάρ, προανήγγειλε την υιοθέτηση νοµοθετικής ρύθµισης µε την
οποία θα επιβάλλονται περιορισµοί στην αγορά ακινήτων και
αγροτεµαχίων στα µικρασιατικά παράλια από Έλληνες υπη-
κόους, ενώ αντίστοιχες ρυθµίσεις θα ισχύσουν για υπηκόους Ρω-
σίας στις ακτές του Εύξεινου Πόντου, αλλά και για Αρµενίους και
Εβραίους σε άλλες περιοχές. 

Συγκεκριµένα για τους Έλληνες, εξαιρουµένου φυσικά των
µουσουλµάνων της Θράκης που έχουν ελληνική υπηκοότητα, θα
απαγορευθεί η πώληση ακινήτων σε είκοσι οκτώ περιοχές, µε-
ταξύ των οποίων η Κωνσταντινούπολη, η Σµύρνη, η Αδριανού-
πολη, τα Δαρδανέλια. Την ίδια στιγµή δύο τουρκικοί
επιχειρηµατικοί όµιλοι, «GLOBAL YATIRIM» και «DOGUS HOLD-
ING» εκδήλωσαν επίσηµα ενδιαφέρον για τη συµµετοχή τους
στους διαγωνισµούς για την παραχώρηση είκοσι τριών λιµένων
και τουριστικών λιµένων, µαρίνων της Ελλάδας. Αρκετοί από
τους υπό πώληση λιµένες βρίσκονται σε ιδιαίτερα ευαίσθητες
για την εθνική ασφάλεια περιοχές, όπως στη Χίο, στη Σκύρο,
στην Κω, στην Ρόδο και στη Σούδα, αλλά και για την ιστορική
µας µνήµη, όπως στην Ύδρα. 

Από τα παραπάνω προκύπτουν εύλογα ερωτήµατα. Μήπως η
Κυβέρνηση οφείλει να αποκλείσει ρητά και άµεσα οποιαδήποτε
τουρκική συµµετοχή στους διαγωνισµούς του ΤΑΙΠΕΔ έως ότου
αρθούν οι απαγορεύσεις για την πώληση τουρκικών ακινήτων
στους Έλληνες πολίτες; Έχει αντιληφθεί η πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Εθνικής Αµύνης τους κινδύνους από την πιθανή πα-
ραχώρηση λιµένων µελλοντικά και αεροδροµίων σε εθνικά ευαί-
σθητες περιοχές, ενδεικτικά στη Σούδα πλησίον του
Ναυστάθµου Κρήτης και της 115 πτέρυγας µάχης όπου έχουν
καταγραφεί περιστατικά τουρκικής κατασκοπείας σε Ρόδο και
Κω όπου υπάρχουν οι γνωστές τουρκικές διεκδικήσεις; Μήπως
γνωρίζει γιατί οι Ένοπλες Δυνάµεις λαµβάνουν σοβαρά υπ’ όψιν
ακόµη και τον ελλιµενισµό φορτηγών πλοίων τουρκικών συµφε-
ρόντων κατά τη διάρκεια ασκήσεων;

Φυσικά τα λέω όλα αυτά χωρίς να είναι εδώ καν ο Υπουργός.
Έτσι; 

ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Εδώ είναι. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Πού; Τον βλέπετε πουθενά;
ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Άνοιξε την πόρτα. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Έχει πιο σοβαρές δουλειές να κάνει

µάλλον.
ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Τα λέτε σε εµάς και σας ακούµε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Ειδικά σε εσάς. 
Σύµφωνα µε το ν. 2971/2001 αιγιαλός, παραλία και άλλες δια-

τάξεις, ΦΕΚ 285 Α’, ο αιγιαλός και η παραλία είναι πράγµατα κοι-
νόχρηστα και ανήκουν κατά κυριότητα στο δηµόσιο το οποίο τα
προστατεύει και τα διαχειρίζεται. Η προστασία του οικοσυστή-
µατος, των ζωνών αυτών είναι ευθύνη του κράτους. Ο κύριος δε
προορισµός τους είναι η ελεύθερη και ακώλυτη πρόσβαση προς
αυτές. 

Δεν µπορεί ο αιγιαλός και η παράλια ζώνη να µπουν προς αξιο-
ποίηση. Δεν µπορεί η µείωση δηµόσιου χρέους να γίνει µε την
πώληση του αιγιαλού. Αποτελεί ένα σκανδαλώδες σχέδιο. Κα-
ταργείται κάθε πολεοδοµικός όρος και επιτρέπεται σε επενδυτές
να κτίζουν µεγάλα τουριστικά συγκροτήµατα σε παραλίες µε την
κατάργηση των όρων περί αιγιαλού, σε όχθες ποταµών και λι-
µνών, µε αναγκαστικές απαλλοτριώσεις αλλά και αποποµπή ιδιω-
τών που παρεµποδίζουν την αξιοποίηση ή την επένδυση. Μετα-
τρέπεται έτσι µε ταχύτατους ρυθµούς ολόκληρη η Ελλάδα σε
µπανανία και η ειδική οικονοµική ζώνη µε την εκδίωξη των κατοί-
κων της χώρας και σε ένα µεγάλο θέρετρο για τους VIP τοκο-
γλύφους και παρατρεχάµενους όπως γίνεται σε τριτοκοσµικές
χώρες τύπου Ταϊλάνδης και Σεϋχελλών. Ετοιµάζεται η έξωση
από µισθωµένες µαρίνες µέσα σε ένα εξάµηνο µε παράλληλη
αποζηµίωση τους προκειµένου αυτές να ενταχθούν σε άλλα
επενδυτικά σχέδια.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα  καταλαµβάνει ο Γ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ.  ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ)

Καταψηφίζουµε την πώληση της χώρας µας, την παραχώρηση
της γης µας στα απρόσκοπτα συµφέροντα των δανειστών µας,
που θα επενδύσουν σε µια εξαθλιωµένη Ελλάδα για ένα κοµµάτι
ψωµί και θα εκµεταλλευτούν την οµορφότερη χώρα του κόσµου
και θα έχουν τον ελληνικό λαό υπόδουλο να εργάζεται µε µι-
σθούς Βουλγαρίας προκειµένου οι µεγαλοκαρχαρίες να πλουτί-
ζουν, να χαίρονται τις θάλασσες µας και εµείς να ζούµε για άλλη
µια φορά το ραγιαδισµό στο πετσί µας. Λυπάµαι, που είµαι µέλος
αυτού του Κοινοβουλίου που ξεπουλά τη χώρα µου και εγώ αρ-
κούµαι µόνο να καταψηφίσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Το λόγο έχει η
κ. Ασηµίνα Ξηροτύρη-Αικατερινάρη, ειδική αγορήτρια της Δηµο-
κρατικής Αριστεράς.

ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε σήµερα την κύρωση δυο πρά-
ξεων νοµοθετικού περιεχοµένου στις οποίες προστέθηκαν τρο-
πολογίες και πρόσφατα µια αρκετά µεγάλη τροπολογία. Συζη-
τάµε εποµένως πολύ βασικά θέµατα. Θα έλεγε κανείς ότι είναι
θέµατα τόσο σοβαρά που συνδέονται και µε τις σοβαρότερες
αποφάσεις για την οριστικοποίηση των µέτρων που θα πάρουµε
για τη σωτηρία της χώρας. 

Θα ήθελα να αναφερθώ ιδιαίτερα στο δεύτερο και πολύ ση-
µαντικό άρθρο αυτού του νοµοσχεδίου που αφορά στην κατάρ-
γηση του ελάχιστου ποσοστού του ελληνικού δηµοσίου σε
ΕΛΠΕ, ΔΕΗ, ΟΠΑΠ, ΟΔΙΕ, ΕΥΔΑΠ, ΕΥΑΘ, ΕΛΤΑ, Οργανισµό Λι-
µένος Πειραιώς, Θεσσαλονίκης, Αλεξανδρούπολης κ.λπ.. Όταν
ήρθε αυτή η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου στη δηµοσιότητα,
είχαµε εκφράσει την αντίθεσή µας και πολλές επιφυλάξεις. Σή-
µερα και µετά τη συζήτηση στη Βουλή εξακολουθούµε να έχουµε
πολύ σοβαρές επιφυλάξεις για τους λόγους που θα αναφέρω
παρακάτω. 

Στις προγραµµατικές της θέσεις η Δηµοκρατική Αριστερά για
τις αποκρατικοποιήσεις, µεταξύ των άλλων, επισηµαίνει ότι αυτές
πρέπει να συνδέονται µε την ανάπτυξη και όχι µόνο µε εισπρα-
κτικούς λόγους και ότι σε κάθε περίπτωση στις ΔΕΚΟ που δια-
χειρίζονται φυσικούς πόρους και δηµόσια αγαθά το δηµόσιο
πρέπει να διατηρήσει το στρατηγικό του ρόλο και έλεγχο. Αλλά
και στην προγραµµατική συµφωνία των τριών κοµµάτων για τις
αποκρατικοποιήσεις έχουν τεθεί σηµαντικές προϋποθέσεις,
όπως κατά τη διαδικασία των αποκρατικοποιήσεων να παρέχον-
ται όλες οι εγγυήσεις διαφάνειας, να υπάρξει σύνδεση µε την
ανάπτυξη και όχι µόνο για εισπρακτικούς στόχους, να δηµιουρ-
γηθεί το θεσµικό πλαίσιο για τις ρυθµιστικές αρχές των ΔΕΚΟ
και -το κρισιµότερο- να διασφαλιστεί ότι το δηµόσιο διατηρεί την
κυριότητά του στα δίκτυα. 

Οι βασικές αυτές προϋποθέσεις σε καµµία περίπτωση δεν δια-
σφαλίζονται από µία γενική ρύθµιση, όπως αυτή που συζητάµε
σήµερα, της κατάργησης δηλαδή του ελάχιστου ποσοστού του
ελληνικού δηµοσίου σε µία σειρά σηµαντικών ΔΕΚΟ και µάλιστα
διαφορετικής κοινωνικής και στρατηγικής σηµασίας. Δηλαδή,
εταιρείες που διαχειρίζονται φυσικούς πόρους, όπως η ΕΥΑΘ και
η ΕΥΔΑΠ, είναι στρατηγικής σηµασίας για τη χώρα, όπως η ΔΕΗ
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και τα λιµάνια, αντιµετωπίζονται µε τον ίδιο τρόπο, οριζόντια, µε
εταιρείες που δεν είναι µείζονος κοινωνικής σηµασίας και δηµό-
σιας ωφέλειας, αλλά κυρίως οικονοµικής σηµασίας, όπως ο
ΟΔΙΕ, ο ΟΠΑΠ κ.λπ..

Η ρύθµιση δεν εξασφαλίζει την κυριότητα του δηµοσίου στα
δίκτυα για τις εταιρείες, οι οποίες δεν έχουν διαχωρίσει το έργο
της λειτουργίας και εκµετάλλευσης που εκτελούν ως ανώνυµες
εταιρείες, από τα δίκτυα και τις υποδοµές που πρέπει να περιέλ-
θουν σε νοµικά πρόσωπα για να µπορέσουν να παραµείνουν στο
δηµόσιο, για παράδειγµα η ΔΕΗ. Τα δίκτυα της ηλεκτρικής ενέρ-
γειας, τα υδροηλεκτρικά έργα, οι σταθµοί, τα δίκτυα του νερού
και της αποχέτευσης, το φράγµα του Μόρνου, οι εγκαταστάσεις
αποχέτευσης, οι µεγάλες εγκαταστάσεις των λιµένων και τα µε-
γάλα έργα που κατασκευάστηκαν για τη διασύνδεση αυτών,
όπως και το ειδικό καθεστώς που τα διέπει είναι η µεγάλη περι-
ουσία του ελληνικού λαού, άρρηκτα συνδεδεµένη µε την ανά-
πτυξη της χώρας και σωστά το Σύνταγµά µας για τους λιµένες,
παραδείγµατος χάριν, διασφαλίζει την κυριότητα του δηµοσίου
στις εγκαταστάσεις τους, όπως και τα νοµικά πρόσωπα της
ΕΥΑΘ παγίων και της ΕΥΔΑΠ που διασφαλίζουν τα δίκτυα. Αλλά
για όλες τις εταιρείες που φέρνετε εδώ δεν διασφαλίζεται η κυ-
ριότητα του δηµοσίου στα δίκτυα. 

Δεν δηµιουργήθηκε επίσης για τις περισσότερες ΔΕΚΟ το θε-
σµικό πλαίσιο για να αποκτήσουν τις ρυθµιστικές τους αρχές,
παραδείγµατος χάριν, για το νερό, για τα λιµάνια, ώστε να δια-
σφαλίζεται η απρόσκοπτη λειτουργία τους, αλλά και η επάρκεια
των παρεχόµενων κοινωνικών αγαθών ανά την επικράτεια σε πε-
ριόδους κρίσης και έκτακτων αναγκών και να µην καταστεί τελικά
υπέρµετρη και σε βάρος του κοινωνικού συνόλου η χρήση του
κριτηρίου του κέρδους. 

Αλλά ακόµη και αν ήµασταν υπέρ αυτής της κατάργησης του
ελαχίστου ποσοστού, µε ποια κριτήρια σήµερα -και όταν µάλιστα
καταργείται και το άρθρο 11- η Διυπουργική Επιτροπή Αποκρα-
τικοποιήσεων θα προχωρήσει στην ιδιωτικοποίηση και ειδικότερα
στην εκχώρηση µεγάλου ποσοστού µετοχών; Σήµερα δεν υπάρ-
χει και ούτε φαίνεται να υπάρξει σύντοµα χωριστά για κάθε
ΔΕΚΟ ένας ολοκληρωµένος σχεδιασµός, ένα στρατηγικό σχέδιο
για την ανάπτυξη και την αξιοποίηση της κάθε εταιρείας µετά
από λεπτοµερή αξιολόγηση και των εναλλακτικών προτάσεων για
τους τοµείς και το βαθµό της αποκρατικοποίησης της. 

Καλούµαστε σήµερα να κυρώσουµε αυτή την πράξη, χωρίς
όµως να έχουµε υπ’ όψιν µας –και δεν έγινε αυτό στη συζήτηση
στην επιτροπή- τις στρατηγικές και κεντρικές κατευθύνσεις για
τις εταιρείες δηµόσιας ωφέλειας και στρατηγικής σηµασίας για
τη χώρα, ώστε να θέσουµε και τις απαραίτητες προϋποθέσεις
και τις δικλίδες ασφαλείας σε κάθε µια διαδικασία αποκρατικο-
ποίησης και τη µετέπειτα λειτουργία του φορέα για την απρό-
σκοπτη, ασφαλή και ποιοτική παροχή των υπηρεσιών, τη
διαφύλαξη των δικτύων και των δηµόσιων εγκαταστάσεων, τη
διαφύλαξη των θέσεων εργασίας, τη φερεγγυότητα των εταίρων
και τη διασφάλιση της λειτουργίας της εταιρικής σχέσης, τα αν-
τισταθµιστικά και µελλοντικά οφέλη για την οικονοµία και την
ανάπτυξη της χώρας.

Η κατάργηση του άρθρου 11, το οποίο επέβαλε ως προϋπό-
θεση για την πώληση µετοχών άνω του 20% του µετοχικού κε-
φαλαίου επιχειρήσεων εθνικής στρατηγικής σηµασίας µονοπω-
λιακού χαρακτήρα, πρέπει να λάβει υπ’ όψιν της µια σειρά κρι-
τηρίων. Αυτή τη στιγµή µε την κατάργησή της δεν διασφαλίζεται
ότι η διϋπουργική επιτροπή του ν.3049 πράγµατι θα χρησιµοποι-
ήσει αυτά τα κριτήρια. 

Η επισήµανση, µεταξύ των άλλων, του κυρίου Υπουργού ότι
σε κάθε περίπτωση η κατάργηση του ελάχιστου ποσοστού δεν
προδικάζει µε κανέναν τρόπο το καθεστώς ιδιοκτησίας και δεν
συνεπάγεται την απώλεια κάθε συµµετοχής ή ελέγχου του δη-
µοσίου επί των υπό αποκρατικοποίηση εταιρειών και ότι το πο-
σοστό που θα διατηρήσει το δηµόσιο, καθώς και άλλη δικλδα
ασφαλείας, για την παροχή υπηρεσιών κοινής ωφέλειας, θα κα-
θοριστούν περαιτέρω κατά το στάδιο διαπραγµάτευσης κάθε
επιµέρους σύµβασης, είναι µια αόριστη τοποθέτηση και θα έλεγα
ότι επιβεβαιώνει αντί να άρει τις παραπάνω επιφυλάξεις µας. 

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θέλουµε να φτά-

σουµε σε κάθε επιµέρους σύµβαση πριν συζητήσουµε για το τι
θέλουµε γι’ αυτές τις ΔΕΚΟ κοινής ωφέλειας και στρατηγικής
σηµασίας για τη χώρα. Θα πρέπει τα συντεταγµένα όργανα της
πολιτείας, η Κυβέρνηση, η Βουλή, οι αρµόδιοι Υπουργοί, οι ΔΕΚΟ
µε τις προτάσεις που έχουν, όλοι αυτοί να καθορίσουν τι θέλουν
για µια µερική αποκρατικοποίηση και στη συνέχεια να γίνει αυτό
που γίνεται τώρα. Η πρόταση του κ. Κουκουλόπουλου του
ΠΑΣΟΚ είναι βοηθητική. 

Εµείς όµως δεν θέλουµε τώρα να δώσουµε µια λευκή επιταγή
και για κάθε σύµβαση που θα έρχεται στη Βουλή. Δεν είναι αυτό
το θέµα. Η Βουλή δεν µπορεί να επικυρώνει συµβάσεις που δεν
εξελίσσονται µέσα από µια διαδικασία που έχει το κράτος γι’
αυτές τις επιχειρήσεις και για άλλα θέµατα. 

Ανήκει και αυτό στο πλαίσιο της διαφάνειας που πρέπει να
υπάρχει. Αυτό όµως που πρέπει να γίνει είναι να υπάρξει ο στρα-
τηγικός σχεδιασµός και να γίνουν ρυθµιστικές αρχές και οι άλλες
διατάξεις που θα διασφαλίζουν τα δίκτυα κ.ο.κ.. Γι’ αυτό εµείς
επιµένουµε στις επιφυλάξεις µας. 

Ζητήσαµε να εξαιρεθούν τουλάχιστον από αυτήν τη ρύθµιση
οι Δηµόσιες Επιχειρήσεις Κοινής Ωφέλειας και στρατηγικής ση-
µασίας, όπως είναι η ΔΕΗ, η ΕΥΔΑΠ, η ΕΥΑΘ, οι µεγάλοι λιµένες,
να µην καταργηθεί δηλαδή το άρθρο 11. Αφού δεν γίνεται αυτό,
εµείς θα καταψηφίσουµε το άρθρο 2.

Άρθρο 3, ρυθµίσεις για την αξιοποίηση της ακίνητης περιου-
σίας του δηµοσίου. Το άρθρο αυτό συµπληρώνεται και τροπο-
ποιείται προκειµένου να καλυφθούν αδυναµίες, κυρίως καθυστε-
ρήσεων του αντίστοιχου άρθρου του εφαρµοστικού ν. 3986, που
αφορούσε τις ρυθµίσεις αξιοποίησης από το ΤΑΙΠΕΔ της ακίνη-
της περιουσίας. 

Οι αλλαγές που έφεραν οι εφαρµοστικοί νόµοι του µεσοπρό-
θεσµου και ειδικότερα ο ν.3986 για το ΤΑΙΠΕΔ και την αξιοποίηση
της δηµόσιας περιουσίας έχουν ήδη γίνει. 

Με το εν λόγω τρίτο άρθρο απλώς γίνονται κάποιες διορθώ-
σεις και συµπληρώσεις, θετικές ή µη, που επιβεβαιώνουν την
ισχύ και τη φιλοσοφία του ν. 3986. Με τις ρυθµίσεις του τρίτου
άρθρου δίνεται η δυνατότητα πολεοδόµησης και εκµετάλλευσης
δηµοσίων ακινήτων µε ευνοϊκούς όρους, ελαχιστοποιώντας πο-
λεοδοµικά και άλλα εµπόδια και ανοίγει ο δρόµος για την αξιο-
ποίηση δηµοσίων ακινήτων από το ταµείο. 

Με την ευκαιρία της συζήτησης θα ήθελα να επισηµάνω τα
προβλήµατα στον τοµέα αυτόν, τις σηµαντικές καθυστερήσεις
που παρατηρούνται στον χωροταξικό και πολεοδοµικό σχεδια-
σµό, όσο και το έλλειµµα πολιτικής του αρµόδιου Υπουργείου,
του ΥΠΕΚΑ, που σήµερα µ’ αυτήν τη ρύθµιση περιορίζονται οι
αρµοδιότητές του στη λογική «πονάει κεφάλι, κόβει κεφάλι», αντί
να επιταχύνουµε το έργο του. Υπάρχουν πράγµατι πολλές παρα-
λείψεις κι έλλειψη σηµαντικών εργαλείων. Χωρίς Δασικό Κτηµα-
τολόγιο, χωρίς καταγραφή της δηµόσιας περιουσίας, χωρίς
αξιόπιστα και λογικά κριτήρια και κατευθύνσεις για τη γεωργική
γη, για τη γη υψηλής παραγωγικότητας οι εκτάσεις αυτές χαρα-
κτηρίζονται ως «περιβαλλοντικής προστασίας» µε απόδοση πολύ
αυστηρών και περιεκτικών όρων και περιορισµών δόµησης. 

Έχουµε δηλαδή ένα έλλειµµα στην εφαρµογή του χωροταξι-
κού και πολεοδοµικού σχεδιασµού µας. Έτσι εκ των υστέρων  θε-
σπίζονται ad hoc νόµοι και διαδικασίες, όπως ο εν λόγω εφαρ-
µοστικός, προκειµένου να αντιµετωπιστούν αυτές οι παραλείψεις
και να αξιοποιηθούν µε διαδικασίες fast track τµήµατα της δηµό-
σιας γης. Πρόκειται όµως για διατάξεις που µπορεί να οδηγή-
σουν στο άλλο άκρο, αφού παρακάµπτεται σε πολλά σηµεία το
νοµικό πλαίσιο του χωροταξικού και πολεοδοµικού σχεδιασµού
κι υποβαθµίζονται οι υπηρεσίες και τα γνωµοδοτικά όργανα του
Υπουργείου Περιβάλλοντος. 

Με τη διαδικασία ένταξης στο Περιφερειακό Πλαίσιο Χωροτα-
ξικού Σχεδιασµού και Αειφόρου Ανάπτυξης επιτυγχάνεται απο-
τελεσµατικότερα η κοινωνική συναίνεση και η χωρίς νοµοθετικά
προβλήµατα ένταξη στο χωροταξικό πλαίσιο. Γι’ αυτό κι εµείς εί-
παµε -και έχουµε καταθέσει σηµαντικές τροπολογίες για το θέµα
αυτό- ότι µέσα από τις διατάξεις και αυτού του νοµοσχεδίου θα
πρέπει να τεκµηριώνεται µε σχετική µελέτη πως η επικείµενη
επένδυση ενσωµατώνεται στην περιβάλλουσα περιοχή, πως συµ-
βάλλει στην εθνική και περιφερειακή ανάπτυξη και είναι συµβατή
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µε την εθνική και περιφερειακή ανάπτυξη και τους στόχους,
όπως προκύπτουν από τα εθνικά ειδικά πλαίσια και από τα περι-
φερειακά πλαίσια, έστω κι αν µερικά απ’ αυτά δεν έχουν ολοκλη-
ρωθεί ακόµη. Όµως προβλέπουµε να ολοκληρωθούν πάρα πολύ
σύντοµα. 

Γι’ αυτό λοιπόν έχουµε επισηµάνει µε τις τροποποιήσεις µας
ότι και αυτή η διαδικασία των µελετών πρέπει να ενσωµατωθεί
στις τροπολογίες που λέµε, ούτως ώστε να εξασφαλίζουν αυτή
την τεκµηρίωση, αλλά κι ένα ειδικό όργανο που να τις συνδέει
µε το ΥΠΕΚΑ πρέπει να δηµιουργηθεί και σ’ αυτήν τη διαδικασία. 

Όσον αφορά τα θέµατα των χρήσεων για το παραθεριστικό
τουριστικό χωριό, εµείς δεν θεωρούµε ότι αυτή πρέπει να είναι
µία ρύθµιση η οποία πραγµατικά να µας οδηγήσει σε σοβαρές
αποκλίσεις από θεσµοθετηµένες διαδικασίες πολεοδόµησης, να
επιφέρει σηµαντικά πλήγµατα και στο δίκτυο παραθεριστικής και
τουριστικής κατοικίας, αλλά και να επηρεάσει βραχυπρόθεσµα
αρνητικά την κατεύθυνση επενδύσεων προς τον ουσιαστικό πα-
ραγωγικό τουρισµό. Γι’ αυτό αν δεν καταργηθούν, πρέπει να τε-
θούν ορισµένα ουσιαστικά κριτήρια, κριτήρια περιορισµού για τη
δυνατότητα ανάπτυξης µεικτών χρήσεων, ιδιαίτερα εκεί όπου
αναπτύσσονται παραθεριστικά χωριά. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Κύριε Πρόεδρε, δώστε µου δύο λεπτά ακόµη. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Πολλά είναι. Θα

σας δώσω ένα λεπτό, διότι µέχρι τώρα είναι εγγεγραµµένοι πε-
νήντα και πλέον συνάδελφοι και αντιλαµβάνεστε που πάµε. 

ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Έχουµε κάποιες ση-
µαντικές αντιρρήσεις για τα θέµατα του αιγιαλού και της παρα-
λίας…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τα υπόλοιπα θα
τα πείτε στη δευτερολογία σας.

ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Κύριε Πρόεδρε,
δώστε µου ένα λεπτό, για να κλείσω την οµιλία µου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Εντάξει, συνε-
χίστε. 

ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ –ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Για τις τροπολογίες
θα αναφερθώ στη δευτερολογία µου: και για την τροπολογία για
το Επικουρικό Κεφάλαιο, µε την οποία εξακολουθούµε να δια-
φωνούµε, και για το πολύ σηµαντικό θέµα της εξίσωσης πετρε-
λαίου θέρµανσης και κίνησης και για τη µεγάλη τροπολογία, η ο-
ποία έρχεται και θα τη συζητήσουµε φαντάζοµαι αύριο, καθώς
και για σηµαντικά θέµατα του άρθρου 4.

Και κλείνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να επι-
σηµάνω σε αυτήν τη συζήτηση -γιατί πραγµατικά στη σηµερινή
µέρα ήταν λογικό να υπάρξουν όλες αυτές οι τοποθετήσεις- ότι
η Δηµοκρατική Αριστερά συµµετέχει στη συγκρότηση αυτής της
Κυβέρνησης και εργάζεται συστηµατικά σε σχέση µε το πακέτο
µέτρων, µε την κατάθεση εναλλακτικών προτάσεων για να ενι-
σχυθούν οι διαστάσεις της εξυγίανσης και του εξορθολογισµού
και να υπάρξει η µικρότερη δυνατή επιβάρυνση σε µισθούς, συν-
τάξεις και επιδόµατα. Επιµένουµε -µε τις προτάσεις µας και µε
τα ισοδύναµα µέτρα και µε τη ρήτρα ισοδυνάµου, µε τον αγώνα
µας για την επιµήκυνση- η όλη διαδικασία να µην παραµείνει στην
τρόικα και να µεταφερθεί η όλη διαπραγµάτευση στα πλαίσια
των εταίρων µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Επιµένουµε για την
ενίσχυση της αναπτυξιακής διαδικασίας. 

Επιτέλους κάποια όργανα, όπως η Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επεν-
δύσεων, να επιτελέσουν αυτά για τα οποία έχουν δεσµευτεί, σε
σχέση και µε την ταχύρυθµη από εµάς αξιοποίηση του ΕΣΠΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τελειώστε,
κυρία συνάδελφε.

ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Τελειώνω, κύριε
Πρόεδρε.

Γι’ αυτό, λοιπόν, εµείς αντιδρούµε –και συνεχίζουµε να αντι-
δρούµε- σε πρόσθετες απαιτήσεις της τρόικας που αφαιρούν τα
εργασιακά δικαιώµατα. Τα εργασιακά δικαιώµατα είναι ήδη ισο-
πεδωµένα και δεν µπορούµε να προχωρήσουµε περαιτέρω. 

Είµαστε τολµηροί, κύριοι συνάδελφοι. Είµαστε τολµηροί! Και
επιτρέψτε µου να πω ότι έχουµε και αρετή. Και δίνουµε αυτή τη
µάχη. Και αυτή τη µάχη θα τη δώσουµε και στην Ευρωπαϊκή

Ένωση. Και αυτή τη µάχη θα τη δώσουµε, γιατί και οι λαοί της
Ευρωπαϊκής Ένωσης θέλουν τους εργαζόµενους να είναι αξιο-
πρεπείς και όρθιοι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Αριστε-
ράς) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
πολύ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής των Ελλήνων, πενήντα τρείς µαθητές και µαθή-
τριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί τους, από το 3ο Δηµοτικό
Σχολείο Άργους, το Πρώτο Τµήµα. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει και τους ευχόµεθα καλή πρόοδο.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα ο ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Κατσώτης.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Κουκουλόπουλε, φαντάζοµαι ότι
αυτή η θέση δεν είναι µόνο δική σας, είναι και της Κυβέρνησης.
Ρίξατε τις ευθύνες σε όλους αυτούς που κινητοποιήθηκαν ενάν-
τια στο ασφαλιστικό και προφανώς βέβαια και ενάντια στην πο-
λιτική που σήµερα ασκεί η Κυβέρνηση. Εδώ ταιριάζει γάντι αυτό
που λέει ο λαός µας, «Εκεί που µας χρωστάγανε, µας πήραν και
το βόδι».  

Κύριοι της Συγκυβέρνησης, κύριε Υπουργέ, η πολιτική σας
οδηγεί πεντακόσιες χιλιάδες παιδιά να πεινάνε, το 68% των Ελ-
λήνων να έχει εισόδηµα κάτω από τα όρια της φτώχειας, το 25%
να είναι άνεργοι, οι συντάξεις για την πλειοψηφία να µην φτάνουν
για το ψωµί και τα φάρµακα, χιλιάδες να βρίσκονται στις ουρές
για συσσίτια.

Η Κυβέρνηση µε τη διαδικασία του επείγοντος έρχεται να κυ-
ρώσει την από 7 Σεπτεµβρίου 2012 πράξη νοµοθετικού περιεχο-
µένου για κατάργηση του ελάχιστου ποσοστού που κατέχει το
δηµόσιο στα ΕΛΠΕ, τη ΔΕΗ, τον ΟΠΑΠ, τον ΟΔΙΕ, την ΕΥΔΑΠ,
τα ΕΛΤΑ, τον Οργανισµό Λιµένος Πειραιώς, Θεσσαλονίκης και
άλλα περιφερειακά λιµάνια της χώρας. Παραδίδει εκτάσεις γης,
µαρίνες, παραλίες, αιγιαλό, παρόχθιες ζώνες στο µεγάλο κεφά-
λαιο. Προβλέπει τη δηµιουργία παραθεριστικών, τουριστικών χω-
ριών σε ακίνητα και περιοχές ανεκτίµητης αξίας, πέρα και έξω
από κάθε πολεοδοµική ρύθµιση. Η εµπειρία για τις περιοχές που
έχουν ιδρυθεί τέτοιες επιχειρήσεις είναι ο αφανισµός µικρών
επαγγελµατιών και  η απασχόληση των εργαζοµένων σε αυτά να
είναι µεσαίωνας. Όποια επιταγή και αν δώσετε, κυρία Ξυροτύρη,
ο λαός θα την πληρώσει.

Φέρνει επίσης, απαράδεκτες τροπολογίες, όπως: 
Την εξίσωση του πετρελαίου θέρµανσης, µε την κίνηση. Απο-

τέλεσµα, η τιµή να είναι απαγορευτική για το λαό. Ένας στους
τρεις µε βάση έρευνα θα βάλει φέτος πετρέλαιο στην Αττική. 

Την τεράστια αύξηση των εισφορών για τον ΟΓΑ. Αυτό είναι
άλλο ένα χτύπηµα για τη φτωχή αγροτιά, η οποία καλείται να
πληρώσει αυξηµένα ασφάλιστρα κατά 76,59%.    

Επίσης, παίρνετε άλλα 86 εκατοµµύρια ευρώ από αυτούς που
τους έχετε ξεκληρίσει µε την εφαρµογή της Κοινής Αγροτικής
Πολιτικής που αδυνατούν να καλύψουν βασικές ανάγκες. Μει-
ώνετε έως και καταργείτε τις αποζηµιώσεις από το επικουρικό
κεφάλαιο για τα ατυχήµατα, εξασφαλίζοντας περισσότερα κέρδη
στις ασφαλιστικές εταιρείες. 

Παρακρατείτε τους θεσµοθετηµένους πόρους από τους δή-
µους, τους οδηγείτε σε δάνεια για τη λειτουργία τους και απο-
φασίζετε να συνεχίσετε την ίδια πολιτική που σας οδηγεί στην
τροπολογία που προβλέπει την παράταση αποπληρωµής των δα-
νειακών συµβάσεων για οκτώ χρόνια, φορτώνοντας στην πλάτη
των εργαζοµένων νέα βάρη, αφού µετακυλίονται µέσω των δη-
µοτικών φόρων και τα ρίχνουν στο λαό. 

Ράβετε και ξηλώνετε τις διαδικασίες επιλογής των ελεγκτών
βεβαίωσης και είσπραξης των εσόδων του κράτους. Με τις αξιο-
λογήσεις τούς θέλετε πιο αδίστακτους, για να επιβάλουν τη φο-
ροληστεία στους εργαζόµενους και τα λαϊκά στρώµατα. 

Ενοποιείτε τα ταµεία των τραπεζοϋπαλλήλων στον ΕΟΠΥΥ
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οδηγώντας προς τα κάτω τις παροχές υγείας και περίθαλψης
των εργαζοµένων. Παρατείνετε τις διµερείς συµφωνίες µε τους
ιδιωτικές νηογνώµονες που λειτουργούν στη βάση του κέρδους,
υπονοµεύοντας έτσι τα ελάχιστα επίπεδα ασφάλειας των πλοίων,
σε αντίθεση µε την πρόταση των ναυτεργατών για νηογνώµονες
δηµόσιους, µη κερδοσκοπικούς, που θα εποπτεύονται από το
κράτος και θα συµβάλουν στην έρευνα και την τεχνολογική ανα-
βάθµιση. 

Με τροπολογία επικαλείστε ειδικές συνθήκες και επιλέγετε τις
fast track διαδικασίες για την κατάθεση νοµοσχεδίων, πιστεύον-
τας ότι µε αυτό τον τρόπο θα αποφύγετε την έκφραση της αντί-
θεσης απέναντι στην αντιδραστική σας πολιτική. 

Με άλλη παράγραφο ρυθµίζετε την κυριότητα όλων των
χώρων και των εγκαταστάσεων στο Ελληνικό µε 46.600 τετρα-
γωνικά µέτρα στεγασµένους χώρους του ΕΟΤ και των ΕΛΤΑ
καθώς και έκταση 40.419 τετραγωνικά µέτρα ιδιοκτησίας της Πε-
ριφέρειας Αττικής, γιατί προφανώς προτιµούν ενιαίο το χώρο τα
αρπακτικά. Επίσης, µε άλλες παραγράφους ρυθµίζετε θέµατα
που αφορούν άλλες εκτάσεις, όπως το Γουδή, τη ΣΕΛΕΤΕ-
ΑΣΠΑΙΤΕ του Εκθεσιακού και Συνεδριακού Κέντρου των Αθηνών. 

Ύστερα από όλα αυτά, επικαλείστε τη διαφάνεια του ΤΑΙΠΕΔ
και προβλέπετε, πέραν των εξαµηνιαίων οικονοµικών καταστά-
σεων και του ετήσιου ισολογισµού, το µέτρο που θα διασφαλίσει
δήθεν τη διαφάνεια που είναι η σύνταξη τριµηνιαίων αναφορών
για τις δραστηριότητες που θα αναρτώνται στην ιστοσελίδα
τους. Και αυτά καταδεικνύουν την ταξική πολιτική, το ποιον υπη-
ρετεί και αυτή η συγκυβέρνηση. 

Το ΤΑΙΠΕΔ, σύµφωνα µε το πλαίσιο της ίδρυσης, θέτει τη δια-
δικασία αποκρατικοποιήσεων εκτός πολιτικού παρεµβατισµού
και θα την αναπτύξει σε ένα απόλυτο επαγγελµατικό πλαίσιο,
όπως αναφέρετε. Στο διοικητικό συµβούλιο έχουν οριστεί εκτός
των άλλων δύο παρατηρητές, ένας από την Ευρωζώνη και ένας
από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή που έχουν πλήρη εξουσία σχετικά
µε τις αποφάσεις των αποκρατικοποιήσεων. Ο διευθύνων σύµ-
βουλος έχει την απόλυτη ευθύνη για τη λειτουργία του ταµείου
και εισηγείται τις αποκρατικοποιήσεις στο διοικητικό συµβούλιο
για τη λήψη των αποφάσεων. 

Με το σηµερινό νοµοσχέδιο που κυρώνει την πράξη νοµοθετι-
κού περιεχοµένου, η Κυβέρνηση κάνει το ΤΑΙΠΕΔ παντοδύναµο
µε τη δηµόσια περιουσία, χωρίς εκείνες τις διατάξεις που µπαί-
νουν εµπόδιο στην ιδιωτικοποίηση, αφού προβλέπεται η κατάρ-
γησή τους. Σε λίγο καιρό, σε λίγους µήνες ή χρόνια θα µιλούµε
για το µεγάλο σκάνδαλο του ΤΑΙΠΕΔ. Το ΤΑΙΠΕΔ όµως δεν θα
είναι αποτέλεσµα της εγκληµατικής σας πολιτικής; Δεν θα είναι
αποτέλεσµα αυτής της σηµερινής απόφασης; 

Σε προηγούµενη φάση του καπιταλισµού βόλευε το κεφάλαιο
η ανάπτυξη επιχειρήσεων από το κράτος ή η κρατικοποίηση επι-
χειρήσεων από τους επιχειρηµατίες, µε το αζηµίωτο βέβαια γι’
αυτούς, χρήµα που πλήρωσαν οι εργαζόµενοι, τα λαϊκά στρώ-
µατα. Τότε προβλέφθηκε η αποκλειστική συµµετοχή και εποπτεία
του κράτους σε επιχειρήσεις κοινής ωφελείας. 

Τα κόµµατα που ήταν εναλλάξ στην κυβέρνηση, τα κόµµατα
που συµφωνούν και στηρίζουν την Ευρωπαϊκή Ένωση και τις πο-
λιτικές της εδώ και είκοσι χρόνια, µε τις δυσκολίες λόγω των λαϊ-
κών αντιδράσεων, προχώρησαν σε αποκρατικοποιήσεις µέσα
από τη µετοχοποίηση ή όπως αλλιώς τις ονόµαζαν κάθε φορά. 

Τώρα, σε αυτή τη φάση, επιλέγετε την καθολική αποκρατικο-
ποίηση, µε επιτάχυνση των διαδικασιών, όπως ζήτησε ο Υπουρ-
γός, γιατί βιάζεται να ικανοποιήσει τις ανάγκες των τρωκτικών,
τις πολυεθνικές και τους διάφορους επιχειρηµατικούς οµίλους
που είναι έτοιµοι να αρπάξουν αυτές τις επιχειρήσεις-φιλέτα για
να αυξήσουν την κερδοφορία τους. 

Τα ακίνητα, οι εκτάσεις γης που απέκτησαν τα νοµικά πρό-
σωπα δηµοσίου δικαίου όπως πανεπιστήµια, νοσοκοµεία, ασφα-
λιστικά ταµεία, σύµφωνα µε την παράγραφο 24α, µε το
επιχείρηµα της αξιοποίησης παραχωρούνται και αυτά για ιδιωτι-
κοποίηση. Αλήθεια, θα παραδώσετε το χώρο του Νοσοκοµείου
«Σωτηρία», του Σισµανόγλειου, του Ασκληπιείου, το χώρο της Γε-
ωπονικής, του Πολυτεχνείου, τα ακίνητα των ασφαλιστικών τα-
µείων κ.α. που αγοράστηκαν από τις εισφορές των εργαζοµένων
στο µεγάλο κεφάλαιο; 

Αλήθεια, ποιον υπηρετεί η παραχώρηση της κρατικής περιου-
σίας στα µονοπώλια και τους επιχειρηµατικούς οµίλους; Υπηρε-
τεί το λαό; Υπηρετεί τη µείωση των τιµών στα αναγκαία αγαθά,
όπως είναι το νερό, το τηλέφωνο, το πετρέλαιο, το ρεύµα; 

Η σηµερινή Κυβέρνηση ας µας φέρει και µια αποτίµηση, σε τι
ωφέλησαν τον ελληνικό λαό αυτές οι αποκρατικοποιήσεις. Σε τι
ωφελήθηκε ο λαός από την είσοδο της «DEUTSCHE TELECOM»,
από την είσοδο των Αράβων στα ναυπηγεία του Σκαραµαγκά,
από την είσοδο των Κινέζων µε την «COSCO», και αλλού; 

Όχι, το ΚΚΕ δεν συµφωνεί µε αυτό το δηµόσιο τοµέα που υπη-
ρετεί τα µονοπώλια και τις ανάγκες του. Είµαστε, όµως, και κά-
θετα αντίθετοι, καταψηφίζουµε, καταγγέλλουµε την Κυβέρνηση
για το έγκληµα που διαπράττει µε αυτό το νοµοσχέδιο. Καλούµε
τους εργαζόµενους, το λαό να µπουν εµπόδιο στην παράδοση
της δηµόσιας περιουσίας στο µεγάλο κεφάλαιο, γιατί οι επιπτώ-
σεις θα είναι πολύ µεγάλες.

Βέβαια, η ελευθερία της αγοράς που είναι νόµος του καπιτα-
λιστικού δρόµου ανάπτυξης, τον οποίο στηρίζετε και υπηρετείτε,
απαιτεί να ικανοποιούνται κάθε φορά οι ανάγκες των µονοπω-
λίων, των επιχειρηµατικών οµίλων για νέους δρόµους κερδοφο-
ρίας. Αυτοί οι νέοι δρόµοι κερδοφορίας άνοιξαν µε ταχύτερους
ρυθµούς από τη συνθήκη του Μάαστριχτ και µετά, µε την παρα-
χώρηση δηµόσιων επιχειρήσεων στο κεφάλαιο, στους «σωτήρες»
της χώρας. Και πρόσφατα είδαµε ότι µε πολύ µεγάλη ευκολία οι
Έλληνες επιχειρηµατίες –και αυτό είναι ένα θέµα που το έχει
λύσει η Ευρωπαϊκή Ένωση- µετέφεραν τις έδρες τους εκεί που
θα έχουν λιγότερους φόρους ή εκεί που θα είναι µεγαλύτερη η
ασφάλειά τους, όπως η «ΦΑΓΕ» στο Λουξεµβούργο και η «COCA
COLA» στην Ελβετία.

Μιλάτε για ανάπτυξη και παρουσιάζετε την καπιταλιστική ανά-
πτυξη ως µονόδροµο και ωφέλιµη για όλους. Η καπιταλιστική
ανάπτυξη είναι ανάπτυξη για τα µονοπώλια. Τους εργαζόµενους
τους οδηγεί στη σχετική και απόλυτη εξαθλίωση. Αυτός ο δρό-
µος φέρνει τις κρίσεις και δεν παίρνει γιατρειά.

Προβλέπεται στο νοµοσχέδιο η διατήρηση της κυριότητας των
δικτύων στο κράτος. Η παραχώρηση της χρήσης των υποδοµών
θα είναι µέχρι ενενήντα εννιά χρόνια. Οι υποδοµές που έχουν
γίνει µε κρατικούς πόρους, θα τις αξιοποιεί ο «σωτήρας» επεν-
δυτής. Σύµφωνα µε το νοµοσχέδιο θα επιδοτείται για την επέ-
κταση των υποδοµών, αφού αυτές δεν θα είναι ιδιόκτητες. Η
µακροχρόνια χρήση δεν αναιρεί καµµιά από τις αρνητικές συνέ-
πειες της πώλησης. Νοµοτελειακά οδηγεί σε απαξίωση των υπο-
δοµών. Η συντήρησή τους θα γίνεται µε γνώµονα την κερδο-
φορία του κεφαλαίου για το χρονικό διάστηµα της παραχώρησής
του, χωρίς να λαµβάνονται µέτρα µακροχρόνιας αποκατάστασης
της φθοράς.

Η Κυβέρνηση προβάλλει ως πρόσχηµα τις θέσεις εργασίας.
Οι αποκρατικοποιήσεις που θα γίνουν και όσες έχουν γίνει µέχρι
σήµερα όχι µόνο δεν έχουν συνοδευτεί µε νέες θέσεις εργασίας,
αλλά µε δραστική περικοπή των θέσεων εργασίας. 

Οι επιπτώσεις στα λαϊκά εισοδήµατα θα είναι πολλαπλές. Θα
έχουµε αυξήσεις τιµών σε µια σειρά εµπορευµάτων και υπηρε-
σιών που παρέχονται από τις ιδιωτικοποιηµένες επιχειρήσεις. Θα
οδηγήσουν στην εκτίναξη των τιµών στο νερό, στις µεταφορές,
στα εισιτήρια του τρένου, στα τέλη σε αεροδρόµια και λιµάνια
που κατά συνέπεια θα οδηγήσουν σε αυξήσεις σε ακτοπλοϊκά
και αεροπορικά εισιτήρια και σε νέα διόδια. 

Επίσης, θα οδηγήσει σε αύξηση στα ταχυδροµικά τέλη και στα
τέλη του φυσικού αερίου, στη τιµή του ηλεκτρικού ρεύµατος,
στην αλλαγή των εργασιακών σχέσεων, στη µετατροπή των συµ-
βάσεων σε σχέση ιδιωτικού δικαίου και σε µεγάλο κύµα απολύ-
σεων, όπως προβλέπεται και από την έκθεση της Κοµισιόν, µετά
τη δωδεκάµηνη εργασιακή εφεδρεία.

Θα έχουµε καταστροφή του περιβάλλοντος και επιδείνωση
των συνθηκών ζωής των εργαζοµένων, όπως και απώλεια και των
τελευταίων αδόµητων εκτάσεων που θα µπορούσαν να χρησι-
µεύσουν για την ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών, όπως στο Ελ-
ληνικό.

Θα υπάρξει αλλαγή χρήσης σε εκτάσεις που τώρα αξιοποιούν-
ται µε ήπιες χρήσεις και παρέχουν σχετικά φθηνές υπηρεσίες,
όπως είναι τα κάµπινγκ. Ο κίνδυνος για τις αµυντικές ανάγκες
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της χώρας είναι µεγάλος µε την ιδιωτικοποίηση µονάδων παρα-
γωγής όπλων, πυροµαχικών και ανταλλακτικών. Η πώληση µε-
ταλλευτικών δικαιωµάτων, όπως του χρυσού στη Χαλκιδική, όπου
παραδίδετε την εξόρυξη αποκλειστικά στο καπιταλιστικό συµφέ-
ρον, είναι ασυµβίβαστη µε τα κριτήρια προστασίας του περιβάλ-
λοντος και της δηµόσιας υγείας.

Η δροµολογούµενη ολοκλήρωση της πώλησης των ΕΛΠΕ δίνει
προίκα στον αγοραστή το πλουσιότατο Αρχείο Υποθαλάσσιων
Ερευνών, που σχετίζεται µε δικαιώµατα άντλησης υποθαλάσσιων
υδρογονανθράκων. Το κλείσιµο του ΙΓΜΕ συνεπάγεται την κα-
τάργηση ενός κρατικού φορέα διεύρυνσης των σχετικών µεταλ-
λευτικών αποθεµάτων.

Το ΚΚΕ είναι κάθετα αντίθετο στην απελευθέρωση της αγοράς
στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Είµαστε υπέρ του να
υπάρχουν ενιαίοι, αποκλειστικά κρατικοί φορείς σε όλους τους
τοµείς στρατηγικής σηµασίας, όπως είναι η ενέργεια, οι µεταφο-
ρές, το νερό, οι οποίοι θα αποτελούν λαϊκή περιουσία και θα υπη-
ρετούν τις λαϊκές ανάγκες, όπως τη σταθερή απασχόληση, την
ασφάλεια των εργαζοµένων, την προστασία του περιβάλλοντος,
την κατοχύρωση της επικοινωνίας, της µεταφοράς, της ενέρ-
γειας ως κοινωνικών αγαθών και όχι ως εµπορευµάτων, τη φθηνή
και τη γρήγορη πρόσβαση του λαού σε όλες αυτές τις υπηρε-
σίες.

Είµαστε αντίθετοι σε οποιαδήποτε ιδιωτικοποίηση κρατικής πε-
ριουσίας, γης, υποδοµών και επιχειρήσεων. Να µην πουληθεί
καµµιά µονάδα της ΔΕΗ, κανένα λιγνιτικό πεδίο στα χέρια µονο-
πωλιακών οµίλων. Να καταργηθούν τα διόδια. Καµµία ιδιωτικο-
ποίηση Μέσων Μαζικής Μεταφοράς. Καµµία ιδιωτικοποίηση
κρατικών κτηρίων. Τα αχρησιµοποίητα κτήρια του δηµοσίου να
αξιοποιηθούν και να καλύψουν τις ανάγκες στέγασης πολιτιστι-
κών συλλόγων, ερασιτεχνικών αθλητικών σωµατείων, επιστηµο-
νικών συλλόγων και άλλες ανάγκες. Όχι στην πώληση ή ιδιω-
τικοποίηση ενεργειακών κοιτασµάτων, υδρογονανθράκων στην
ξηρά και στη θάλασσα, στην οποία προχωρά η Κυβέρνηση. Καµ-
µία ιδιωτικοποίηση του µεταλλευτικού πλούτου της χώρας. Όχι
στην πώληση της «ΛΑΡΚΟ». Όλα αυτά είναι ζητήµατα πάλης και
συσχετισµού δύναµης.

Μπροστά στη βαθιά κρίση, στην αντιδραστική πολιτική, το ΚΚΕ
στο ερώτηµα «ανάπτυξη για ποιον;» απαντά και δρα για την ανά-
πτυξη για το λαό και όχι για τα µονοπώλια. Ο αγώνας µε γραµµή
ρήξης και ανατροπής αυτής της πολιτικής είναι όσο ποτέ ανα-
γκαίος. Είναι ο αγώνας για αλλαγή τάξης στην εξουσία, για άλλη
µορφή οργάνωσης, µε κεντρικό πανεθνικό σχεδιασµό των κοινω-
νικοποιηµένων, συγκεντρωµένων µέσων παραγωγής, µέσω των
οποίων θα αξιοποιηθούν οι πλουτοπαραγωγικές πηγές και οι δυ-
νατότητες της χώρας, µε εργατικό έλεγχο, µε αποδέσµευση από
την Ευρωπαϊκή Ένωση, µε µονοµερή διαγραφή του χρέους.

Είναι η πολιτική µας πρόταση, που απευθύνεται στην εργατική
τάξη και στα λαϊκά στρώµατα. Στο πλαίσιο αυτής της εξουσίας
και της οικονοµίας, όλες οι επιχειρήσεις, οι πλουτοπαραγωγικές
πηγές, τα ακίνητα, ο φυσικός πλούτος θα αποτελούν λαϊκή περι-
ουσία και η λειτουργία τους, η ανάπτυξή τους θα έχουν στόχο
την ευηµερία του λαού.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Καλούµε τους εργαζόµενους και συνολικά το λαό σε αγώνα

ανατροπής αυτής της πολιτικής. Να ανοίξει ο δρόµος για άλλη
µορφή οργάνωσης της οικονοµίας και της κοινωνίας. Στις κινη-
τοποιήσεις των εργαζοµένων χρειάζεται να ενταχθούν τα ζητή-
µατα των αποκρατικοποιήσεων. Αφορούν όλο το λαό.

Σαν ΚΚΕ, καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο συνολικά και κατ’
άρθρο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε.

Εισερχόµεθα τώρα στις οµιλίες των εγγεγραµµένων οµιλητών.
Κύριοι συνάδελφοι, ο συνάδελφος κ. Μανώλης Γλέζος, ο

οποίος είναι εγγεγραµµένος και έχει σειρά τριάντα επτά, ζήτησε
να τον διευκολύνουµε και προταχθεί να µιλήσει, επειδή έχει κά-
ποια απασχόληση και δεν θα µπορέσει να είναι εκείνη την ώρα
να µιλήσει. Προτείνω να γίνει δεκτό το αίτηµα από τη Βουλή. Το

Σώµα συµφωνεί;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ορίστε, κύριε

Γλέζο, έχετε το λόγο.
ΜΑΝΩΛΗΣ ΓΛΕΖΟΣ: Αγαπητέ Πρόεδρε, Βουλευτές και Βου-

λευτίνες, σας ευχαριστώ που κάνατε αποδεκτή την πρότασή µου.
Είναι ανειληµµένες οι υποχρεώσεις σε οργανώσεις λαού και ήταν
πάρα πολύ δύσκολο να µπορώ να ανταποκριθώ και στα δύο.

Αγαπητέ συνάδελφε, εισηγητή της Νέας Δηµοκρατίας, απευ-
θύνατε το λόγο σε µας στο ΣΥΡΙΖΑ ΕΚΜ και µας είπατε ότι δεν
υπάρχει άλλη λύση, γιατί δεν έχετε κα µµία άλλη πρόταση να
κάνετε. Δεν έχετε να κάνετε προτάσεις. Δέχοµαι την ανάγνωση
άλλου τύπου σ’ αυτό το ερώτηµα. Δηλαδή, αναγνωρίζετε ότι µό-
νο εµείς είµαστε ικανοί να κάνουµε νέες προτάσεις; Δηλαδή, όλοι
οι άλλοι εσείς δεν έχετε την ικανότητα νέων προτάσεων και λέτε
«µόνο εσείς, ο ΣΥΡΙΖΑ, έχετε την ικανότητα να κάνετε προτά-
σεις»; 

Δεν θα αυτοϊκανοποιηθούµε γι’ αυτήν την αναγνώριση και απα-
ντούµε ευθέως: Έχουµε προτάσεις, τις έχουµε πει επανειληµµέ-
νως και τις αγνοούν και τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης και, δυ-
στυχώς, τις αγνοείτε και εσείς. 

Οι προτάσεις µας είναι δύο επιπέδων. Στο πρώτο επίπεδο.
Πρώτη πρόταση είναι η εξής: Ζητούµε να ζητήσετε σεισάχθεια.
Ελληνικός είναι ο όρος. Εδώ, στην Ελλάδα εφαρµόστηκε. Ας µην
ξεχνάµε ότι έχουµε κάποια σχέση µε εκείνη την ιστορία των αρ-
χαίων Ελλήνων που πολλοί λειτούργησαν τη δηµοκρατία και γνω-
ρίζουν τι µπορεί να γίνει. Γιατί δεν ζητάτε σεισάχθεια; Δεν έχετε
το σθένος; Γιατί δεν ζητάτε τότε την εφαρµογή της πολιτικής που
ανέπτυξαν οι σύµµαχοι απέναντι στη Γερµανία το 1953, δηλαδή
και χρεοστάσιο που κράτησε σαράντα δύο χρόνια και βοήθεια
προς τη Γερµανία, όπου συνέδραµε και η ίδια η Ελλάδα; Μπο-
ρείτε να το φανταστείτε; Η ίδια η καθηµαγµένη Ελλάδα συνέ-
δραµε σ’ αυτή την υπόθεση!

Είναι απλό το ερώτηµα. Σεισάχθεια δεν έχετε το σθένος να ζη-
τήσετε. Χρεοστάσιο και βοήθεια γιατί δεν έχετε το σθένος να ζη-
τήσετε; Γιατί δύο µέτρα και δύο σταθµά απέναντι στο ίδιο θέµα
που έχει προκύψει; Αυτό είναι το ένα επίπεδο.

Ας αναφερθούµε στο άλλο επίπεδο. Πείτε ότι αυτά δεν τα κά-
νουν δεκτά. Τι προτείνετε; Εµείς έχουµε πει επανειληµµένα και
προτείνουµε πρώτον: ορθολογιστική διαχείριση των δηµόσιων
οικονοµικών, τα οικονοµικά, του δηµοσιονοµικού τοµέα. Είναι
γνωστό ότι υπάρχουν δύο σκέλη, τα έσοδα και τα έξοδα. Στα
έσοδα, προτείνουµε πάταξη της φοροδιαφυγής, όχι στη φοροα-
παλλαγή φοροείσπραξη. Εδώ θέλω να αναφέρω ότι η Σουηδία
αναλογικά έχει διπλάσιο αριθµό εισπρακτόρων, φοροεισπρακτό-
ρων και εµείς τους µειώνουµε! Για ποιο λόγο; 

Έχω τονίσει επανειληµµένως ότι στην πατρίδα της µάνας µου,
την Πάρο, όπου είχα διατελέσει δηµοτικός σύµβουλος, οι ξένοι
έχουν χτίσει χίλιες τριακόσιες βίλες που τις νοικιάζουν 750 ευρώ
την ηµέρα! Γιατί; Ως τώρα εννέα πρώην και νυν Υπουργοί διακο-
νούν στην Πάρο! Δεν το βλέπουν αυτό; Δεν το είδαν; Πού είναι
αυτή η είσπραξη της φοροδιαφυγής; Και µόνο από την είσπραξη
της φοροδιαφυγής και µόνο από την πάταξη της φοροαπαλλα-
γής, µπορούν να εξοικονοµηθούν –το γνωρίζει πολύ καλά ο
Υπουργός Οικονοµικών- αρκετά χρήµατα, ώστε να αντιµετωπί-
σουµε όλα τα προβλήµατα που έχει το Υπουργείο Οικονοµικών,
ώστε εµείς να τα βγάζουµε πέρα, παρ’ όλο που θα καθυστερούν
τη δόση. Για σκεφτείτε να γίνει κανονική φοροείσπραξη! Αυτό
είναι το θέµα!

Ως προς τα έξοδα, η διασπάθιση, η σπατάλη του δηµοσίου
χρήµατος είναι ολοφάνερη. Πέρα από τους επίορκους δηµοσί-
ους υπαλλήλους, οι οποίοι θα µπορούσαν να είχαν απολυθεί πα-
ραχρήµα, υπάρχουν οι πολυθεσίτες, οι υψηλόβαθµοι, οι αργό-
µισθοι. Αν καταργηθούν αυτοί, υπάρχει και από εκείνη την πλευ-
ρά εξοικονόµηση δηµοσίου χρήµατος. Όποιος τολµήσει, αν
θέλει, να καθίσουµε σε ένα τραπέζι να δούµε εάν µόνο από τα
δηµοσιονοµικά µπορούµε να αντιµετωπίσουµε οποιοδήποτε πρό-
βληµα. Εκτός, βέβαια, από το χρέος. Αυτό είναι άλλη ιστορία.

Το χρέος για εµάς καταργείται, δεν υπάρχει, το διαγράφουµε.
Δεν υπάρχει χρέος. Μην αρχίσω και λέω από το 1824 πόσες
φορές έχουµε πληρώσει το πρώτο δάνειο που έκανε υπόδουλη
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την Ελλάδα στους ξένους. Ας µην το αρχίσω όµως, αυτό. Μην
µου λέτε λοιπόν, για χρέη. Εδώ µιλάµε για το αν µπορούµε να
αντιµετωπίσουµε τα θέµατα. 

Το ένα λοιπόν, ζήτηµα είναι η σωστή διαχείριση των δηµόσιων
οικονοµικών και το δεύτερο είναι οι οφειλές της Γερµανίας στην
Ελλάδα. 

Αγαπητέ Υπουργέ, επιµένω στο θέµα ότι µπορούµε να έρ-
θουµε σε διαπραγµάτευση µε τη Γερµανία, η οποία έχει αποπλη-
ρώσει όλες τις επανορθώσεις όλων των κρατών εκτός από την
Ελλάδα. Έχει εκπληρώσει και τα δύο δάνεια στη Γιουγκοσλαβία
και την Πολωνία και δεν εκπληρώνει το δικό µας. 

Μα, θα µου πείτε: Θα µπούµε σε διαδικασίες; Μέσα σ’ ένα
µήνα δικηγόροι του Διεθνούς Δικαίου µπορούν να εισπράξουν
αµέσως τα 3,5 δισεκατοµµύρια δολάρια, που αντιστοιχούν σή-
µερα σε 54 δισεκατοµµύρια ευρώ χωρίς τους τόκους. Αυτό σ’
ένα µήνα αν δεν δεχτούν κανονικές διαπραγµατεύσεις οι Γερµα-
νοί.

Τελείωσε όµως, ο χρόνος µου. Έχω άλλους τρεις τρόπους.
Δεν επιµένω να τους αναπτύξω τώρα. Όποιος θέλει ας τους ανα-
πτύξει, γιατί θέλω να είµαι συνεπής µε το χρόνο που έχει οριστεί. 

Τονίζω, λοιπόν: Υπάρχει θέληση ή δεν υπάρχει; Αυτό είναι το
θέµα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε

πολύ. 
Θα παρακαλούσα τους συναδέλφους, να µιµηθούµε τον κ.

Γλέζο, όσον αφορά την τήρηση του χρόνου. Ήταν συνεπέστα-
τος. Μόνος του είπε ότι κατεβαίνω. Ούτε το κουδούνι του χτύ-
πησα ούτε παρακάλεσε. 

Το λόγο έχει η κ. Ευγενία Ουζουνίδου. 
ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επόµενη είναι η κ.

Άννα-Μισέλ Ασηµακοπούλου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Με συγχωρείτε. 
Η κ. Άννα-Μισέλ Ασηµακοπούλου έχει το λόγο. 
Συγγνώµη, κυρία συνάδελφε, το παρέβλεψα γιατί είναι λίγο

ανακατεµένα εδώ. 
ΑΝΝΑ-ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Δεν το παίρνω προσω-

πικά, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Όχι, παρακαλώ.

Την ευθύνη την έχω εγώ. 
ΑΝΝΑ-ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα σταθώ στο

θέµα των αποκρατικοποιήσεων βεβαίως γιατί, όπως προαναφέρ-
θηκε από τους συναδέλφους οι αποκρατικοποιήσεις στην πα-
ρούσα συγκυρία είναι πάρα πολύ απλά η µόνη εναλλακτική λύση
στις οριζόντιες περικοπές και στα µέτρα. Οι αποκρατικοποιήσεις
θα έχουν και δηµοσιονοµικά και αναπτυξιακά οφέλη για τη χώρα
µας και θα προσφέρουν και µία προοπτική ανακούφισης του τε-
ράστιου προβλήµατος της ανεργίας. 

Για να αντιληφθούµε το µέγεθος του οφέλους, παραθέτω στοι-
χεία της Τράπεζας της Ελλάδος, σύµφωνα µε τα οποία οι ξένες
άµεσες επενδύσεις στη χώρα µας από το 2003 έως το 2011 ανήλ-
θαν συνολικά στο ποσό των 37,7 δισεκατοµµυρίων ευρώ. 

Σύµφωνα µε πρόσφατες εκτιµήσεις του ΤΑΙΠΕΔ οι συνολικές
επενδύσεις ως αποτέλεσµα των αποκρατικοποιήσεων θα είναι
σχεδόν διπλάσιες, θα είναι 60 δισεκατοµµύρια ευρώ µε πολλα-
πλασιαστικά βεβαίως οφέλη. Οι αποκρατικοποιήσεις αναµένεται
να αυξήσουν το ΑΕΠ κατά 1% ανά έτος, να προσθέσουν πενήντα
χιλιάδες νέες θέσεις εργασίας ανά έτος και να αποφέρουν άµεσα
φορολογικά έσοδα 3 δισεκατοµµύρια ευρώ ετησίως. 

Θα υπέθετε λοιπόν, κανείς ότι θα συµφωνούσαµε µεταξύ µας,
τουλάχιστον επί της αρχής, ότι πρέπει να επισπεύσουµε τις απο-
κρατικοποιήσεις και βεβαίως να άρουµε όποια εµπόδια υπάρ-
χουν. Όµως δεν συζητάµε αυτήν τη στιγµή λεπτοµέρειες για τον
καλύτερο δυνατό τρόπο για να το κάνουµε αυτό διότι όπως, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, είπε ο Σεφέρης η Ελλάδα είναι η
χώρα των παράλληλων µονολόγων. Και παρά το γεγονός ότι στις
αποκρατικοποιήσεις θα έπρεπε οι µονόλογοι αυτοί να τέµνονται
µεταξύ τους, γιατί αν δεν τέµνονται, θα έχουµε απλά άλλα µέτρα,
σήµερα ακούµε αντιπολιτευτικούς µονολόγους που εκπορεύον-

ται από παρωχηµένες ή και ακραίες ιδεολογικές αντιλήψεις, εµ-
πλουτισµένες µε διάφορες ακαδηµαϊκές θεωρίες, συνωµο- σιο-
λογία, ακόµα και απειλές σε όσους έχουν την τόλµη να την
στηρίξουν. 

Και θα ήθελα να κάνω µια παρένθεση και να πω ότι δεν µε ενο-
χλούν οι θεωρίες και οι αναφορές στο λόρδο Σκιντέλσκι που
ακούσαµε στην επιτροπή και δεν µε φοβίζουν οι απειλές. 

Σήµερα όµως πρέπει να πω ότι η εισηγήτρια του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ
µε προσέβαλε. Και δεν µε προσέβαλε ως Βουλευτή, αλλά έκανε
κάτι χειρότερο, µε προσέβαλε δηλαδή σαν µάνα, γιατί είπε ότι
είµαι εδώ για να πουλήσω τα παιδιά µου. Αν είµαι εδώ, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, µε την απόλυτη επίγνωση ότι αυτά που θα
τολµήσω να κάνω µε κάνουν πολιτικά αναλώσιµη, είµαι εδώ για
το µέλλον των παιδιών µου και για το µέλλον όλων των παιδιών. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Επίσης θα ήθελα να πω, επειδή αναφέρθηκε στον Γουίλιαµ

Μπλέικ µια φράση που του αποδίδεται και την έχουν πει πολύ πιο
σπουδαίοι άνθρωποι από εµένα, όπως είναι ο Αϊνστάιν -και αυτό
προσπαθώ να µάθω στο παιδί µου- ότι το µέλλον δεν είναι δώρο,
αλλά επίτευγµα. 

Αντί όµως να συζητάµε για επιτεύγµατα -εσείς δεν θέλετε επι-
τεύγµατα- εσείς αυτό που θέλετε είναι ένα στείρο αντιπολιτευ-
τικό µονόλογο και αυτός στη δεδοµένη χρονική στιγµή φτάνει να
αµφισβητήσει ακόµα και το αν θέλουµε επενδύσεις από Έλληνες
και από ξένους στη χώρα µας και ότι οι αποκρατικοποιήσεις απο-
τελούν ένα αναπόσπαστο µέρος αυτής της προσπάθειας. 

Επιστρέφοντας λοιπόν στα άχαρα νούµερα –αλλά καµµιά φο-
ρά η λογική βρίσκεται στα νούµερα- σηµειώνω ότι σύµφωνα µε
µία τελευταία έκθεση, η χώρα µας το 2011 υποχώρησε και άλλο,
στη θέση εκατόν σαράντα δύο στην κατάταξη ανάµεσα στις εκα-
τόν ογδόντα µία χώρες του ΟΗΕ, όσον αφορά τη δυνατότητά της
να προσελκύσει ξένες επενδύσεις. 

Και στο σηµείο αυτό θα ήθελα να σας δώσω την εικόνα. Εν-
δεικτικά αναφέρω µερικές χώρες οι οποίες είναι σε καλύτερη
θέση από εµάς, όπως είναι η Τουρκία, η Αλβανία, τα Σκόπια, το
Τζιµπουτί, ενώ σε απόσταση αναπνοής πίσω από εµάς είναι το
Μπαγκλαντές. 

Ευτυχώς βεβαίως χάριν στην προσπάθεια της Κυβέρνησης, µε
την οποία η αξιοπιστία µας αυξάνεται όλο και περισσότερο διε-
θνώς, είχαµε χθες στο φως της δηµοσιότητας κάποια θετικά
στοιχεία από την έκθεση «Doing Business 2013» της Παγκόσµιας
Τράπεζας που λένε ότι ναι, αναγνωρίζεται διεθνώς ότι κάνουµε
τις σωστές κινήσεις για να βοηθήσουµε την προσέλκυση επεν-
δύσεων. 

Όµως και εγώ ερωτώ ευθέως, κυρίες και κύριοι, το εξής: Θέ-
λουµε ή δεν θέλουµε να προσελκύσουµε επενδύσεις; Θέλουµε
ή δεν θέλουµε να δηµιουργήσουµε τις συνθήκες που θα εµπνεύ-
σουν πιθανούς επενδυτές να έρθουν στη χώρα µας; Θέλουµε ή
δεν θέλουµε να αξιοποιήσουµε τη δηµόσια περιουσία µέσα από
αποκρατικοποιήσεις για να αποφύγουµε και άλλες οριζόντιες
περικοπές και µέτρα; 

Αν η απάντηση είναι ότι θέλουµε –και πώς θα µπορούσε να µην
είναι, άλλωστε;- είναι δυνατόν να µη στηρίξουµε αυτό το νοµο-
σχέδιο επί της αρχής; Διότι οι αποκρατικοποιήσεις είναι ένα µόνο
βήµα προς τη σωστή κατεύθυνση. Θέλει πολλή δουλειά για να
φτάσουµε σε άλλα διεθνή παραδείγµατα, από τη Σιγκαπούρη ως
το Λουξεµβούργο, για να φτιάξουµε εκείνο το ευνοϊκό κλίµα το
οποίο θα έχει και τις σωστές παροχές και τη φορολογία και ένα
σωρό άλλα πράγµατα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ελληνική κοινωνία σήµερα
υποφέρει και καλείται να κάνει και νέες µεγάλες θυσίες. Και θα
τις κάνει, γιατί αυτή η χώρα είναι αποφασισµένη να αλλάξει προς
το καλύτερο. Μέσα στον αγώνα της ψάχνει απεγνωσµένα την
ελπίδα. Οι αποκρατικοποιήσεις και οι αλλαγές που προτείνονται
µέσα σ’ αυτό το νοµοσχέδιο είναι ένα φως στην άκρη του τούνελ,
ένα φως που αυτήν τη στιγµή είναι πολύ σηµαντικό να εκπέµψει
και στο εσωτερικό της χώρας και στο εξωτερικό, για να
σηµατοδοτήσει ότι το κλίµα στην Ελλάδα αλλάζει και να προ-
τρέψει τους επενδυτές να στρέψουν το βλέµµα τους προς τα
εδώ. 

Εν µέσω παρωχηµένων αντιπολιτευτικών µονολόγων και φωνα-
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σκούντων υπερασπιστών κεκτηµένων προνοµίων που απειλούν
ανοιχτά να δυναµιτίσουν την κοινωνική συνοχή, εµείς, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, οφείλουµε να κάνουµε όλες τις πολιτικές και
ιδεολογικές υπερβάσεις που µπορούµε, για να υπερψηφίσουµε
νοµοσχέδια όπως το σηµερινό, προκειµένου το φως στην άκρη
του τούνελ να γίνει ένας φάρος που θα φωτίζει ξεκάθαρα το
δρόµο της εξόδου από την κρίση και ίσως ακόµα και για να
σηµατοδοτήσει αυτό το φως το τέλος ενός ιδεολογικού και
πολιτικού σκοταδισµού που έφερε τη χώρα εδώ που είµαστε
σήµερα. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,
κυρία συνάδελφε. 

Το λόγο έχει η κ. Ευγενία Ουζουνίδου. 
ΕΥΓΕΝΙΑ ΟΥΖΟΥΝΙΔΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι και συ-

ναδέλφισσες, την ίδια ώρα που η κοινωνία µοιάζει µε καζάνι
έτοιµο να εκραγεί, την ίδια στιγµή που οι αντιδράσεις των πολι-
τών ενάντια στην καταστροφική πολιτική των µνηµονίων κορυ-
φώνονται και αναζητούν την ανατροπή των βάρβαρων και µεσαι-
ωνικού τύπου πολιτικών, η συγκυβέρνηση µε την καθοδήγηση
της τρόικας ετοιµάζεται να προχωρήσει στο πλήρες ξεπούληµα
του δηµόσιου πλούτου της χώρας. Ετοιµάζεται να µετατρέψει σε
εµπόρευµα κάθε δηµόσιο αγαθό, να εκχωρήσει την εθνική µας
ανεξαρτησία και κυριαρχία.

Οι κυβερνώντες, χωρίς να παραδειγµατιστούν στο ελάχιστο
από τα αποτυχηµένα νεοφιλελεύθερα παραδείγµατα και µοντέλα
σε άλλα σηµεία της υφηλίου όπου οι ίδιες επιλογές που ακολου-
θούνται τώρα στην Ελλάδα γνώρισαν την πλήρη αποτυχία, είναι
αποφασισµένοι να τοιχοκολλήσουν πωλητήριο για σηµαντικότα-
τες επιχειρήσεις στις οποίες ασκούσε έλεγχο µέχρι και σήµερα,
µε τον έναν ή τον άλλο βαθµό το ελληνικό δηµόσιο, όπως είναι η
ΔΕΗ, η ΕΛΠΕ κ.λπ..

Οι ιδιωτικοποιήσεις της τελευταίας εικοσαετίας είναι ολοφά-
νερο πως ούτε νέες επενδύσεις έφεραν ούτε βέβαια δηµιούργη-
σαν νέες θέσεις εργασίας. Σηµαντικότατο αποτέλεσµα των ιδιω-
τικοποιήσεων και γενικότερα της νεοφιλελεύθερης πολιτικής
είναι από τη µία µεριά η παράδοση των δηµόσιων επιχειρήσεων
σε ιδιώτες σε αρκετά χαµηλές τιµές που όχι απλώς δεν έφεραν
όφελος για τους πολίτες, όπως ευαγγελίζονταν η προηγούµενη
και η τωρινή µνηµονιακή κυβέρνηση, αλλά τη χειροτέρευση των
προσφερόµενων υπηρεσιών, τη δυσβάσταχτη για τα λαϊκά στρώ-
µατα εκτίναξη των τιµών, των προσφερόµενων υπηρεσιών και
αγαθών.

Ταυτόχρονα εγκαταλείπονται οι δηµόσιοι φορείς που δεν ιδιω-
τικοποιήθηκαν, όπως οι ερευνητικοί και οι αναπτυξιακοί φορείς.
Την ίδια ώρα οι εργασιακές σχέσεις κατεδαφίζονται και ισοπε-
δώνονται. Δυστυχώς για τα κόµµατα της συγκυβέρνησης και
τους ηγέτες τους, η πραγµατικότητα είναι αµείλικτη και διαψεύ-
δει τους ισχυρισµούς τους ότι µε τις παρεµβάσεις τους θα άµ-
βλυναν τις ασκούµενες πολιτικές. 

Σ’ ό,τι αφορά το παρόν νοµοσχέδιο, έχει συνταχθεί καθ’ υπό-
δειξιν επενδυτών. Κάθε άρθρο του µόνο αυτούς κατοχυρώνει, τα
κεφάλαια και τα κέρδη τους. Το δηµόσιο καλείται για τον επό-
µενο αιώνα να πληρώνει τις πιθανές ζηµιές των επενδυτών από
ακυρωτικές νοµοθετικές πράξεις των επόµενων κυβερνήσεων.
Πέραν της εκποίησης, ακρωτηριάζει την ικανότητα µιας αυριανής
κυβέρνησης να ανακόψει τη σηµερινή πορεία καταστροφής της
χώρας, όπως και να σχεδιάσει µία ευρεία παρέµβαση παραγω-
γικής ανασυγκρότησης, φιλικής προς το περιβάλλον και τους ερ-
γαζοµένους.

Το δε τραγικότερο όλων είναι ότι εάν ο επενδυτής αποτύχει,
το δηµόσιο θα έχει πληρώσει τις απαλλοτριώσεις που ο αποτυ-
χών επενδυτής τού είχε υποδείξει να κάνει. Παράλληλα µ’ αυτό
το νοµοσχέδιο θα έχουµε την εξής εξωφρενική κατάσταση: Οι
µέλλοντες επενδυτές δεν θα χρειάζεται να βάλουν ούτε ένα
ευρώ από την τσέπη τους. Αυτό γίνεται µε το «shell sale and
leaseback».

Σ’ ό,τι αφορά το θέµα που θέλω να θίξω ιδιαιτέρως, τη ΔΕΗ,
το σήριαλ της απελευθέρωσης της αγοράς ηλεκτρικής ενέργειας
που ξεκίνησε µε την Οδηγία 92 του 1996 της Ευρωπαϊκής Ένω-

σης, αποδείχθηκε τεράστια εισπρακτική επιτυχία για ξένους και
ντόπιους επιχειρηµατικούς οµίλους. Η Δηµόσια Επιχείρηση Ηλε-
κτρισµού µε το υστέρηµα του ελληνικού λαού και τον κόπο των
εργαζοµένων της έχτισε αυτήν την τεράστια κοινωνική υποδοµή.
Πρέπει για κάποιους να πάψει να υπάρχει. Η απόσχιση και η ιδιω-
τικοποίηση των δικτύων, η πώληση και το κλείσιµο των λιγνιτικών
κοιτασµάτων, ορυχείων και µονάδων, η παραχώρηση των υδροη-
λεκτρικών, η αναγόρευση της ανεξάρτητης ΡΑΕ σε γκαουλάιτερ
δεν αφήνουν αµφιβολία ούτε στον πλέον καλόπιστο ότι ο στόχος
της συνέχισης της πολιτικής των απελευθερώσεων-ιδιωτικοποι-
ήσεων είναι η διάλυση και η εξαφάνιση της δηµόσιας επιχείρη-
σης, γιατί η ύπαρξή της συνεχίζει να θυµίζει στον ελληνικό λαό
ότι το ηλεκτρικό ρεύµα όπως και το νερό, οι συγκοινωνίες, η παι-
δεία, η υγεία, είναι κοινωνικά αγαθά και όχι εµπορεύµατα.

Οι υπέρµαχοι της απελευθέρωσης των αγορών επί είκοσι χρό-
νια χρησιµοποιούν το ίδιο επιχείρηµα: «Οι δηµόσιες επιχειρήσεις
επιβαρύνουν τον κρατικό προϋπολογισµό και τους Έλληνες φο-
ρολογουµένους. Αν τις µετοχοποιήσουµε, τις πουλήσουµε και
ανοίξουµε τις αγορές στους ιδιώτες, θα απαλλαγεί η οικονοµία
από τα υπέρογκα κόστη τους». Γι’ αυτό και το 2000 µε το ν.
2773/1999 για την απελευθέρωση της αγοράς ηλεκτρικής ενέρ-
γειας έσπασαν το επάρατο κρατικό µονοπώλιο της ΔΕΗ σε δύο
µετοχοποιηµένες επιχειρήσεις, τη «ΔΕΗ Α.Ε.» και τη «ΔΕΣΜΗΕ».

Αν κάνουµε όµως το ταµείο της απελευθέρωσης και µόνο για
το 2010, πρώτο έτος του πετσοκόµµατος των εργατικών δικαιω-
µάτων και εισοδηµάτων  στο όνοµα του χρέους, βλέπουµε ότι το
όφελος του ελληνικού δηµοσίου είναι 93,5 εκατοµµύρια ευρώ. Η
επιβάρυνση όµως του ελληνικού δηµοσίου και του Έλληνα φο-
ρολογουµένου για άµεσες και έµµεσες επιδοτήσεις σε όφελος
των απελευθερωµένων ιδιωτικών επιχειρήσεων είναι 1,5 δισεκα-
τοµµύριο ευρώ. Κατά τα άλλα η Κυβέρνηση ψάχνει κάτι εκατοµ-
µύρια ευρώ για την τρύπα του χρέους και σχεδιάζει ξεπούληµα
και άλλου 17% της ΔΕΗ. Μια περιουσία δηλαδή, 2,5 δισεκατοµ-
µυρίων ευρώ για 500 εκατοµµύρια. 

Πολλοί λένε ότι η διεκδίκηση σήµερα να επανεθνικοποιηθεί η
ΔΕΗ και να δουλεύει ολόκληρη η ηλεκτρική ενέργεια για τα συµ-
φέροντα του λαού είναι δύσκολη, ξεπερασµένη, ουτοπική και
ανέφικτη. Το ξεπούληµα της χώρας και της δηµόσιας περιουσίας
είναι προφανώς πιο εύκολο. Πέρα απ’ αυτό, σοβαρό θέµα προ-
κύπτει για τις απαλλοτριωµένες εκτάσεις στην περιοχή της Δυτι-
κής Μακεδονίας. 

Υπάρχει ένα πολύ σοβαρό θέµα εδώ. Γνωρίζετε όλοι σας ότι
για την ανάπτυξη της εξορυκτικής δραστηριότητας της ΔΕΗ έγι-
ναν αναγκαστικές απαλλοτριώσεις. Υπήρχε τότε ο ν. 1280/82 που
µε το άρθρο 1 προέβλεπε την επαναπόδοση των εκτάσεων χωρίς
αντάλλαγµα στο δηµόσιο. Με τη µετοχοποίηση όµως της ΔΕΗ
και την εισαγωγή στο Χρηµατιστήριο τροποποιήθηκε και αντικα-
ταστάθηκε αυτός ο παραπάνω νόµος µε τον ν. 2941/2001, άρθρο
9 και έγινε η ακύρωση της επαναπόδοσης των απαλλοτριωµένων
εδαφών στην τοπική κοινωνία και στο δηµόσιο, αφού βεβαίως
είχε γίνει και η αποκατάστασή τους. 

Με τούτον εδώ το νόµο ουσιαστικά, κύριοι, µας λέτε ότι  µια
ολόκληρη λεκάνη εκατόν ογδόντα χιλιάδων στρεµµάτων, απαλ-
λοτριωµένων στο εθνικό σύνολο, σήµερα θα περάσουν σε ιδιω-
τικά χέρια. Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει ότι θα δηµιουρ-
γηθούν τσιφλίκια ιδιωτών σε µια ολόκληρη περιοχή. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τελειώνετε,
κυρία συνάδελφε.

ΕΥΓΕΝΙΑ ΟΥΖΟΥΝΙΔΟΥ: Τελειώνω σε ένα λεπτό.
Δεν πρέπει να σκεφτούµε σοβαρά τους υδάτινους πόρους της

Δυτικής Μακεδονίας; Μια ολόκληρη περιοχή στα σπλάγχνα της
οποίας πάτησε ολόκληρη η ανάπτυξη της χώρας µας σήµερα
βρίσκεται στο σηµείο να κινδυνεύει να δηµιουργηθούν εκεί φέ-
ουδα. Αυτοί οι άνθρωποι εκεί που ζουν, µέσα σε έναν περιβαλ-
λοντολογικό εφιάλτη, στον εφιάλτη της ανεργίας του 30%,
σήµερα θα βρεθούν στη δυσάρεστη θέση να πουν: «Ξέρετε; Δεν
έχουµε τόπο να πατήσουµε. Δεν µπορούµε να ζήσουµε».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
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πολύ. 
Το λόγο έχει η κ. Θεοδώρα Τζάκρη, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ. 
ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σύ-

σταση τού ΤΑΙΠΕΔ πριν από ενάµιση σχεδόν χρόνο είχε ως απο-
κλειστικό σκοπό να ενώσει σε µια υπηρεσία µιας στάσης όλες
εκείνες τις διαδικασίες και τους γραφειοκρατικούς µηχανισµούς
που εµπόδιζαν την αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας ή δεν
ήταν αρκούντως αποδοτικοί, όπως όριζαν οι έκτακτες συνθήκες
που βίωνε και βιώνει ακόµα η χώρα µας. 

Σκοπός ήταν –επαναλαµβάνω- η αξιοποίηση και όχι το ξεπού-
ληµα. Στήθηκε λοιπόν ένας νέος µηχανισµός που, στα χαρτιά
τουλάχιστον, θα διευκόλυνε την αξιοποίηση της δηµόσιας περι-
ουσίας. Έως σήµερα βέβαια, αντί των σηµαντικών αποτελεσµά-
των έχουν πετύχει µόνο σηµαντικές δαπάνες και φτωχό έργο.
Διαβάζουµε σε δηµοσιεύµατα -και το παραδέχθηκε και ο ίδιος ο
Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών στη Βουλή- για χορό εκα-
τοµµυρίων σε συµβούλους, για σύναψη συµβάσεων εκτός διαδι-
κασιών και δηµοσίου ελέγχου και εσχάτως για τη δήθεν
αποκρατικοποίηση του IBC, του Διεθνούς Ραδιοτηλεοπτικού Κέν-
τρου, που µόνο αποκρατικοποίηση δεν µπορεί να θεωρηθεί. 

Και εξηγώ ακριβώς τι εννοώ. Το ελληνικό δηµόσιο µέσω της
εταιρείας «ΟΛΥΜΠΙΑΚΑ ΑΚΙΝΗΤΑ» είχε ήδη ενεργή σύµβαση µί-
σθωσης µε την ίδια εταιρεία που κέρδισε δήθεν το διαγωνισµό
µε τα εξής χαρακτηριστικά: Η σύµβαση ήταν διάρκειας σαράντα
ετών µε ετήσιο µίσθωµα τα 7 εκατοµµύρια ευρώ, το οποίο ανα-
προσαρµοζόταν κατά 2% ετησίως. Σήµερα το µίσθωµα ήταν πε-
ρίπου στα 8 εκατοµµύρια. 

Στην δήθεν αποκρατικοποίηση του ΤΑΙΠΕΔ τι συνέβη, ακρι-
βώς; Ένα ακίνητο από το οποίο ήδη λάµβανε το δηµόσιο µί-
σθωµα και άρα το αξιοποιούσε, δόθηκε ή να πω καλύτερα
χαρίστηκε για πολύ περισσότερα χρόνια µε πολύ χαµηλότερο µί-
σθωµα. Συγκεκριµένα το ακίνητο επανανοικιάστηκε για ενενήντα
χρόνια στην ίδια εταιρεία στο ποσό των 80 εκατοµµυρίων ευρώ
και µάλιστα όχι µόνο το ήδη εκµισθωµένο ακίνητο, αλλά και επι-
πλέον είκοσι δύο χιλιάδες τετραγωνικά µέτρα. 

Δηλαδή, αντί το δηµόσιο να εισπράξει σε σαράντα χρόνια 340
εκατοµµύρια ευρώ περίπου για ένα κοµµάτι του ακινήτου, θα ει-
σπράξει 80 εκατοµµύρια ευρώ σε 90 χρόνια για όλο το ακίνητο.
Το αφήνω στη διακριτική σας ευχέρεια να το χαρακτηρίσετε
όπως εσείς επιθυµείτε.  

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή η Βουλή και το ΠΑΣΟΚ δεν
θα αφήσουν, µετά βεβαιότητας, τη χώρα να γίνει το Ελ Ντοράντο
των αποκρατικοποιήσεων, όπως τουλάχιστον ονειρεύεται ο νυν
Πρόεδρος του ΤΑΙΠΕΔ. Εδώ είναι ευρωπαϊκή χώρα και όχι η Λα-
τινική Αµερική. Και δυστυχώς, για κάποιους η χώρα µπορεί να
καταρρέει οικονοµικά, αλλά δεν θα καταρρεύσει και ηθικά.

Γι’ αυτό και το ΠΑΣΟΚ, συντασσόµενο µε τη λογική ότι η αξιο-
ποίηση τής δηµόσιας περιουσίας είναι αναγκαία, αλλά πως εξί-
σου αναγκαία είναι και η νοµιµότητα και η διαφύλαξη του
δηµοσίου συµφέροντος, προτείνει να εισαχθεί ως όρος εκ των
ων ουκ άνευ, της µείωσης του ελαχίστου ποσοστού που διακρα-
τεί το δηµόσιο στις δηµόσιες επιχειρήσεις, η όλη διαδικασία να
εγκρίνεται από την Ολοµέλεια της Βουλής.

Για εµάς ο όρος αποδοχής του συνόλου του νοµοσχεδίου είναι
κάθε αποκρατικοποίηση να γίνεται χωριστά. Επίσης το στάδιο
της διακήρυξης και της σύµβασης να εγκρίνεται από την Ολοµέ-
λεια της Βουλής και για όλα τα ενδιάµεσα στάδια να υπάρχει δια-
φάνεια και κοινωνική λογοδοσία, κάτι που απέχει, βέβαια, πολύ
από το φανταστικό Ελ Ντοράντο που επιχειρούν κάποιοι να στή-
σουν.

Ξέρουµε ότι θα στενοχωρήσουµε πολλούς που ονειρεύονταν
να τους στείλουµε τις ΔΕΚΟ τυλιγµένες σε πακέτο, να τις «αξιο-
ποιήσουν» κατά το δοκούν. Αλλά ας κάνουν την καρδιά τους
πέτρα και ας αρκεστούν στο µικρό Ελ Ντοράντο που πρόλαβαν
µε την πρώτη δήθεν αποκρατικοποίηση.

Δεν θα επιτρέψουµε σε καµµία περίπτωση να επαναληφθεί το
φαινόµενο της «ΔΩΔΩΝΗΣ», όπου µία κερδοφόρα επιχείρηση,
µε 10 εκατοµµύρια κέρδη προ φόρων, ξεπουλιέται 21 εκατοµµύ-
ρια, µε συνοπτικές διαδικασίες, στο µεγαλύτερο οφειλέτη της.

Αυτή η Βουλή κι εµείς οι Βουλευτές έχουµε υποχρέωση να δια-
φυλάξουµε τα συµφέροντα του ελληνικού λαού, να δώσουµε

προοπτική στον τόπο συνολικά και όχι σε ορισµένα συµφέροντα
που προσδοκούν την εκµετάλλευση, ακόµα και αυτήν την ύστατη
ώρα της δεινής οικονοµικής θέσης της πατρίδας µας, για να γί-
νουν ακόµα ισχυρότερα και να διασωθούν από την οικονοµική
κρίση, εκµεταλλευόµενα προσοδοφόρες δηµόσιες επιχειρήσεις.

Γι’ αυτό κανένα πακέτο δηµοσίων επιχειρήσεων δεν θα πάει
πουθενά. Η Βουλή θα εγκρίνει µία – µία τις αποκρατικοποιήσεις
και όλες τις σχετικές διαδικασίες, µε διαφάνεια και προς όφελος
του συµφέροντος των Ελλήνων πολιτών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το υπό ψήφιση νοµοσχέδιο
αφορά όµως και άλλα ζητήµατα εξίσου σηµαντικά, όπως η εξί-
σωση των φόρων του πετρελαίου κίνησης και θέρµανσης. 

Είναι αλήθεια ότι η τρικοµµατική κυβέρνηση Παπαδήµου είχε
ψηφίσει την εν λόγω ρύθµιση το Μάρτιο του 2012. Είναι όµως
εξίσου αλήθεια ότι ήδη από το 2011, κύριε Υπουργέ, µε την
πρώτη αύξηση των φόρων, η µείωση της κατανάλωσης ήταν µε-
γάλη και πως υπήρξαν σηµαντικές περιβαλλοντικές συνέπειες
από την αύξηση της καύσης καυσόξυλων και τη λαθροϋλοτοµία.

Φανταστείτε εποµένως τι θα συµβεί φέτος µε την εκτόξευση
της τιµής του πετρελαίου λόγω της εξίσωσης στα 1,32 – 1,34
λεπτά το λίτρο. 

Συνοπτικά σας αναφέρω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µόνο
ορισµένες από τις συνέπειες της εξίσωσης:

Θα εκτροχιάσει τους οικογενειακούς προϋπολογισµούς –κυ-
ρίως στη Βόρειο Ελλάδα- και θα καταστήσει αδύνατη την προ-
µήθεια πετρελαίου θέρµανσης από τα νοικοκυριά.

Θα εκτινάξει την τιµή του ηλεκτρικού ρεύµατος, καθώς είναι
γνωστό ότι η τιµή της KWH συνδέεται µε ρήτρα τιµής καυσίµου.

Θα επιφέρει δυσµενείς συνέπειες για το περιβάλλον από την
εκτενή χρήση κλιµατιστικών για θέρµανση, καθώς το περιβαλ-
λοντικό αποτύπωµα της καύσης λιγνίτη είναι αρκετά µεγαλύτερο
από αυτό της καύσης υδρογονανθράκων.

Ενδέχεται να επιφέρει σοβαρή οικολογική καταστροφή από
την εκτίναξη του φαινοµένου της παράνοµης υλοτόµησης.

Θα δηµιουργήσει σοβαρά οικονοµικά και επιχειρησιακά προ-
βλήµατα στην ίδια τη ΔΕΗ, που δεν είναι έτοιµη να ανταποκριθεί
σε µία υψηλή αύξηση ζήτησης ούτε αντέχει µία µεγάλη αύξηση
του κόστους της προµήθειας των πρώτων υλών.

Θα µειώσει, εντέλει, τους εισπραττόµενους φόρους µε την α-
ναµενόµενη µείωση της ζήτησης, όπως κι εσείς, κύριε Υπουργέ,
παραδεχθήκατε µέσα στη Βουλή.

Τέλος θα εκτροχιάσει τους προϋπολογισµούς των ήδη υπερ-
χρεωµένων ΟΤΑ για την προµήθεια πετρελαίου θέρµανσης για
τα σχολεία και για τα λοιπά δηµόσια κτήρια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επαναλαµβάνω ότι το µέτρο της
εξίσωσης το ψήφισε το Μάρτιο του 2012 το ΠΑΣΟΚ µε το πιστόλι
στον κρόταφο. Και όλα τα µέτρα ψηφίστηκαν µε το ίδιο σκεπτικό
που ισχύει ακόµα και σήµερα, πως η πατρίδα θα χρεοκοπήσει
και πρέπει, αν είναι να αποφύγουµε τα χειρότερα, να ψηφίσουµε
ένα µη ανταποδοτικό κι εντέλει ανορθολογικό µέτρο.

Ωστόσο και οι δύο πυλώνες αιτιολόγησης της αναγκαιότητας
της εξίσωσης των φόρων δεν στέκουν. Για παράδειγµα, λόγω της
ύπαρξης µειωµένου φόρου στο ναυτιλιακό πετρέλαιο, η παραοι-
κονοµία των καυσίµων θα συνεχίσει ακάθεκτη να πλουτίζει, βα-
πτίζοντας πετρέλαιο κίνησης και θέρµανσης το ναυτιλιακό. Και
τέλος πάντων, δεν είναι δυνατόν, για να µπορούν ορισµένοι πλοι-
οκτήτες να έχουν µικρότερο κόστος, να πεθαίνουν από το κρύο
εκατοµµύρια συµπολίτες µας ή να εκτροχιαστεί η τιµή του ρεύ-
µατος ή να καταστραφεί το φυσικό µας περιβάλλον, µετατρέπον-
τας τα δάση µας σε καυσόξυλα

Γι’ αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προτείνω από αυτό
εδώ το Βήµα, αντί να σκαρφιζόµαστε περίπλοκα µέτρα επιστρο-
φής φόρων, που είναι καταδικασµένα να αποτύχουν και αντί να
επιβαρύνουµε τους καταναλωτές λόγω της παραοικονοµίας των
καυσίµων, να παρακολουθήσουµε την πορεία των εσόδων κι εάν
αυτά είναι κάτω από τα αναµενόµενα –όπως είναι βέβαιο- να προ-
χωρήσουµε το Δεκέµβριο σε µία µείωση των φόρων στα προ του
2010 επίπεδα. Αλλιώς θεωρώ πως το µέτρο είναι καθαρά τιµω-
ρητικό για την ελληνική κοινωνία και είναι σαφώς ένα λάθος που
το ΠΑΣΟΚ πρέπει να διορθώσει.

Τέλος θέλω να εκφράσω τη λύπη µου για τη µακιαβελική δια-
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χείριση τής µισθοδοσίας των δηµοσίων υπαλλήλων, που από τη
µία, µε πρόσχηµα την ίση αµοιβή για ίσες υπηρεσίες και ίσα προ-
σόντα, ψηφίζουµε το ενιαίο µισθολόγιο και από την άλλη, κατα-
στρατηγούµε, µε την πρώτη ευκαιρία, το ίδιο επιχείρηµα και την
ίδια τη λογική, αν θέλετε, του ενιαίου µισθολογίου, που µας οδή-
γησαν σε αυτό το πολύ σηµαντικό µέτρο.

Αναφέροµαι, κύριε Υπουργέ, όπως αντιλαµβάνεστε, στη διά-
ταξη µε την οποία εξαιρούνται από την εφαρµογή του ενιαίου µι-
σθολογίου οι δηµόσιοι υπάλληλοι τεσσάρων Υπουργείων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι –και θα κλείσω µε αυτό- η πα-
τρίδα –γιατί άκουσα πολλούς σήµερα να µιλάνε για την πατρίδα
µέσα σε αυτήν την Αίθουσα- δεν είναι µια αφηρηµένη έννοια. Η
πατρίδα είναι οι Έλληνες πολίτες. Αν θέλουµε να σώσουµε την
πατρίδα, πρέπει να προσπαθούµε να έχουµε πάντα το µυαλό µας
στην ευηµερία των πολιτών και των Ελλήνων νοικοκυραίων που
πλήττονται βαθειά από την οικονοµική κρίση.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κι εµείς ευχα-
ριστούµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα τρεις µαθητές και µα-
θήτριες και πέντε εκπαιδευτικοί από το δεύτερο τµήµα του 3ου
Δηµοτικού Σχολείου Άργους. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

ΟΛΓΑ- ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το
λόγο για ένα λεπτό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Για ποιο λόγο,
κυρία Βαλαβάνη;

ΟΛΓΑ- ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, σας ζητώ το
λόγο για κάτι, το οποίο δεν είναι ακριβώς επί της διαδικασίας,
αλλά συγγενεύει πάρα πολύ. Θα χρειαστώ µόνο µισό λεπτό, σας
παρακαλώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Και λιγότερο. 
Ορίστε, κυρία συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΟΛΓΑ- ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ανέφερε ο κ. Κουκουλόπουλος ότι ο κ. Στουρνάρας έχει δώσει

µια τροπολογία για το Επικουρικό, που την περιµένουµε όντως,
από το τέλος της Επιτροπής Οικονοµικών Υποθέσεων. Είχε υπο-
σχεθεί ο Υπουργός ότι θα την έφερνε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Θα αναζητηθεί,
κυρία Βαλαβάνη, και θα διανεµηθεί.

ΟΛΓΑ- ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Την έχει την τροπολογία αυτή
και η κ. Ξηροτύρη, αλλά  εγώ δεν µπορώ να τη βρω πουθενά.
Πρέπει να την πάρουµε εγκαίρως, όχι τα µεσάνυχτα, για να µπο-
ρέσουµε να τοποθετηθούµε αύριο. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Θα τη βρούµε

και θα διανεµηθεί σε όλους τους συναδέλφους. 
Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Γιοβανόπουλος για επτά λεπ-

τά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, αναρωτιέµαι: Έχουµε ιστορική συνείδηση του

τι ακριβώς συµβαίνει αυτήν τη στιγµή στην πατρίδα; Έχουµε ελ-
ληνική ταυτότητα αναγνωρισµένη, σαρκωµένη ή αρκούµαστε σε
φιλελληνικά λογύδρια έτσι, όπως κάποτε στήθηκε αυτό το κρά-
τος µετά το 1821;

Έχω την εντύπωση ότι υπάρχει ένας αόρατος εγγαστρίµυθος
κάπου εκεί στο Υπουργείο Οικονοµικών και κάθε Υπουργός που
έρχεται, λέει τα ίδια πράγµατα. Βλέπεις τα χείλια να ανοιγοκλεί-
νουν και νοµίζεις ότι είναι η φωνή του Παπακωνσταντίνου, του
Βενιζέλου, του Σαχινίδη, τώρα του νυν Υπουργού. Λένε τα ίδια
ακριβώς πράγµατα. 

Θα ήθελα να κάνω µια ρητορική ερώτηση στον κύριο Υπουργό:
Σε τι διαφέρετε από τον κ. Παπακωνσταντίνου; Πείτε µου για να
το καταλάβω, να το εννοήσω, να το εµπεδώσω και να το ψηφίσω,
αν χρειαστεί. 

Ακούµε πάλι την απειλή ότι δεν έχουµε λεφτά για συντάξεις.
Ακούµε πάλι την απειλή ότι αυτή είναι η καταστροφή της χώρας.
Πάλι έχουµε επένδυση στο φόβο. Είµαστε πάλι στο ίδιο έργο θε-
ατές. Πρέπει ξανά να υποταχθεί το Κοινοβούλιο, οι Βουλευτές
και ο λαός στον ίδιο φόβο. Με αυτήν την προπαγάνδα, η οποία
είναι πραγµατικά οδυνηρή, υφαρπάζετε στις εκλογές την ψήφο.

Έρχεται µια σχεδίαση νόµου στη Βουλή προς ψήφιση που
είναι τροµακτική. Δεν µπορώ να αναλογιστώ, ποιος σκέφτηκε,
ποιος οργάνωσε, πώς τα έφερε όλα αυτά, ποιοι τα συµφώνησαν,
πότε βρήκατε την άκρη σε όλους αυτούς τους οργανισµούς και
να αφαιρεθεί εντελώς το ελληνικό δηµόσιο.

Αν δούµε τις αιτιολογικές εκθέσεις, τότε που ιδρύονταν αυτές
οι εταιρείες, θα απορήσει κανείς µε τι πατριωτισµό θέλαµε να
είναι το ελληνικό δηµόσιο µέσα. Θέλαµε το ελληνικό δηµόσιο να
είναι πάντα εκεί και να προστατεύει, να υπερασπίζει το δηµόσιο
συµφέρον.

Σήµερα µε µια µονοκονδυλιά ερχόµαστε και λέµε «όχι, δεν θέ-
λουµε». Τι δε θέλουµε; Έλεγε προηγουµένως η κ. Τζάκρη για το
«GOLDEN HALL». Αυτό το κτήριο, λοιπόν, το «GOLDEN HALL» -
ένα κτήριο- το πήρε το ΤΑΙΠΕΔ και ενώ είχε τριακόσια πενήντα
εκατοµµύρια αξία το ενοίκιό του για τα εξήντα χρόνια, κάποιος
τώρα αποφάσισε που θέλει το συµφέρον του ελληνικού κράτους,
να το κάνει για τριάντα χρόνια περισσότερο, µόνο µε ογδόντα
εκατοµµύρια τίµηµα. Αυτό είναι προς όφελός µας; 

Μας βλέπετε να είµαστε κρετίνοι και άνθρωποι που δεν κατα-
λαβαίνουµε; Δεν µπορώ να εννοήσω µε ποια λογική συνεχίζετε
και προσπαθείτε να µας πείσετε ότι αυτό θα είναι τελικά προς
όφελός µας. 

Να µιλήσω για τις άλλες αποκρατικοποιήσεις που έρχονται
τώρα, όπως το Επικουρικό Κεφάλαιο; Αυτός –ξέρετε- είναι ένας
κουµπαράς, τον οποίο όφειλαν οι ασφαλιστικές εταιρείες να τον
έχουν εκεί, για να µπορούν, όταν προκαλούνται ατυχήµατα, να
αποζηµιώνονται οι άνθρωποι από τους ανασφάλιστους; Αντί να
κυνηγήσετε τα ανασφάλιστα οχήµατα, αντί να επιβάλλετε πραγ-
µατικά να πληρώνονται αυτά τα χρήµατα, εσείς κάνετε το εντε-
λώς αντίστροφο, το εντελώς απίθανο: 

Λέτε ότι τώρα δεν θα πληρώνει ούτε το Επικουρικό. Τιµωρών-
τας, ποιους; Εκείνους που είναι συνεπείς στα ασφάλιστρά τους.
Αυτά τα πράγµατα δεν χωρούν στην κοινή λογική. Σε ένα δεκα-
πενταµελές σχολείου να τα λέγαµε, θα έλεγαν, «όχι παιδιά, είναι
απαράδεκτα, πάρτε τα πίσω». Και όµως, έρχεστε εδώ και µας
λέτε, «ψηφίστε το». Δεν µπορούµε να το ψηφίσουµε αυτό. Και
µάλιστα έρχεται ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας και µας λέει
ότι είµαστε οι καταστροφείς της χώρας. Λέει ότι θέλουµε να απο-
τύχει η Κυβέρνηση και θέλουµε την καταστροφή. 

Σε ποιους µιλάτε; Σε εµάς; Εσείς µιλάτε σε εµάς για την κατα-
στροφή της χώρας; Έχουµε συναίσθηση για τι µιλάµε; Ποιοι κυ-
βερνούν τα τελευταία σαράντα χρόνια; Ποιοι έφεραν την παιδεία
εδώ σ’ αυτό το χάλι; Ποιοι έφεραν αυτούς τους οργανισµούς το-
πικής αυτοδιοίκησης να πνίγονται από τα χρέη; Ποιοι είναι αυτοί
οι άνθρωποι, οι οποίοι καταλήστεψαν τον τόπο; Ποιοι είναι αυτοί
οι άνθρωποι οι οποίοι πήραν την Αγροτική Τράπεζα και την έδω-
σαν για 90 εκατοµµύρια ευρώ, όσο κάνουν τα πατζούρια του κτη-
ρίου τής οδού Αριστοτέλους στη Θεσσαλονίκη; Και έρχεστε
εσείς σήµερα και µιλάτε σε εµάς για καταστροφή; 

Αυτά τα πράγµατα δεν µπορεί να συµβαίνουν. Αυτά τα πράγ-
µατα δεν µπορεί να συνεχίζονται, γιατί παίρνετε τη λέξη, ας
πούµε «θεσµός» και την έχετε αναγάγει να ίπταται µέσα σ’ αυτό
το Κοινοβούλιο, µέσα σε αυτήν την Αίθουσα και δεν έχετε ούτε
την ευγένεια να πείτε ότι έχει αναπτυχθεί ένας εσµός, ένα σµάρι
ανθρώπων, οι οποίοι έρχονται και λυµαίνονται. Ένα σµάρι σφη-
κών, βδελλών που έρχονται και κατατρώγουν τον ελληνικό λαό. 

Ξέρετε, είναι η στιγµή που περνά ένα ποτάµι µέσα από τα σπί-
τια µας και δεν υπάρχει ένας θεσµός στον οποίο να κρατηθούµε,
γιατί εσείς δεν τον αφήσατε όρθιο. Δεν υπάρχει θεσµός στην
υγεία, στη δικαιοσύνη, στην παιδεία, στην άµυνα, στην εξωτερική
πολιτική. Δεν υπάρχει «λευκή βίβλος». Εσείς και οι πολιτικές σας
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µάς έφθασαν µέχρι εδώ και εµείς δεν έχουµε από πού να πια-
στούµε τώρα. 

Κι έρχεστε σήµερα εσείς, οι αρχιτέκτονες όλου αυτού του οι-
κοδοµήµατος -εσείς που είστε οι µηχανικοί, οι τοπογράφοι, που
σχεδιάζατε αυτά τα χρόνια τις διοικήσεις των ανθρώπων που
ήταν στα ασφαλιστικά ταµεία και έπαιξαν στα κουµάρια τους
κουµπαράδες µας και στα cds ό,τι αποθησαύριζε από το µισθό
του ο Έλληνας δηµόσιος υπάλληλος- εσείς που δεν αφήσατε τί-
ποτε όρθιο, να µας σώσετε µε το ΤΑΙΠΕΔ. 

Αυτή είναι η Κυβέρνηση του ελληνικού κράτους και ακούστε
µία έκσταση ειλικρίνειας στο ΠΑΣΟΚ που ζητάει το αυτονόητο.
Άκουσα τον κ. Κουκουλόπουλο και την κ. Τζάκρη που λέει, «ναι,
ό,τι αποφασίζει το ΤΑΙΠΕΔ να έρχεται στη Βουλή των Ελλήνων».
Να πάρουµε µυρωδιά,  µία ψίχα, κάτι. Ούτε αυτό το δέχεστε. Η
Βουλή δεν πρέπει να ξέρει ούτε αυτό το πράγµα. 

Αυτή λοιπόν η συνθλιπτική συνθήκη πρέπει να σταµατήσει.
Όλη αυτή η κατάντια πρέπει να λήξει το συντοµότερο. Δεν είστε
εσείς οι άνθρωποι εκείνοι, οι οποίοι µπορείτε να επικαλείστε ότι
θα σώσετε την πατρίδα. Γονείς είµαστε όλοι. Δεν ήρθα να πολε-
µήσω µε κανέναν. Είµαι γονιός, κυρία Ασηµακοπούλου, όπως
είστε και εσείς. Δεν δέχοµαι ότι είναι κανείς υπερπατριώτης πε-
ρισσότερο από εσάς ή από κάποιον άλλον. Δέχοµαι όµως µόνο
ένα πράγµα: ότι οι ιδέες είναι αδιάτρητες.  Διατρήσατε το φρό-
νηµα αυτού του λαού, διατρήσατε τους θεσµούς, διατρήσατε τα
κτήρια, τις διαδικασίες, τα Υπουργεία, τα διοικητικά συµβούλια,
τα συνδικάτα και έρχεστε να µας σώσετε.

Σώστε ό,τι νοµίζετε ότι µπορεί να σωθεί και κυρίως τον εαυτό
σας. Οι ιδέες για τις οποίες πολεµάµε είναι αδιάτρητες και θα
µείνουν αδιάτρητες. 

Ευχαριστώ.
(Χειρoκροτήµατα απ ό την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε

και εµείς.
Το λόγο έχει τώρα ο κ. Ηλίας Παναγιώταρος.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ακούσαµε τον ειση-

γητής της εγχώριας τρόικας να µας εξηγεί την επιτακτική ανάγκη
υπερψήφισης τού εν λόγω νοµοσχεδίου, χρησιµοποιώντας τα
ίδια επιχειρήµατα που χρησιµοποιούνται εδώ και τρία χρόνια, για
να µας πείσουν για όλα όσα γίνονται αυτήν τη στιγµή στην πα-
τρίδα µας. Επιχειρήµατα τα οποία αυτοδιαψεύδονται συνεχώς.

Έκανε µνεία πρώτα για το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα που
βουλιάζει, τα δάνεια που δεν εξυπηρετούνται και αναρωτιόταν
γιατί. 

Γιατί κατ’ αρχάς, αυτοί που διέλυσαν το χρηµατοπιστωτικό σύ-
στηµα, είναι οι ίδιοι που τους έχετε κάνει Υπουργούς, Πρωθυ-
πουργούς και πάει λέγοντας. Είναι γιατί τόσα χρόνια, δεκαετίες
τώρα, µπαίνουν διάφοροι κολλητοί, απατεώνες πολλοί από αυ-
τούς αποδεδειγµένα και οδήγησαν µεγάλο µέρος του τραπεζικού
συστήµατος στην κατάρρευση, ξεκινώντας παλιά από την Τρά-
πεζα Κρήτης,  συνεχίζοντας µε την PROTON, συνεχίζοντας µε
διάφορες συνεταιριστικές, συνεχίζοντας µε τον κ. Ψωµιάδη τής
«ΑΣΠΙΣ» κ.λπ.. Να γιατί το τραπεζικό σύστηµα κατέρρευσε. 

Φυσικά να µην ξεχνάµε και τους κολλητούς διαφόρων τραπε-
ζών. Μιλάµε για το ξεπούληµα της Αγροτικής. Ναι, είναι ξεπού-
ληµα αυτό το οποίο συµβαίνει, αλλά την ίδια ώρα προφανώς
κάποιοι έδιναν τα λίζινγκ και η Αγροτική Τράπεζα δεν εισέπραττε
ποτέ τίποτα. Το 90% και κάτι ήταν στα αζήτητα. 

Άρα το πρόβληµα δεν είναι ο κακός δηµόσιος τοµέας ή ο
κακός ιδιωτικός τοµέας, όπως λέει και ο ΣΥΡΙΖΑ. Τα λαµόγια βρί-
σκονται παντού. Τριάντα επτά χρόνια τώρα τους εκτρέφετε, τους
στηρίζετε, τους βοηθάτε, είναι αυτοί που µπαινόβγαιναν στα διά-
φορα κόµµατα εξουσίας µε τις βαλίτσες, µε τα κλεµµένα και τις
µίζες, αποδεδειγµένα και που όλο το πολιτικό σύστηµα το έκανε
γαργάρα, προκειµένου να συνεχίσει η «απρόσκοπτη» λειτουργία
του συστήµατος. Είναι αυτοί που έκλειναν δουλειές µε το δηµό-
σιο, πάντοτε εις βάρος του, προς όφελος δικό τους, των τραπε-
ζικών λογαριασµών τους, αλλά και των τραπεζικών λογαριασµών
των πολιτικών τους φίλων, διεφθαρµένων µέχρι το µεδούλι. 

Ίσως µε αυτά θα έπρεπε να έχουµε ασχοληθεί τρία χρόνια
τώρα, ώστε να µην είµαστε στην κυριολεξία µε την πλάτη στον

τοίχο και να ψάχνουµε να δούµε πώς θα βρούµε λεφτά για την
επόµενη µέρα, όπως µας λέτε. Γιατί τα ληστευµένα, τα κλεµµένα
είναι πάρα πολλά, τόσα όσα δεν φαντάζεται κανείς. Βγαίνουν συ-
νεχώς κι άλλα στοιχεία. Όποιο κοµµάτι του δηµόσιου τοµέα και
να πιάσουµε, είναι ένα σκάνδαλο. Όποια σύµβαση και να πιά-
σουµε είναι µία λοβιτούρα. 

Θα έπρεπε επίσης, να έχουµε ασχοληθεί σοβαρά –να έχετε
ασχοληθεί αφού είστε στην Κυβέρνηση ή στη συγκυβέρνηση- µε
τα παρανόµως αποκτηθέντα και εξαχθέντα στο εξωτερικό των
διαφόρων λιστών και ληστών του ελληνικού δηµοσίου και του ελ-
ληνικού λαού. 

Θα έπρεπε να έχετε ζητήσει διεθνή λογιστικό έλεγχο γι’ αυτό
το χρέος που δεν έχουµε καταλήξει ακόµα στο νούµερο του.
Υποτιθέµενο είναι για εµάς κατά το µεγαλύτερο µέρος του, όπως
και για πολλούς άλλους. Εφόσον όµως δεν υπάρχει λογιστικός
έλεγχος, ο καθένας θα µπορεί να λέει ό,τι θέλει. Να µπορέσουµε
να δούµε πόσο είναι, ποιοι το δηµιούργησαν, ποιοι υπέγραψαν,
σε ποιους τραπεζικούς λογαριασµούς πήγαιναν πολλά λεφτά για
τις διάφορες συµφωνίες και συµβάσεις και να δούµε, το πιο ση-
µαντικό, πόσο είναι το τοκογλυφικό κοµµάτι του.

Θα έπρεπε να ζητήσετε επιτακτικά την επιστροφή του κατοχι-
κού δανείου, το οποίο έχει κεφάλαιο δεκάδες δισεκατοµµύρια
ευρώ και µαζί µε τους νόµιµους τόκους φτάνει σε νούµερα
αστρονοµικά. Εδώ όµως ούτε µία εξωδικαστική λύση µε τη
«SIEMENS» δεν µπορέσατε να βγάλετε σωστή. Μας παρουσιά-
σατε ως φοβερή επιτυχία αυτό τον εξωδικαστικό συµβιβασµό µε
την «SIEMENS», ότι για τα τόσα δισεκατοµµύρια των µιζών και
των κλοπών, θα πάρουµε κάποια εκατοµµύρια υπό µορφή επεν-
δύσεων. Πάρ’ τ’ αυγό και κούρευ’ το! 

Θα έπρεπε να κάνετε διαρθρωτικές αλλαγές. Εσείς το είπατε.
Ναι, να γίνουν αλλά προς όφελος του έθνους και του κράτους
και όχι να ξεπουλάτε προς όφελος τρίτων. Με τα µέτρα σας δεν
πρόκειται να πλήξετε τους κηφήνες του δηµοσίου -ναι, συµφω-
νούµε υπάρχουν και τέτοιοι- ούτε τους συνδικαλιστές. Τρία χρό-
νια ανέγγιχτοι είναι όλοι οι εργατοπατέρες, αλλά αυτοί οι οποίοι
αισθάνονται τη µέγγενη, στραγγαλίζονται, είναι οι απλοί µισθω-
τοί, οι συνταξιούχοι, κάποιοι ελεύθεροι επαγγελµατίες, άνθρωποι
µικροµεσαίοι. Το πραγµατικό καρκίνωµα είναι αλώβητο και ίσως
να είναι και πιο διογκωµένο.

Μας µιλήσατε και µας είπατε για κροκοδείλια δάκρυα. Μήπως
εννοούσατε τα κροκοδείλια δάκρυα των συγκυβερνώντων Βου-
λευτών σαν τον κ. Λοβέρδο, ο οποίος προχθές σε επίκαιρη ερώ-
τηση έλεγε για το PSI και τους µικροοµολογιούχους; Μα αυτός
τα ψήφιζε. Αυτά είναι κροκοδείλια δάκρυα.

Μας µιλήσατε για αξιοπιστία. Ποια αξιοπιστία; Μας µιλήσατε
για σκληρή διαπραγµάτευση. Αφού όλοι ξέρουµε ότι όλα έχουν
γίνει και είναι για την «παπάτζα», για την τηλεθέαση. Αφού θα ψη-
φιστούν τα µέτρα και από τα τρία κόµµατα. 

Μας µιλήσατε για δίκαιο φορολογικό σύστηµα. Ποιο δίκαιο φο-
ρολογικό σύστηµα; Που στραγγίζετε τους µικρούς και αφήνετε
αλώβητους τους µεγάλους;

Τα άρθρα είναι διαδικαστικά, διαδικαστικά, διαδικαστικά. Μι-
λάτε για το επικουρικό που το καταστρέψανε διάφοροι τύποι σαν
τον Ψωµιάδη. Λέτε για κατεπείγουσες ρυθµίσεις για να γίνει η
δουλειά γρήγορα, για ενιαίο συντελεστή φόρου πετρελαίου.
Αφού δεν έχετε τη δυνατότητα να βρείτε το παράνοµο, λέτε ότι
θα κόψουµε το χέρι. Πονάει χέρι, κόβει χέρι αντί να βρούµε το
πρόβληµα.

Μας µιλήσατε για οφέλη όλης της κοινωνίας, για ανταγωνιστι-
κότητα, επενδυτικές ευκαιρίες και νέες θέσεις. Μα, εδώ η ανερ-
γία έχει φτάσει το 26%.

Μιλήσατε για ειλικρίνεια και αποτελεσµατικότητα. Είπατε ότι
τα µέτρα είναι µονόδροµος. Είπατε ότι δεν πρέπει να έχουµε πα-
λινωδίες και πισωγυρίσµατα. Δεν είναι πισωγυρίσµατα ότι αυτοί
που παίρνουν αυτά τα µέτρα είναι αυτοί που κυβερνούν σαράντα
χρόνια αυτόν τον τόπο και τον έχουν φέρει εδώ;

Μας µίλησε συνάδελφός σας για σκοταδισµό. Μα εσείς κυβερ-
νάτε αυτόν τον τόπο. Δεν τον κυβερνά κανένας άλλος. Να διώ-
ξουµε το σκοταδισµό.

Να µην αποτύχει η Κυβέρνηση, είπατε. Ε, λοιπόν, αυτή η Κυ-
βέρνηση πρέπει να αποτύχει, γιατί όσο θα υπάρχουν όλα αυτά,
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η χώρα θα καταρρέει. 
Και κάτι τελευταίο. Πολλοί αναφέρθηκαν σε κάποιες ρήσεις

συγγραφέων κ.λπ.. Εµείς θα πούµε µία ρήση του Θεόδωρου Κο-
λοκοτρώνη: «Φωτιά και τσεκούρι στους προσκυνηµένους». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Το λόγο έχει η
κ. Μανωλάκου.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Το νοµοσχέδιο και η πολιτική σας
δίνουν γη και ύδωρ. Τα πάντα για τη σωτηρία των κερδών του
κεφαλαίου. Να µη χάσει τίποτε και να κερδίσει και άλλα από τη
λεηλασία της δηµόσιας περιουσίας περιφρονώντας, ποδοπατών-
τας αυτά που αφορούν και εξυπηρετούν πτυχές της υγείας, της
παιδείας, της πρόνοιας, του περιβάλλοντος, της ζωής του λαού.
Τα αρπάζετε µε εκβιασµούς και τροµοκρατία. Ουσιαστικά τα λη-
στεύετε. Γι’ αυτό είναι τόσο ωµή, ταξικά άγρια η πολιτική σας.
Όλα για το κεφάλαιο ποδοπατώντας τις λαϊκές ανάγκες. Και το
ταµείο τι ειρωνεία; Το ονοµάζετε Ταµείο Αξιοποίησης Ιδιωτικής
Περιουσίας του Δηµοσίου. Κοροϊδεύετε και από πάνω, γιατί είναι
αξιοποίηση για την κερδοφορία του κεφαλαίου και µόνο του κε-
φαλαίου. 

Είναι ένα ακόµη πολιτικό έγκληµα που δεν πρόκειται να νοµι-
µοποιηθεί στη συνείδηση του λαού, ακόµη και να ψηφιστεί αυτό
το έκτρωµα. Ακίνητη περιουσία και υποδοµές στο σύστηµα κοι-
νωνικής ασφάλισης ακόµη και του ΝΑΤ, αλλά και των υπόλοιπων
ασφαλιστικών ταµείων που έχουν χτιστεί από τον ιδρώτα και το
αίµα των ναυτεργατών, όπως και των άλλων εργαζοµένων, τα λε-
ηλατείτε µε τη βάρβαρη πολιτική σας. 

Και δεν έχετε την έγκριση ή στοιχειώδη στήριξη από κανέναν.
Οµόφωνες είναι όλες οι καταδίκες σε όλα τα σωµατεία, ακόµη
και από τη διοίκηση του ΝΑΤ. Και σήµερα οι εργαζόµενοι είναι
στους δρόµους, από τα νοσοκοµεία, τους τραπεζοϋπάλληλους,
από το ΙΓΜΕ, από παντού. Το ίδιο ισχύει και µε το ΕΤΑΑ και τα
άλλα ταµεία. Γιατί στόχο έχετε τη λεηλασία των αποθεµατικών
τους, ό,τι απέµεινε από το κούρεµα. Αυτά θέλετε να τα βάλετε
στο χέρι.

Γι’ αυτό η πολιτική συνολικά των αποκρατικοποιήσεων το µόνο
σίγουρο είναι, ότι θα φέρει εξαθλίωση στους εργαζοµένους, ενώ
νοµοτελειακά οδηγεί σε απαξίωση των δηµόσιων υποδοµών,
αφού η αξιοποίησή τους από τους ιδιώτες γίνεται µε γνώµονα
απλώς και µόνο το καπιταλιστικό κέρδος.

Παραδείγµατος χάριν, η άµεση ιδιωτικοποίηση συγκεκριµένων
λιµανιών και µάλιστα των µεγαλύτερων, όπως και των µαρίνων,
που υλοποιούν συνδυασµένες οικονοµικές δραστηριότητες, µε-
ταφορές, ενέργεια, τουρισµό, αλιεία κ.λπ. και είναι κρίκοι στρα-
τηγικής και εθνικής σηµασίας και η παράδοσή τους στους
µονοπωλιακούς οµίλους, θα έχει τραγικές συνέπειες σε βάρος
των λαϊκών αναγκών και των κυριαρχικών δικαιωµάτων της
χώρας µε κατακόρυφη άνοδο λιµενικών τελών και νέων δυσκο-
λιών στη σύνδεση µε το νησιωτικό σύµπλεγµα. Οι εισαγωγές-εξα-
γωγές θα είναι στον έλεγχο των µονοπωλίων. Στα ιδιωτικο-
ποιηµένα λιµάνια θα επικρατήσει βεβαίως εργασιακός µεσαί-
ωνας και γκετοποίηση, ενώ θα υπάρξει αποκλεισµός των παρα-
λιµένιων δήµων από το θαλάσσιο µέτωπο. 

Τις συνέπειες της ιδιωτικοποίησης των λιµανιών ζουν σήµερα
στο πετσί τους οι λιµενεργάτες µε µειώσεις εισοδήµατος στο
65% των µισθών σε σχέση µε το 2009, όπως και των δικαιωµάτων
τους. Ταυτόχρονα στις ιδιωτικές µαρίνες, στην κρουαζιέρα, στα
ιστιοπλοϊκά επικρατεί εργασιακός µεσαίωνας, οργιάζει η µαύρη
ανασφάλιστη εργασία. Χαρακτηριστική είναι η περίπτωση της
«COSCO», που έχει µετατρέψει ένα µέρος του λιµανιού τού Πει-
ραιά, το σταθµό εµπορευµατοκιβωτίων, την Προβλήτα 2, σε ερ-
γασιακό κάτεργο, συµβάλλοντας στο να χαθούν χιλιάδες θέσεις
εργασίας σε ναυτιλιακές εταιρείες που έκλεισαν, σε µικρές µε-
ταφορικές εταιρείες, συσκευαστήρια κ.λπ., στην περιοχή του
Θριασίου.

Εξάλλου, η εκποίηση της δηµόσιας περιουσίας είναι βασικό
συστατικό, ο πυρήνας της στρατηγικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης
για την ενίσχυση των µονοπωλίων και των επιχειρηµατικών οµί-
λων και αυτό κάνει η τρικοµµατική Κυβέρνηση. Μάλιστα, ας µην
υποκρίνονται και τα άλλα κόµµατα του ευρωµονόδροµου ότι δεν
καταλαβαίνουν από πού προέρχεται και αυτή η πολιτική. Σε ό,τι
αφορά τις δήθεν αυξήσεις στις θέσεις εργασίας από τις ιδιωτι-

κοποιήσεις, όπως υποστήριξε στη συζήτηση στην επιτροπή ο
Υπουργός Οικονοµικών, είναι σκέτη κοροϊδία. Είναι προσπάθεια
συγκάλυψης επαχθών ληστρικών µέτρων, όπως και ο ωµός εκ-
βιασµός «µέτρα ή πείνα».  Σε αυτό απαντάµε ότι η βάρβαρη πο-
λιτική σας και τα µέτρα σας φέρνουν πείνα στο λαό, γι’ αυτό
πρέπει να ανατραπεί. 

Αυτό κάνει και το σηµερινό νοµοσχέδιο, που επιχειρεί να αρ-
θούν και τα τελευταία εµπόδια, χωροταξικά, πολεοδοµικά και
άλλα, προκειµένου να διευκολυνθεί και να επιταχυνθεί το µεγάλο
φαγοπότι της δηµόσιας ακίνητης περιουσίας. Εξάλλου δεν είναι
τυχαίο ότι µέσα και από τη δήθεν αναδιοργάνωση του δηµόσιου
τοµέα που προωθεί η τρόικα και η τρικοµµατική Κυβέρνηση µε
την καθοδήγηση της Task Force του Ράιχενµπαχ, στα σχέδια
είναι και η διάλυση της Γενικής Διεύθυνσης Δασών, ουσιαστικά
της δηµόσιας δασικής υπηρεσίας, προκειµένου δάση και ορεινοί
όγκοι που έχουν και περιβαλλοντικό, αλλά και ορυκτό πλούτο να
βρεθούν άµεσα και γρήγορα στις εταιρείες για τον πλουτισµό
τους. Εξάλλου αυτά τα καταγγέλλουν και τα ίδια τα συνδικάτα
και των δασολόγων και του ΙΓΜΕ και αλλού. Αυτήν τη λογική περ-
νάτε και στο νοµοσχέδιο όπου δικαιώµατα περιέρχονται χωρίς
ανταλλάγµατα στο περιβόητο ταµείο. Και µιλάµε για περιουσιακά
στοιχεία πανεπιστηµίων, νοσοκοµείων, µέχρι και τα πανεπιστη-
µιακά δάση στο Περτούλι.

Σε ό,τι αφορά τις τροπολογίες, είναι προκλητική και ταυτό-
χρονα απαράδεκτη η αύξηση κατά 70% των εισφορών για το
κλάδο υγείας στον ΟΓΑ για τους αγρότες. 

Αλήθεια, δεν ξέρετε ότι το εισόδηµά τους έχει συρρικνωθεί
από τα δικά σας χαράτσια που τελειωµό δεν έχουν και την εκµε-
τάλλευση των καρτέλ που δρουν µε τις δικές σας ευλογίες και
πολιτικές και στον αγροτικό χώρο; Δεν ξέρετε ότι το 30% των
ασφαλισµένων στον ΟΓΑ δεν έχει ιατροφαρµακευτική περί-
θαλψη, γιατί δεν έχει να πληρώσει τις εισφορές; Και έρχεσθε
εσείς να τις αυξήσετε κατά 70%!

Τι θέλετε τελικά να αυξήσετε; Τον αριθµό των ανασφάλιστων
κι άλλο; Αυτή όµως είναι η εξαθλίωση που ταχύτατα προωθείτε.
Αυτή είναι η αγριότητα της πολιτικής σας που εκφράζεται και σ’
αυτό το νοµοσχέδιο. Η πολιτική όµως αυτή δεν βελτιώνεται, δεν
φτιασιδώνεται, αλλά ανατρέπεται. Αργά ή γρήγορα ο λαός θα το
κάνει. Η ανάγκη θα τον εξαναγκάσει να γκρεµίσει τη σαπίλα του
συστήµατός σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,
κυρία συνάδελφε. 

Το λόγο έχει ο κ. Δερµιτζάκης, Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΔΕΡΜΙΤΖΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, όταν πήρα στα χέρια µου το παρόν νοµοσχέ-
διο είχα την αίσθηση ότι αναρτήθηκε ένα τεράστιο πωλητήριο
πάνω από την πατρίδα µας. Πωλείται η Ελλάς, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, και έχουµε ιστορικές ευθύνες γι’ αυτά που συντε-
λούνται στο πολιτικό σκηνικό.

Φαντασθήτε πόσες θυσίες, πόσους κοινωνικούς αγώνες έχει
δώσει ο λαός µας, όλοι οι εργαζόµενοι για τη δηµοκρατία, για
την κοινωνική δικαιοσύνη, για τα δικαιώµατά τους, για να ζήσουν
καλύτερα αυτοί και τα παιδιά τους. Και έρχεστε εσείς µε τα µνη-
µόνια, µε τα βάρβαρα µέτρα, µε το ξεπούληµα που επιχειρείτε,
να βάλετε οριστική ταφόπλακα στην προοπτική και την ελπίδα,
τορπιλίζοντας και υποθηκεύοντας τις όποιες µελλοντικές προ-
σπάθειες θα κάνει ο λαός µας, συνοδοιπορώντας µε µια κυβέρ-
νηση που δεν θα έχει τις δικές εξαρτήσεις, τις δικές σας δεσ-
µεύσεις.

Πώς είναι δυνατόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι να ξεπουλιέ-
ται ο εθνικός µας πλούτος, υγιέστατες και βιωσιµότατες κοινω-
φελείς επιχειρήσεις στρατηγικής σηµασίας που είχαν διαδρα-
µατίσει και διαδραµατίζουν σηµαντικό ρόλο στην ανάπτυξη της
χώρας και αναφέροµαι στη ΔΕΗ, την ΕΥΔΑΠ, στα ΕΛΤΑ, στα λι-
µάνια και σε όλα αυτά που ξεπουλάτε. 

Το ονοµάζω µέγα ξεπούληµα γιατί ούτε την πραγµατική αξία
τους δεν θα εισπράξετε, αν κρίνουµε τον τρόπο µε τον οποίο µε-
θοδεύσατε και χαρίσατε –χαρίσατε, ναι- κυριολεκτικά την ΑΤΕ
στον κ. Σάλα, διαπράττοντας ένα από τα µεγαλύτερα σκάνδαλα
των τελευταίων χρόνων, όπως και από τον τρόπο που µεθο-
δεύετε το ξεπούληµα του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου, αφού
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πρώτα το απαξιώνετε. 
Ο κύριος Υπουργός Οικονοµικών στην προχθεσινή του τοπο-

θέτηση στην Επιτροπή Οικονοµικών στην Βουλή, µας προειδο-
ποίησε ξανά ότι πρέπει να βιαστούµε να πάρουµε τα µέτρα, να
προχωρήσουµε τις αποκρατικοποιήσεις για να µη χάσουµε τη
δόση. Μας προειδοποίησε ακόµα ότι κάποιες άλλες χώρες και-
ροφυλακτούν κοιτάζοντας να επωφεληθούν. Ειλικρινά απίστευτη
ευρωπαϊκή µερκελική –θα την ονόµαζα- αλληλεγγύη. Μας είπε
ακόµα κινδυνολογώντας, ότι τα ταµειακά αποθέµατα τελειώνουν
και δεν φτάνουν για µισθούς και συντάξεις και αν δεν πάρουµε
τη δόση, τελικά θα πεινάσουµε. 

Λυπάµαι ειλικρινά για το επίπεδο των επιχειρηµάτων. Η µέθο-
δος αυτή δεν πείθει και κυρίως δεν φοβίζει πλέον κανέναν. Πόσες
φορές αλήθεια έχουµε ακούσει τα ίδια λόγια, το ίδιο σενάριο, το
ίδιο κακοπαιγµένο θεατρικό έργο, µε αποκορύφωµα τις εκλογές
του Ιουνίου, για να µπορέσετε µε εκφοβισµούς και παραπληρο-
φόρηση να αποσπάσετε µια ισχνή πλειοψηφία; 

Από τον Ιούνιο λέγατε ότι δεν υπάρχουν διαθέσιµα και τώρα
µετά από πέντε µήνες δεν έχουν τελειώσει. Αλήθεια, πότε µας
λέγατε την αλήθεια, τότε ή τώρα; Πότε µας λέτε ψέµατα; Δια-
κρίνω µια απίστευτη βιασύνη να ολοκληρώσετε το έργο σας,
αυτό που ονόµασα και προηγουµένως µεγάλο ξεπούληµα. Αντι-
λαµβάνεστε, κύριοι της συγκυβέρνησης, ότι βουλιάζετε, ότι µε-
τράτε τις τελευταίες σας µέρες ως Κυβέρνηση. 

Είναι σηµαντικό αυτό που επισηµάνθηκε στην Επιτροπή Οικο-
νοµικών από πολλούς Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ, ότι και αυτά
τα ελάχιστα χρήµατα που θα εισπραχθούν, θα πάνε για την απο-
πληρωµή ενός µη βιώσιµου χρέους, θα ριχθούν στον πίθο των
Δαναΐδων, σε ένα πιθάρι δίχως πάτο. 

Είναι σηµαντικό αυτές οι δηµόσιες επιχειρήσεις κοινής ωφέ-
λειας να διατηρήσουν το δηµόσιο χαρακτήρα τους και για το γε-
γονός ότι οι ιδιώτες, έχοντας αποκλειστικό γνώµονα µόνο το
κέρδος, δεν ενδιαφέρονται για τον κοινωνικό ρόλο και την απο-
στολή τους. Και όµως η ύπαρξη ενός τηλεφώνου ή του ηλεκτρι-
κού ρεύµατος σ’ ένα αποµακρυσµένο χωριό, σ’ ένα µετόχι, όπως
ανέφερα και στην τοποθέτησή µου στην επιτροπή –«µετόχια»
λέµε κάποιους µικρούς οικισµούς στην Κρήτη- έχει να κάνει στην
κυριολεξία µε την ανθρώπινη ζωή και την επιβίωση που πρέπει,
σε µια ευνοµούµενη δηµοκρατία, να είναι πάνω από τα κέρδη. 

Η ανεπίστρεπτη µεταβίβαση της δηµόσιας περιουσίας και µε-
τοχών του ελληνικού δηµοσίου στο ΤΑΙΠΕΔ, όσον αφορά κοινω-
φελείς επιχειρήσεις στρατηγικής σηµασίας, είναι εκτός των
άλλων αντισυνταγµατική, διότι καταργεί εντελώς τη συνταγµα-
τική αρχή του κρατικού παρεµβατισµού και το άρθρο 106 του
Συντάγµατος. Κυρίως εγκαταλείπεται παντελώς η αναγκαστική
συµµετοχή του κράτους ή άλλων δηµοσίων φορέων σε επιχειρή-
σεις µονοπωλιακού χαρακτήρα και η σηµαντική σηµασία και απο-
στολή που έχουν στην αξιοποίηση του κοινωνικού πλούτου και
στην παροχή υπηρεσιών στο κοινωνικό σύνολο.

Πρέπει δε, να ληφθεί σοβαρά υπ’ όψιν ότι οι αποκρατικοποι-
ήσεις που είχαν να κάνουν µε το νερό στο Παρίσι και σε κάποιες
γερµανικές πόλεις, επέφεραν µεγάλη υποβάθµιση της ποιότητας
του νερού, µε παράλληλη τεράστια αύξηση της τιµής του και έχει
αρχίσει ήδη µια διαδικασία επανακρατικοποίησης των επιχειρή-
σεων αυτών. 

Αντίστοιχα, η ίδια αποτυχία υπήρχε στην ιδιωτικοποίηση των
σιδηροδρόµων της Μεγάλης Βρετανίας. Κι εκεί έχει αρχίσει η αν-
τίστροφη µέτρηση. 

Στο τρίτο άρθρο µε την εισαγωγή του όρου «παραθεριστικό -
τουριστικό  χωριό» εισάγεται µια νέα κατηγορία χρήσεων γης
που πιστεύω ότι εγείρει σοβαρά ζητήµατα συνταγµατικότητας
όσον αφορά τους συντελεστές δόµησης, την παραχώρηση για
ενενήντα εννιά χρόνια του αιγιαλού, της παραλίας, της παρά-
κτιας ζώνης και του δικαιώµατος εκτέλεσης χρήσης και εκµετάλ-
λευσης λιµενικών έργων, όπως µαρίνες, που µπορούν να
κατασκευαστούν ακόµη και σε απόσταση ενός χιλιοµέτρου από
τις ήδη υπάρχουσες.

Προβλέπεται η παραχώρηση του αιγιαλού για αποκλειστική
χρήση για ενενήντα εννιά χρόνια και µάλιστα χωρίς οι πολίτες να
έχουν δικαίωµα πρόσβασης, εφόσον αυτό προβλέπεται στη σύµ-
βαση. 

Επιτρέπεται ακόµη –και είναι πρωτοφανές- η επέκταση του αι-
γιαλού µε προσχώσεις, µε καταστροφή της ακτογραµµής. 

Παρόµοιες ρυθµίσεις ισχύουν για τις παρόχθιες ζώνες λιµνών
και ποταµών. 

Σ’ αυτά τα τουριστικά χωριά προβλέπονται χώροι συνάθροισης
κοινού, χώροι εστίασης, αναψυχής κ.λπ., χωρίς να καθορίζεται
αν µπορούν οι πολίτες να χρησιµοποιούν τους χώρους αυτούς. 

Η δηµιουργία αυτών των χώρων, σύµφωνα µε το Σύλλογο Ελ-
λήνων Χωροτακτών και Πολεοδόµων, θα λειτουργήσει βραχυ-
πρόθεσµα, µεσοπρόθεσµα και µακροπρόθεσµα εις βάρος των
τοπικών κοινωνιών, του περιβάλλοντος και της χώρας. Θα λει-
τουργήσουν ανταγωνιστικά στους υπάρχοντες παραδοσιακούς
οικισµούς που βρίσκονται σε φθίνουσα πορεία λόγω οικονοµικής
κρίσης, καθώς επίσης και στις πολλές παραθεριστικές κατοικίες,
που ένας πολύ µεγάλος αριθµός απ’ αυτές είναι ήδη απούλητες
λόγω έλλειψης ζήτησης. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, δώστε µου τριάντα δευτερόλεπτα ακόµη, σας
παρακαλώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συντοµεύετε,
κύριε συνάδελφε. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΔΕΡΜΙΤΖΑΚΗΣ: Κυρίως όµως µε την αύ-
ξηση του συντελεστή πολεοδόµησης προσβάλλει και λεηλατεί
το περιβάλλον, τους πόρους, τα µέσα και τις προοπτικές µιας
ήπιας ανάπτυξης που θα γίνεται µε τη σύµφωνη γνώµη των τοπι-
κών κοινωνιών και θα σέβεται το περιβάλλον, το µικροκλίµα, τα
ιστορικά και πολιτιστικά στοιχεία και θα εναρµονίζεται µε τις δυ-
νατότητες του κάθε τόπου, µε γνώµονα την προοπτική και το
καλό της κοινωνίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο λαός αυτά τα σχέδια θα τα
ακυρώσει στην πράξη µε τον αγώνα του. Δεν θα µπορέσετε να
τον ξεγελάσετε ξανά µε κακοστηµένες θεατρικές παραστάσεις
περί δήθεν αντιρρήσεων στην τρόικα ούτε µε επικοινωνιακά τερ-
τίπια. Είναι φανερό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι πρέπει κα-
νείς να βάλει το χέρι στην καρδιά πριν ψηφίσει αυτά τα µέτρα
που υποθηκεύουν το µέλλον της πατρίδας. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
πολύ, κύριε συνάδελφε. 

Ο κ. Ψυχάρης έχει το λόγο. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΨΥΧΑΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, αγαπητές κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η

κρίση έχει ένα πλεονέκτηµα αυτήν τη στιγµή. Μπορούµε να ανα-
διοργανώσουµε το κράτος. Κι επειδή δεν είµαστε ένα σοβιετικό
κράτος, το κράτος δεν µπορεί να είναι επιχειρηµατίας. 

Με τον τρόπο αυτό όταν έχουµε δικές µας επιχειρήσεις ουσια-
στικά αντί να κερδίσουµε, χάνουµε έσοδα. Έχουµε παραπάνω
έξοδα από ό,τι έσοδα και χάνουµε φορολογικά έσοδα. 

Επίσης επιτρέπουµε τη δηµιουργία κατεστηµένων και συστη-
µάτων τύπου Φωτόπουλου, τα οποία απειλούν την κοινωνία. Πέ-
ρασαν οι εποχές που ο Φωτόπουλος και ο κάθε κ. Φωτόπουλος,
µπορούσε να κατεβάσει τους διακόπτες όποτε ήθελε, λες και η
ΔΕΗ ήταν κτήµα του. Αλλά βέβαια για να το κάνει, προφανώς θε-
ωρούσε ότι είναι, διότι δεν εργαζόταν, διότι έκανε ταξιδάκια µε
τα χρήµατα του ελληνικού λαού και έχει και το θράσος αυτήν τη
στιγµή να ζητάει ένα είδος αντάρτικου. Αυτό λοιπόν το σύστηµα,
αυτό το κατεστηµένο πρέπει να το αλλάξουµε.

Μίλησε πριν ο κ. Μαρκόπουλος –και εγώ θα ήθελα να το σχο-
λιάσω- και είπε ότι διαφωνεί µε το µνηµόνιο και την πολιτική τής
Κυβέρνησης. Αυτό το δέχοµαι και κάθε πολιτική θέση είναι σε-
βαστή. Διαφωνεί όµως ο κ. Μαρκόπουλος µε την τήρηση της
τάξης και µε το νόµο; Θεωρεί ότι ο κάθε κ. Φωτόπουλος µπορεί
να κατεβάζει διακόπτες;

Υπάρχουν θέµατα µε τα οποία µπορούµε να συµφωνήσουµε
και πρέπει να το κάνουµε... 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Να απαγορευτεί η απεργία διά του
Συντάγµατος!

ΑΝΔΡΕΑΣ ΨΥΧΑΡΗΣ: Η απεργία, ακούστε µε επειδή επεµβαί-
νετε… 
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ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Η απεργία …
ΑΝΔΡΕΑΣ ΨΥΧΑΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα παρακαλούσα…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ

πάρα πολύ να µη διακόπτετε τον οµιλητή.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΨΥΧΑΡΗΣ: Η απεργία …
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε,… 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ήρεµα! Παρα-

καλώ, πρέπει να υπάρχει σεβασµός.
Κύριε συνάδελφε, συνεχίστε.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΨΥΧΑΡΗΣ: Σας ευχαριστώ.
Η απεργία δεν είπα ότι πρέπει να απαγορευθεί, αλλά πρέπει

να απαγορευθεί κάποιος να παίρνει το νόµο στα χέρια του, πρέ-
πει να απαγορευθεί κάποιος να κατεβάζει τους διακόπτες µε το
έτσι θέλω. Πρέπει να απαγορευθεί να το κάνει κάποιος, ο οποίος
δεν εργάζεται και ο οποίος δεν εξυπηρετεί το δηµόσιο συµφέ-
ρον. Αυτό πρέπει να απαγορευθεί. Επιτέλους, να σεβόµαστε τα
δικαιώµατα όλων. 

Και εδώ θα ήθελα να θυµίσω κάτι επειδή κάνατε µια παρέµ-
βαση. Αναφέρθηκε πριν ο εισηγητής του ΚΚΕ στον ΟΤΕ, ότι τον
πήραν οι Γερµανοί. Αν θυµάστε, επειδή και οι δύο έχουµε παρό-
µοια ηλικία, στον ΟΤΕ πριν από δεκαπέντε, είκοσι χρόνια χρει-
αζόσουν µέσο για να πάρεις τηλεφωνική γραµµή. Σήµερα ο οιοσ-
δήποτε µπορεί να πάρει τηλεφωνική γραµµή άµεσα και για οποι-
οδήποτε πρόβληµα έχει, παίρνει τη γραµµή εξυπηρέτησης πελα-
τών και λύνει το πρόβληµά του αµέσως. Αυτό το γνωρίζω γιατί
το έκανα. Αυτό λοιπόν είναι µια καλή εξέλιξη προς το συµφέρον
του πολίτη. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Αυτό ήταν το 1990.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε συνά-

δελφε, και εσείς προς το Κοινοβούλιο απευθύνεστε και όχι στον
συγκεκριµένο. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΨΥΧΑΡΗΣ: Εν πάση περιπτώσει, δεν αναµένω ότι
θα σας πείσουµε, αλλά πάντως θα υπάρχει πρόοδος, διότι εµείς
θέλουµε ένα υγιές κράτος όπου ο επιχειρηµατίας µπορεί να ανα-
πτυχθεί και να έχουµε µια ελεύθερη αγορά. 

Τέλος θα πω κάτι πολύ σηµαντικό. Κύριε Υπουργέ, εµείς θα το
ψηφίσουµε το νοµοσχέδιο. Αλλά αυτό που απαιτείται είναι, εσείς
µετά να προχωρήσετε άµεσα στις αποκρατικοποιήσεις, ώστε να
επωφεληθεί το κράτος και από τις αποκρατικοποιήσεις έστω κι
αν είναι χαµηλό το κόστος, γιατί έχει υποβαθµιστεί αυτήν τη
στιγµή η ελληνική αγορά, αλλά επίσης να επωφεληθούµε φορο-
λογικά αργότερα.

Και αναµένω απ’ όλους εµάς που θα υπερψηφίσουµε το νοµο-
σχέδιο, να µην το υπερψηφίσουµε µόνο για σήµερα, αλλά αύριο,
όταν η Κυβέρνηση θα φέρει την εκάστοτε διάταξη για την εκά-
στοτε επιχείρηση, να βοηθήσουµε και να την υπερψηφίσουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Η κ. Κουντουρά
έχει το λόγο.

ΕΛΕΝΑ ΚΟΥΝΤΟΥΡΑ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα έχουµε το σχέδιο νόµου

το οποίο φέρνει κυρώσεις και πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου
που σχετίζονται µε τα επείγοντα µέτρα εφαρµογής µεσοπρόθε-
σµου πλαισίου δηµοσιονοµικής πολιτικής του 2012-2015.

Μέχρι σήµερα η ελληνική Κυβέρνηση είναι ανακόλουθη απέ-
ναντι στις δεσµεύσεις της. Έχει πει ψέµµατα στον ελληνικό λαό
για να κλέψει πάνω απ’ όλα την ψήφο του. Πού είναι η διαπραγ-
µάτευση; Πού είναι τα ισοδύναµα; Πού είναι οι «κόκκινες» γραµ-
µές; 

Διαπραγµατεύεστε µε ποιο τρόπο θα µας σκοτώσετε, δηλαδή
αν θα χρησιµοποιήσετε όπλο ή µαχαίρι; Γιατί εµείς αυτό που θέ-
λαµε, ήταν να διαπραγµατευτείτε πώς θα µας σώσετε. Μας τρο-
µοκρατείτε ότι θα πεινάσουµε αν δεν ληφθούν αυτά τα σκληρά,
επώδυνα µέτρα, τα µέτρα εξαθλίωσης και γίνεται και ένα απί-
στευτο θέατρο τις τελευταίες µέρες τάχα µου, για τα εργατικά,
που δεν τα βρίσκουν στη συγκυβέρνηση µεταξύ τους. Αυτό θέλω
να το τονίσω γιατί τα εργατικά, όπως πολύ σωστά έχει ειπωθεί,
έχουν ήδη ψηφιστεί. Είναι µέσα στο µνηµόνιο. 

Άρα τι προσπαθείτε να κάνετε; Να τραβήξετε την προσοχή του

κόσµου από το πραγµατικό πρόβληµα, ότι δηλαδή θα γίνουν ορι-
ζόντιες περικοπές 13,5 δισεκατοµµυρίων σε µισθούς, συντάξεις,
µια άδικη και σκληρή φορολογία, κατάργηση επιδοµάτων των
ευαίσθητων κοινωνικών οµάδων που θα φέρουν συµφορά και δυ-
στυχία στην ελληνική οικογένεια; Προσπαθείτε να οδηγήσετε
αλλού την οργή του κόσµου, δηλαδή να πουν «α, εντάξει τα ερ-
γατικά» και να ξεχάσουν όλα τα υπόλοιπα; 

Δεν λέω, τα εργατικά είναι πάρα πολύ σοβαρά, αλλά όταν θα
κάνει πίσω πλέον η συγκυβέρνηση, ο κ. Κουβέλης, ο οποίος έχει
στυλώσει τα πόδια και διεκδικεί, θα πούµε «ουφ, εντάξει ησυχά-
σαµε». Τι θα γίνει τότε; Επειδή εσείς ήσασταν ανίκανοι και ανε-
παρκείς και δεν έχετε και την πολιτική βούληση να καταπολε-
µήσετε τη σπατάλη, τη φοροδιαφυγή και το λαθρεµπόριο, θα τι-
µωρήσετε πάλι για να πληρώσει το λογαριασµό ο απλός Έλλη-
νας, αυτός ο φουκαράς που σήµερα τον κατεστραµµένο µικρο-
µεσαίο τον πάνε µε χειροπέδες αυτόφωρο, τον διασύρουν στην
οικογένειά του, στον περίγυρό του, γιατί καταστράφηκε από την
οικονοµική κρίση που εσείς δεν µπορέσατε να τον προστατεύ-
σετε. 

Επίσης δεν µπορείτε να αντιµετωπίσετε και θέµατα όπως του
ελεύθερου επαγγελµατία που έχει βάλει λουκέτο στο µαγαζί του
γιατί ο άνθρωπος έκοψε τα τιµολόγια του, πλήρωσε το ΦΠΑ,
σφραγίστηκαν όµως οι επιταγές που θα εισέπραττε –γιατί κατα-
στράφηκαν οι υπόλοιποι προµηθευτές του- και καλείται, άνεργος
πια, χωρίς µία, µε αντικειµενική αδυναµία πληρωµής να φθάσει
στο σηµείο να µην µπορεί να πληρώσει τίποτα από όλα αυτά και
να κινδυνεύει να πάει και φυλακή. 

Είναι πάρα πολλά τα θέµατα που θα µπορούσα να θέσω, τα
οποία µου µεταφέρουν όλοι αυτοί οι αγανακτισµένοι σήµερα Έλ-
ληνες πολίτες, οι οποίοι είναι άνεργοι, οι οποίοι βλέπουν να χά-
νουν τους κόπους µιας ζωής και όχι µόνο αυτό, αλλά βλέπουν να
κινδυνεύει το σπίτι τους, το κεραµίδι, αυτό που ο Έλληνας προ-
σπάθησε να φτιάξει όλα αυτά τα χρόνια µε σκληρή δουλειά, να
φοβάται πλέον ότι θα µείνει στο δρόµο και αυτός και τα παιδιά
του. 

Το πρώτο άρθρο στοχεύει –λέει- να αντιµετωπίσει επείγοντα
θέµατα λειτουργίας του ταµείου. Εγώ θα σας πω αυτό το µικρό
σηµείο που επί της ουσίας θέλει να τροποποιήσει το νόµο έτσι,
ώστε να µπορέσει να διορίσει τον Πρόεδρο και Διευθύνοντα Σύµ-
βουλο, τον κ. Αθανασόπουλο, γιατί δεν κατάφερε να πάρει την
πλειοψηφία. Αντί λοιπόν να αλλάξουν τον πρόεδρο του ΤΑΙΠΕΔ
–επειδή θέλουν επιµόνως να βάλουν το συγκεκριµένο κύριο-
αποφάσισαν να αλλάξουν το νόµο για να έχουν την πλειοψηφία. 

Το δεύτερο άρθρο είναι το ξεπούληµα fast track, κατάργηση
ελάχιστου ποσοστού του ελληνικού δηµοσίου σε µια πληθώρα
οργανισµών και ανώνυµων εταιρειών, όπως είναι η ΕΥΔΑΠ και η
ΕΥΑΘ, προς το ΤΑΙΠΕΔ, για να τα κάνει σύννοµα. 

Αυτό λοιπόν που συµβαίνει και στο τρίτο άρθρο –ουσιαστικά
τα περικλείουν όλα σε ένα άρθρο- είναι ότι δηµιουργεί ιδιωτικά
µονοπώλια στη χώρα χωρίς ανταγωνισµό. Με αυτόν τον τρόπο
λοιπόν χάνονται κυρίαρχες και ουσιώδεις δυνατότητες παρέµ-
βασης του κυρίαρχου κράτους σε πολιτικές ενέργειες πολιτικής
διαχείρισης υδάτων, της ΔΕΗ κ.λπ.. Για παράδειγµα, ο κερδοφό-
ρος ΟΠΑΠ απ’ ό,τι ακούγεται, συζητείται να πωληθεί λιγότερο
από τα κέρδη που έχει ετησίως. 

Στο τρίτο άρθρο υπάρχουν διάφορες διευθετήσεις για την
αξιοποίηση ακίνητης δηµόσιας περιουσίας. Κύρια ζητήµατα είναι
οι διαδικασίες αναγκαστικών απαλλοτριώσεων, παραχώρησης
αιγιαλού και παραλίες. Δεν λέω, µπορεί σε κάποια να πρέπει να
γίνουν και να είναι λογικά. Τα περισσότερα όµως, δυστυχώς,
είναι φωτογραφικά και χαριστικά και όπως σας είπα έρχονται σε
ένα άρθρο «όλα ή τίποτα». 

Το τέταρτο άρθρο αποδίδει στον τακτικό προϋπολογισµό έµ-
µεσους φόρους και έσοδα που κατευθύνονται στο Πανεπιστήµιο
και Πολυτεχνείο Αθηνών, την Ακαδηµία Αθηνών, το Πανεπιστήµιο
Θεσσαλονίκης. Εάν λοιπόν κανείς συνυπολογίσει την άθλια οικο-
νοµική κατάσταση των ΑΕΙ µετά το κούρεµα των οµολόγων, αν-
τιλαµβάνεστε το βάρος αυτής της ρύθµισης. 

Τέλος να θεωρήσουµε και να δεχτούµε ότι κάποιες αποκρατι-
κοποιήσεις είναι σωστές. Θα σας πω το εξής: Τριακόσια πενήντα
δισεκατοµµύρια είναι αυτά τα οποία χρωστάµε. Δύο, τρία ή τέσ-
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σερα δισεκατοµµύρια θα είναι αυτές οι αποκρατικοποιήσεις; Να
µην τσακωθούµε και για την τιµή πώλησης. Να πάµε όµως στο
σηµείο και να πούµε, αυτές οι αποκρατικοποιήσεις πού θα πάνε;
Θα πέσουν στον κοινό λογαριασµό, δηλαδή τα έσοδα του κρά-
τους και τα δάνεια, µε προτεραιότητα, να πληρωθούν πρώτα οι
δανειστές. 

Και τι θα µείνει; Εάν αυτά τα χρήµατα των αποκρατικοποι-
ήσεων, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν πάνε στην πραγµατική
οικονοµία, δεν πάνε στην πραγµατική αγορά να αρχίσουµε να
παράγουµε χρήµατα, να µπορούµε να κάνουµε αυτήν την περι-
βόητη ανάπτυξη που όλοι συζητάτε και λέτε, αλλά µένει µόνο
στα γραπτά και στη θεωρία, δεν θα µπορέσουµε πραγµατικά να
βγούµε απ’ αυτήν την κρίση. 

Και κάτι ακόµα. Τα είκοσι πέντε δισεκατοµµύρια από τα τριά-
ντα ένα δισεκατοµµύρια που θα πάρουµε –εάν τα πάρουµε και
όταν τα πάρουµε- θα πάνε στις τράπεζες. Στις υπόλοιπες χώρες
αυτά τα χρήµατα δεν µπήκαν στο χρέος των λαών. Σε εµάς όµως
µπαίνουν στο χρέος των λαών, του ελληνικού λαού για να το κά-
νουµε πιο συγκεκριµένο. Τα 7,5 δισεκατοµµύρια που χρωστά
στους ιδιώτες, τα υπόλοιπα 6 δισεκατοµµύρια σε οµόλογα, τα
2,5 δισεκατοµµύρια στον ΕΟΠΥΥ, τα έσοδα τα οποία χάνονται;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θα ψηφίσουµε το νοµοσχέ-
διο ούτε επί της αρχής ούτε επί των άρθρων, γιατί αυτά τα νο-
µοσχέδια και γενικότερα τα µέτρα σκοτώνουν την ελληνική
οικογένεια και δολοφονούν τα όνειρα των παιδιών µας σε ένα
µνηµόνιο, το οποίο όλοι παραδέχονται ότι πραγµατικά, µαθηµα-
τικά, µας οδηγεί στη χρεοκοπία. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξαρτήτων Ελλή-

νων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,

κυρία συνάδελφε. 
Το λόγο έχει ο κ. Μητσοτάκης.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν

θα µπω στον πειρασµό να σχολιάσω τις δύο πράξεις νοµοθετικού
περιεχοµένου, τις οποίες η Βουλή έρχεται να κυρώσει. Οι από-
ψεις µου για τα ζητήµατα του ελάχιστου ποσοστού ιδιοκτησίας
του δηµοσίου σε αυτές τις επιχειρήσεις, είναι γνωστές.

Θα αξιοποιήσω το χρόνο µου, µιλώντας λίγο πιο αναλυτικά
για το άρθρο τρίτο του σχετικού νοµοσχέδιου, το οποίο µάλιστα
αποτελεί καινούργια νοµοθετική πρωτοβουλία και το οποίο, κύριε
Υπουργέ, τροποποιεί και συµπληρώνει διατάξεις του ν. 3986/
2011, του περιβόητου µεσοπρόθεσµου, ώστε να διευκολυνθεί και
να επιταχυνθεί η διαδικασία αξιοποίησης των ακινήτων του δη-
µοσίου.

Είναι ένα άρθρο µε  µία ιδιαίτερη σηµασία, καθώς αποτελεί δη-
λωµένη πρόθεση της Κυβέρνησης, η αξιοποίηση των ακινήτων
του δηµοσίου στην προσπάθεια την οποία καταβάλλει, για να µει-
ώσει το δηµόσιο χρέος.

Κύριε Υπουργέ, µιλώντας στην επιτροπή της Βουλής –γιατί
τότε δεν µου είχε δοθεί η δυνατότητα να µιλήσω στην Ολοµέλεια
για το µεσοπρόθεσµο στις 28 Ιουνίου 2011- είχα εκφράσει τις
επιφυλάξεις µου τότε για την ευνοϊκή πολεοδοµική και χωροτα-
ξική µεταχείριση που ο νοµοθέτης επιφυλάσσει στα ακίνητα του
δηµοσίου. Πρέπει να σας πω ότι αυτές οι επιφυλάξεις ισχύουν
και σήµερα ακόµα. Και θα ήθελα µε την ευκαιρία της συζήτησης
αυτού του νοµοσχεδίου να σας τις εκθέσω εν συντοµία.

Γνωρίζετε πολύ καλά ότι το Συµβούλιο της Επικρατείας θεωρεί
ότι κάθε επέµβαση η οποία γίνεται στον εξωαστικό χώρο, απαιτεί
πρόβλεψη ολοκληρωµένου χωροταξικού σχεδιασµού. Ένας από
τους λόγους για τους οποίους αρκετές από τις επενδύσεις οι
οποίες είχαν επιχειρηθεί να γίνουν στην Ελλάδα, είχαν καταπέσει
στο Συµβούλιο της Επικρατείας, ήταν ακριβώς ότι δεν υπήρχε
αυτό το πλαίσιο του ολοκληρωµένου χωροταξικού σχεδιασµού
µε την ιεράρχηση που το Σύνταγµα επιτάσσει. Αυτό το πλαίσιο
αυτήν τη στιγµή το έχουµε στη διάθεσή µας. 

Έρχεται λοιπόν το µεσοπρόθεσµο και ο συγκεκριµένος νόµος,
ο οποίος εξειδικεύει διατάξεις του µεσοπρόθεσµου, να εισάγει
ένα καινούργιο εργαλείο, τα ειδικά σχέδια χωρικής ανάπτυξης
δηµόσιων ακινήτων, τα οποία –για να το πούµε µε απλά λόγια-
δεν είναι τίποτε άλλο, παρά η δυνατότητα στο νοµοθέτη να κάνει

σηµειακές χωροθετήσεις. Οι σηµειακές χωροθετήσεις εξ ορι-
σµού, κύριε Υπουργέ, παρακάµπτουν το χωροταξικό σχεδιασµό,
ένα χωροταξικό σχεδιασµό ο οποίος εκπονείται από το Υπουρ-
γείο Περιβάλλοντος, ενώ για τα ΕΣΧΑΔΑ, αυτές τις σηµειακές
χωροθετήσεις, επισπεύδων Υπουργός είναι το Υπουργείο Οικο-
νοµικών.

Άρα στην ουσία, έχουµε και µία µετακίνηση της αρµοδιότητας
της χωροθέτησης από το Υπουργείο Περιβάλλοντος στο Υπουρ-
γείο Οικονοµικών και είναι δεδοµένο ότι µε αυτά τα ΕΣΧΑΔΑ γί-
νονται κάποιες πολύ συγκεκριµένες εκπτώσεις στα χωροταξικά
και πολεοδοµικά δεδοµένα τα οποία ισχύουν για την υπόλοιπη
επικράτεια. Και ποιες είναι αυτές οι εκπτώσεις; Έχουµε υπερβά-
σεις συντελεστών σε σχέση µε το τι ισχύει για τα δηµόσια ακί-
νητα. Παραδείγµατος χάριν, αν σε ένα τουριστικό-παραθεριστικό
χωριό δίνουµε συντελεστή 0,2, αυτό σηµαίνει ότι µπορούµε να
κτίσουµε σε εκατό στρέµµατα είκοσι χιλιάδες µέτρα. Είναι µία
πυκνή δόµηση σε σχέση µε το τι θα ίσχυε για ένα ιδιωτικό οικό-
πεδο.

Έχουµε χαλάρωση των προϋποθέσεων επενδύσεων σε περιο-
χές που χρήζουν αυξηµένης προστασίας, όπως παραδείγµατος
χάριν, είναι η παρόχθια ζώνη και έχουµε και µία διάταξη, κύριε
Υπουργέ -την οποία θα ήθελα να δείτε µε προσοχή- η οποία ορί-
ζει στο συγκεκριµένο νόµο ότι πολεοδοµικές µελέτες εγκρίνονται
πια όχι µε προεδρικό διάταγµα, αλλά µε κοινή υπουργική από-
φαση, πάλι µε επισπεύδον το Υπουργείο Οικονοµικών.

Εκεί πέρα, κύριε Υπουργέ, έχω µια ουσιαστική διαφωνία και η
ουσιαστική διαφωνία δεν είναι απλά µια προσωπική άποψη, αλλά
πηγάζει από την πάγια νοµολογία του Συµβουλίου της Επικρα-
τείας, το οποίο µε απόλυτη σαφήνεια στην απόφαση 3661/2005
ορίζει ότι η έγκριση και τροποποίηση πολεοδοµικών σχεδίων
µπορεί να γίνει µόνο µε προεδρικό διάταγµα. Καταθέτω την πε-
ρίληψη της σχετικής απόφασης στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κυριάκος Μητσοτάκης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θα σας ζητήσω, κύριε Υπουργέ, το συγκεκριµένο άρθρο να το
ξαναδείτε. Και να το ξαναδείτε όχι µόνο διότι αναιρούµε, στην
ουσία, την πάγια νοµολογία του Συµβουλίου της Επικρατείας,
αλλά διότι επί της ουσίας κινδυνεύουµε στην προσπάθειά µας να
προσελκύσουµε επενδυτές, να τους παρέχουµε ένα νοµικό πλαί-
σιο το οποίο δεν είναι ασφαλές.

Θα ήθελα τη συγκεκριµένη διάταξη µε τους συνεργάτες σας
να την επανεξετάσετε και αν δεν υπάρχει πειστικός λόγος γιατί
αυτή η τροποποίηση πρέπει να γίνει µε κοινή υπουργική από-
φαση, παρακαλώ να αφαιρέσετε το σχετικό άρθρο.

Ερχόµαστε, λοιπόν και λέµε -για να επανέλθω στον πυρήνα
της επιχειρηµατολογίας µας- ότι θέλουµε, στην προσπάθειά µας
να αξιοποιήσουµε δηµόσια ακίνητα, να χαλαρώσουµε το πολεο-
δοµικό και χωροταξικό πλαίσιο. Και λέω εγώ ότι είµαστε σύµφω-
νοι σε αυτήν την προσπάθεια, να το κάνουµε, διότι είναι ο µόνος
λόγος, αν θέλετε, η επίκληση του ευρύτερου δηµόσιου συµφέ-
ροντος, που θα µπορεί να επιτρέψει και να υποστηρίξει µια τέ-
τοια χαλάρωση.

Το ερώτηµα όµως που θέτω, κύριε Υπουργέ, είναι το εξής:
Αυτή η χαλάρωση πρέπει να αφορά συνολικά όλα τα ακίνητα του
δηµοσίου ανά την επικράτεια; Διότι καταλαβαίνετε ότι µε τον
τρόπο µε τον οποίο εξειδικεύεται η νοµοθεσία σε αυτό το συγ-
κεκριµένο άρθρο, δηµιουργούνται επί της ουσίας δύο κατηγο-
ρίες ακινήτων: Υπάρχουν τα δηµόσια ακίνητα -όλα τα δηµόσια
ακίνητα- στα οποία υπό προϋποθέσεις µπορεί κάποιος να κτίσει
µε πολύ πιο ελκυστικούς όρους και υπάρχουν και όλα τα υπό-
λοιπα ακίνητα τα οποία ανήκουν στους ιδιώτες.

Σας ρωτώ εγώ, παίρνοντας ένα παράδειγµα από τον τόπο κα-
ταγωγής µου, τα Χανιά. Ας υποθέσουµε ότι θέλει ένας επενδυτής
να έρθει και να κάνει µία µεγάλη επένδυση στα Χανιά και υπάρχει
ένα δηµόσιο ακίνητο και υπάρχουν και πολλά ιδιωτικά ακίνητα.
Με την ευνοϊκή µεταχείριση την οποία δίνετε στα δηµόσια ακί-
νητα δεν υπάρχει καµµία απολύτως περίπτωση ο επενδυτής να
ενδιαφερθεί για το ιδιωτικό ακίνητο. Καµµία.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
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εδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ-ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ Ι. ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ)
Τίθεται λοιπόν εδώ πέρα και ένα ζήτηµα, αν θέλετε, ισονοµίας,

αλλά τίθεται και ένα ζήτηµα διαµόρφωσης µιας αγοράς ακινήτων
δύο ταχυτήτων. Υπάρχει κίνδυνος αυτή η συνολική χαλάρωση
που αφορά τα δηµόσια ακίνητα, να επηρεάσει και άλλο µια
αγορά γης, µια αγορά οικοπέδων η οποία ούτως ή άλλως, είναι
ήδη πάρα πολύ προβληµατική.

Εγώ θα προτιµούσα, κύριε Υπουργέ, αυτές οι ρυθµίσεις να γί-
νονταν πραγµατικά σηµειακά. Να λέγαµε, δηλαδή: Έχουµε δέκα
µεγάλα projects. Ποια είναι αυτά; Στοιχειοθετείται από το επεν-
δυτικό σχέδιο µία χαλάρωση των πολεοδοµικών όρων; Και αν ναι,
να το κάνουµε όµως για συγκεκριµένα projects και όχι αφηρη-
µένα, για όλα τα ακίνητα του ελληνικού δηµοσίου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Πιστεύω -και κλείνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε- ότι θα συνυπο-
λογίσετε αυτές τις παρατηρήσεις στον προβληµατισµό σας.
Πραγµατικά ελπίζω αυτή η δυνατότητα την οποία δίνουµε για
όλα τα ακίνητα του δηµοσίου, να µην αποβεί τελικά εις βάρος
της ποιότητας τού περιβάλλοντος, που αποτελεί και το βασικό
συγκριτικό πλεονέκτηµα το οποίο έχουµε στη χώρα µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα
ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκ-
θεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώ-
θηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και
λειτουργίας της, πενήντα µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαι-
δευτικοί από το Γυµνάσιο Λεχαινών Ηλείας.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει και τους εύχεται καλή πρόοδο.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η κυρία Γραµµατεύς του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας έχει το λόγο. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ (Γενική Γραµµατέας της Κεντρι-
κής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας): Η
ανατροπή των εργασιακών σχέσεων, οι ιδιωτικοποιήσεις και οι
εξαγορές-συγχωνεύσεις αναµφισβήτητα είναι η ναυαρχίδα της
σύγχρονης –και όχι µόνο- καπιταλιστικής βαρβαρότητας και είναι
και καίριο στρατηγικό στοιχείο και των δύο µνηµονίων και της
δανειακής σύµβασης.

Ωστόσο θέλουµε να διαφοροποιηθούµε και από εκείνα τα κόµ-
µατα που θα καταψηφίσουν τις ιδιωτικοποιήσεις και την ανα-
τροπή των εργασιακών σχέσεων. Μπορεί ως αριθµός αυτός να
είναι θετικός –υπέρ, κατά, κ.λπ. και ευχόµαστε να καταψηφιστούν
και από τη Βουλή, µακάρι να γινόταν έτσι- αλλά έχει σηµασία η
επιχειρηµατολογία και η εξήγηση. 

Ενέχεται το µνηµόνιο στην ανατροπή των εργασιακών σχέ-
σεων και στις ιδιωτικοποιήσεις; Σηµειωτέον, οι εργασιακές σχέ-
σεις συνδέονται και µε τις ιδιωτικοποιήσεις. Βεβαίως και
ενέχονται τα µνηµόνια και πολύ σωστά έχει τονιστεί και από προ-
ηγούµενους οµιλητές ότι πολλά απ’ αυτά έχουν ψηφιστεί. Μπο-
ρεί να µην πέρασαν στην πράξη και να µην έχουν ενεργοποιηθεί.
Όµως σε καµµία περίπτωση δεν είναι τα µνηµόνια και η κρίση
που καθόρισαν αυτήν τη στρατηγική. Και αυτό έχει πολύ µεγάλη
σηµασία, διότι όλη η επιχειρηµατολογία απόρριψης –δικαιολο-
γηµένης απόρριψης, µε την οποία όµως δεν συµφωνούµε- και
της ανατροπής των εργασιακών σχέσεων και των ιδιωτικοποι-
ήσεων, γίνεται ως ένα βαθµό, µε επίκληση υπαρκτών αντιλαϊκών
συνεπειών –που βεβαίως θα υπάρχουν- αλλά και από το γεγονός
ότι οι ιδιωτικοποιήσεις, για παράδειγµα, πηγαίνουν όλες για το
χρέος και όχι για την ανάπτυξη ή είναι αναποτελεσµατικές ως
προς το χρέος. 

Ε λοιπόν, εµείς ξεκαθαρίζουµε το εξής: Οι όροι µε τους οποί-
ους γίνονται τώρα οι ιδιωτικοποιήσεις –και αυτούς υπηρετεί και
η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου- αυτά τα γρήγορα, τα συνο-
πτικά, η άρση οποιωνδήποτε στοιχειωδών εµποδίων, καθορίζον-
ται βεβαίως από τα µνηµόνια, από την κρίση και από τους παρά-
γοντες της κρίσης. Όµως η ίδια η ιδιωτικοποίηση και η ανατροπή

των εργασιακών σχέσεων δεν καθορίζονται από την κρίση ούτε,
αν θέλετε, από το ίδιο το χρέος, ανεξάρτητα τού ότι γίνεται τρο-
ποποίηση ώστε ένα µέρος των ιδιωτικοποιήσεων να υπηρετήσει
το χρέος. 

Ξεκαθαρίζουµε το εξής: Πότε άρχισε η ανατροπή των εργα-
σιακών σχέσεων στην Ελλάδα; Άρχισε στα µέσα της δεκαετίας
του 1980. Δεν έχω τώρα καιρό ούτε θέλω να σας πω λεπτοµέ-
ρειες, αλλά το 1986, επί κυβέρνησης Ανδρέα Παπανδρέου, άρ-
χισε µε δειλό τρόπο, µε προσχήµατα τους εποχικούς κλάδους
και την εποχική απασχόληση, η εφαρµογή της ελαστικής, αλλά
κυρίως της µερικής απασχόλησης, η οποία µάλιστα απευθυνόταν
στους φοιτητές, στους σπουδαστές και στις γυναίκες, νέες µη-
τέρες.

Εµείς από τότε είχαµε πει σε ανύποπτο χρόνο ακόµα και µε τη
Συνθήκη του Μάαστριχτ ολοκληρωµένα, όπως τη γνωρίσαµε, ότι
εδώ επίκειται ανατροπή των εργασιακών σχέσεων. Και τότε –δεν
είναι τυχαίο- ήταν η προετοιµασία της ενιαίας εσωτερικής αγο-
ράς, της πρώτης φάσης για την επιβολή της Συνθήκης του Μά-
αστριχτ.

Πότε ξεκίνησαν οι ιδιωτικοποιήσεις; Ξεκίνησαν, όταν ολοκλη-
ρώθηκε ο κύκλος των καπιταλιστικών κρατικοποιήσεων. Αυτές
έδωσαν ό,τι είχαν να δώσουν στους καπιταλιστές επιχειρηµατίες
και τα µονοπώλια και ήρθε η ώρα να πάµε στο αντίθετο, στις απο-
κρατικοποιήσεις. Φανερά, καθαρά και επίσηµα καθιερώνεται µε
τη Συνθήκη του Μάαστριχτ. Το γεγονός ότι δεν ολοκληρώθηκε
η ανατροπή των εργασιακών σχέσεων και των ιδιωτικοποιήσεων
έγκαιρα οφείλεται στον παράγοντα «λαός», «λαϊκό κίνηµα»,
στους δισταγµούς των κυβερνήσεων κάτω από πιέσεις δικών
τους πολιτικών χώρων, κ.λπ., αλλά και στο γεγονός ότι για να λει-
τουργήσουν και να ανέβει η παραγωγικότητα µε την ανατροπή
των εργασιακών σχέσεων, πρέπει να υπάρχει µία ολόκληρη προ-
ετοιµασµένη υποδοµή στις επιχειρήσεις, το δηµόσιο, κ.λπ. 

Δίχως την εφαρµογή νέων τεχνολογιών παντού και στην πα-
ραγωγή και στις υπηρεσίες δεν είναι δυνατόν οι ανατρεπόµενες
εργασιακές σχέσεις να ανεβάσουν την παραγωγικότητα. 

Θυµίζω το εξής: Ποια χώρα ξεκίνησε πιο ολοκληρωµένα τη µε-
ρική απασχόληση, την ελαστική απασχόληση, όλες αυτές τις
νέες εργασιακές σχέσεις; Η Ισπανία. Και παρενέβη εκεί η Ένωση
των Βιοµηχάνων –δεν ξέρω αν λέγεται έτσι ακριβώς, αλλά δεν
έχει σηµασία- και είπαν «εδώ έπεσε η παραγωγικότητα», γιατί δεν
είχε προετοιµαστεί η οργάνωση και η διεύθυνση της παραγωγι-
κής διαδικασίας ούτως, ώστε να ανέβει η παραγωγικότητα µε µε-
ρικά απασχολούµενους, µε εναλλαγή του προσωπικού. 

Εποµένως βεβαίως να βάλουµε στο στόχαστρο το µνηµόνιο,
βεβαίως να βάλουµε στο στόχαστρο την τρόικα, δηλαδή την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και την Ευρω-
παϊκή Κεντρική Τράπεζα, αλλά για εµάς η ουσία της αντιπο-
λίτευσης, αν θέλουµε πραγµατικά να µην αφήνουµε επιχειρή-
µατα στην τρικοµµατική Κυβέρνηση, ώστε να αποπροσανατολίζει
το λαό και να σπέρνει συγχύσεις, πρέπει να αφορά τον ίδιο τον
καπιταλιστικό δρόµο ανάπτυξης, πράγµα το οποίο, κατά τη
γνώµη µας, µόνο το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας έχει ειλικρινή
διάθεση να τον αποκαλύψει και να τον αντιπαλέψει ως κόµµα.
Βεβαίως αυτήν την πρόσκληση την κάνει και στο λαό. 

Να ξεκαθαρίσουµε λοιπόν τα πράγµατα. Για εµάς δεν είναι ζή-
τηµα οι όροι της αποκρατικοποίησης. Ακόµα κι αν δεν γίνονταν
όλα αυτά τα φαύλα που βλέπουµε, που γίνονται µε την πράξη
νοµοθετικού περιεχοµένου -άλλωστε αναφέρθηκε και από προ-
ηγούµενους οµιλητές και από το Κοµµουνιστικό Κόµµα και από
άλλα κόµµατα- σ’ αυτήν καθαυτή την πώληση είτε κάποιος τη
λέει ξεπούληµα είτε ωραίο πούληµα, εµείς είµαστε ριζικά αντί-
θετοι. 

Να το ξεκαθαρίσουµε. Απορρίπτουµε την άποψη που λέει ότι
η εκποίηση γίνεται, γιατί το κράτος αποδείχθηκε ότι µέσω του
κρατικού τοµέα είναι διάτρητο στις µίζες, γιατί εκεί γίνεται κρα-
τική ρουσφετολογία κ.λπ., κ.λπ.. 

Ρουσφετολογία και µίζες υπάρχουν και στον ιδιωτικό τοµέα.
Μην ξεχνάτε πως όλες αυτές οι ιδιωτικές επιχειρήσεις, ναυπη-
γεία κ.λπ., που κρατικοποιήθηκαν επί Νέας Δηµοκρατίας και
ΠΑΣΟΚ τι ήταν; Ήταν επιχειρήσεις ιδιωτικές, υπερχρεωµένες, µε
παλιά υποδοµή, µε καθυστερηµένη υλικοτεχνική υποδοµή και
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κρατικοποιήθηκαν για να εξυγιανθούν. Ορισµένες απ’ αυτές βε-
βαίως εκσυγχρονίστηκαν και εξυγιάνθηκαν κατά την αντίληψη
των κρατούντων. 

Φέρτε µου µία ιδιωτική επιχείρηση που δεν έχει ρουσφετολο-
γία. Είναι άλλο πράγµα. Στην ιδιωτική επιχείρηση υπάρχει ρου-
σφετολογία –µε συγχωρείτε για την έκφραση που θα χρησι-
µοποιήσω- της ρουφιανιάς. Ο διευθυντής, ο επικεφαλής, ο τµη-
µατάρχης, ο προσωπάρχης έχουν τους δικούς τους µηχανισµούς
και µε τα δικά τους κριτήρια λειτουργούν. Στον κρατικό τοµέα
µπορεί να είναι ο πολιτικός προϊστάµενος, ο ανθυπολιτικός προ-
ϊστάµενος κ.λπ.. 

Στο κάτω-κάτω και τη ρουσφετολογία και τις µίζες του ιδιωτι-
κού τοµέα πάλι ο εργαζόµενος τις πληρώνει. Δεν είναι ότι τις
πληρώνει µόνο το κράτος. Δηλαδή µόνο τις κρατικές επιχειρή-
σεις κακώς πλήρωσε ο εργαζόµενος; Πληρώνει και τις ιδιωτικές,
µόνο που αυτές δεν φαίνονται. Βέβαια αν θες να το βγάλεις στην
επιφάνεια, το βγάζεις και φαίνονται, αλλά µε πρώτη µατιά δεν
φαίνονται. Για τις κρατικές επιχειρήσεις, τις υπερχρεωµένες από
κακή διαχείριση, από παραχωρήσεις στο ιδιωτικό κεφάλαιο κ.λπ.,
µε µία σειρά τρόπους που διοικούνται µε στόχο να βοηθήσουν
τα ιδιωτικά µονοπώλια, αυτά πάλι τα πληρώνει ο λαός. Ξαναλέω
όµως ότι του µεν κράτους φαίνονται, του ιδιωτικού τοµέα δεν
φαίνονται. 

Γιατί γίνονται οι ιδιωτικοποιήσεις; Διότι πρέπει να απελευθε-
ρωθεί χώρος για να πιάσουν δουλειά και να αξιοποιήσουν και
κρατικές επιχειρήσεις µε τον ένα ή άλλο τρόπο είτε µε τη µορφή
της εκµετάλλευσης είτε της ιδιοκτησίας, οι ιδιώτες, για να διο-
χετευθούν υπερσυσσωρευµένα κεφάλαια. 

Ποιος αγοράζει µία επιχείρηση µη συµφέρουσα; Για να την
αγοράσει κάποιος, την αγοράζει επειδή έχει συµφέρον.

Μπορεί να αγοράσει κάποιος µια επιχείρηση που δεν τον συµ-
φέρει; Με συγχωρείτε, δηλαδή. Γιατί να την αγοράσει; Δεν είναι
και τόσο τρελοί οι επιχειρηµατίες. Μα και οι πιο επιπόλαιοι επι-
χειρηµατίες και οι πιο ριψοκίνδυνοι για ό,τι αγοράζουν, ξέρουν
ή έχουν βάσιµες ελπίδες ότι θα κερδίσουν. Εποµένως, αγορά-
ζουν κερδοφόρα τµήµατα και όχι ζηµιογόνα γι ‘αυτούς ή για το
λαό. Αυτή είναι η ουσία των ιδιωτικοποιήσεων και γι’ αυτό γίνεται.
Και βέβαια, έχουµε και εξαγορές και συγχωνεύσεις, την απελευ-
θέρωση των επαγγελµάτων κ.λπ.. Στην Ελλάδα υπάρχει σηµαν-
τικός ζωτικός χώρος τον οποίο δεν έχουν αξιοποιήσει τα ιδιωτικά
µονοπώλια, ξένα και ελληνικά. Σήµερα λοιπόν είναι η καλύτερη
ευκαιρία. 

Γιατί ανατρέπονται οι εργασιακές σχέσεις, µε ό,τι αυτό συνε-
πάγεται; Για να ξεπεραστεί η κρίση; Μα δεν ξεπερνιέται η κρίση
µε την ανατροπή των εργασιακών σχέσεων. Είναι η ελπίδα του
καπιταλιστή είτε αυτός είναι εγχώριος είτε ξένος, ότι όταν θα
κάνει επενδύσεις στην Ελλάδα, θα εξασφαλίσει τουλάχιστον την
ίδια κερδοφορία που είχε προ κρίσης ή ότι, εν πάση περιπτώσει,
θα έχει λιγότερη ζηµιά. Άρα θέλει πιο φθηνή εργατική δύναµη. 

Δεν είναι σωστό να λέµε ότι αυτά τα πράγµατα οφείλονται
στην κρίση και στα µνηµόνια. Απλώς τα µνηµόνια οξύνουν, αν θέ-
λετε, τους αρνητικούς όρους και επιδεινώνουν βεβαίως την κα-
τάσταση. Όµως και µε την κατάργηση των µνηµονίων –γιατί το
ακούµε και αυτό, ότι καταργούνται τα µνηµόνια µέσα από πρό-
γραµµα επενδύσεων και ότι έτσι λύνονται τα προβλήµατα- µε
συγχωρείτε, αλλά δεν θα έρθει κανένας να κάνει επένδυση στην
Ελλάδα στις σηµερινές συνθήκες που βεβαίως ο λαός δεν έχει
καµµία σχέση ούτε µε την ιδιοκτησία ούτε µε την εξουσία, αν δεν
εξασφαλίσει τη µέγιστη κερδοφορία. Γιατί να έρθει; Και οι τοµείς
που ενδιαφέρεται και η κ. Μέρκελ να υπάρξει κερδοφορία, είναι
αυτοί που από χέρι έχουν κέρδος, όπως είναι, για παράδειγµα,
η διαχείριση των απορριµµάτων και η περιβαλλοντική βιοµηχα-
νία. Αυτά καθυστερούν στην Ελλάδα, ενώ υπάρχει κέρδος. Ποιος
θα το πληρώσει; Εµείς µέσα από τα δηµοτικά και άλλα τέλη και
µέσα από τους φόρους. 

Χρειάζονται να γίνουν σύγχρονα συστήµατα, όπως χωµατερές,
κοµποστοποίηση κ.λπ.; Βεβαίως και χρειάζονται. Πού κάνουν τις
επενδύσεις; Τις κάνουν στην αιολική ενέργεια και στα δίκτυα µε-
ταφοράς πετρελαίου και φυσικού αερίου κ.λπ. Όσον αφορά τις
θέσεις απασχόλησης, θα δηµιουργηθούν. Πόσες; Άκουγα κά-
ποιον οικονοµικό παράγοντα που έλεγε ότι µπορεί να δηµιουρ-

γηθούν και τριάντα χιλιάδες θέσεις απασχόλησης. Τριάντα χιλιά-
δες θέσεις θα δηµιουργηθούν για την κατασκευή. Για τη λειτουρ-
γία, άντε να είναι δύο µε τρεις χιλιάδες θέσεις εργασίας. Ίσως
ούτε και τόσες. Εδώ το ηλιακό πάρκο στην Κρήτη λειτουργεί µε
έναν άνθρωπο. Πατάς ένα κουµπί και λειτουργεί. Οκτακόσιες θέ-
σεις χρειάζονται για την κατασκευή. Οι κατασκευές στις µέρες
µας τελειώνουν µέσα σε έξι µήνες και ένα χρόνο. Ποιος κατα-
σκευάζει σήµερα µε τα χρόνια, όπως κάποτε που ήθελες για ένα
σπίτι δύο µε τρία χρόνια; Τώρα τελειώνουν γρήγορα, µέσα σε έξι
µήνες, ιδιαίτερα όλα τα εργοστάσια είναι προκάτ. 

Όντως όλα αυτά που γίνονται, δεν πρόκειται να µειώσουν το
χρέος, κάτι που ξέρει και η τρόικα. Και έχουµε ξεχάσει τι είναι η
τρόικα. Η τρόικα είναι η Ευρωπαϊκή Ένωση, η Ευρωπαϊκή Κεν-
τρική Τράπεζα και το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο. Τώρα αν είναι
ο Τόµσεν εκπρόσωπος ή δεν είναι, δεν έχει καµµία σηµασία.
Ούτε είναι υπάλληλος ο Τόµσεν. Δεν είναι χαζοί να βάλουν ως
υπεύθυνο, έναν υπάλληλο της σειράς, αν δεν έχει και µετοχές ο
άνθρωπος σε µεγάλες επιχειρήσεις. Και αυτό το λέω, γιατί λένε
ότι είναι υπαλληλίσκοι. Δεν είναι καθόλου υπαλληλίσκοι. Ξέρουν
ποιους βάζουν. Όµως ας το αφήσουµε αυτό. Ξέρουν λοιπόν και
αυτοί ότι το χρέος δεν θα µειωθεί. Ξέρετε σε τι ελπίζουν και δεν
κάνουν πίσω; Ελπίζουν στην ανάκαµψη της κερδοφορίας. Και η
προϋπόθεση για να γίνουν επενδύσεις, είναι να περάσουν όλα
αυτά. 

Επίσης δεν πιστεύουµε πως επειδή ο κ. Κουβέλης –ο οποίος
δυσανασχετεί µε δύο, τρία σηµεία από το πακέτο των µέτρων-
και ο κ. Βενιζέλος -ο οποίος έχει υπογράψει τα πάντα και τώρα
ανακάλυψε ότι αυτά είναι αντιλαϊκά- απειλούν ότι δεν θα ψηφί-
σουν τα µέτρα, ότι τελικά αυτά δεν θα περάσουν. Κοιτάξτε να
δείτε, µπορεί να γίνει ένας συµβιβασµός. Θα φέρουν τα µέτρα
το Φλεβάρη και τον Απρίλη. Ήδη η έκθεση που έγραψε η τρόικα
προς το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο -η οποία διέρρευσε και έχει
δηµοσιευθεί- λέει καθαρά ότι τα µέτρα θα περάσουν Φλεβάρη
και Απρίλη. Και τι θα πουν στο λαό; Θα πουν ότι µέχρι το τέλος
του χρόνου δεν θα αλλάξει τίποτα σ’ αυτό, για παράδειγµα στον
τρόπο καταβολής των αποζηµιώσεων. Μα, σε λίγο µπαίνουµε στο
Νοέµβρη. Τι είναι µέχρι το τέλος του χρόνου; Δυο µήνες! 

Και θέλω να σταθώ και σε ένα άλλο ζήτηµα -και τελειώνω,
κύριε Πρόεδρε- που αφορά την ακίνητη περιουσία των οργανι-
σµών κ.λπ.. 

Όποιος το ακούσει, αµέσως θα βγάλει το συµπέρασµα ότι
αυτή η ακίνητη περιουσία είναι άνευ αξίας, ότι δεν έχει καµµία
αξία για το δηµόσιο ή για το λαό και γι’ αυτό πρέπει να την που-
λήσουµε και σε ορισµένες περιπτώσεις να την ξανανοικιάσει το
δηµόσιο. 

Εδώ πρέπει να µας απαντήσετε. Παραδείγµατος χάριν, τι γί-
νεται µε την ακίνητη περιουσία του Οργανισµού Εργατικής Κα-
τοικίας; Είναι τεράστια ακίνητη περιουσία. Κατ’ αρχάς να µη σας
πω ότι δεκατέσσερις χιλιάδες πεντακόσια παραχωρητήρια δεν
έχουν δοθεί στους οικισµούς, γιατί υπάρχουν περιβαλλοντικά και
δεν ξέρω τι άλλα ζητήµατα. Τα οικόπεδα που έχει ο ΟΕΚ είναι
πέντε εκατοµµύρια τετραγωνικά µέτρα. Έχει ιδιόκτητα γραφεία
σε δέκα πόλεις συνολικής επιφάνειας δέκα χιλιάδων πεντακο-
σίων τετραγωνικών µέτρων. Έχει χίλια διακόσια σαράντα έξι κα-
ταστήµατα και διακόσιες σαράντα επτά αίθουσες, επιφάνειας
πάνω από εκατό χιλιάδες τετραγωνικά. Νοικιάζονται σε ιδιώτες.
Έχει πολυιατρεία, πολιτιστικούς συλλόγους, παιδικούς σταθ-
µούς κ.λπ., µία τεράστια περιουσία. Τι θα γίνει αυτή η περιουσία;
Θα πουληθεί για ένα κοµµάτι ψωµί και θα αξιοποιηθεί. Καρβέλια
θα βγάλει αυτός που θα την πάρει και θα βρεθούν αγοραστές.
Δεν θα πάρουν την περιουσία του Οργανισµού Εργατικής Κατοι-
κίας, γιατί δεν έχει αξία, θα την πάρουν ακριβώς γιατί έχει πάρα
πολύ µεγάλη αξία. Ποιος θα χάσει απ’ αυτά; Εγώ σας λέω ότι ένα
µέρος θα το πάνε στο χρέος. 

Εδώ ανακαλύφθηκε ο ειδικός λογαριασµός. Θύµωσε ο κ. Βε-
νιζέλος που τον υπέγραψε όταν ήταν Υπουργός γιατί –λέει- και
το πρωτογενές πλεόνασµα το οποίο γίνεται στις πλάτες τις δικές
µας θα πηγαίνει για τα χρέη. Λέµε ότι πρόκειται για αποπροσα-
νατολισµό, λέµε ότι από «ψιλό γαζί» περνάνε το λαό.

Θέλουµε όµως να ξεκαθαρίσουµε το εξής: Οι εργασιακές σχέ-
σεις και οι ιδιωτικοποιήσεις είτε υπήρχε κρίση είτε δεν υπήρχε,
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είναι κεντρικό ζήτηµα και αν το αντιµετωπίσει κανείς υψώνοντας
µόνο τη «σηµαία» του µνηµονίου, τότε η Κυβέρνηση θα έχει τη
δυνατότητα να κοροϊδέψει το λαό και αυτό το λέω απευθυνόµενη
στα άλλα κόµµατα της Αντιπολίτευσης, που τα θεωρούν όλα µνη-
µονιακά µέτρα. Βεβαίως. 

Θα το ξαναπώ για να µην παρεξηγηθώ: Οι όροι που γίνονται
αυτά, η ταχύτητα, η αδιαφάνεια που υπάρχει, καθορίζονται από
το µνηµόνιο, αλλά η στρατηγική καθορίζεται από το κεφάλαιο και
εποµένως ή µε το λαό θα είσαι ή µε τα µονοπώλια. Οποιαδήποτε
κυβέρνηση και να έλθει, την ίδια πολιτική θα συνεχίσει. Θα είναι
πιο φιλική, πιο καλή, πιο γλυκιά; Μπορεί. Μην ξεχνάτε όµως ότι
και µε το µπαµπάκι µπορείς να σφάξεις άνετα.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα
το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Πέµπτης 25ης Οκτωβρίου
2012.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ  Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 480/22-10-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Θεσπρωτίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αντωνίου Μπέζα
προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών,
Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την παράταση της λειτουρ-
γίας των υφιστάµενων τακτικών διεθνών λεωφορειακών γραµµών
µεταξύ της Ελλάδας και χωρών που δεν είναι µέλη της Ε.Ε.

2. Η µε αριθµό 493/22-10-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Α’�Αθήνας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς -
Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Νικολάου Βούτση προς τον
Υφυπουργό στον Πρωθυπουργό, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για
την αναβάθµιση και την αξιοποίηση του ανθρωπίνου δυναµικού
της ΕΡΤ Α.Ε. 

3. Η µε αριθµό 494/22-10-2012 επίκαιρη ερώτηση του πρώην
Προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Β’�Αθήνας του Πανελλήνιου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Απόστολου Κακλαµάνη προς τον Υ-
πουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τις προθέσεις της Κυβέρνησης
περί παράτασης της ισχύουσας αναστολής διενέργειας πλειστη-
ριασµών πρώτης κατοικίας.

4. Η µε αριθµό 478/22-10-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Μαγνησίας των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Μαρίνας Χρυσοβε-
λώνη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Πρόνοιας, σχετικά µε την εξοικονόµηση χρηµάτων από το Ελλη-
νικό Δηµόσιο από αχρεωστήτως καταβληθείσες συντάξεις σε αλ-
λοδαπούς. 

5. Η µε αριθµό 490/22-10-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αχαΐας του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Μιχαήλ Αρ-
βανίτη προς τους Υπουργούς Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθ-
ρωπίνων Δικαιωµάτων και Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του
Πολίτη, σχετικά µε τις ελλείψεις στα µέτρα ασφαλείας στα Δικα-
στήρια.

6. Η µε αριθµό 497/22-10-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’�Θεσσαλονίκης της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Αικατερί-
νης Μάρκου προς τον Υπουργό Υγείας,  σχετικά µε το πο-
σό  χρέωσης για κάθε τηλεφωνικό ραντεβού στο Νοσοκοµείο Πα-
παγεωργίου.

7. Η µε αριθµό 495/22-10-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αιτωλοακαρνανίας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας κ. Νικολάου Μωραϊτη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών
και Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την ιδιωτικο-
ποίηση της γαλακτοβιοµηχανίας «ΔΩΔΩΝΗ».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ  Δεύτερου Κύκλου ( Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 481/22-10-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Κορινθίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χρίστου Δήµα προς
τον Υπουργό Ναυτιλίας και Αιγαίου, σχετικά µε τις αυξανόµενες
µεταναστευτικές πιέσεις στα νησιά του Ανατολικού Αιγαίου.

2. Η µε αριθµό 487/22-10-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Λαρίσης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Ενω-
τικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Ηρούς Διώτη προς τον Υπουργό
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε
την εκχώρηση δηµόσιων αγαθών για αξιοποίηση από τους ιδιώ-
τες. 

3. Η µε αριθµό 482/22-10-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή Επικρατείας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ.
Πύρρου Δήµα προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων,
Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε τα Εθνικά Κέντρα Ολυµ-
πιακής Προετοιµασίας. 

4. Η µε αριθµό 479/22-10-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Α’�Θεσσαλονίκης των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Χρυσούλας-
Μαρίας Γιαταγάνα προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε την ανάγκη Συνταγµα-
τικής Αναθεώρησης και την τήρηση της Νοµιµότητας στις Προ-
αγωγές στο Δικαστικό Σώµα. 

5. Η µε αριθµό 491/22-10-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’�Αθήνας του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Ηλία
Παναγιώταρου προς τους Υπουργούς Δηµόσιας Τάξης και Προ-
στασίας του Πολίτη και Υγείας, σχετικά µε τη λειτουργία παρά-
νοµων τζαµιών στο Λεκανοπέδιο της Αττικής.

6. Η µε αριθµό 489/22-10-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αχαΐας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ.  Νικολάου Τσού-
καλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την παρέµβαση
των Επιτρόπων του Ελληνικού Δηµοσίου στα προνόµια των gol-
den boys των Τραπεζών.

7. Η µε αριθµό 496/22-10-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’�Πειραιά του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Δια-
µάντως Μανωλάκου προς τους Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων και Οικονοµικών, σχετικά µε τη στήριξη των
αµπελοκαλλιεργητών και της Κεντρικής Συνεταιριστικής Ένωσης
Αµπελοοινικών Προϊόντων (ΚΕΟΣΟΕ). 

Το λόγο έχει ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Ιωάννης Στουρνά-
ρας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα προσπαθήσω να απαντήσω σε ορισµένα από τα ερωτή-
µατα που ετέθησαν ή να σχολιάσω µερικές από τις τοποθετήσεις
πριν µπω στο σηµερινό νοµοσχέδιο. 

Κατ’ αρχάς πολλοί έκαναν κριτική. Η κ. Βαλαβάνη ρώτησε ξανά
στην αρχή ποια είναι η τιµή της δόσης. Της εξήγησα στην επι-
τροπή ότι είναι πάρα πολύ υψηλή, ότι είναι άπειρη, ότι θα πεινά-
σουµε χωρίς τη δόση. 

Σας προκαλώ: Υπάρχει άλλη λύση; Υπάρχει άλλος τρόπος να
επιβιώσουµε, να καλύψουµε το έλλειµµα τρεχουσών συναλλα-
γών ή ακόµα το πρωτογενές έλλειµµα του δηµόσιου τοµέα; Δεν
υπάρχει άλλος τρόπος. Σας το έχω πει.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ – ΕΚΜ)
Ο κ. Κουκουλόπουλος είπε ότι ένα από τα σηµαντικότερα θέ-

µατα για την ανταγωνιστικότητα είναι οι καθυστερήσεις στην
απονοµή δικαιοσύνης. Όντως, όµως δεν πρέπει να ξεχνάµε –το
είπε πριν και η κ. Ασηµακοπούλου- ότι χθες είχαµε επιτέλους µία
καλή είδηση µετά από πολλά άσχηµα νέα. Ανεβήκαµε είκοσι δύο
θέσεις στην κλίµακα ανταγωνιστικότητας της Διεθνούς Τράπε-
ζας. Ήµασταν στη θέση εκατό και σήµερα είµαστε στη θέση
εβδοµήντα οκτώ. Αυτό είναι µία σηµαντική εξέλιξη, είναι ένα ση-
µαντικό θετικό νέο για την Ελλάδα.

Ο κ. Κουκουλόπουλος έθεσε το θέµα του ΕΟΠΥΥ και είπε ότι
διαφωνεί να πάει εκεί το ταµείο των τραπεζοϋπαλλήλων. Γιατί
διαφωνείτε, κύριε συνάδελφε; 

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Να έλθει αναλογιστική µελέτη.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Για ποιο

λόγο να έχουµε Έλληνες δύο ταχυτήτων, ασχέτως αναλογιστι-
κής µελέτης; Θα υπάρχει απάντηση από την αναλογιστική αρχή,
αλλά οι τράπεζες σήµερα είναι στην ουσία κρατικές. Έχουν
πάρει επιχορήγηση από το δηµόσιο που καλύπτει πολύ παρα-
πάνω από το µισό του µετοχικού κεφαλαίου. Οι τράπεζες επιχο-
ρηγούν τα ταµεία υγείας τους.

Λοιπόν, αυτό δεν είναι λόγος τα ταµεία να πάνε στον ΕΟΠΥΥ;
Δεν είναι λόγος για να πάνε στον ΕΟΠΥΥ, ότι τα ταµεία χρησιµο-
ποιούν τις υποδοµές τού ΕΣΥ; 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Και η ιδιοκτησία των τραπεζών
στο κράτος. Και η ιδιοκτησία και η διαχείριση.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Mα, επί
της ουσίας αυτό έχουµε. Γιατί θέλουµε να εξαιρεθούν;

Ο κ. Μαρκόπουλος, όπως και ο κ. Τσακαλώτος προχθές µε ρώ-
τησαν αν είναι ανάπτυξη οι αποκρατικοποιήσεις. Και η κ. Παπα-
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ρήγα σήµερα το ίδιο ρώτησε.
Βεβαίως είναι ανάπτυξη οι αποκρατικοποιήσεις. Με τις απο-

κρατικοποιήσεις γίνονται δυο πράγµατα: Πρώτον, µειώνεται το
χρέος και η µείωση του χρέους έχει ένα θετικό πολλαπλασιαστή
στην οικονοµία. Ανεβαίνει η παρούσα αξία της περιουσίας της
χώρας. Και δεύτερον, για κάθε ευρώ που έρχεται και που θα
έρθει για να επενδυθεί σε αξιοποίηση γης, άλλα τρία ευρώ θα
επενδυθούν πάνω σ’ αυτή τη γη. Αυτό είναι κατ’ εξοχήν ανάπτυξη
µε ένα πάρα πολύ µεγάλο πολλαπλασιαστή. Το δηµόσιο συµφέ-
ρον διασφαλίζεται κυρίως από σωστές ρυθµιστικές αρχές. Το
ιδιοκτησιακό καθεστώς δεν εξασφαλίζει δηµόσιο συµφέρον. Σας
έφερα τα παραδείγµατα των κρατικών αµερικάνικων τραπεζών
από τις οποίες ξεκίνησε η κρίση των ισπανικών τραπεζών, των
γερµανικών landesbank. 

O κ. Μαρκόπουλος είπε ότι χρειαζόµαστε 41 δισεκατοµµύρια
και η δόση θα είναι 31 δισεκατοµµύρια. Λάθος. Μέχρι το τέλος
του προγράµµατος έχουµε λαµβάνειν ακόµα 90 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Είναι σηµαντικά και καλύπτουν τις ανάγκες µας. Τριάντα
ένα δισεκατοµµύρια είναι µόνο η δόση που θα πάρουµε τώρα. 

Κυρία Ξηροτύρη, είναι ευπρόσδεκτη η προσπάθεια της
ΔΗΜΑΡ να βρει ισοδύναµα. Όλοι όµως, προσπαθούµε. Σήµερα
το πρωί µετά από ολονύχτια προσπάθεια η τρόικα υποχώρησε
σε δυο βασικά ζητήµατα: στο θέµα των αποζηµιώσεων και στο
θέµα της προειδοποίησης. Άρα η διαφορά σήµερα είναι περί
όνου σκιάς. Ελπίζω να συναινέσετε σ’ αυτό. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δηλαδή, τι αποφασίσατε; 
ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Τώρα πρέπει να σου το πει, δηλαδή; 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ο αγα-

πητός Μανώλης Γλέζος µίλησε για σεισάχθεια. Για µια χώρα που
ακόµα έχει πολύ µεγάλο έλλειµµα στο ισοζύγιο τρεχουσών συ-
ναλλαγών –ακόµα και αν βγάλεις τους τόκους- και που ακόµα
έχει πρωτογενές έλλειµµα στον προϋπολογισµό, θα ήταν αυτο-
κτονία. Ξεχνάω τα ηθικά επιχειρήµατα. Μια χώρα που έχει ακόµα
5% του ΑΕΠ πρωτογενές έλλειµµα στο ισοζύγιο τρεχουσών συ-
ναλλαγών και έχει ακόµα 1,5% πρωτογενές έλλειµµα στον προ-
ϋπολογισµό, θα ήταν αυτοκτονία αν κάνει µονοµερή σεισάχθεια.
Άλλο το να διαγράψεις χρέος µε συµφωνία των δανειστών και
άλλο να προχωρήσεις µόνος σου.

Θα σας πω µια ιστορία η οποία είναι χαριτωµένη σήµερα, την
εποχή εκείνη δεν ήταν καθόλου. Δηµοσιεύθηκε στους NEW
YORK TIMES το 1930 και επαναδηµοσιεύθηκε πριν από λίγους
µήνες. 

Όταν έγινε η µπολσεβίκικη επανάσταση είπαν στον Λένιν σύµ-
βουλοί του να διαγράψουν εξωτερικό χρέος. Καλεί λοιπόν, το δι-
οικητή της κεντρικής τράπεζας της νέας Σοβιετικής Ένωσης και
τον ρώτησε πότε δηµιουργήθηκε το εξωτερικό χρέος. Αυτός του
είπε επί τσάρου. Είπε και ο Λένιν λοιπόν: «Άρα το χρέος διαγρά-
φηκε γιατί πέθανε µε τους τσάρους». Το επόµενο διάστηµα όµως
οι ξένοι στρατοί περικύκλωναν τη Μόσχα. Είπε ο Λένιν ένα πρωί
«τα κανόνια µας δεν ακούγονται». Του είπαν ότι δυστυχώς, αγο-
ράζαµε τα βλήµατα από µια χώρα και σήµερα δεν έχουµε το ξένο
συνάλλαγµα για να αγοράσουµε βλήµατα από τη χώρα αυτή,
γιατί διαγράψαµε το χρέος της. Και είπε: «Για φωνάξτε τις ξένες
τράπεζες για να συµβιβαστούµε». Αυτή είναι σήµερα µια χαριτω-
µένη ιστορία. Τότε, όµως δεν ήταν. 

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Τι ωραίο παράδειγµα!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ξεχάστε

τα κανόνια και ας πάµε σε µια χώρα, σαν τη δική µας σήµερα,
που δεν έχει ούτε καν αυτοδυναµία στην παραγωγή τροφίµων.
Εισάγουµε κρέας ενός δισεκατοµµυρίου ευρώ. Εισάγουµε φάρ-
µακα, εισάγουµε πετρέλαιο.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Ποιος φταίει γι’ αυτό; 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Άρα τι εί-

δους σεισάχθεια να έχουµε; 
Ο κ. Δερµιτζάκης ρώτησε γιατί δεν χρεοκοπήσαµε ακόµα. Μά-

λιστα το είπαν και άλλοι Βουλευτές προχθές από τον ΣΥΡΙΖΑ.
Είπαν: «Μας λέγατε ότι θα χρεοκοπήσουµε τον Ιούνιο. Δεν χρε-
οκοπήσαµε. Τον Αύγουστο. Δεν χρεοκοπήσαµε». Δεν χρεοκοπή-
σαµε γιατί έχουµε ακόµα αποθέµατα από την προηγούµενη
δόση. Και επειδή πάµε αρκετά καλά αρχίζουµε και πηγαίνουµε
αρκετά καλά στον προϋπολογισµό. 

Η κ. Κουντουρά ρώτησε πού είναι η διαπραγµάτευση. Θα σας
πω αµέσως. 

Κατ’ αρχάς, τα εύσηµα και στην προηγούµενη κυβέρνηση. Το
επιτόκιο του δανεισµού σήµερα από το EFSF είναι δώδεκα µο-
νάδες βάσης πάνω από τη Γερµανία, πάνω από το κόστος του
EFSF. Η Ελλάδα, δηλαδή σήµερα, δανείζεται µε επιτόκιο χαµη-
λότερο απ’ ό,τι δανείζεται η Ισπανία, η Πορτογαλία, η Ιταλία,
ακόµα και η Αυστρία, όσον αφορά το δάνειο από το EFSF.

Τι πετύχαµε σήµερα; Πετύχαµε επιµήκυνση. Χωρίς την επιµή-
κυνση θα έπρεπε το 2014 να πετύχουµε πρωτογενές πλεόνασµα,
σύµφωνα µε το προηγούµενο πρόγραµµα, ύψους 4,5% του ΑΕΠ.
Εάν δεν πετυχαίναµε την επιµήκυνση, σήµερα δεν θα έπρεπε να
πάρουµε µέτρα ύψους µόνο 13,5 δισεκατοµµυρίων, αλλά 18,5 δι-
σεκατοµµυρίων. 

Τι άλλο επιτύχαµε: Η τρόικα στην αρχή ήθελε το κοµµάτι των
δαπανών, αυτό που λέει «σκληρά µέτρα» -δηλαδή µείωση συν-
τάξεων, µείωση κοινωνικών δαπανών, επιδοµάτων και µείωση µι-
σθών- να είναι ακριβώς το ίδιο µε το ποσοστό αυτών των τριών
στο σύνολο των πρωτογενών δαπανών του δηµόσιου τοµέα. 

Εάν ήταν έτσι, τότε θα έπρεπε από τα 11,5 δισεκατοµµύρια,
τα 9 δισεκατοµµύρια να ήταν µείωση µισθών, συντάξεων και κοι-
νωνικών επιδοµάτων. Τώρα είναι µόνο 6,5.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μόνο!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Μόνο.
Έρχοµαι τώρα στο νοµοσχέδιο: 
Η προώθηση του προγράµµατος αποκρατικοποιήσεων είναι ο

κεντρικός άξονας της πολιτικής σήµερα. Στόχος µας είναι να
προχωρήσουµε άµεσα και αποφασιστικά στη δηµιουργία ασφα-
λούς επενδυτικού κλίµατος, µε απελευθέρωση των αγορών και
την εγκαθίδρυση συνθηκών ανταγωνισµού, για να επιτύχουµε
πολλαπλασιαστικά οφέλη σε όλα τα  µέτωπα της οικονοµίας.

Το πρόγραµµα αποκρατικοποιήσεων, όπως σας είπα, θα συ-
νεισφέρει σηµαντικά στην ανάγκη ελάφρυνσης του χρέους. Δεν
έχει όµως αυτοτελώς εισπρακτικό σκοπό. Και είµαστε τυχεροί
που η Ελλάδα έχει µεγάλη ακίνητη περιουσία. 

Υπ’ αριθµόν ένας στόχος σήµερα είναι η χαλάρωση της θηλιάς
που λέγεται «δηµόσιο χρέος». Η Αριστερά παλαιότερα µιλούσε
για εξάρτηση από το εξωτερικό χρέος. Αυτό κάνουµε τώρα. Προ-
σπαθούµε να χαλαρώσουµε αυτήν τη θηλιά.

Η επιτυχία του προγράµµατος έγκειται στη δηµιουργία νέων
και ποιοτικών θέσεων εργασίας, διότι η ανεργία πλέον έχει φτά-
σει σε απαράδεκτα υψηλά επίπεδα για ένα αναπτυγµένο κράτος
και οφείλουµε να δώσουµε διέξοδο και προοπτική ιδίως σε νέους
ανθρώπους.

Ταυτόχρονα θέλουµε να δηµιουργήσουµε αναπτυξιακή ώθη-
ση, να αναδείξουµε συγκριτικά πλεονεκτήµατα και την προστι-
θέµενη αξία στις τοπικές κοινωνίες που δραστηριοποιούνται και
βρίσκονται οι εν λόγω εταιρείες και κυρίως τα λιµάνια.

Προς το σκοπό αυτό προσπαθούµε να υπερβούµε κάθε γρα-
φειοκρατικό εµπόδιο και διαδικαστικό φόρτο. Σε καµµία περί-
πτωση όµως δεν θα παρακαµφθεί η ανάγκη για διαφάνεια και
πλήρη δηµοσιότητα σε κάθε στάδιο της διαδικασίας.

Το ΤΑΙΠΕΔ, που έχει την ευθύνη και τη γνώση να «τρέξει» τις
διαγωνιστικές διαδικασίες και να πετύχει τους καλύτερους δυ-
νατούς όρους για το ελληνικό δηµόσιο, θα έχει και την ευθύνη
ενηµέρωσης της Βουλής κάθε φορά που ρητά απαιτείται ή όταν
αυτό θα του ζητηθεί.

Σε αυτό το πλαίσιο, η διοίκηση του ΤΑΙΠΕΔ, σε συνεννόηση µε
τη Βουλή, θα προσέλθει την επόµενη εβδοµάδα στην αρµόδια
επιτροπή να ενηµερώσει, µε κάθε δυνατή λεπτοµέρεια, για το
πρόγραµµα αποκρατικοποιήσεων 2012 – 2016.

Αυτό µάλιστα απαιτεί προαπαιτούµενη δράση για την κατα-
βολή της επόµενης δόσης. 

Παράλληλα, καταγράφοντας τους προβληµατισµούς που εξέ-
θεσαν οι Βουλευτές όλων των κοµµάτων στην Επιτροπή Οικονο-
µικών, θα καταθέσω κατά τη διάρκεια της συζήτησης, σχετική
προσθήκη που θα ρυθµίζει τη διαβούλευση της Βουλής µε το
ΤΑΙΠΕΔ για όλα τα ζητήµατα των αποκρατικοποιήσεων.

Επίσης, ανταποκρινόµενος στο αίτηµα κατάθεσης εγγράφων,
που υπέβαλε προφορικά η εισηγήτρια της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης, η κα Βαλαβάνη, των πρακτικών της γενικής συνέλευ-
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σης του ΤΑΙΠΕΔ, µε θέµα το διορισµό του διοικητικού συµβου-
λίου, θα ήθελα να καταθέσω στο Σώµα τα σχετικά Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Ιωάννης Στουρ-
νάρας καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα,
τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Με το προτεινόµενο σχέδιο νόµου επέρχονται σηµαντικές βελ-
τιώσεις στο θεσµικό πλαίσιο αποκρατικοποιήσεων και αξιοποί-
ησης της δηµόσιας περιουσίας.

Κυρώνεται η από 6η  Σεπτεµβρίου 2012 πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου, µε την οποία τροποποιείται άµεσα η διαδικασία
ορισµού του προέδρου και διευθύνοντος συµβούλου του ΤΑΙ-
ΠΕΔ. 

Με αυτό τον τρόπο γίνεται τροποποίηση της συστατικής πρά-
ξης του ταµείου, ώστε να συµµορφωθεί νοµικά µε τις διατάξεις
του Κανονισµού της Βουλής, ο οποίος προβλέπει ρητά τις περι-
πτώσεις και τη διαδικασία παροχής γνώµης από την αρµόδια επι-
τροπή της Βουλής.

Συγκεκριµένα, εναρµονίζεται µε το άρθρο 49 του Κανονισµού
της Βουλής που προβλέπει ότι η διατύπωση γνώµης από την αρ-
µόδια επιτροπή γίνεται µε απλή πλειοψηφία.

Κυρώνεται η από 7ης Σεπτεµβρίου 2012 πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου µε τίτλο «Κατάργηση ελάχιστου ποσοστού ελλη-
νικού δηµοσίου σε µια σειρά ΔΕΚΟ και λιµάνια». Ήδη το µεσο-
πρόθεσµο πρόγραµµα, δηλαδή, ο ν. 3985/2011 προέβλεπε ότι
ένα ποσοστό της συµµετοχής του δηµοσίου στις εν λόγω εται-
ρείες θα πρέπει να διατεθεί στο πλαίσιο του προγράµµατος απο-
κρατικοποιήσεων.

Η συγκεκριµένη κατάργηση της νοµοθετικής υποχρέωσης του
δηµοσίου για τη διατήρηση ελάχιστου ποσοστού στις εν λόγω
ΔΕΚΟ και λιµάνια δηµιουργεί το πλαίσιο για πιο συµφέρουσες
επιλογές για τις εν λόγω εταιρείες, αίροντας τα νοµικά εµπόδια
και τους δύσκαµπτους όρους για την προσέλκυση νέων επενδυ-
τών. 

Όπως τόνισα και στην αρµόδια επιτροπή, η κατάργηση του
ελάχιστου ποσοστού δεν προδικάζει µε κανένα τρόπο το καθε-
στώς ιδιοκτησίας και δε συνεπάγεται την απώλεια συµµετοχής ή
ελέγχου του δηµοσίου επί των υπό κρατικοποίηση εταιρειών, ιδι-
αίτερα δε στις επιχειρήσεις κοινής ωφέλειας, όπως το νερό και
ο ηλεκτρισµός. 

Σε κάθε περίπτωση, µε βάση το δίκαιο περί ανωνύµων εται-
ρειών, ακόµα και µια µειοψηφική συµµετοχή, παρέχει στον κά-
τοχό της ευρύτατα δικαιώµατα. Όπου κριθεί αναγκαίο, η Κυβέρ-
νηση εξασφαλίζει δηµόσια εποπτεία στην αδιάκοπτη παροχή
στους πολίτες των αγαθών και υπηρεσιών κοινής ωφέλειας και
στις υποδοµές εθνικής σηµασίας. 

Θα χρησιµοποιηθεί κάθε δικλίδα ασφαλείας και θα ενισχυθούν
ρυθµιστικό πλαίσιο και οι αρχές για την εξασφάλιση της παροχής
των αγαθών κοινής ωφέλειας, της καθολικότητας των υπηρε-
σιών, της λελογισµένης τιµολογιακής πολιτικής. 

Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση µας κατηγορεί ότι ξεπουλάµε το
δηµόσιο πλούτο της χώρας και ότι επιχειρήσεις µε πάγια αξίας
δισεκατοµµυρίων ευρώ µπαίνουν στο στόχαστρο διεθνών εται-
ρειών. Δεν θα πρέπει να δηµιουργούνται λάθος κρίσεις και πα-
ρανοήσεις για την τύχη εταιρειών στρατηγικού χαρακτήρα. 

Για να µιλήσω µε παραδείγµατα, σε ό,τι αφορά την ΕΥΑΘ πα-
γίων και την ΕΥΔΑΠ παγίων που είναι και οι κάτοχοι των κυριότε-
ρων παγίων περιουσιακών στοιχείων, όπως είναι τα φράγµατα,
οι ταµιευτήρες, εξωτερικά υδραγωγεία και αντλιοστάσια, καθώς
και άλλες εγκαταστάσεις που εξασφαλίζουν την ασφαλή µετα-
φορά νερού µέχρι τις εγκαταστάσεις της επεξεργασίας τους, δεν
αποτελούν µέρος των συναλλαγών και θα παραµείνουν υπό τον
πλήρη και αποκλειστικό έλεγχο του δηµοσίου. 

Να µιλήσουµε για τα λιµάνια; Με βάση το Σύνταγµα, η ιδιοκτη-
σία όλων των λιµένων, δηλαδή η γη, ο εξοπλισµός, τα κτήρια κ.τλ.
ανεξαρτήτως προτύπου αξιοποίησης παραµένουν στο ελληνικό
δηµόσιο. 

Επίσης µε την ίδια πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου καταρ-
γείται η προϋπόθεση έγκρισης από τη διυπουργική επιτροπή της
µεταβίβασης δικαιωµάτων ψήφου άνω του 20% σε άλλο µέτοχο,
όταν αφορά ανώνυµες εταιρείες στρατηγικής σηµασίας. Η κα-

τάργηση αυτής της διάταξης επιβάλλεται ήδη από την ευρω-
παϊκή νοµοθεσία. Αντίστοιχες ρυθµίσεις που υπήρχαν στις νοµο-
θεσίες άλλων κρατών µελών έχουν κριθεί από το Δικαστήριο της
Ευρωπαϊκής Ένωσης ότι αντιβαίνουν στην ελεύθερη κυκλοφορία
κεφαλαίων και την ελευθερία εγκατάστασης. 

Για τη συγκεκριµένη ρύθµιση κινδυνεύουµε µε καταδίκη στο
Δικαστήριο της Ευρωπαϊκής Ένωσης, λόγω προσφυγής της Ευ-
ρωπαϊκής Επιτροπής και η απόφαση αναµένεται στις αρχές Νο-
εµβρίου. 

Παράλληλα µε το παρόν νοµοσχέδιο προωθούµε ως βασική
πολιτική την αξιοποίηση των ακινήτων του δηµοσίου. Στον τοµέα
αυτό, το κράτος θα πρέπει, επιτέλους, να λειτουργήσει µε κρι-
τήρια ιδιωτικοοικονοµικά, να καταγράψει και να αξιολογήσει τα
περιουσιακά του στοιχεία και να φροντίσει µέσα από επικερδείς
επιλογές και συµφωνίες να περικόψει δαπάνες και να αντλήσει
έσοδα που έστω και µακροπρόθεσµα µπορούν να φέρουν ση-
µαντικά δηµοσιονοµικά οφέλη. 

Σε µια περίοδο κρίσιµη για την επίλυση των δηµοσιονοµικών
προβληµάτων της χώρας αντί της συνεχούς επιβάρυνσης των
φορολογουµένων, ιδιωτών και επιχειρήσεων επιβάλλεται το δη-
µόσιο να αναζητήσει νέους πόρους εσόδων. Η µόνιµη αναζήτηση
εσόδων µέσω αυξανόµενης φορολόγησης και µείωσης µισθών,
συντάξεων και κοινωνικών παροχών θα πρέπει να παύσει να είναι
µονόδροµος. Δεν έχουµε φτάσει ακόµη εκεί, αλλά αυτό επιδιώ-
κουµε. 

Οι Βουλευτές της µείζονος Αντιπολίτευσης ερµηνεύουν την
προσπάθεια αξιοποίησης των εθνικών περιουσιακών στοιχείων
ως την πλήρη αποξένωση του δηµοσίου από την περιουσία του.
Είµαι της άποψης ότι το δηµόσιο αποξενώνεται από την περιου-
σία του, όταν την αφήνει να ρηµάζει και να γίνεται λεία και πεδίο
πολλαπλών καταπατήσεων. 

Περαιτέρω, θα ήθελα να τονίσω, µεταξύ άλλων, τη σηµαντική
καινοτοµία της νέας γενικής κατηγορίας χρήσεων υπό τον τίτλο
«Παραθεριστικό, τουριστικό χωριό» που περιβάλλεται µε διαδι-
καστικές και ουσιαστικές εγγυήσεις νοµιµότητας, ώστε η ανά-
πτυξη που επιδιώκεται µε την πραγµάτωση του παραθεριστικού,
τουριστικού χωριού να εναρµονίζεται µε τις βασικές επιλογές του
εθνικού χωροταξικού σχεδιασµού και της προστασίας του περι-
βάλλοντος και να παραµένει στο πλαίσιο της αρχής της αειφο-
ρίας. 

Επίσης ανατίθεται στη Γενική Γραµµατεία Δηµόσιας Περιου-
σίας η ευθύνη για την καταγραφή σε Ενιαίο Μητρώο Ακίνητης
Περιουσίας όλης της ακίνητης περιουσίας φορέων του δηµόσιου
τοµέα.

Τέλος, µε το παρόν σχέδιο ρυθµίζονται λοιπά κατεπείγοντα θέ-
µατα των Υπουργείων Οικονοµικών, Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικό-
τητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων και Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού.

Εντός της ηµέρας θα υποβληθούν µία σειρά νοµοτεχνικών
προσθηκών, µε βάση τις παρατηρήσεις που έχουν υποβάλει τα
µέλη του Κοινοβουλίου. Στη συζήτηση κατ’ άρθρον θα µας δοθεί
η δυνατότητα να αναλύσουµε περαιτέρω αυτά.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες ΠΑΣΟΚ και Νέας Δηµοκρα-

τίας)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Έχει ζη-

τήσει το λόγο η κ. Παπαρήγα, για ένα λεπτό.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αν µου επιτρέπετε, µία ερώ-

τηση, κυρία Παπαρήγα.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Ένα

λεπτό, κύριε Πρόεδρε, γιατί έχω δώσει ήδη το λόγο στην κ. Πα-
παρήγα. Αµέσως µετά θα πάρετε το λόγο.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Παρακαλώ.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ (Γενική Γραµµατέας της Κεντρι-

κής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας): Το
παράδειγµα που φέρατε για τον Λένιν φαντάζοµαι ότι δεν το
απευθύνετε σε εµάς, γιατί εµείς ξέρετε, δεν λατρεύουµε τα µε-
σοβέζικα µέτρα. Ιδιαίτερα στο πεδίο της οικονοµίας δεν υπάρ-
χουν µεσοβέζικα µέτρα. 

Ξεχάσατε όµως να πείτε το εξής πράγµα ή σκεφθήτε το. Ότι
το νεαρό σοβιετικό κράτος επέζησε εκείνης της λαίλαπας και
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στον Β’ Παγκόσµιο Πόλεµο η ανθρώπινη και η πολεµική του µη-
χανή συνέβαλε σε πολύ µεγαλύτερο βαθµό από ό,τι οι άλλοι σύµ-
µαχοι στην απελευθέρωση της Ευρώπης. 

Να συµφωνήσουµε λοιπόν στο εξής πράγµα: Και εµάς µας
απασχολεί, όταν ο λαός θα βρεθεί στην εξουσία –γιατί κάποια
στιγµή θα βρεθεί- τι θα έχει γίνει, πού θα βρίσκονται οι εσωτερι-
κές αναπτυξιακές δυνατότητες της χώρας, χωρίς να είµαστε
υπέρ του εθνικού αποµονωτισµού, γιατί καµµιά χώρα δεν µπορεί
να είναι πλήρως αυτάρκης. Αλλά εάν οι εσωτερικές αναπτυξιακές
δυνατότητες της χώρας έχουν καταστραφεί ή έχουν υπονοµευ-
θεί, η ανασυγκρότηση θα είναι πολύ πιο δύσκολη και γι’ αυτό
εµείς υποστηρίζουµε ότι ο πλούτος υπάρχει στην Ελλάδα πρέπει
να κοινωνικοποιηθεί, όχι να κρατικοποιηθεί.

Από εκεί και πέρα, όσον αφορά αυτά που λένε άλλα κόµµατα,
όπως ο ΣΥΡΙΖΑ και ακούµε ότι θα επιστρέψουν οι καταθέσεις
από το εξωτερικό, θα γίνει µεγάλη αλλαγή στην Ελλάδα και θα
φέρουν τα κεφάλαια τους µέσα, εµείς δεν περιµένουµε απ’ αυτό.
Ο λαός πρέπει να πάρει το συσσωρευµένο πλούτο που υπάρχει
–λίγος ή πολύς- µέσα στην Ελλάδα –εδώ θα κριθούν τα ζητήµατα
και γι’ αυτό χρειάζεται και η αποδέσµευση από την Ευρωπαϊκή
Ένωση- µε όρους λαϊκής εξουσίας. 

Αυτά ήθελα να πω. Καλό πάντως ήταν το παράδειγµα για τον
Λένιν. Ήταν πολύ καλό, δεν ήταν καθόλου άστοχο.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Κύριε
Πρόεδρε, είπατε ότι θέλετε το λόγο για µια ερώτηση;

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Ορίστε,

έχετε το λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Θέλω να πω στον κύριο

Υπουργό ότι εγώ λυπάµαι, δεν µπόρεσα να τον χειροκροτήσω,
διότι ανέµενα µία συγκεκριµένη θέση στο ζήτηµα που καίει πε-
ρισσότερο από οτιδήποτε άλλο αυτήν τη στιγµή στη Βουλή και
ιδιαίτερα µιλάω για εµάς για το ΠΑΣΟΚ 

Θα θυµάστε ότι στην Επιτροπή των ΔΕΚΟ, όταν ήρθατε µε τον
πρόεδρο και τον διευθύνοντα σύµβουλο του Ταµείου Αποκρατι-
κοποιήσεων κ.λπ., σας είπα κάποια πράγµατα. 

Εάν κάποιοι νοµίζουν είτε στην Ευρώπη είτε στην Ελλάδα πως
ό,τι υπάρχει σε αυτόν τον τόπο θα µπορούν ως υλικά κατεδαφί-
σεως να τα πάρουν στην κυριότητά τους και την εκµετάλλευσή
τους, κάνουν λάθος. Και σας παρακαλώ να µην κάνετε και εσείς
το λάθος να θεωρήσετε κάτι για το ΠΑΣΟΚ που επί τρία χρόνια
προσπαθούσε για να σωθεί αυτή η χώρα και είναι καθηµαγµένο
αυτήν τη στιγµή. Πάρα πολλές πλευρές προσπαθούν να κόψουν
κοµµάτια από το ΠΑΣΟΚ και να το διαλύσουν. Το ΠΑΣΟΚ δεν
πρόκειται να διαλυθεί.

Σας λέω καθαρά και ξάστερα, ότι αυτό που έπρεπε τέσσερις
µήνες να είχατε κάνει µε τους δανειστές είναι ότι αντί να µιλάτε
µε τους υπαλλήλους που λένε ότι είναι η τρόικα, στο επίπεδο το
δικό σας, να µιλάτε µε τον κ. Σόιµπλε και ο Πρωθυπουργός µε
την καγκελάριο της Γερµανίας. Φθάσαµε στο παρά πέντε µε την
Ελλάδα στον τοίχο, για να ερχόµαστε τώρα εδώ να πούµε, τι;
Ελάτε, «ελευθέρα Κέρκυρα» εδώ; Δεν γίνεται.

Σας παρακαλώ, επειδή ακούσατε και τον εισηγητή µας και τον
εκπρόσωπο µας και τους Βουλευτές µας,  η Βουλή να κρίνει κατά
περίπτωση, γιατί δεν µπορεί η «Veolia» που τη διώχνουν από τη
Γαλλία να έχει τον άνθρωπό της τώρα στην ΕΥΔΑΠ και εγώ να
περιµένω τη διαφάνεια της οποιασδήποτε Επιτροπής Αποκρατι-
κοποιήσεων, για να ξέρω αν η δουλειά που δεν µπόρεσε να γίνει
ούτε επί ΠΑΣΟΚ ούτε επί Νέας Δηµοκρατίας, θα γίνει τώρα. Δεν
γίνονται αυτά τα πράγµατα.

Κατά συνέπεια, πριν µας φέρετε την τροπολογία που είπατε,
θα σας παρακαλούσα να σκεφθείτε πάρα πολύ διότι εµείς δεν
αρκούµεθα σε µία απλή ενηµέρωση. Εξηγηµένα πράγµατα. Διότι
την ενηµέρωση την περιµένουµε και για τα µνηµόνια. Στο µεταξύ
έχει προχωρήσει το πράγµα. Αρκετά. Ως εδώ και µη παρέκει,
κύριε Πρόεδρε!

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Λαφαζάνης έχει το
λόγο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Όλα τα περιµέναµε σε αυτόν τον

κόσµο, αλλά να εµφανίζεται και ο κ. Στουρνάρας ως λενινιστής,
νοµίζω ότι είναι µία πολύ µεγάλη έκπληξη. 

ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Σας πήρε το ψωµί;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ, προσπαθείτε να

µας κάνετε το µαύρο άσπρο και να µας πείτε ότι όλα αυτά τα
οποία πράττετε, τα κάνετε για να µην πεινάσει ο ελληνικός λαός.
Δηλαδή πρέπει να πάρουµε τη δόση και να βάλετε µέτρα 14 δι-
σεκατοµµυρίων ευρώ για να µην πεινάσει ο ελληνικός λαός; Αυτό
µας λέτε; Δεν έχετε καταλάβει ότι µε τις δόσεις και τα µνηµόνια
που συνοδεύουν τις δόσεις έχει αρχίσει και πέφτει η πείνα και η
εξαθλίωση στον ελληνικό λαό; Δεν το έχετε αντιληφθεί αυτό;
Πού ζείτε; Σε άλλον πλανήτη είστε; Δεν είστε στην Ελλάδα; Εδώ
δεν µπορείς να κυκλοφορήσεις πλέον στους κεντρικούς δρό-
µους των µεγάλων πόλεων, ιδιαίτερα στην Αθήνα. Δεν µπορείς
να κυκλοφορήσεις γιατί βλέπεις στο δρόµο τους άστεγους, τους
πεινασµένους, τους εξαθλιωµένους, τους επαίτες. Γυρίσαµε σε
εποχές που είχαν περιγράψει στους «Αθλίους». Και εσείς µου
λέτε ότι µε τις δόσεις δεν θα πεινάσει ο ελληνικός λαός; 

Αν είναι να πάρετε τις δόσεις, µε τα 14 δισεκατοµµύρια που
λέτε, θα δώσετε τη χαριστική βολή στην εξαθλίωση του ελληνι-
κού λαού. Τις δόσεις µε τους όρους που µας τις δίνουν, τις δί-
νουν ακριβώς για να πεινάσει ο ελληνικός λαός, για να
εξαθλιωθεί, για να φτωχοποιηθεί, για να περάσουµε σε εργασια-
κές και κοινωνικές σχέσεις Ασίας. Όχι Βουλγαρίας πλέον, αλλά
Ασίας. 

Μας είπατε εδώ για τα εργασιακά ότι βρήκατε έναν συµβιβα-
σµό µε την τρόικα ή ότι έκανε κάποια υποχώρηση η τρόικα. Δεν
το αντελήφθην. Δεν µας είπατε τι κάνατε ακριβώς. Πρέπει να ενη-
µερώνετε και τη Βουλή, εάν έχετε τέτοια µεγάλη επιτυχία. Πρέπει
να ενηµερώνετε τι πετύχατε, γιατί παίζεται µία κωµωδία γύρω
από τα εργασιακά. Παίζεται µία φαρσοκωµωδία όπου επενδύουν
επικοινωνιακά πολλοί προκειµένου να διαµορφώσουν εντυπώ-
σεις και να έρθετε εδώ να µας κάνετε τον νικητή και τον τροπαι-
ούχο. 

Ξέρετε τι υπάρχει στην Ελλάδα σήµερα; Το λέω, διότι αγνοείτε
αυτήν τη χώρα; Υπάρχει µία εργασιακή ζούγκλα όπου δεν εφαρ-
µόζεται ίχνος εργασιακού και εργατικού δικαίου. Δεν εφαρµόζε-
ται τίποτε, ιδιαίτερα στον ιδιωτικό χώρο. 

Αυτήν την ώρα ισχύει ένας νόµος στον ιδιωτικό χώρο, ο νόµος
του κεφαλαίου. Ο νόµος του κεφαλαίου είναι αδυσώπητος και
αδίστακτος. Για ποιες αποζηµιώσεις µάς µιλάτε; Δεν δίνονται
πλέον αποζηµιώσεις ούτε χρόνος προειδοποίησης υπάρχει. Ούτε
τριετία τολµάει να ζητήσει ο εργαζόµενος. Το φάσµα της από-
λυσης συντρίβει τα πάντα. Η ανεργία που καλπάζει διαλύει και
αποσυνθέτει. Και εσείς έρχεστε εδώ να µας πείτε ότι υποχώρησε
η τρόικα στα εργασιακά, όταν έχουν συντριβεί τα πάντα; 

Σας λέω, παίζετε επικοινωνιακά παιχνίδια, αλλά δεν κοροϊ-
δεύετε κανέναν πλέον. Κανέναν απολύτως και δεν µπορείτε να
κοροϊδέψετε κανέναν. 

Λέτε «µονοµερής διαγραφή του χρέους». Πω, πω! Αυτοκτονία.
Καταστροφή. Αφήνουµε το «µονοµερής διαγραφή του χρέους».
Εσείς ανακινείτε θέµα διαγραφής του χρέους; Εγώ δεν το έχω
ακούσει ποτέ. Είναι ένα χρέος που πνίγει τη χώρα, άδικο, βαθύ-
τατα ταξικό χρέος, µη βιώσιµο κατά κύριο λόγο. Δεν έχω δει να
ανακινήσετε ποτέ θέµα διαγραφής χρέους ή µεγάλου µέρους
του χρέους τουλάχιστον. Δεν το έχω δει. Γιατί δεν το διεκδικείτε;
Πείτε µου. 

Το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο ζητά από την Ευρωπαϊκή
Ένωση, από τη Γερµανία και υπάρχει µια σχετική αντιπαράθεση-
ένα νέο κούρεµα του χρέους. Δεν συζητάω για το παλιό γιατί δεν
ήταν κούρεµα. Ήταν υπερχρέωση της χώρας. 

Εσείς γιατί δεν το κάνετε; Εσείς γιατί δεν ζητάτε; Πείτε µου,
γιατί δεν διεκδικείτε ότι πρέπει να γίνει αυτό και να εξηγήσετε
και τους λόγους; Το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο είναι πιο µπρο-
στά από εσάς; Το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο θα προασπίζει τα
εθνικά µας συµφέροντα; 

Να σας πω γιατί δεν ζητάτε και δεν τολµάτε και έρχεστε εδώ
να µας λέτε ότι είναι αυτοκτονία η διαγραφή χρέους; Γιατί είστε
παραδοµένοι. Είναι µια Κυβέρνηση η οποία είναι απολύτως πα-
ραδοµένη στην τρόικα και στους πιστωτές. Και αυτό δεν είναι
προπαγανδιστικός λόγος. Προκύπτει αβίαστα από όλα τα πράγ-
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µατα και από τις εξελίξεις µέχρι σήµερα. Δεν διεκδικήσατε ποτέ
τίποτα. Και στα εργασιακά που θέλετε να εµφανίσετε ότι κάτι,
υποτίθεται, πετύχατε, έχετε πετύχει µια τρύπα στο νερό. Διότι το
µνηµόνιο βαδίζει από το κακό στο χειρότερο. Άγριο και αγριό-
τερο γίνεται κάθε που περνάει ο χρόνος και µετά από κάθε υπο-
τιθέµενη διαπραγµάτευση, γίνεται χειρότερο. 

Και τα εργασιακά δεν είχαν τεθεί. Τα εργασιακά µετά από ένα
σηµείο µπήκαν στη συζήτηση. Μπήκαν για να κάνετε αυτά τα
εσωτερικά παιχνίδια, όταν έχει διαλυθεί όλο το εργασιακό τοπίο
στη χώρα. Δεν διαπραγµατεύεστε τίποτα. Δεν λέω ότι η διαπραγ-
µάτευση µπορεί να δώσει απάντηση, αν δεν έχετε το σθένος να
προβάλλετε µια εναλλακτική πρόταση πέρα από τις τροϊκανές
δόσεις και τα µνηµόνια. Αν δεν έχετε τέτοια πρόταση, η διαπραγ-
µάτευση θα είναι ανεπιτυχής έτσι κι αλλιώς. Αλλά ούτε και αυτή
δεν την αποτολµάτε.

Δεν διεκδικείτε λοιπόν το χρέος. Γιατί δεν το διεκδικείτε; Είναι
βιώσιµο αυτό το χρέος; Μπορεί να υπάρξει στοιχειώδης προ-
οπτική για αυτήν τη χώρα αν δεν υπάρξει µια πολύ µεγάλη δια-
γραφή του χρέους; Υπάρχει καµµία προοπτική; 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Να σας
απαντήσω τώρα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τι να µου απαντήσετε, κύριε
Στουρνάρα; Δεν µπορείτε να απαντήσετε σε αυτά τα πράγµατα.
Αν έχετε απάντηση σε αυτό το πρόβληµα να µας την πείτε. Ποια
είναι η απάντηση; Να πληρώνουµε το χρέος κανονικά; Πείτε µου. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Να ολο-
κληρώσετε και µετά να σας απαντήσει.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Η απάντησή σας είναι να πληρώ-
νουµε κανονικά το χρέος. Φτάσατε στο σηµείο να µας πείτε ότι
ο EFSF σας δανείζει µε χαµηλότερο επιτόκιο από ό,τι δανείζουν
σε άλλες χώρες. Το µνηµόνιο, οι δανειακές συµβάσεις που έχετε
µε βάση το µνηµόνιο, µε τι επιτόκιο είναι; Ο EFSF δανείζει για τις
τράπεζες. Μην µας το εµφανίζετε εδώ πέρα ως επιτυχία. 

Και να ξέρετε ότι από το επιτόκιο του κερδίζουν οι πλούσιες
χώρες της Ευρωζώνης. Δεν το γνωρίζετε; Δεν το γνωρίζετε ότι
από το επιτόκιο του EFSF κερδοσκοπεί σε βάρος µας η Γερµανία
και µια σειρά από άλλες χώρες που δυστυχώς έχουν αρνητικά
επιτόκια µέσα στην κρίση; Να χαίρεστε αυτήν την Ευρωζώνη και
τη δοµή της. Έχουν αρνητικότατα επιτόκια, όταν αυτήν τη στιγµή
η Ελλάδα βλέπει τα επιτόκια να έχουν εκτιναχθεί στα ύψη. Και
µη µας λέτε ότι πέφτουν. Τι πάει να πει ότι πέφτουν; Αέρας κο-
πανιστός είναι αυτό, ότι πέφτουν, διότι δεν έχει καµµία αξία αυτή
η πτώση ή το ανεβοκατέβασµα. Είναι στα ύψη. Μιλάµε για επιτό-
κια απροσπέλαστα. 

Και δεν µου λέτε, πώς είναι δυνατόν να κερδοσκοπούν πάνω
στο ελληνικό χρέος ορισµένες χώρες; Γιατί δεν θέτετε αυτό το
θέµα; Πώς είναι δυνατόν η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα να συ-
νεχίζει να δανείζει µε 1% τις τράπεζες και η Ελλάδα να φτάνει να
δανείζεται µέχρι και µε 5,5%; Πώς τα απαντάτε αυτά τα θέµατα;
Πείτε µας την απάντηση.

Και έρχεστε εδώ πέρα να µας πείτε ότι οι αποκρατικοποιήσεις
τώρα είναι ανάπτυξη. Καλά, πού ζείτε; Με συγχωρείτε δηλαδή,
γιατί θα τρελαθούµε. Αποκρατικοποιήσεις τώρα γίνονται, κύριε
Στουρνάρα, στη χώρα αυτή; Τώρα γίνονται; Αποκρατικοποιήσεις
γίνονται από τις αρχές της δεκαετίας του ’90. Δεν κάνουν τίποτε
άλλο οι κυβερνήσεις από το να αποκρατικοποιούν. Έχετε δει να
µειώνεται το χρέος από τις αποκρατικοποιήσεις, όπως µας εί-
πατε; Μετά από κάθε αποκρατικοποίηση, µετά από όλη αυτήν
την πολιτική των αποκρατικοποιήσεων, το χρέος έχει ανέβει στα
ύψη και η όποια ανάπτυξη εµφανίστηκε µε αυτό το χρέος αυτήν
τη στιγµή εξανεµίζεται και η Ελλάδα βαδίζει στον πάτο. Για ποια
αναπτυξιακή προοπτική των ιδιωτικοποιήσεων µας µιλάτε; 

Οι επιχειρήσεις που πωλούνται, κύριε Στουρνάρα, δεν είναι
προβληµατικές επιχειρήσεις. Είναι επιχειρήσεις όλες ακµαίες,
δυναµικές, κερδοφόρες και µε προοπτική. Το ιδιωτικό κεφάλαιο
δεν αγοράζει ποτέ προβληµατική επιχείρηση. Πρώτα θα την εξυ-
γιάνει το δηµόσιο, θα την καταστήσει κερδοφόρα, θα της δώσει
προοπτική και τότε θα έρθει να αγοράσει, µόνο τότε αγοράζει.
Προβληµατικές επιχειρήσεις παίρνει από τον ιδιωτικό τοµέα µόνο
το δηµόσιο, για να τους ξεφορτώσει από τα βάρη. Εποµένως,
αυτό που χάνει το δηµόσιο µε τις αποκρατικοποιήσεις είναι ακρι-

βώς η αναπτυξιακή διάσταση που δίνουν αυτές οι επιχειρήσεις
στη χώρα, τα έσοδα που αποκοµίζει το δηµόσιο από αυτές τις
επιχειρήσεις τις κερδοφόρες. Εάν αθροίσετε τα έσοδα που
έχουν απολεσθεί από τη δεκαετία του ’90 από τα κέρδη αυτών
των επιχειρήσεων από το δηµόσιο, είναι δυσανάλογα από όποιο
θετικό αποτέλεσµα µπορεί να έχουν επιφέρει αυτές οι επιχειρή-
σεις µε φορολογία στο δηµόσιο. 

Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, ότι και για τα έσοδα είναι καταστροφή
οι ιδιωτικοποιήσεις. Αλλά δεν τις κάνετε ούτε για τα έσοδα ούτε
για την ανάπτυξη ούτε φυσικά για να µειώσετε το χρέος. Άλλω-
στε όλα αυτά τα χρόνια µέσα από τον ειδικό λογαριασµό των
αποκρατικοποιήσεων ξέρετε ότι αυτό δεν πήγαινε για το χρέος.
Πήγαινε για άλλου είδους πελατειακές ρουσφετολογικές δαπά-
νες. Δεν τις κάνετε γι’ αυτά όµως τις ιδιωτικοποιήσεις. Για ένα
λόγο τις κάνετε, για λόγους νεοφιλελεύθερου δογµατισµού, για
να υπηρετήσετε το δόγµα και κυρίως για να εξυπηρετήσετε ιδιω-
τικά συµφέροντα.

Βλέπετε τι µας λέγατε για την «ΟΛΥΜΠΙΑΚΗ»; Η «ΟΛΥΜ-
ΠΙΑΚΗ» ήταν ο µέγας καταστροφέας του κράτους. Βεβαίως, για
τα νοσηρά φαινόµενα ευθύνεστε εσείς, όχι εσείς προσωπικά, οι
κυβερνήσεις. Τώρα τι γίνεται; Το δηµόσιο µονοπώλιο της «ΟΛΥΜ-
ΠΙΑΚΗΣ» το αντικατέστησε ένα ιδιωτικό µονοπώλιο. Η «AEGEAN»
εξαγόρασε την «ΟΛΥΜΠΙΑΚΗ». Δείτε τα κόµιστρα που έχουν πάει
στις αεροµεταφορές. Δείτε τα κόµιστρα που τα έχετε φτάσει,
στα ύψη. Σε λίγο δεν θα µπορείς να πηγαίνεις στη Θεσσαλονίκη. 

ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Μόνο που δεν τα πληρώνουµε εµείς
πλέον. Τα πλήρωνε ο κοσµάκης όλα αυτά. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μην θορυβείτε παρακαλώ. 
Πληρώνετε τις άγονες γραµµές. Πληρώνετε άγονες γραµµές,

τις οποίες δεν θέλατε να τις δώσετε ως επιδότηση στην δηµόσια
«ΟΛΥΜΠΙΑΚΗ». Και αυτά όλα θα εκτιναχθούν στα ύψη µε το µο-
νοπώλιο το οποίο κατασκευάστηκε. Αλλά αυτός ήταν ο στόχος
σας. Δεν ήταν ο στόχος σας να δηµιουργήσετε ανταγωνισµό
στην αγορά. Ο στόχος ήταν να φύγει από το δηµόσιο ο εθνικός
αεροµεταφορέας και να πάµε σε έναν ιδιωτικό µονοπωλιακό αε-
ροµεταφορέα, ο οποίος θα λειτουργεί σε βάρος της ελληνικής
οικονοµίας και µε τη ληστεία των Ελλήνων πολιτών. 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, και ευχαριστώ πολύ. Μια κουβέντα
µόνο για τον ΕΟΠΥΥ και τη µεταφορά που κάνετε των ταµείων
των µηχανικών και των τραπεζοϋπαλλήλων. 

Κανείς δεν θα είχε αντίρρηση για µία δηµιουργική, εποικοδο-
µητική ενοποίηση των ταµείων, αν αυτή η ενοποίηση οδηγούσε
σε όρους ενίσχυσης των ασφαλιστικών υπηρεσιών στους εργα-
ζόµενους, ενίσχυσης συνολικά. Εδώ έχετε κάνει µία αποθήκη που
βουλιάζει τον τοµέα υγείας. Δεν προσφέρει πλέον καµµία υπη-
ρεσία, ούτε καν τα φάρµακα και επιβαρύνει συνεχώς τους πολί-
τες, τους ασφαλισµένους, που δίνουν λεφτά από την τσέπη τους. 

Εποµένως, αυτό που θέλετε να κάνετε δεν είναι να βοηθήσετε
στην ενοποίηση και εποµένως, µε όρους δικαιοσύνης, να βοηθή-
σετε τους ασφαλισµένους. Αυτό που θέλετε να κάνετε είναι να
βουλιάξετε και αυτά τα υγιή ταµεία και να τα βάλετε στη µαύρη
τρύπα του ΕΟΠΥΥ, όπου ούτε και αυτοί που είναι µέσα θα ελα-
φρυνθούν και αυτοί που θα µπουν θα χάσουν, για να πάνε όλοι
στον πάτο προς όφελος των ιδιωτικών συµφερόντων του τοµέα
της υγείας, τα οποία ανθούν. 

Αυτή είναι η πολιτική σας, αυτές είναι οι επιλογές σας. Να τις
πάρετε πίσω. Ειδικά αυτό το νοµοσχέδιο είναι ένα τερατούρ-
γηµα, είναι αντισυνταγµατικό. Είναι ένα τερατούργηµα που η
εφαρµογή του δεν µπορεί να περάσει από τον ελληνικό λαό.
Ούτε οι ιδιωτικοποιήσεις σας θα περάσουν, ούτε τα δηµόσια ακί-
νητα που εκχωρείτε, ούτε οι άλλες ρυθµίσεις, ιδιαίτερα µε το πε-
τρέλαιο θέρµανσης. Θα ακυρωθούν στην πράξη από τους
αγώνες του ελληνικού λαού, που θα ανατρέψει και εσάς και θα
επιβάλει µια καινούργια αντιµνηµονιακή προοδευτική πορεία για
τη χώρα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Κυρίες

και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα
ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της Αίθου-
σας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
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ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, τριάντα επτά µαθητές και µαθήτριες και δυο εκπαι-
δευτικοί από το Δηµοτικό Σχολείο Ροΐτικων Αχαΐας. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει για µία παρέµβαση-απάντηση ο κύριος Υπουρ-
γός.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε.

Το κούρεµα του χρέους γίνεται µε δύο τρόπους. Ο πρώτος
τρόπος είναι να µειώσεις την ονοµαστική αξία. Λες δηλαδή ότι
χρωστάω δέκα, δεν χρωστάω δέκα, χρωστάω πέντε. Με τον
τρόπο αυτό επιφέρεις ζηµιά στον αντισυµβαλλόµενο. Δεν το δέ-
χεται εύκολα. Αν το κάνεις µονοµερώς, δεν πρόκειται να σου ξα-
ναδανείσει ποτέ λεφτά. Ειδικότερα, αν το κάνεις στη Γερµανία
σήµερα...

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Διαπραγµάτευση.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Να τελει-

ώσω, σας παρακαλώ.
Ο δεύτερος τρόπος που έχει ακριβώς το ίδιο αποτέλεσµα σε

όρους καθαρής παρούσας αξίας, είναι να µειώσεις το επιτόκιο
και να επεκτείνεις τις δόσεις αποπληρωµής. Αυτόν τον τρόπο
διεκδικούµε σήµερα. Το αποτέλεσµα είναι ακριβώς το ίδιο. Δεν
επιφέρει άµεση ζηµιά, δηλαδή στα βιβλία του αντισυµβαλλόµε-
νου δεν επιφέρει ζηµιά. Είναι ένας τρόπος περισσότερο συναι-
νετικός και τον διεκδικούµε. Πιστεύω ότι κάτι θα πετύχουµε.
Ήδη, στα προηγούµενα δάνεια έχουµε πετύχει µία µείωση επι-
τοκίου. 

Έρχοµαι τώρα στο δεύτερο ερώτηµά σας. Ποιο είναι το επι-
τόκιο που παίρνουµε από τον EFSF; Είναι το κόστος της χρηµα-
τοδότησης του EFSF συν δώδεκα µονάδες βάσης. Είναι πάρα
πολύ χαµηλό ήδη. 

Πράγµατι, η ΕΚΤ δεν δανείζει κατευθείαν τις ελληνικές τράπε-
ζες. Τις δανείζει µέσω του ELA, του συστήµατος αυτού, µε υψη-
λότερο κόστος. Αυτό το κάνει µέχρι ότου το ελληνικό πρόγραµµα
ξαναγυρίσει σε βιώσιµη τροχιά και ελπίζω να γίνει µόλις πάρουµε
την επόµενη δόση.

Τέλος, όσον αφορά τον ΕΟΠΥΥ, θέλω να σας πω ότι κάνετε
λάθος. Η Ελλάδα έχει ένα από τα υψηλότερα επίπεδα παροχής
ιατρικών υπηρεσιών. Είµαστε περίπου δέκατοι στον κόσµο ...

(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
Δείτε τα στοιχεία του Διεθνούς Οργανισµού Υγείας. Ο Έλλη-

νας πολίτης απολαµβάνει ένα από τα χαµηλότερα ποσοστά, αυτό
που λέµε co-payment, δηλαδή συγχρηµατοδότησης στον κόσµο.
Όταν στην Πορτογαλία, ο Πορτογάλος πολίτης πληρώνει 36%
από την τσέπη του, στην Ελλάδα ο Έλληνας πολίτης πληρώνει
λιγότερο από 12%. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Ο Αρχη-
γός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ο Πρόεδρος της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ κ. Τσίπρας έχει το λόγο. 

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού
Κοινωνικού Μετώπου): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, η χώρα βρίσκεται σε ένα τραγικό αδιέξοδο και
θα τολµούσα να πω ότι είµαστε δέσµιοι µιας στρατηγικής που
εσείς εισηγηθήκατε στην Κυβέρνηση. 

Είστε εµπνευστής αυτής της στρατηγικής, της στρατηγικής
της µη  διαπραγµάτευσης, κύριε Στουρνάρα. 

Κύριε Υπουργέ, βρισκόµαστε σε πλήρες αδιέξοδο και το αδιέ-
ξοδο αυτό αντανακλάται στους τριγµούς και στους κλυδωνι-
σµούς που υφίσταται τούτη την ώρα η Κυβέρνησή σας. Όχι
βεβαίως ότι τα πράγµατα είναι εύκολα, όχι ότι θα µπορούσαµε
µε µαγικό τρόπο, από τη µία µέρα στην άλλη να ξεπεράσουµε
την κρίση. Όµως αναλάβατε ως Κυβέρνηση, µε προεκλογικές δε-
σµεύσεις και υποσχέσεις επαναδιαπραγµάτευσης και µε οριακή
πλειοψηφία, τη διακυβέρνηση του τόπου και λίγες µέρες αφότου
ανέλαβε αυτή η Κυβέρνηση τα καθήκοντά της, ξέχασε ο Πρωθυ-
πουργός τα περί  επαναδιαπραγµάτευσης, ξέχασε ο κ. Κουβέλης
τα περί απαγκίστρωσης και ο κ. Βενιζέλος τις δυνατότητες που
έχουµε να ξαναδούµε το µνηµόνιο και δέχθηκαν κι οι τρεις τη
δική σας στρατηγική της µη διαπραγµάτευσης και της πιστής

εφαρµογής των δεσµεύσεων και υποχρεώσεών µας. Εµείς την
ονοµάσαµε αυτήν τη στρατηγική «στρατηγική του καλού και υπά-
κουου µαθητή». Και µάλιστα µας είπατε ότι αυτή είναι η µόνη
στρατηγική που µπορεί να πετύχει, διότι µόλις εµείς εκπληρώ-
σουµε πλήρως όλα τα καθήκοντα και τις υποχρεώσεις µας θα
αλλάξει το κλίµα και µετά θα µας δώσουν κι αυτά τα οποία θέ-
λουµε να ζητήσουµε. Και σήµερα αποδεικνύεται πόσο αδιέξοδη
ήταν αυτή η πολιτική. 

Καµώνονται βέβαια κάποιοι ότι τάχα δεν κατάλαβαν. Καµώνον-
ται ότι τώρα ξαφνικά βλέπουν ότι αυτή η στρατηγική είναι αδιέ-
ξοδη. 

Άκουσα πριν από λίγο τον αξιοσέβαστο πρώην Πρόεδρο της
Βουλής κ. Κακλαµάνη να παίρνει το λόγο και να σας εγκαλεί και
να λέει ότι πρέπει να διαπραγµατεύεστε µε τον κ. Σόιµπλε απευ-
θείας και ο Πρωθυπουργός µε την Καγκελάριο, όταν πρώτοι
εµείς θέσαµε το ζήτηµα να µην δει η Κυβέρνηση τους δευτερο-
κλασάτους. Δεν είναι υποτιµητικό. Αυτός είναι ο ρόλος τους.
Είναι υπάλληλοι των επιτροπών αυτών που έρχονται στη χώρα
µας. Έχουν ένα ρόλο πολύ συγκεκριµένο. Όµως εγώ δεν µένω
στο ότι είναι δευτεροκλασάτοι. Μένω στο ότι έχουν αποτύχει όλα
τα σχέδια που έχουν φέρει σ’ αυτήν τη χώρα εδώ και δυόµισι
χρόνια. Δεν προέβλεψαν την ύφεση καµµία φορά. Διαρκώς τους
ξέφευγε η ύφεση. 

Κι εσείς τα ίδια λέγατε τότε. Εσείς τότε βγαίνατε και λέγατε
ότι το 2012 θα έχουµε θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης. Εν πάση
περιπτώσει όµως, αντί να ζητήσετε απευθείας πολιτική διαπραγ-
µάτευση εγώ σας πρότεινα τότε να ζητήσετε µία έκτακτη Σύνοδο
Κορυφής. Εσείς επιλέξατε τη λύση και το δρόµο της τεχνοκρα-
τικής διευθέτησης µε τους απεσταλµένους της τρόικας εδώ,
αλλά στην πραγµατικότητα τι κάνατε; Κρύψατε από τον ελληνικό
λαό –κι αυτό βγαίνει τώρα στη δηµοσιότητα, γι’ αυτό πέφτουν οι
µάσκες- ότι πολιτική επαφή και διαπραγµάτευση είχατε αλλά όχι
µε τα θεσµικά όργανα της Ευρωπαϊκής Ένωσης και τους θεσµι-
κούς εταίρους. Είχατε µε τη γερµανική κυβέρνηση και την κ.
Μέρκελ. Τι είδους επαφή; Όχι διαπραγµάτευση αλλά συνεν-
νόηση και συµφωνία υποταγής είχατε. 

Προσέξτε τώρα εδώ. Θα αναφερθώ µετά στα θεατρικά δρώ-
µενα που βλέπουµε το τελευταίο διάστηµα στην πολιτική ζωή του
τόπου, γιατί θεωρώ ότι είναι πάρα πολύ σηµαντικό αυτό που
βγήκε χθες από την απέλπιδα προσπάθεια του κ. Βενιζέλου, ο
οποίος έχει ηθικά και πολιτικά απαξιωθεί. Άκουγα πριν από λίγο
και τον προκάτοχό του κ. Παπακωνσταντίνου, στην Επιτροπή Θε-
σµών και  Διαφάνειας της Βουλής να µας λέει ότι το cd της κ.
Λαγκάρντ το παρέδωσε στη Γραµµατέα του και χάθηκε! Πού
πήγε αυτό το cd; Δεν ξέρει κανένας. 

Κοιτάξτε ή αυτοί που µας κυβερνάνε και εσείς που συνεχίζετε
είστε τόσο ανίκανοι και ανάξιοι να κυβερνήσετε αυτόν τον τόπο,
σ’ αυτές τις δύσκολες στιγµές ή µας δουλεύετε ψιλό γαζί. Ποιους
αλήθεια κρύβετε τόσα χρόνια; Ποιους προστατεύετε να µην φο-
ρολογηθούν τη στιγµή που έχει εξοντωθεί η πλειοψηφία της ελ-
ληνικής κοινωνίας; «Χάθηκε» λέει, «το έχασε η γραµµατέας του».
Να βρούµε τη γραµµατέα να µας εξηγήσει πού πήγε το cd µε
τους δύο χιλιάδες µεγαλοκαταθέτες που έβγαλαν τα λεφτά τους
σε µια µόνο τράπεζα στο εξωτερικό, χωρίς να ξέρουµε αν αυτά
έχουν φορολογηθεί νοµίµως. Δεν έχετε ως Κυβέρνηση καµµία
πλέον ηθική αξία. Έχετε απαξιωθεί.

Επανέρχοµαι όµως, στο σηµαντικό. Βγαίνει, λοιπόν, ότι στις 20
Οκτωβρίου έκανα αίτηση κατάθεσης εγγράφων, γιατί αυτό το έγ-
γραφο το θέλουµε πρωτότυπο και την απάντηση της ελληνικής
Κυβέρνησης. Ελπίζω, να ακούει ο κύριος Υπουργός, αν και δεν
είναι στην Αίθουσα... 

ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Η Κυβέρνηση υπάρχει.
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού
Κοινωνικού Μετώπου): Ελπίζω να ακούει και ο ίδιος ο Υπουργός
γιατί περιµένω να µας εγχειρήσει αυτό το έγγραφο όχι στις προ-
βλεπόµενες διαδικασίες, εννοώ να το κάνει τάχιστα. Γιατί µπορεί
να το κάνει και σε ένα µήνα, όπως γνωρίζετε.

ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Μόνο που αυτό το έγγραφο δεν έχει
σχέση µε την Κυβέρνηση.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΕ’ - 24 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2012 (ΠΡΩΙ) 3255



δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού
Κοινωνικού Μετώπου): Έλεγα, λοιπόν, ότι αυτό το έγγραφο
αποδεικνύει –και οι µάσκες πέφτουν- ότι εδώ δεν υπάρχει θε-
σµικό πλαίσιο Ευρωπαϊκής Ένωσης, Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τρά-
πεζας, Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου. ‘Εχουµε µια συµφωνία
ανάµεσα στην Ελλάδα, την Ευρωπαϊκή ‘Ενωση, την Ευρωπαϊκή
Κεντρική Τράπεζα και το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και άρα,
υπάρχουν περιθώρια διαπραγµάτευσης στο θεσµικό πλαίσιο της
Ευρωπαϊκής Ένωσης ή έχουµε µια διµερή συµφωνία ανάµεσα
σε Ελλάδα και Γερµανία; Αυτό είναι ένα ερώτηµα.

Τι είδους έγγραφο είναι αυτό που αποστέλλεται από τη γερ-
µανική κυβέρνηση, από τον Υφυπουργό των Οικονοµικών και
ζητά στον ειδικό λογαριασµό για τα έσοδα να προστίθενται και
τα έσοδα από τον Φόρο Προστιθέµενης Αξίας; 

Ουσιαστικά, δηλαδή ζητά τη δηµοσιονοµική διακυβέρνηση της
χώρας. Ουσιαστικά δηλαδή, αυτό που ζητά είναι και µε το νόµο
η Ελλάδα να γίνει µια αποικία χρέους της Γερµανίας και των εταί-
ρων, πρωτίστως της Γερµανίας όµως. Πρόκειται για τον απόλυτο
εξευτελισµό, όχι µόνο της ελληνικής Κυβέρνησης, αλλά και ολό-
κληρου του ευρωπαϊκού θεσµικού πλαισίου. Είναι ο εξευτελισµός
της  Ευρωπαϊκής Ένωσης αυτό το έγγραφο. Με ποιο δικαίωµα η
Γερµανία; Έχουµε καµµία διµερή συµφωνία, την οποία δεν γνω-
ρίζουµε;

Δεν υπάρχει η τρόικα. Ξεχάστε το. Δεν υπάρχει Ευρωπαϊκή
‘Ενωση, Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα. Υπάρχει η κ. Μέρκελ και
ο κ. Σόϊµπλε που δίνουν εντολές στην οικονοµική τους αποικία. 

Και θέλω ειλικρινά να γνωρίζω –και για αυτό, κύριε Υπουργέ,
ζητώ να την καταθέσετε εγγράφως- την απάντηση που δώσατε.
Να καταθέσετε εγγράφως την απάντηση! Και αν δεν την κατα-
θέσετε –που σηµαίνει ότι δεν απαντήσατε εγγράφως- τότε νο-
µίζω ότι τα πράγµατα είναι ακόµη χειρότερα για σας. 

Βεβαίως, είναι υποκριτικό να έρχεται τώρα και να λέει αυτά ο
κύριος Βενιζέλος. Τον καλωσορίζω βέβαια, κύριε Χρυσοχοϊδη,
τον  Αρχηγό σας στην επικίνδυνη και καταστροφολογική ρητο-
ρική του ΣΥΡΙΖΑ, ότι είναι προτεκτοράτο η Ελλάδα. Τέτοια µας
λέτε. Όταν τα λέµε εµείς αυτά, µας λέτε ότι είµαστε επικίνδυνοι
και καταστροφολόγοι. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
Αλλά είναι πάρα πολύ αργά για δάκρυα. Και είναι πάρα πολύ

αργά για δάκρυα, διότι ο ίδιος ο κ. Βενιζέλος έφερε αυτόν τον
νόµο –πώς να το κάνουµε;- και ψήφισε τον Φλεβάρη το ν.
3986/2011,  όπου και τα χρήµατα βεβαίως από τις δόσεις, αλλά
και τα έσοδα από τις αποκρατικοποιήσεις θα µπαίνουν σε ειδικό
λογαριασµό του Υπουργείου Οικονοµικών για την εξυπηρέτηση
του χρέους.  Άρα, όταν τον εισηγούνταν και τον ψήφιζε, τότε δεν
υπήρχε θέµα προτεκτοράτου; Τώρα ανακάλυψε ότι γινόµαστε
προτεκτοράτο; 

Και το ίδιο και ο κ. Κουβέλης. Βεβαίως, δεν ψήφιζε τον προ-
ηγούµενο Φλεβάρη το δεύτερο µνηµόνιο  ο κ. Κουβέλης και η
Δηµοκρατική Αριστερά. 

Βεβαίως, τότε αυτή η στάση δεν οδηγούσε τη χώρα έξω από
το ευρώ, όπως τώρα η ανεύθυνη στάση του ΣΥΡΙΖΑ που δεν ψη-
φίζει αυτά τα µέτρα. Τότε ήταν υπεύθυνη στάση. 

Όµως, εν πάση περιπτώσει, από τον Ιούνιο και µετά συµµετέ-
χοντας η Δηµοκρατική Αριστερά στη συγκυβέρνηση του µνηµο-
νίου προφανώς και µε κυρίαρχο επιχείρηµα ότι καταρρέουµε και
δεν θα πάρουµε την περιβόητη δόση, υιοθέτησε όλη τη λογική
των προηγούµενων µνηµονίων και έρχεται να ψηφίσει και τα επό-
µενα µέτρα! Δεν ξέρει η Δηµοκρατική Αριστερά ότι ο βασικός
κορµός αυτών των απαιτήσεων για τα εργασιακά έχει ήδη ψηφι-
στεί από το Φλεβάρη; 

Υπάρχει µια λαϊκή παροιµία που λέει ότι φάγαµε το γάιδαρο
και τώρα θα τσινήσουµε στην ουρά. Μήπως τσινάµε στην ουρά,
ακριβώς διότι θέλουµε να καταπιεί ο λαός αµάσητο το γάιδαρο
των 13,5 δισεκατοµµυρίων –και πλέον- ευρώ περικοπές σε µι-
σθούς και σε συντάξεις; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
Έρχοµαι όσο µπορώ πιο σύντοµα στα θέµατα του νοµοσχε-

δίου, διότι είναι πάρα πολύ σοβαρά θέµατα. Δεν είναι δηλαδή,
µόνο το πακέτο που θα φέρετε κάποια στιγµή. Ξέρετε, κύριε
Υπουργέ, εγώ έχω ξαναπεί ότι εσείς έχετε τον κυνισµό ενός τρα-

πεζίτη και το φανατισµό ενός νεοφιλελεύθερου και λέτε τα πράγ-
µατα πιο ωµά για να καταλαβαίνουµε και εµείς οι απλοί και αδα-
είς, διότι καµµιά φορά όταν έχουµε αυτούς τους πολιτικούς
αρχηγούς εδώ που τα περιπλέκουν λίγο τα πράγµατα, µας θο-
λώνουν το τοπίο. 

Εσείς, λοιπόν, είπατε χθες ότι η διαπραγµάτευση έκλεισε και
ας κάνουν ό,τι θέλουν και το ξαναείπατε και σήµερα. Τώρα, ποιον
να πιστέψει ο ελληνικός λαός; Τον κ. Βενιζέλο και τον κ. Κουβέλη
που ξαφνικά καµώνονται ότι διαφωνούν ή εσάς; Δεν ξέρω. Μια
απάντηση θα δώσει η Κυβέρνηση σε αυτό. 

Όµως, «ιδού η Ρόδος, ιδού και το πήδηµα». Ξέρετε, στη ζωή
δεν µπορεί να κρυφτεί για πολύ καιρό η αλήθεια. Δεν µπορεί να
κρυφτεί η αλήθεια! Ιδού, λοιπόν! Αν πραγµατικά διαφωνείτε, δεν
έχετε παρά να καταψηφίσετε και εν τέλει να µας πείτε αν το πρό-
βληµα είναι αν προκαλούν ύφεση και ανεργία οι ρυθµίσεις των
εργασιακών. Βεβαίως και προκαλούν. Τα 13,5 δισεκατοµµύρια
που θέλετε να τα περάσετε αµάσητα, τι προκαλούν; Δεν προκα-
λούν ύφεση και ανεργία;

Κύριε Υπουργέ, οι µνηµονιακές κυβερνήσεις από τον κ. Πα-
πανδρέου, τον κ. Παπαδήµο και τώρα η Κυβέρνηση του κ. Σα-
µαρά παρέλαβαν κράτος και θα παραδώσουν στην επόµενη
κυβέρνηση µια αποικία χρέους. 

Ξέρετε, ώρες-ώρες έχω την αίσθηση –διότι είναι προφανές ότι
αυτή η εξευτελιστική εκποίηση κερδοφόρων επιχειρήσεων για εί-
κοσι-είκοσι ένα εκατοµµύρια, όπως παραδείγµατος χάριν η εκ-
ποίηση της εταιρείας «ΔΩΔΩΝΗ» ή του ΟΠΑΠ, για να πάρει το
ελληνικό δηµόσιο τα δύο χρόνια κερδοφορίας και λειτουργίας
του, δεν συµβάλλει κάπου- ότι ένας από τους λόγους που γίνεται
αυτό, πέραν δηλαδή του λόγου της λεηλασίας και κάποιων συµ-
φερόντων που έχουν εµφιλοχωρήσει, είναι η επόµενη κυβέρ-
νηση, η οποία θα έλθει µε τη στήριξη του λαού για να ανορθώσει
τη χώρα και την οικονοµία, να στερηθεί σηµαντικών εργαλείων
για την ανόρθωση της χώρας και της οικονοµίας.

Αυτός είναι ένας από τους επιπρόσθετους λόγους που εµείς
στα θέµατα των ιδιωτικοποιήσεων έχουµε σηκώσει πάρα πολύ
ψηλά τους τόνους και όχι µόνο τους τόνους. Βρισκόµαστε διαρ-
κώς µέσα και έξω από τη Βουλή µε κάθε δυνατότητα που έχουµε,
για να ελέγξουµε τη νοµιµότητα. 

Πρέπει να σας πω ότι µια σειρά από διαδικασίες που έχουν
πραγµατοποιηθεί είναι έξω και πέρα από το πλαίσιο της νοµιµό-
τητας, ακόµα και η ίδια η διαδικασία για το διορισµό διοίκησης
στο ΤΑΙΠΕΔ. Οι νόµοι που εσείς ψηφίζετε αν δεν σας βοηθούν
να ολοκληρώσετε το καταστροφικό σας έργο, τόσο το χειρότερο
για τους νόµους! 

Και έρχεστε εδώ µε πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου, λες
και βρισκόµαστε σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης και νοµοθε-
τείτε µε πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου και µε διαρκή µικρά
αλλά σηµαντικά κοινοβουλευτικά πραξικοπήµατα!

Εµείς, λοιπόν, θα ελέγξουµε τη νοµιµότητα µε κάθε τρόπο και
µε κάθε µέσο. Θεωρούµε ότι αυτό που γίνεται, η κατάργηση του
ελάχιστου ποσού του ελληνικού δηµοσίου σε ΕΛΠΕ, ΔΕΗ, ΟΠΑΠ,
ΟΔΙΕ, ΕΥΔΑΠ, ΕΥΑΘ, ΕΛΤΑ είναι ένα έγκληµα σε βάρος των υπό-
λοιπων γενεών. Όπως επίσης πιστεύουµε ότι δεν πρόκειται περί
απόσυρσης του κράτους, αλλά πρόκειται περί απόσυρσης κάθε
δυνατότητας ανάκαµψης και ανόρθωσης της οικονοµίας το επό-
µενο διάστηµα. 

Δεν πουλάτε µόνο κερδοφόρους οργανισµούς. Πουλάτε τα λι-
µάνια της χώρας. Παραχωρείτε ακόµα και ολόκληρη την παρα-
λιακή ζώνη και τους αιγιαλούς για ενενήντα εννέα χρόνια δίχως
δικαίωµα ελεύθερης πρόσβασης των πολιτών στην παραλιακή
ζώνη. Αλήθεια, αναρωτιέµαι, θα ψηφίσουν αυτά τα µέτρα, θα ψη-
φίσει αυτό το άρθρο του νοµοσχεδίου η Δηµοκρατική Αριστερά
και το ΠΑΣΟΚ; Εντάξει, η Νέα Δηµοκρατία. Στο κάτω-κάτω πάν-
τοτε είχε και αυτήν την αντίληψη, την κοσµοθεωρία περί του φι-
λελευθερισµού, που πρέπει οι αγορές να είναι πάνω από την
κοινωνία. Θα τα ψηφίσετε εσείς αυτά; Φαίνεται, όµως, ότι θα τα
ψηφίσετε.

Αυτό που πάτε να κάνετε δηλαδή, µε δύο λόγια είναι να εφαρ-
µόσετε πιστά το µοντέλο της Ανατολικής Γερµανίας –αυτό που
έφτιαξε η Τρόιχαντ τότε στην Ανατολική Γερµανία- εδώ στην Ελ-
λάδα το 2012. 
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άκουσα χθες τον Πρωθυπουργό
κ. Σαµαρά για πρώτη φορά µετά από σύσκεψη πολιτικών Αρχη-
γών να κάνει δηλώσεις. Βέβαια, η επίκλησή του δεν είχε αποδέ-
κτη τον ελληνικό λαό, αλλά τους δύο κυβερνητικούς του
συνεταίρους και ο στόχος του ήταν να σώσει όχι τη χώρα βε-
βαίως, όπως λέει, αλλά την Κυβέρνησή του που καταρρέει.

Ευτυχώς, όµως, για την αλήθεια δεν µπορεί να συνεχιστεί για
πολύ αυτό το παιχνιδάκι. Και επειδή ο κύριος Πρωθυπουργός
χθες µίλησε για τόλµη, ότι την Ελλάδα θα σώσουν αυτοί που τολ-
µούν, έχω να πω ότι έχουµε έναν Πρωθυπουργό που δεν τολµά
εδώ και τρεις µήνες να έρθει στο ελληνικό Κοινοβούλιο και να
αντιπαρατεθεί πρόσωπο µε πρόσωπο µε την Αξιωµατική Αντιπο-
λίτευση. Δεν τολµά να έρθει εδώ και να µιλήσει στη Βουλή!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
Είναι αυτός που θα τολµήσει και θα σώσει τον ελληνικό λαό;

Τι είδους τόλµη είναι αυτή; 
Βεβαίως, επαναλαµβάνω ότι έπεσαν οι µάσκες. Φάνηκε για

ποιο λόγο πήγε στην κ. Μέρκελ, ζητώντας άφεση αµαρτιών, και
για ποιο λόγο υποδέχθηκε εδώ την κ. Μέρκελ, στρώνοντας κόκ-
κινα χαλιά, τη στιγµή που λίγες µέρες πριν υπήρχε µία σηµαντική
συνάντηση ανάµεσα στον Ολάντ και σε Αρχηγούς κρατών του
Ευρωπαϊκού Νότου και απουσίαζε ο κ. Σαµαράς. 

Διάλεξε στρατόπεδο ο κ. Σαµαράς. Αυτή είναι η τόλµη του.
Πράγµατι αυτό θέλει τόλµη. Θέλει τόλµη κάποιος που προεκλο-
γικά όλο το προηγούµενο διάστηµα που ήταν στην Αξιωµατική
Αντιπολίτευση να καµώνεται τον αντιµνηµονιακό και µέσα σε µια
νύχτα να γίνεται ο βασικός εγγυητής και υποστηρικτής του µνη-
µονίου και αυτής της καταστροφικής πολιτικής. Και θέλει τόλµη
να πάει στην κ. Μέρκελ και να σκύψει ευλαβικά το γόνυ. Είναι
τολµηρό, πράγµατι!

Αναρωτιέµαι όµως, ώρες-ώρες γιατί το κάνει αυτό; Γιατί το κά-
νετε αυτό; Από αδυναµία το κάνετε όχι από στρατηγική, από αδυ-
ναµία και φόβο. Διότι, προφανώς η λίστα Λαγκάρντ που ξέχασε
ο κ. Βενιζέλος στο συρτάρι του και έχασε ο κ. Παπακωνσταντίνου
δίνοντάς τη στη γραµµατέα του, δεν είναι η µόνη λίστα µεγαλο-
καταθετών σε τράπεζες του εξωτερικού. Υπάρχουν και άλλες λί-
στες και σε γερµανικές τράπεζες όπως βεβαίως, υπάρχει και η
µοναδική –γιατί έγινε µόνο σε γερµανικό δικαστήριο- κατάθεση
του κ. Χριστοφοράκου για τη λίστα της «SIEMENS», που επί χρό-
νια η «SIEMENS» δωροδοκούσε το πολιτικό προσωπικό αυτής
της χώρας.

Από φόβο, λοιπόν, φτιάχνετε τον άξονα υποταγής της διµε-
ρούς αυτής συµφωνίας ανάµεσα σε Ελλάδα και Γερµανία και
ανέχεστε να µετατρέπεται η χώρα µας σε ένα οικονοµικό προτε-
κτοράτο, πρωτοφανές για χώρα Ευρωπαϊκής Ένωσης, διότι δεν
έχετε το ανάστηµα να το ορθώσετε υπερήφανα και αξιοπρεπώς
για τον ελληνικό λαό µπροστά στην κ. Μέρκελ και να της πείτε
ότι εµείς έχουµε –τουλάχιστον µας έχει µείνει- αξιοπρέπεια και
διεκδικούµε αυτός ο λαός να µην οδηγηθεί στην αγχόνη.

Αυτή είναι η αλήθεια, από φόβο όχι από στρατηγική, διότι αν
είχατε στρατηγική, κύριε Υπουργέ, θα έλεγε κανείς ότι κάπου
µπορεί να οδηγηθεί αυτή η κατάσταση.

Εµείς, λοιπόν -και κλείνω, κύριε Πρόεδρε- θα επιµείνουµε.
Εµείς θα επιµείνουµε µέσα στη Βουλή να απευθυνόµαστε όχι στα
κόµµατα, αλλά σε καθένα ξεχωριστά, όπως σε καθένα ξεχωριστά
από τους ψηφοφόρους σας απευθυνόµαστε το τελευταίο διά-
στηµα. Ξέρουµε και βλέπουµε ότι αυτός ο κόσµος που φοβήθηκε
τον Ιούνιο, φοβήθηκε, γιατί του είπατε ότι θα έρθει ο ΣΥΡΙΖΑ και
θα φύγουν οι επιχειρήσεις και φεύγει η µία µετά την άλλη µε
εσάς. Φοβήθηκε, γιατί του είπατε ότι θα έρθει ο ΣΥΡΙΖΑ και δεν
θα έχουν καταθέσεις οι τράπεζες και πια έχουν εξανεµιστεί οι κα-
ταθέσεις, γιατί όλοι τρώνε από τα έτοιµα. Φοβήθηκε, γιατί του
είπατε ότι θα έρθει ο ΣΥΡΙΖΑ και δεν θα έχει φάρµακα και τώρα
πεθαίνουν οι καρκινοπαθείς, διότι ο ΕΟΠΥΥ, όπως είπατε πιο
πριν, κύριε Υπουργέ, στέκεται µια χαρά, διότι είµαστε δέκατη
χώρα στον κόσµο.

Σε αυτόν τον κόσµο, λοιπόν, που φοβήθηκε και ψήφισε ΠΑΣΟΚ
και Νέα Δηµοκρατία, εµείς απευθυνόµαστε και τον κοιτάµε στα
µάτια και ξέρουµε ότι και πολλοί από τους Βουλευτές σας θα θέ-
λουν να τον κοιτούν στα µάτια, όσο και αν επισείετε την απειλή
της διαγραφής. Είναι προτιµότερο κάποιος να µπορεί να κοιτάει

στα µάτια τον κόσµο που τον στέλνει στη Βουλή, παρά να µπορεί
να κοιτάει στα µάτια υποταγµένες πολιτικές ηγεσίες. Γι’ αυτό θα
απευθυνθούµε σε καθένα και σε καθεµιά από τους Βουλευτές
ξεχωριστά και θα τους ζητήσουµε να πάρουν την ευθύνη της συ-
νείδησής τους, να σταµατήσουν τον κατήφορο της εκποίησης
της δηµόσιας περιουσίας και της εξαθλίωσης της χώρας.

Είµαστε βέβαιοι ότι αυτή η κακόγουστη παράσταση θα λάβει
τέλος. Ελπίζουµε ένα αίσιο τέλος για το λαό µας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε

Πρόεδρε, µπορώ να έχω το λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Κύριε

Υπουργέ, θέλετε να µιλήσετε τώρα ή να ακούσετε τον κ. Καµµένο
και να απαντήσετε συνολικά;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Εντάξει,
θα µιλήσω µετά, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Το λόγο,
λοιπόν, έχει ο Πρόεδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Πάνος
Καµµένος.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χθες ήταν
µια µέρα πολύ σηµαντική για την παγκόσµια επιστηµονική κοινό-
τητα, για τους οικονοµολόγους, τους νοµπελίστες, διότι ο πάν-
σοφος πρώην Πρωθυπουργός της Ελλάδος ο κ. Γεώργιος
Παπανδρέου, εδίδασκε στο Χάρβαρντ -τον είδαµε σήµερα στο
διαδίκτυο, διότι τα κανάλια δεν έπαιξαν ακόµα τη διδασκαλία
του- όπου καθήµενος επάνω σε µία µεγάλη chesterfield καρέκλα,
εµπνευσµένος από το µεγαλείο της πολιτικής του, που διέλυσε
µία χώρα µέσα σε δύο χρόνια, που τίναξε στον αέρα την Ευρώπη,
που έπαιξε το ρόλο των φίλων του κερδοσκόπων, απάντησε στο
ερώτηµα µιας Ελληνίδας φοιτήτριας, µάλλον µιας µεταπτυχιακής
φοιτήτριας, από ό,τι κατάλαβα.

Στο ερώτηµα για ποιο λόγο δεν ζήτησε, µε τα οικονοµικά στοι-
χεία τα οποία είχε στην αρχή της διακυβερνήσεώς του, να πάει,
να µειωθεί το χρέος και να διαγράψει µονοµερώς µέρος του χρέ-
ους εκείνη την εποχή, η απάντησή του ήταν εξαιρετική. Είναι µία
απάντηση που θα πρέπει πρώτα απ’ όλα να ακούσουν οι οικονο-
µικοί εισαγγελείς, µία απάντηση που θα πρέπει να ακούσει η
Βουλή των Ελλήνων.

Η απάντηση, λοιπόν, ήταν ότι δεν τον άφησε η Ευρωπαϊκή Κεν-
τρική Τράπεζα. Η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, λοιπόν, έδωσε
την εντολή στον τότε Πρωθυπουργό τον κ. Γεώργιο Ανδρέα Πα-
πανδρέου, να κάνει αυτό που έκανε, δηλαδή, να ζητήσει τη βοή-
θεια του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου.

Όµως, στη συνέντευξη που αποκαλύφθηκε στον «ALPHA»
στην εκποµπή του Λάκη Λαζόπουλου –και ήταν ένα κοµµάτι το
οποίο δεν είχε παιχτεί στη γαλλική τηλεόραση- ο ίδιος ο Ντοµινίκ
Στρος Καν ανέφερε ότι ο κύριος Πρωθυπουργός, πριν καν µιλή-
σει στη Βουλή, από το Σεπτέµβριο του 2009 είχε αρχίσει τις συ-
ζητήσεις για να βάλει τη χώρα στο Μηχανισµό Στήριξης! Και εδώ,
το θέµα είναι τι ισχύει από τα δύο, διότι από τη µία µεριά λέει ότι
του επέβαλε αυτήν την πολιτική η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα
και από την άλλη µεριά αποδεικνύεται ότι συνοµιλούσε µε το Διε-
θνές Νοµισµατικό Ταµείο! Και όλα αυτά, πριν µιλήσει στο Καστε-
λόριζο, δηλαδή πριν δυσφηµίσει τη χώρα, πριν απογειωθούν τα
spreads! Όλα αυτά, πριν αφήσει να πουληθούν τα CDS του Τα-
χυδροµικού Ταµιευτηρίου στην τιµή του 1,3 δισεκατοµµυρίων
ευρώ! Όλα αυτά, πριν αλλοιώσει τα στατιστικά στοιχεία µε τον
κ. Παπακωνσταντίνου, µε τη βοήθεια του κ. Γεωργίου, τον οποίο
διατηρεί και η σηµερινή Κυβέρνηση στην Εθνική Στατιστική Υπη-
ρεσία!

Εδώ, λοιπόν, έχουµε ένα έγκληµα, το οποίο διαπράχθηκε, δια-
πράττεται και συνεχίζεται µε την ίδια ακριβώς πολιτική. Και τότε
άκουγε κανείς τον κ. Παπανδρέου και τον κ. Παπακωνσταντίνου
να απειλούν τον ελληνικό λαό ότι αν δεν υπογραφεί το πρώτο
µνηµόνιο µέσα στη Βουλή, δεν θα έχουµε να πληρώσουµε τους
µισθούς του Νοεµβρίου. Και οι µισθοί του Νοεµβρίου πληρώθη-
καν και οι µισθοί του Δεκεµβρίου πληρώθηκαν και τα δώρα των
Χριστουγέννων πληρώθηκαν –υπήρχαν ακόµα τότε- και συνέχιζε
να λειτουργεί το κράτος και µέρος της δόσης του πρώτου µνη-
µονίου ποτέ δεν ήρθε στην Ελλάδα!
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Το ίδιο ακριβώς έκανε ο κ. Σαµαράς, πριν από τις εκλογές του
Μαΐου και του Ιουνίου. Μας έλεγαν ότι δεν πρόκειται να πληρω-
θούν οι µισθοί και οι συντάξεις απειλώντας τους συνταξιούχους
και τους εργαζόµενους τον Ιούλιο, τον Αύγουστο, κοκ. Και η
δόση αυτή για την οποία θα συζητήσουµε τις επόµενες µέρες,
δεν έχει έρθει ακόµα! Πληρώθηκαν οι µισθοί και οι συντάξεις και
τον Ιούνιο και τον Αύγουστο και το Σεπτέµβριο και τον Οκτώβριο!
Πληρώθηκαν και οµόλογα τα οποία έληγαν! 

Και έρχεστε εσείς σήµερα, κύριε Υπουργέ των Οικονοµικών,
να απειλήσετε πάλι τον ελληνικό λαό και να πείτε «16 Νοεµβρίου
τελειώσαµε»! Ποιον απειλείτε; Σε ποιον απευθύνεστε; Ποιον δου-
λεύετε; Εδώ, σας παρακολούθησα να κάνετε µία οµιλία διαβά-
ζοντας ένα κείµενο. Ξέρετε, στη Βουλή αυτό απαγορεύεται. Εδώ
στη Βουλή, µόνο στις προγραµµατικές δηλώσεις µπορείτε να
διαβάζετε. Θα µιλάτε απ’ αυτά που γνωρίζετε, για να δώσετε κά-
ποια στοιχεία. Και το Κοινοβούλιο λειτουργεί, ακόµα και αν ο
Πρωθυπουργός αρνείται!

ΑΝΔΡΕΑΣ ΨΥΧΑΡΗΣ: Και οι Βουλευτές το κάνουν αυτό!
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Κύριε Ψυχάρη, µη διαµαρτύρεστε. Καινούργιος είστε στη
Βουλή.

ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Ο κανόνας είναι ότι δεν ακολουθείται
από τους Βουλευτές αυτό το πράγµα! Τι λέµε τώρα;

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Ακούστε λοιπόν. Έρχεστε εδώ πέρα µέσα και για δεύτερη
φορά συλλαµβάνεστε να λέτε ψέµατα. Το πρώτο ψέµα που εί-
πατε είναι ότι δεν υπήρχε αίτηµα της τρόικας για τα νησιά! Και
ήρθε ο κ. Μουσουρούλης Υπουργός Εµπορικής Ναυτιλίας, Αι-
γαίου και Νησιωτικής Πολιτικής και σας διέψευσε! Ήρθε εδώ ο
κ. Στυλιανίδης και είπε το αντίθετο! 

Χθες το πρωί, το Υπουργείο Οικονοµικών έλεγε ότι δεν υπάρ-
χει αίτηµα από τη µεριά των Γερµανών, προκειµένου να γίνει ει-
δικός λογαριασµός που θα τον χειρίζονται ξένοι! Δηλαδή, θα
παραιτηθούµε της εθνικής κυριαρχίας! Θα παραιτηθούµε της
διακυβερνήσεως! Η Κυβέρνηση θα εκτελεί εντολές ξένων, για να
διαχειρίζεται τα χρήµατα του κράτους! Και εσείς το διαψεύσατε!
Και το βράδυ, ο κ. Πάγκαλος, προκειµένου να διασωθεί, έδωσε
στη δηµοσιότητα την πραγµατική επιστολή «Ενισχυµένη Διακυ-
βέρνηση και Μηχανισµοί Ελέγχου», αυτό το περίφηµο «non
paper», το οποίο περιλαµβάνει αυτόν ακριβώς το λογαριασµό,
τον οποίο διαψεύσατε εσείς το πρωί!

Σας λέω, λοιπόν, ότι αυτό είναι ποινικό αδίκηµα! Δεν είναι µόνο
πολιτικό ολίσθηµα! Δεν µπορεί ο Υπουργός Οικονοµικών της
χώρας να συνεχίζει και να λέει ψέµατα στον ελληνικό λαό και να
διαψεύδεται την ίδια µέρα! Θα πείτε την αλήθεια στη Βουλή,
κύριε Υπουργέ! Θα πείτε την αλήθεια! Και η αλήθεια είναι ότι
έχετε συµφωνήσει και ειδικό λογαριασµό! Έχετε συµφωνήσει και
λογαριασµό τον οποίο θα διαχειρίζονται από τη Γερµανία!

Έχετε ήδη συµφωνήσει ότι ακόµα και τα έσοδα που θα ερχόν-
τουσαν από τις αποκρατικοποιήσεις, τις οποίες σήµερα συζη-
τούµε, θα µπουν σε αυτόν τον ειδικό λογαριασµό, αλλά θα µπουν
εκεί και τα πιθανά έσοδα από τον ορυκτό πλούτο που θα µπορέ-
σει η Ελλάδα να εξορύξει, αν προχωρήσει πράγµατι ο καθορι-
σµός της ΕΟΖ και οι διεθνείς διαγωνισµοί. Μιλάω για το
πετρέλαιο που έλεγε ο κ. Παπανδρέου από τις Βρυξέλλες ότι δεν
υπήρχε, και εν συνεχεία το ανακάλυψε στην Έκθεση Θεσσαλο-
νίκης. Γι’ αυτό το πετρέλαιο µιλάµε. 

Αυτόν το λογαριασµό, λοιπόν, τον έχετε συµφωνήσει, όπως
έχετε συµφωνήσει και όλα τα µέτρα κι εσείς και το ΠΑΣΟΚ και η
ΔΗΜΑΡ πριν τις εκλογές. Και µάλιστα ο Πρωθυπουργός και ο
Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ έχουν υπογράψει και προσωπική επι-
στολή για το σύνολο των µέτρων και των εργασιακών και των
πάντων. Έχουν δεσµευτεί προσωπικά ότι θα τα περάσουν κι έρ-
χεστε εδώ και παίζετε ένα πολιτικό παιχνίδι στον ελληνικό λαό,
λέγοντάς µας ότι θα σωθούµε, ότι θα αρχίσει η ανάπτυξη. 

Εγώ σας ερωτώ: Εάν είναι να έρθει η ανάπτυξη, γιατί δεν κά-
νετε τις αποκρατικοποιήσεις, αφού έρθει η ανάπτυξη και θα
έχουν αποκτήσει αξία οι εταιρείες αυτές τις οποίες πωλείτε ή
αυτά τα φιλέτα του δηµοσίου τα οποία πωλείτε; Μήπως γιατί τα
έχετε συµφωνήσει µε κάποιους συγκεκριµένους αγοραστές; Φο-
βούµαι πως ναι, µε συγκεκριµένους αγοραστές και σε εξευτελι-

στικές τιµές. 
Ο κ. Σαµαράς στην Έκθεση Θεσσαλονίκης –την περσινή βε-

βαίως, γιατί φέτος έφυγε γρήγορα- µίλησε για τον ΟΠΑΠ και είπε
ότι εµείς δεν θα ανεχθούµε το ξεπούληµα και ξεπούληµα είναι
αν πωληθεί ο Οργανισµός λιγότερο από τρεις φορές ή τέσσερις
ακόµα –είπε- από τα κέρδη του προηγούµενου έτους. 

Ξέρετε ποια ήταν τα κέρδη του ΟΠΑΠ το 2011; Πεντακόσια
εκατοµµύρια ευρώ. Η σηµερινή χρηµατιστηριακή αξία ποια είναι;
Τετρακόσια πενήντα. Δεν είναι ξεπούληµα λοιπόν, κατά τα λόγια
του κυρίου Πρωθυπουργού; Δεν είναι απλώς ξεπούληµα, αλλά
είναι ξεπούληµα και µε συγκεκριµένο αγοραστή, τον οποίο σας
περιγράψαµε. 

Το ίδιο ακριβώς ισχύει και για το Ελληνικό στο οποίο βιαστή-
κατε να βγάλετε τους βατραχανθρώπους του Λιµενικού, να βγά-
λετε και να αλλάξετε όλη την παραλία, να τουµπάρετε κάθε
περιβαλλοντική µελέτη που υπήρχε σε σχέση µε τον αιγιαλό και
την παραλία και να τη δώσετε σε εταιρεία του Κατάρ που από
πίσω είναι Έλληνες εφοπλιστές, που σας χρηµατοδότησαν πριν
τις εκλογές. Αν βγούµε ψεύτες, θα ζητήσουµε συγγνώµη, αλλά
έτσι είναι. Μέχρι και τα σχέδια φέρατε, τα οποία δεν τα φέρατε
για να ψηφίσει η Βουλή, τα φέρνετε σε τροπολογία που αύριο
θα συζητήσουµε κι ακόµα δεν την ξέρουµε. Αυτό είναι το ξεπού-
ληµα. 

Το ίδιο γίνεται µε τη ΔΕΗ, το ίδιο γίνεται µε τον ΟΔΙΕ, το ίδιο
γίνεται µε όλη τη δηµόσια περιουσία. Δίνετε τα ασηµικά πριν
προχωρήσετε στην ολοκληρωτική παράδοση της χώρας και του
ελληνικού λαού και των εργαζοµένων, πριν φέρετε το µεσαίωνα,
πριν φέρετε τέτοιου είδους µέτρα που θα οδηγήσουν στην
πλήρη ύφεση και το ξέρετε. Δεν θα δηµιουργήσουν θέσεις ερ-
γασίας τα νέα µέτρα, θα οδηγήσουν σε ύφεση, σε λουκέτα. 

Εξάλλου οι Βουλευτές σας τα λένε ότι ας κλείσουν και οι επι-
χειρήσεις, ας κατασχεθούν τα σπίτια, όπως είπε ο κ. Βορίδης,
για να κερδίσουν οι τράπεζες. Ποιες τράπεζες; 

Οι τράπεζες –κι εδώ σας ρωτώ ευθέως και θέλω µετά την
απάντησή σας- πόσα δισεκατοµµύρια εγγυήσεις έχουν που λή-
γουν µέσα στο 2013; Πόσα δισεκατοµµύρια εγγυήσεων λήγουν
το 2013 και πού θα βρείτε τα λεφτά αυτά; Είναι ή δεν είναι πάνω
από 35 δισεκατοµµύρια ευρώ οι εγγυήσεις που λήγουν το 2013
στις τράπεζες; Ποιος θα τις καλύψει; Τα χρήµατα τα οποία τώρα
θα έρθουν –δεν είναι χρήµατα, είναι εγγυήσεις- θα πάνε στις τρά-
πεζες. Πόσα θα µπουν στην αγορά; Πόσα από αυτά θα µπουν
στην αγορά; Πόσα θα πάνε στον ΕΟΠΥΥ, που έχετε υποσχεθεί;
Πόσα θα πάνε σε οργανισµούς που δεν µπορούν πια να πληρώ-
νουν τις συντάξεις; 

Χθες ήρθαν εδώ οι συνταξιούχοι εφηµεριδοπώλες. Τελειώνει
το Ταµείο. Γιατί; Γιατί διαπράξατε το άλλο έγκληµα, το έγκληµα
το οποίο διέπραξε ο κ. Σαµαράς µε τον κ. Βενιζέλο από κοινού
µε τον κ. Κουβέλη –τότε ήταν και ο κ. Καρατζαφέρης µέσα- το
περίφηµο PSI, το κούρεµα. Ποιο κούρεµα; Το κούρεµα των Ελ-
λήνων, το κούρεµα των ασφαλιστικών ταµείων, των νοσοκοµείων,
των πανεπιστηµίων, των µετοχικών ταµείων, των Ελλήνων οµο-
λογιούχων κι όχι το κούρεµα των τοκογλύφων. 

Μπορεί τώρα να έχετε την πλειοψηφία και να αλληλοκαλύπτε-
στε, µπορεί να τα βρίσκει ο κ. Σαµαράς µε τον κ. Βενιζέλο, για
να µην βγει η υπόθεση των υποβρυχίων και για τον κ. Σάφα που
αποκρατικοποίησε και εκείνος σαν Υπουργός Εθνικής Άµυνας.
Και έκαναν και συµφωνία για δύο νέα υποβρύχια και τώρα είναι
δεµένα τα υποβρύχια. Το Πολεµικό Ναυτικό δεν έχει τα υποβρύ-
χια. Αυτά τα φωνάζαµε στην Επιτροπή Εξοπλισµών. Ο κ. Τσοχα-
τζόπουλος είναι φυλακή γι’ αυτό. Το συνέχισαν και επόµενοι
Υπουργοί. Και ο κ. Βενιζέλος υπέγραψε ξανά. 

Αυτού του είδους οι συµφωνίες µπορεί να µετράνε µεταξύ της
Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, αλλά δεν µετράνε ούτε για
τον ελληνικό λαό ούτε για τη Βουλή των Ελλήνων ούτε για την
ελληνική δικαιοσύνη. Και εδώ θέλω να είµαστε απόλυτα σαφείς.
Διαπράττονται εγκλήµατα! Διαπράττονται κακουργήµατα! Και
αυτά τα κακουργήµατα δεν µπορείτε να τα συµψηφίσετε. 

Εγώ, κύριε Υπουργέ, σας είδα τελευταία φορά στη Βουλή των
Ελλήνων, όταν φέρατε το θέµα της «SIEMENS», όταν φέρατε την
περίφηµη τροπολογία της «SIEMENS». Και είχατε φέρει αυτήν
την τροπολογία για να την ψηφίσει η Βουλή των Ελλήνων. Και
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όταν είδατε ότι η Δηµοκρατική Αριστερά είπε «εγώ δεν ψηφίζω»,
αποσύρατε την τροπολογία και πήρατε εσείς επάνω σας προσω-
πικά τη συµφωνία που είχε υπογράψει ο προηγούµενος Υπουρ-
γός Οικονοµικών και χαρίσατε 2 δισεκατοµµύρια στην εταιρεία
«SIEMENS». Γιατί; Για να υποδεχθεί η κ. Μέρκελ τον κ. Σαµαρά. 

Σας λέω, λοιπόν, ότι αυτά είναι ποινικά αδικήµατα, κύριε
Υπουργέ. Επίσης, σας λέω ότι θα πρέπει να µιλήσετε στον ελλη-
νικό λαό και να πείτε όλη την αλήθεια για την οικονοµία. Θα πρέ-
πει να πείτε ότι υπάρχουν και Εταιρείες Ειδικού Σκοπού. Τι
συµβαίνει µε την Εταιρεία «ΤΙΤΛΟΣ»; Το swap που εσείς τότε ως
σύµβουλος του κ. Σηµίτη κάνατε; Πού βρίσκεται εκείνο το swap;
Έχει γίνει Εταιρεία Ειδικού Σκοπού; Αυτή η Εταιρεία Ειδικού Σκο-
πού έχει περάσει το χρέος αυτού του swap στην Εθνική Τράπεζα; 

Και επειδή δεν ξέρω, σας ρωτώ το εξής: Μήπως έχουν εκδοθεί
και CD’s για την Εταιρεία Ειδικού Σκοπού «ΤΙΤΛΟΣ»; Μήπως το
ίδιο συµβαίνει και για την Εταιρεία Ειδικού Σκοπού «ΑΙΟΛΟΣ»;
Μήπως το ίδιο συµβαίνει και για τις άλλες Εταιρείες Ειδικού Σκο-
πού για τα διόδια; Τι ανοιχτές τρύπες υπάρχουν; 

Και έχουν αρχίσει και σας παίρνουν χαµπάρι και οι Γερµανοί
για τις συµφωνίες που κάνετε ξεπουλώντας δηµόσια περιουσία
σε φίλους σας. Φαίνεται ότι θέλουν και όλοι αυτοί να τα πάρουν.
Και εδώ έρχεται η ώρα πλέον να αποφασίσουµε οι Έλληνες Βου-
λευτές, οι εκπρόσωποι του ελληνικού λαού. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρίσκοµαι σ’ αυτά τα έδρανα
δεκαεννιά χρόνια. Ψήφιζα, όµως, πάντα κατά συνείδηση, όπως
πιστεύω ότι κάνετε και οι περισσότεροι από εσάς. Όποιος αυτήν
τη στιγµή ψηφίσει την παράδοση της λειτουργίας της χώρας και
την εθνική κυριαρχία σε ξένες δυνάµεις, ακόµα και αν αυτές είναι
προσωρινά συµµαχικές ή σε άλλες, έχει προσωπική ευθύνη. Εγώ
σας καλώ…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Αφήστε τις απειλές!
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Αφήστε, κύριε Μπούρα. 
Κύριε Μπούρα, σαν Γραµµατέας Κοινοβουλευτικής Οµάδας,

ήµασταν πολλά χρόνια µαζί. Θα πρέπει να ξέρετε ότι το «ψη-
στήρι» δεν φτάνει. Αυτά που λέτε ιδιωτικά, θα πρέπει να τα πούµε
και δηµόσια και θα πρέπει να ξέρουµε ότι ο καθένας αναλαµβάνει
την ευθύνη του, διότι εδώ έχουµε πέντε χιλιάδες ανθρώπους που
έχουν αυτοκτονήσει. Έχουµε ανθρώπους οι οποίοι δεν µπορούν
να ζήσουν πια στη χώρα και φεύγουν µετανάστες. Έχουµε το
80% των επιχειρήσεων να κλείνει! Και ο καθένας έχει προσωπική
ευθύνη. Και πρέπει εδώ, η Βουλή των Ελλήνων να λειτουργήσει
κάποια στιγµή ως Βουλή των Ελλήνων. Και ο καθένας ψηφίζει
κατά συνείδηση και όχι να διαγράφεται για την πρόθεση ψήφου. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του Προέδρου των Ανεξάρτητων Ελλήνων)

Αυτό είναι απίστευτο! Παραβιάζεται το άρθρο 60 του Συντάγ-
µατος. Απειλείται ο Βουλευτής και διαγράφεται γιατί εξέφρασε
πρόθεση. Ούτε ο κακοποιός δεν δικάζεται µε πρόθεση διενέρ-
γειας του εγκλήµατος. Αυτό υπάρχει µόνο στον ειδικό αντιτρο-
µοκρατικό νόµο. Εάν πω ότι θα σκοτώσω κάποιον, δεν µπορεί να
µε δικάσει κανείς. Εδώ πήγατε και διαγράψατε Βουλευτή, κατά
παράβαση του άρθρου 60 του Συντάγµατος, γιατί εξέφρασε
πρόθεση να λειτουργήσει κατά τη συνείδησή του. Αυτό είναι
απειλή και εκβιασµός! Αυτό είναι φασισµός! 

Επίσης φασισµός είναι ακόµα να κρατάτε τη λίστα Λαγκάρντ
σε ξεχασµένα ντουλάπια. Βγάλτε τους όλους. Υπάρχει ή δεν
υπάρχει συγγενικό πρόσωπο Αρχηγού κόµµατος;

Υπάρχει ή δεν υπάρχει επιχειρηµατίας που συνδέεται µε χρη-
µατοδότηση κοµµάτων; Ποιοι είναι επιτέλους αυτοί που έβγαλαν
έξω τα λεφτά παράνοµα, αν τα έβγαλαν παράνοµα; Γιατί τους
καλύπτουν όλοι; Πώς θέλετε ο ελληνικός λαός να πιστέψει τους
πολιτικούς, όταν κρύβετε την αλήθεια από τους πολίτες; 

Έχετε µία τελευταία ευκαιρία. Βγείτε και πείτε την αλήθεια. Ο
ελληνικός λαός θα συγχωρέσει ό,τι έγινε µέχρι τώρα. Διαφυ-
λάξτε την εθνική κυριαρχία της χώρας, όπως έχετε υποχρέωση
να το κάνετε από το Σύνταγµα και τους νόµους. 

Εµείς, οι Ανεξάρτητοι Έλληνες, θα είµαστε και εδώ και έξω
από τη Βουλή κάνοντας αγώνα, προκειµένου να καταφέρουµε
επιτέλους η βούληση του ελληνικού λαού να εκφράζεται στη
Βουλή των Ελλήνων και η ελληνική Βουλή να προασπίζει την

εθνική κυριαρχία της χώρας και να µην παραδίδεται στις απειλές
και στους εκβιασµούς των πιστωτών.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος - Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Ο κ.

Στουρνάρας έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ευχαρι-

στώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Θα απαντήσω πρώτα στον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολί-

τευσης κ. Τσίπρα και µετά στον κ. Καµµένο.
Ο κύριος Τσίπρας είπε ότι ακολουθώ την πολιτική του καλού

και υπάκουου µαθητή. Εγώ θα έλεγα ότι ακολουθώ την πολιτική
ενός ρεαλιστή που έχει συναίσθηση της κατάστασης και δεν είναι
αιθεροβάµων. Είπατε ότι έπρεπε να συγκαλέσουµε έκτακτη Σύ-
νοδο Κορυφής. Αν είχαµε εµείς το δικαίωµα να κανονίσουµε την
ατζέντα, θα το κάναµε, όµως δεν το έχουµε. Ξέρετε πόσο δύ-
σκολο είναι να γίνει κάτι τέτοιο. Εγώ χαίροµαι που κάνετε προ-
σπάθεια να δείξετε σήµερα ένα φιλοευρωπαϊκό προφίλ, όµως
ξέρετε πόσο δύσκολο είναι αυτό που λέτε.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Ενωτικού
Κοινωνικού Μετώπου): Να ζητήσετε είπα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Χρησιµο-
ποιήσαµε όµως την κανονική Σύνοδο Κορυφής προχθές και εί-
παµε το πρόβληµά µας και νοµίζω ότι το άκουσαν.

Όσον αφορά το αίτηµα του κ. Σόιµπλε για ειδικό λογαριασµό
που αναφέρατε κι εσείς και ο κ. Καµµένος, πράγµατι αυτό είναι
µία γερµανική εµµονή που δεν είναι καινούργια. Είναι γερµανική
εµµονή ετών, από τότε που ξεκίνησε το µνηµόνιο. Πράγµατι ο κ.
Σόιµπλε έθεσε ξανά αυτό το θέµα στο προηγούµενο Eurogroup
πριν από περίπου δύο εβδοµάδες και του απάντησα ότι πρώτον
δεν γίνεται δεκτό από µας και δεύτερον ότι δεν το δέχεται η
τρόικα. Το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο δεν δέχεται τέτοιου εί-
δους λογαριασµό, άρα η ιστορία αυτή έχει τελειώσει, είναι στη
σφαίρα της φαντασίας και της θεωρίας.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Ενωτικού
Κοινωνικού Μετώπου):  Γιατί έστειλε έγγραφο;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Εντάξει,
έστειλε έγγραφο, τι να κάνουµε; Δεν µπορούµε να του το απα-
γορεύσουµε. Του απάντησα στο Eurogroup και θα του απαντήσω
ξανά στο επόµενο Eurogroup ότι αυτό το πράγµα δεν γίνεται.
Σας επαναλαµβάνω ότι δεν το θέλει ούτε η τρόικα. Ήταν πα-
ρούσα η τρόικα όταν το έθεσε αυτό.

Είπατε ότι έχω το φανατισµό ενός νεοφιλελεύθερου. Κάνετε
λάθος. Εγώ είµαι «εραστής» του σκανδιναβικού προτύπου. Πι-
στεύω σ’ ένα κοινωνικό κράτος που θα απλώνει ένα «δίχτυ ασφα-
λείας», όµως πιστεύω ότι η οικονοµία πρέπει να δουλεύει
ελεύθερα. Άρα λοιπόν δεν είµαι νεοφιλελεύθερος, είµαι οπαδός
του σκανδιναβικού µοντέλου.

Η διαπραγµάτευση συνεχίζεται ή όχι; Κοιτάξτε να δείτε: Αύριο
στο euro working group πρέπει να ενηµερωθούν οι εκπρόσωποι
των Υπουργών της Ευρωζώνης για το πού έχουµε φτάσει, άρα
σε πολύ µεγάλο βαθµό η διαπραγµάτευση έχει περατωθεί, όµως
ακόµα και τώρα προσπαθούµε να πετύχουµε βελτιώσεις διότι την
επόµενη εβδοµάδα και εφόσον έχουµε την έγκριση από το Eu-
rogroup, έστω και µε teleconference, θα πρέπει να καταθέσουµε
στη Βουλή ένα νοµοσχέδιο µε τα προαπαιτούµενα και βέβαια τον
προϋπολογισµό, αν θέλουµε να πάρουµε τη δόση έγκαιρα. Αν
δεν θέλουµε τη δόση, µπορούµε να κρατήσουµε τη διαπραγµά-
τευση επ’ άπειρον.

Μου έκανε εντύπωση ο κ. Καµµένος που αναρωτήθηκε γιατί
διαβάζω. Διότι έτσι κάνω πάντα. Δεν µπορώ να λειτουργήσω δια-
φορετικά. Είµαι καθηγητής εδώ και τριάντα χρόνια και το θεωρώ
ασέβεια προς το ακροατήριο αν δεν έχω ένα χαρτί µπροστά µου.
Αν πράγµατι το ελληνικό Κοινοβούλιο έχει τέτοιους κανόνες, νο-
µίζω ότι πρέπει να τους αλλάξει. Δεν έχω δει πουθενά Βουλευτές
να µιλάνε χωρίς χαρτί. Σαφώς όµως έχουµε διαφορετικό στυλ
από τον κ. Καµµένο. Εσείς φωνάζετε, εγώ µιλάω µε χαµηλούς
τόνους, εγώ διαβάζω, εσείς δεν διαβάζετε. Είναι θέµα στυλ, είναι
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θέµα αξιών. 
Μου είπατε ότι είπα ψέµατα για το ότι η τρόικα ζήτησε νησιά.

Μα, είχα µπροστά µου την τρόικα όταν ήλθε ο εκπρόσωπος
Τύπου του Υπουργείου µου και µού ελέχθη αυτό το πράγµα και
τους ρώτησα και οι άνθρωποι δεν καταλάβαιναν τι τους έλεγα.
Είπα ότι θα το διαψεύσω. Μου είπαν ότι είναι αυτονόητο ότι δεν
ζήτησαν κάτι τέτοιο. 

Μου είπατε επίσης για το λογαριασµό. Ισχύει η ίδια απάντηση
που έδωσα στον κ. Τσίπρα για την ιδέα του κ. Σόιµπλε.

Όσον αφορά τις εγγυήσεις που έχουν πάρει οι τράπεζες, να
ξέρετε ότι γι’  αυτές πληρώνουν προµήθεια. Το δηµόσιο φέτος
θα πάρει γύρω στα 500 εκατοµµύρια απ’ αυτό.  

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ας πάρει τις προνοµιούχες µετο-
χές πρώτα. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ως προς
τη «SIEMENS», απλώς τελείωσα µια εκκρεµότητα που υπήρχε
στο γραφείο µου. Τώρα µπορούµε να προχωρήσουµε σε συνεν-
νόηση µε τη «SIEMENS» και να γίνουν οι επενδύσεις που προ-
βλέπονται στη συµφωνία. Δε µου αρέσει να αφήνω εκκρεµότητες
στον επόµενο και το µεθεπόµενο.

Είπατε ότι ξεπουλώ, ξεπουλάµε –δεν ξέρω αν εννοούσατε
εµένα ή την Κυβέρνηση- δηµόσια περιουσία σε φίλους µου ή σε
φίλους µας. Θέλω να σας πω ότι είµαι αυτοδηµιούργητος, δεν
έχω πολιτική ατζέντα, ότι είµαι εδώ από πατριωτικό καθήκον.
Είναι απαράδεκτο αυτό που λέτε.

Όσον αφορά στη λίστα Λαγκάρντ, περιµένετε. Ο οικονοµικός
εισαγγελέας µου ζήτησε να την ξαναζητήσω από τη γαλλική κυ-
βέρνηση πράγµα το οποίο έκανα. Την περιµένω.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Έχω την
τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία
παρακολουθούν την συνεδρίαση αφού ξεναγήθηκαν στην έκ-
θεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθη-
καν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και
λειτουργίας της Βουλής, δώδεκα σπουδαστές πανεπιστηµιακών
ιδρυµάτων Αµερικής οι οποίοι φιλοξενούνται από το αρκαδικό
κέντρο στο πλαίσιο των δραστηριοτήτων τους. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής) 

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δη-
µοκρατίας κ. Βορίδης.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου να ξεκινήσω από

ένα ζήτηµα το οποίο θεωρώ εξαιρετικά σηµαντικό. Νοµίζω ότι
ίσως είναι και ένα θέµα τάξεως. 

Απευθύνθηκαν δυο πολιτικοί Αρχηγοί στους Βουλευτές της
Νέας Δηµοκρατίας και στους Βουλευτές που στηρίζουν την Κυ-
βέρνηση  υποµνύοντάς τους τα καθήκοντά τους, τη συνείδησή
τους, τις συνέπειες των πράξεών τους. Θέλω να είµαστε όλοι
εδώ απολύτως συνεννοηµένοι.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ)

Εµείς που κάνουµε τις δύσκολες επιλογές, τις επιλογές µε κό-
στος, προφανώς τις κάνουµε έχοντας συνείδηση των ευθυνών
µας και των καθηκόντων µας. Οι άλλοι που κάνουν τις επιλογές
του λαϊκισµού και της ανευθυνότητας έχουν συνείδηση των επι-
λογών τους;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας) 
Γιατί τελικά αυτοί στους οποίους επάγεται το πολιτικό κόστος

έχουν σκεφθεί και δυο και τρεις και πέντε και δεκαπέντε φορές
την κάθε τους πράξη και την κάθε τους ενέργεια. Οι άλλοι που
ακολουθούν τον εύκολο δρόµο της θωπείας της λαϊκής οµήγυ-
ρης, τον εύκολο δρόµο της δήθεν αντιστάσεως, της προσχωρή-
σεως σε πάσης φύσεως αιτήµατα, άραγε έχουν συναίσθηση των
ευθυνών; Όχι µόνο τώρα. Δεν είναι καινούργιο αυτό. Αυτό είναι
µια ιστορία δεκαετιών στην ελληνική Βουλή. Δε συµβαίνει τώρα.
Όχι σε εµάς, λοιπόν αυτές οι παραινέσεις. 

Και επειδή ο κ. Τσίπρας είχε την ευγενή καλοσύνη να απευ-
θυνθεί στις Κοινοβουλευτικές µας Οµάδες, εγώ έχω άλλη µια πα-
ραίνεση να κάνω γιατί εγώ µπορώ να δω κάτι που έρχεται. Εγώ
λέω το εξής, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Προφανώς είναι µια
Κυβέρνηση τριών κοµµάτων. Και προφανώς είναι µια Κυβέρνηση

στην οποία τα τρία αυτά κόµµατα έχουν διαφορετικές ιδεολογι-
κές, πολιτικές ταυτότητες και διαφορετικά αξιακά πρόσηµα σε
πολλά ζητήµατα. Προφανώς αυτή η διαφορά καθιστά το πολιτικό
εγχείρηµα µοναδικό για τα ελληνικά δεδοµένα, σύνθετο, περί-
πλοκο και απαιτητικό. Αυτό είναι αλήθεια. Μέχρι στιγµής όµως,
σε εξαιρετικά δύσκολα ζητήµατα, η Κυβέρνηση έχει αποδείξει
ότι µπορεί να προχωρά.

Κι εγώ σας λέω να µην επενδύετε στην αποσύνθεση της κυ-
βερνητικής συνοχής, γιατί – κοντός ψαλµός αλληλούια - θα δια-
ψευστείτε συντόµως.

Θα σας πω, όµως, µιας και αναφερθήκατε σε εµάς, µιας και ο
κ. Τσίπρας αναφέρθηκε σε εµάς, λίγο και την altera pars. Γιατί,
νοµίζω, ότι εσείς επίσης πρέπει να αποφασίσετε τι θα κάνετε µε
τους δικούς σας δρόµους. 

Θα είστε, άραγε, µε την Ευρώπη που τη λέτε «νεοφιλελεύ-
θερη» κι έχει συγκεκριµένες ταυτότητες, ή θα είστε εκτός; 

Θα είστε, άραγε, µε το ευρώ στο οποίο προσχωρείτε, που,
όµως, έχει συγκεκριµένες δεσµεύσεις για να επιτύχεις τη χρη-
µατοδότηση, ή θα δώσετε χρηµατοδοτικές λύσεις µε τη δραχµή; 

Θα είστε, τέλος, σε µία Ευρώπη η οποία, µε συγχωρείτε, έχει
ελευθερία κίνησης κεφαλαίων, αν δεν το ξέρετε, µε συγχωρείτε,
έχει ελευθερία κίνησης εργασίας, αν δεν το ξέρετε, µε συγχω-
ρείτε, έχει συγκεκριµένους όρους µε τους οποίους διαρθρώνει
το τραπεζικό της σύστηµα και δεν νοµίζω ότι θα ρωτήσουν το
ΣΥΡΙΖΑ για να αλλάξουν την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα; Θα
είστε µε αυτήν την Ευρώπη ή θα πείτε, «δεν µας αφορά» και θα
πάτε στο δικό σας φαντασιακό; Το σέβοµαι πολύ. Δεν υπάρχει,
όµως, καµµία περίπτωση, µε αυτά που λέτε, να µείνετε όχι στην
Ευρωζώνη, αλλά ούτε στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Εσείς θα επιλέξετε. Εγώ εύχοµαι να µη βρεθείτε στη δύσκολη
ώρα των κυβερνητικών ευθυνών. Διότι τότε θα επιλέξετε. Και
τότε όλοι όσοι εξ υµών –δεν λέω ότι είστε όλοι, λέω ότι είναι κά-
ποιοι- φαντασιώνονται ένα νεοκοµµουνιστικό µοντέλο, θα διαπι-
στώσουν ότι στην Ευρώπη δεν υπάρχει και θα ακολουθήσουν µία
τελείως διαφορετική πολιτική. Και τότε θα δείτε τα φαινόµενα
αποσυνθέσεως, της δικής σας, σε χρόνο µηδέν. Διότι εµείς, του-
λάχιστον, ξέρουµε και πού είµαστε και ποια είναι η πραγµατικό-
τητα και κυρίως τι θέλουµε να υπηρετήσουµε.

Παριστάνετε ότι το κάνουµε εξ ανάγκης; Τίποτα δεν κάνουµε
εξ ανάγκης. 

Παριστάνετε –το άκουσα- ότι υπάρχει αποµείωση της εθνικής
κυριαρχίας; Εδώ δεν είναι η εθνική κυριαρχία; Το Κοινοβούλιο
δεν είναι η εθνική κυριαρχία; Δεν µπορεί το Κοινοβούλιο ανά
πάσα στιγµή να καταγγείλει όλες τις συµβάσεις; Ας τις καταγγεί-
λει. Ας πάρουµε µία απόφαση να τις καταγγείλουµε. Και τα µνη-
µόνια και τα χρέη και τις διαγραφές και τις δανειακές. Ποια
αποµείωση της εθνικής κυριαρχίας; Καµµία αποµείωση της εθνι-
κής κυριαρχίας. Εδώ είναι η εθνική κυριαρχία. Απλά ο ελληνικός
λαός επέλεξε να µείνει στην Ευρώπη, να µείνει στο ευρώ, να
δώσει εντολή στον Αντώνη Σαµαρά, να δώσει εντολή στη συγκε-
κριµένη Κυβέρνηση. Αυτό είναι επιλογή του κυρίαρχου λαού. 

Έχετε τα δικαιώµατά σας ως Αντιπολίτευση. Όχι, όµως, ότι
δεν υπάρχει εθνική κυριαρχία! Έτσι επιλέγει ο ελληνικός λαός.
Έτσι επιλέγει το Κοινοβούλιο. Έτσι εκφράζεται και αυτό υλοποι-
είται.

Άκουσα για τον Πρωθυπουργό που δεν τολµά να έρθει στη
Βουλή. Να µη στεναχωριέστε καθόλου, γιατί συντόµως ο Πρω-
θυπουργός θα είναι κοντά σας και θα απαντήσει καταλυτικά και
καταιγιστικά γι’ αυτά τα περίπου αυτονόητα. 

Λέτε, όµως, «Πρωθυπουργό που δεν τολµά» τον Πρωθυ-
πουργό ο οποίος ανέστρεψε την εικόνα της Ελλάδος στην Ευ-
ρώπη µέσα από δύσκολες διαπραγµατεύσεις; Λέτε για Πρω-
θυπουργό που δεν κάνει διαπραγµάτευση και τον είχατε ξοφλη-
µένο σε όλα τα σηµεία εξαρχής και διεκδικεί αποτελεσµατικά την
επιµήκυνση, που ήταν και το βασικό ζητούµενο; Γι’ αυτόν τον
Πρωθυπουργό λέτε ότι δεν τολµά, ο οποίος έχει θέσει το ένα
µετά το άλλο τα µεγάλα ζητήµατα και ο οποίος έχει κατακτήσει
αυτήν τη στιγµή την αξιοπιστία της χώρας, που αυτή η αξιοπιστία
επιτρέπει την πρόοδο του προγράµµατος, αλλά και το να τεθούν
σε συζήτηση όλα αυτά τα µεγάλα ζητήµατα του χρέους; 

Εσείς θα τα βάλετε τα ζητήµατα του χρέους; Τα ζητήµατα του
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χρέους θα τα βάλετε σε µία λογική µονοµερούς διαγραφής; Σο-
βαρά; Και την επόµενη µέρα το πρωί, φυσικά, όλες οι χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης –γιατί αυτές είναι οι δανείστριες χώρες- θα
γυρίσουν στους φορολογούµενούς τους και θα πουν: «Ξέρετε,
αποφάσισε η Ελλάδα µονοµερώς να µη µας πληρώσει ξανά τί-
ποτα.» 

Εσείς πιστεύετε ότι σε αυτή την Ευρωπαϊκή Ένωση έχει θέση
η Ελλάδα; Σε αυτές τις χώρες, στις οποίες θα γυρνούν οι κυβερ-
νήσεις η µία πίσω από την άλλη να λένε, «ξέρετε πια δεν µας πλη-
ρώνουν τίποτε»; Και νοµίζετε ότι το χρέος αυτό είναι που
συζητάµε την εξάλειψή του; Δεν συζητάµε τέτοια πράγµατα. Κα-
νείς δεν συζητάει τέτοια πράγµατα. Φυσικά κανείς δεν συζητάει
τέτοια πράγµατα! Συζητάµε, ενδεχοµένως, για τις δευτερογενείς
αγορές οµολόγων. Συζητάµε, κατά το Διεθνές Νοµισµατικό Τα-
µείο, για τα διακατεχόµενα οµόλογα από την Ευρωπαϊκή Κεν-
τρική Τράπεζα.

Συζητάµε για τον τρόπο υπολογισµού του χρέους ανάµεσα σε
ιδιωτικό και δηµόσιο. Υπάρχει µια δηµόσια συζήτηση για αυτά τα
θέµατα. 

Δεν έχω ακούσει κανέναν –µα κανέναν- σε κανένα διεθνή ορ-
γανισµό, οικονοµολόγο να µιλάει για µονοµερή διαγραφή χρεών
προς τα άλλα κράτη. Δεν το έχω ακούσει από κανέναν. Από εσάς
το ακούω αυτό. 

Και αυτός είναι ο υπεύθυνος δρόµος που θα ακολουθήσει ο
ελληνικός λαός και θα σας επιλέξει αύριο ως Κυβέρνηση να κά-
νετε αυτά; Αυτά θα κάνετε; Αυτά να τα πείτε τώρα για να ξέρουν
όλοι πού οδηγούνται. Διότι, βεβαίως, αντιλαµβάνεστε όχι πια
µόνο την οικονοµική διάσταση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η οικονοµική διάσταση, βε-
βαίως, είναι κρίσιµη, είναι σηµαντική και είναι µεγάλη. Εδώ, δεν
µιλάµε πια γι’ αυτό. Εδώ, µιλάµε για τη διεθνή αποµόνωση της
χώρας. Μιλάµε για τις γεωπολιτικές επιπτώσεις µιας τέτοιας πο-
λιτικής. Μιλάµε για την πλήρη αποξένωσή µας από όλο το διε-
θνές περιβάλλον. Μιλάµε για συντριπτικές επιπτώσεις σε όλα τα
επίπεδα.Οι κοπτόµενοι για την εθνική κυριαρχία, ακολουθώντας
αυτήν την πολιτική διακινδυνεύουν την εθνική υπόσταση του
τόπου. Αυτά δεν µπαίνουν στο τραπέζι; Δεν θα µιλήσουµε για
αυτά;

Άκουσα να µας εγκαλεί κάποιος, γιατί –νοµίζω ήταν ο κ. Καµ-
µένος- προέβηµεν – λέει- σε προληπτική διαγραφή. Ας συνεν-
νοηθούµε. Δεν υπάρχει περίπτωση σ’ αυτό το µεγάλο δρόµο, σ’
αυτές τις κεντρικές επιλογές, σε αυτά τα µεγάλα ζητήµατα να
υπάρξουν αποκλίσεις. Όποιος αποκλίνει είναι δικαίωµά του, δια-
λέγει, όµως, το δρόµο του. Δεν µπορούµε να συνοδοιπορούµε
κάποιοι οι οποίοι θα φέρουµε τις ευθύνες και κάποιοι άλλοι οι
οποίοι είναι ανεύθυνοι. Εγώ δεν λέω, µπορεί να έχουν τις από-
ψεις τους. Αυτές οι απόψεις, όµως, είναι προφανές ότι πια είναι
διαφορετικές και τραβάνε µια άλλη πορεία.

Η έννοια, λοιπόν, της διαγραφής δεν είναι µια έννοια φρονη-
µατισµού. Η έννοια της διαγραφής είναι µια πολιτική δήλωση
πρόθεσης. Δηλώνουµε την αποφασιστικότητά µας να ακολουθή-
σουµε ένα συγκεκριµένο δρόµο. Όσοι διαφωνούν µε αυτόν το
δρόµο είναι δικαίωµά τους, αλλά δεν είναι µαζί µας. Εκείνοι ακο-
λουθούν το δικό τους δρόµο. Άρα, λοιπόν, πού είναι το πρό-
βληµα;

Και για να συνεννοηθούµε, τώρα, αντιστρόφως: Αν αύριο δη-
λαδή ο κ. Μαριάς, για παράδειγµα, ψήφιζε τα µέτρα, θα παρέ-
µενε στο κόµµα του κ. Καµµένου; Το ρωτάω αυτό, για να
συνεννοηθούµε ανάποδα. Υπάρχει η αντίστοιχη δηµοκρατικό-
τητα; 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ ΜΑΡΙΑΣ: Μάκη, αυτό δεν …..
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Το γνωρίζω, κύριε Μαριά. Ξέρω

πόσο αφοσιωµένος είστε στις αριστερές σας πεποιθήσεις. Από
εκεί και πέρα, όµως, δεν είναι αυτό, το οποίο αµφισβητώ. Σας
έφερα ως παράδειγµα µόνο και µόνο για ένα λόγο: Για να πω ότι
προφανώς όταν υπάρχουν διαστάσεις και αποκλίσεις απόψεων
µέσα στα κόµµατα, χωρίζουν οι πολιτικοί δρόµοι.

Άκουσα καταγγελίες, κύριε Υπουργέ. Άκουσα «έχετε φίλους,
στους οποίους προτίθεστε να πουλήσετε ακίνητα, την περιουσία,
εταιρείες του δηµοσίου». Αυτές οι κουβέντες είναι βαριές.
Όποιος έχει παρακαλώ πολύ να πει κάτι συγκεκριµένο, να µας

το πει, γιατί θέλουµε πολύ να ενηµερωθούµε για αυτά, για τους
φίλους του κυρίου Υπουργού, για τους φίλους τους δικούς µου,
για άλλους φίλους. Θέλουµε να τα ξέρουµε, όµως. Μη µιλάµε
γενικώς. Μην πετάµε λάσπη στον ανεµιστήρα. Θέλουµε ονόµατα
και διευθύνσεις παρακαλώ πολύ. Θέλουµε να ξέρουµε το ποιος,
το πού και το πότε. Όποιος έχει να µας πει κάτι συγκεκριµένο,
να µας το πει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Επιτρέψτε µου, γιατί τελειώνει ο χρόνος, να πω πως άκουσα
µια συνολική ανάλυση από τη Γενική  Γραµµατέα του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδος που αναφερόταν στο ζήτηµα των απο-
κρατικοποιήσεων. 

Επιτρέψτε µου να πω ότι κατανοώ απολύτως τη συγκεκριµένη
θέση. Καταλαβαίνω πολύ καλά, τι λέει η κ. Παπαρήγα. Η κ. Πα-
παρήγα λέει: «Εµένα δεν µε ενδιαφέρουν οι αποκρατικοποιήσεις,
δεν πιστεύω στο ιδιωτικό µοντέλο οικονοµίας, δεν µε ενδιαφέρει
πόσο θα πουληθούν, δεν µε ενδιαφέρει η διαδικασία της πώλη-
σης, δεν θέλω να πουληθούν». Αυτό είναι ξεκάθαρο, είναι σαφές
και κρυστάλλινο. Συνεννοηθήκαµε πλήρως. 

Εµείς λέµε από την άλλη µεριά: «Πιστεύουµε στην οικονοµία
της αγοράς, θέλουµε τις ιδιωτικοποιήσεις, τις θέλουµε, πράγ-
µατι, µε µια διαφανή διαδικασία, τις θέλουµε στο καλύτερο δυ-
νατό τίµηµα, αλλά σε τελική ανάλυση η φιλοσοφία µας είναι η
φιλοσοφία της οικονοµίας της αγοράς». Το καταλάβατε κι αυτό;
Είναι κι αυτό σαφές.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Εµείς να φεύγουµε, κύριε Βορίδη.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Γι’ αυτό λέω. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, ησυχία. 

(Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Θα σας πω…
(Θόρυβος-Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι, παρακαλώ! 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: … ό,τι ερχόµουν σε εσάς. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ολοκληρώστε, κύριε

Βορίδη.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Άρα, λοιπόν, τα πράγµατα είναι σαφή ένθεν και ένθεν. Εσείς

έρχεστε τώρα και λέτε ποιο είναι το τίµηµα. Θα είναι ξεπούληµα.
Έχετε προσδιορίσει κανένα τίµηµα, κύριε Υπουργέ; Να ξέρουµε.
Εσείς, πού το ξέρετε ότι θα είναι ξεπούληµα; Εικάζετε. Το τίµηµα
δεν το ξέρετε. Το τίµηµα δεν το ξέρουν, αλλά εικάζουν ότι θα
είναι ξεπούληµα. Για να συνεννοηθούµε εδώ.

(Θόρυβος-Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριοι συνάδελφοι,

θέλετε τον κ. Βορίδη κι άλλο στο Βήµα, για να καταλάβω κι εγώ; 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Είναι σαφές.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τελείωσε ο χρόνος

σας, κύριε Βορίδη. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε. Ευχαρι-

στώ.
Αν, λοιπόν, το τίµηµα είναι καλό, δεν είναι δύο χρόνων, είναι

τεσσάρων, να το δώσουµε; Δεν σας νοιάζει το τίµηµα, την απο-
κρατικοποίηση δεν θέλετε. Πείτε, λοιπόν, ότι το πρόβληµά σας
δεν είναι η διαδικασία. Πείτε ότι το πρόβληµά σας δεν είναι το τί-
µηµα, πείτε ότι το πρόβληµά σας δεν είναι η διαφάνεια, αλλά το
ότι δεν θέλετε να γίνει καµµία αποκρατικοποίηση ποτέ, γιατί στην
πραγµατικότητα είστε ένα ιµιτασιόν ΚΚΕ. Και διερωτώµαι, όταν
υπάρχει το ορίτζιναλ, τι το θέλουµε το ιµιτασιόν; 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες της Νέας Δηµοκρατίας και
του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει ο κ.
Χρυσοχοίδης µε τον οποίο ολοκληρώνεται και η συνεδρίαση.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κάθε
φορά που ανοίγει η συζήτηση για τα δυόµισι τελευταία χρόνια
στη χώρα και πώς έγινε η πολιτική και οικονοµική διαχείριση της
κρίσης, αντιλαµβάνεται κανείς ότι υπάρχει ένα χάσµα στρατηγι-
κών επιδιώξεων ανάµεσα στα κόµµατα, στις πολιτικές δυνάµεις
της χώρας µε µια κρίσιµη διαφορά. Η κρίσιµη διαφορά είναι ότι
υπάρχει από την πλευρά µιας µερίδας των πολιτικών δυνάµεων
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της χώρας µια πολύ συγκεκριµένη στρατηγική που µπορεί να
έχει λάθη, αδυναµίες, ελλείµµατα και από την άλλη υπάρχει ένα
έλλειµµα πολιτικής, ένα έλλειµµα στρατηγικής, υπάρχει η λογική
του κ. Καραµανλή της πρώτης πενταετούς διακυβέρνησης του
«όλα τα κιλά, όλα τα λεφτά» και σε ορισµένες περιπτώσεις και
της δικής µας προεκλογικής περιόδου «λεφτά υπάρχουν». Αυτό
κάνετε και εσείς σήµερα. Ούτε «τα κιλά και τα λεφτά» υπάρχουν,
ούτε «λεφτά» υπάρχουν. Υπάρχει µόνο µία πραγµατικότητα, ότι
η χώρα του 2009 είχε ένα έλλειµµα της τάξεως των 35 δισεκα-
τοµµυρίων ευρώ. Και θα παρακαλέσω πολύ να πούµε την αλή-
θεια, κοιτώντας στα µάτια τον ελληνικό λαό για το ποιος θα µας
δώσει κάθε φορά και ποιος θα µας δίνει κάθε φορά τα όποια 35
δισεκατοµµύρια λείπουν από τον προϋπολογισµό, αν υπάρχει κα-
νένας λαός, κανένα έθνος πλουσιότερο ή φτωχότερο από εµάς
που θα πληρώνει τα δικά µας ελλείµµατα. 

Είναι 12.000 ευρώ, ανά οικογένεια, αυτά που λείπανε και τα
οποία κάθε φορά τα συµπληρώναµε µε δανεισµό. Εάν, λοιπόν,
σήµερα οι Αρχηγοί της Αντιπολίτευσης ο Αρχηγός της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης ή ο κ. Καµµένος ή ο οποιοσδήποτε άλλος
από εµάς εδώ έχει µία λύση να µας πει πώς θα βρεθούν τα χρή-
µατα τα οποία χρειάζονται για να πληρωθούν τα φάρµακα στη
χώρα, να πληρωθούν οι επιχειρήσεις που τους χρωστάει το κρά-
τος, να πληρωθούν µια σειρά από υποχρεώσεις σε νοσοκοµεία
και σε σχολεία για να λειτουργήσει το κράτος, τότε θα έρθω και
εγώ µαζί του.

Επίσης ακούω τον τελευταίο καιρό κάτι πρωτοφανή πράγµατα,
κάτι πρωτοφανείς θεωρίες, οι οποίες λένε «Είδατε τον κ. Σόιµπλε;
Ο κ. Σόιµπλε είπε ότι δεν θα βγει η Ελλάδα από την Ευρωπαϊκή
Ένωση, από την Ευρωζώνη». Ναι, προσθέτοντας όµως το εξής.
Ότι αν εµείς δεν θέλουµε, µπορούµε να µην είµαστε κάλλιστα
στην Ευρωζώνη. 

Επίσης ακούγεται τελευταία από κάποιους «πονηρούς» να
λένε «εάν τυχόν πάθει ο,τιδήποτε η Ευρωζώνη θα χαθούν 17 τρι-
σεκατοµµύρια από τον Νότο». Τότε γιατί η Ισπανία συνεχίζει και
προσφεύγει στον µηχανισµό; Κάθε εβδοµάδα παίρνουν επώδυνα
µέτρα για τον λαό τους. Οι Πορτογάλοι το ίδιο. Οι άνθρωποι δια-
µαρτύρονται συνεχώς. Γιατί οι Ιταλοί παίρνουν µέτρα; Γιατί οι
Γάλλοι ετοιµάζονται να πάρουν µέτρα; Τι είναι όλο αυτό; Και
ποιοι είναι οι σύµµαχοί σας στην Ευρώπη οι οποίοι έχουν διαµορ-
φώσει µία νέα πραγµατικότητα και οι συνοµιλητές σας οι οποίοι
αρνούνται να εφαρµόσουν αυτές τις πολιτικές; Αυτό το έλλειµµα
στρατηγικής, λοιπόν, αυτή η ανυπαρξία στρατηγικής που αναφέ-
ρεται σε µία άλλη στρατηγική η οποία δεν υφίσταται ποτέ, συµ-
πληρώνεται από αυτό που ακούσαµε σήµερα εδώ από τον κ.
Καµµένο, αυτό το οποίο κάνει κακό στη δηµοκρατία. Είναι οι πε-
ρίφηµες θεωρίες συνοµωσίας. Από το ότι µας ψεκάζουν, µέχρι
το γεγονός ότι ο κ. Παπανδρέου προσέφυγε στο ΔΝΤ και ήταν ο
εχθρός της πατρίδας, γιατί έτσι σχεδίαζε ο κ. Παπανδρέου να
µας πάει στο ΔΝΤ επειδή το ήθελε και στη συνέχεια ήθελε να
κερδοσκοπίσει κιόλας! 

Αυτά είναι σοβαρά πράγµατα; Αυτός που τα λέει ή αυτοί που
τα λένε θα γυρίσουν επάνω τους σε λίγο όλα. Αναρωτιέµαι αν
και στην Ισπανία και στην Πορτογαλία υπάρχουν κάποιοι παρό-
µοιοι σαν τον κ. Παπανδρέου που πάνε τη χώρα στο ΔΝΤ, γιατί
είναι στο ΔΝΤ και αυτές. Μα, είναι σοβαρά πράγµατα αυτά; 

Εν πάση περιπτώσει, όποιος έχει οτιδήποτε, επειδή εξετάζουν
τα θέµατα οι εισαγγελείς, να τελειώνουµε γρήγορα και να υπάρ-
ξουν απαντήσεις. Έτσι νοµίζετε και έτσι νοµίζουν ότι θα φύγουµε
από την κρίση; 

Επιτρέψτε µου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να µπω λίγο στα
θέµατα του νοµοσχεδίου, γιατί επιτέλους πρέπει να µιλήσουµε
για την πραγµατική ζωή και την πραγµατική οικονοµία. Γιατί σή-
µερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το Ισπανικό κράτος δανεί-
ζεται µε 7,5%, αν δεν κάνω λάθος, το ιταλικό κράτος δανείζεται
µε 5,5%, οι ιταλικές επιχειρήσεις, η «FIAT» για παράδειγµα, δα-
νείζεται µε 12%, ενώ η «VOLKSWAGEN» δανείζεται µε 2% γιατί
ακριβώς υπάρχει όλη αυτή η σκληρή πραγµατικότητα στον Ευ-
ρωπαϊκό Νότο. 

Πρέπει να δούµε, λοιπόν, µε ποιον τρόπο θα βγούµε από την
κρίση και να πείσουµε τους Έλληνες πολίτες ότι είµαστε υπηρέ-
τες του για να ξεπεράσουµε την κρίση και όχι δηµιουργοί θεω-

ριών, προκειµένου να τους ξεγελάσουµε και να οδηγήσουµε τον
κόσµο περαιτέρω στον θυµό. Είδατε πού οδηγεί ο θυµός. Είδατε
πού οδηγεί ο φανατισµός. Είδατε πού οδηγεί ο παραλογισµός.
Οδηγεί στο φασισµό, στο ναζισµό, στα άκρα. Οδηγεί, όπως είπε
κάποιος Βουλευτής του ελληνικού Κοινοβουλίου, σε εµφύλιο πό-
λεµο. Αν θέλετε να πάµε εκεί ας συνεχίσουµε αυτήν την τακτική. 

Να σταµατήσουµε, λοιπόν, το «όλα τα κιλά, όλα τα λεφτά» ή
το «λεφτά υπάρχουν». Δεν υπάρχουν λεφτά, διότι δυστυχώς γι’
αυτό ακριβώς ερχόµαστε σήµερα να συζητήσουµε. Γιατί, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, το κεντρικό ζήτηµα σε µία χώρα και σε
µία κοινωνία είναι η πραγµατική οικονοµία. Επηρεάζει τη ζωή των
ανθρώπων και επηρεάζει ταυτόχρονα την ισχύ, τη δύναµη µίας
χώρας. Αν µία χώρα δεν είναι οικονοµικά ισχυρή, δεν θα είναι και
κοινωνικά ισχυρή, δεν θα είναι και εθνικά ισχυρή. Είναι µία εποχή
όπου ο καπιταλισµός έχει υποτιµήσει την πραγµατική οικονοµία.
Σκεφτείτε ότι έχουµε 70 τρισεκατοµµύρια δολάρια πραγµατική
οικονοµία και 700 τρισεκατοµµύρια δολάρια χρηµατοπιστωτική
οικονοµία. Δυστυχώς ένα από τα µοντέλα της εικονικής πραγµα-
τικότητας και της εικονικής οικονοµίας υπήρξε η Ελλάδα. Φού-
σκες, ρηχή ανάπτυξη, κρατισµός, έλλειµµα ανταγωνιστικότητας,
έλλειµµα εξωστρέφειας, παρασιτισµός, φοροδιαφυγή, µαύρη οι-
κονοµία και βεβαίως ανεργία για τους καλά µορφωµένους νέους
µας.

Έλλειψη ανταγωνιστικότητας. Εγώ είµαι παιδί µιας γενιάς της
παραγωγής και της εργασίας. Πρέπει να σας πω ότι τιµώ και σέ-
βοµαι βαθύτατα τους ανθρώπους της παραγωγής και του µόχ-
θου. Και για µένα η εργασία είναι περηφάνια. Όχι η απασχόληση,
η εργασία είναι περηφάνια, είναι υψηλή ανθρώπινη αξία. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: Έχετε δουλέψει;
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Πάρα πολύ, κύριε συνάδελφε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης):  Παρακαλώ, δεν

έχετε το λόγο, κύριε συνάδελφε. Συνεχίστε, κύριε Χρυσοχοΐδη.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Εσείς µάθατε να ισοπεδώνετε τους

πάντες και να αποκαλείτε τους Βουλευτές µε διάφορους επιθε-
τικούς προσδιορισµούς γιατί νοµίζετε ότι έτσι είναι οι πολίτες.
Αλλά σε λίγο αυτοί που σας παρακολουθούν, οι θιασώτες, θα κα-
ταλάβουν τι ρόλο παίζετε και τι ζηµιά κάνετε και σ’ αυτούς τους
ίδιους. Γιατί η ζηµιά που κάνετε στη χώρα είναι πολύ µεγάλη και
δεν είναι µόνο πολιτική για το φασισµό σας. Κυρίως είναι οικο-
νοµική ζηµιά και κινδυνεύει η δηµοκρατία στον τόπο εξαιτίας
σας. 

Η παραγωγή, λοιπόν, είναι διάκριση για όποιον ασκεί παραγω-
γική δραστηριότητα. Εµείς χάσαµε αυτές τις αξίες, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, στη χώρα µας. Και τις χάσαµε και ως υλικό
πλούτο και ως ανθρώπινο πλούτο, ως ανθρώπινες αξίες µε κρι-
σιµότατο σφάλµα τον κρατισµό. Μεταφέραµε δραστηριότητες
από τον ιδιωτικό τοµέα, την επιχειρηµατικότητα σε ένα δυσκί-
νητο, αντιπαραγωγικό, γραφειοκρατικό κράτος, το οποίο ήταν
φρένο σε κάθε αναπτυξιακή προσπάθεια. Κυρίαρχη, όµως, αντί-
ληψη δυστυχώς κατέστη κάτι το οποίο δεν υπήρχε στην Ελλάδα.
Αυτή η καταναλωτική µανία µε δανεικά και εισαγόµενα είδη πο-
λυτελείας. 

Θα σας θυµίσω –γιατί πρέπει κάθε φορά στην αυτοκριτική µας
να µην επαναλαµβάνουµε ποτέ τα λάθη µας- ότι το 2008 η κυ-
βέρνηση του κ. Καραµανλή έφερε διάταξη που κινητροδοτούσε,
µείωνε τους δασµούς και τα τέλη εισαγωγής σε αυτοκίνητα πάνω
από 2.000 κυβικά, µε το ισοζύγιο των συναλλαγών να είναι σε
ιστορικό υψηλό, δηλαδή, χαµηλό σε ό,τι αφορά τις εξαγωγές και
υψηλό στις εισαγωγές. 

Να σας δώσω ένα παράδειγµα. Το αισθάνοµαι ως ανάγκη γιατί
πολλές φορές εδώ αναφερόµαστε στην τρόικα, στους υπαλλή-
λους, στους κουτόφραγκους. Η Ελλάδα του 1980 είχε 25% του
ΑΕΠ εξαγωγές. Ναι, κύριοι συνάδελφοι, το 25% του ΑΕΠ της
χώρας ήταν εξαγωγές. Η οικονοµία ήταν πολύ ισχυρή. Επίσης,
είχαµε οκτώ εκατοµµύρια επισκέπτες. Η Αυστρία, η οποία µπήκε
δεκαπέντε χρόνια µετά στην Ευρωπαϊκή Ένωση, το 1995, είχε το
1980 25% ΑΕΠ εξαγωγές και δώδεκα εκατοµµύρια τουρίστες.
Σήµερα, ξέρετε, πώς είναι τα πράγµατα; Ξέρετε το ισοζύγιο συ-
ναλλαγών µας. Τώρα µειώνεται λόγω της κρίσης. Ήταν -16%.
Ούτε στον εµφύλιο πόλεµο, στο Β’ Παγκόσµιο Πόλεµο δεν είχαµε
τέτοια µεγέθη. Σήµερα έχουµε περίπου δεκαπέντε εκατοµµύρια
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επισκέπτες. Η Αυστρία έχει σήµερα 45% του ΑΕΠ εξαγωγές, δη-
λαδή, το µισό ΑΕΠ της είναι εξαγωγές και επίσης έχει τριάντα
δύο εκατοµµύρια επισκέπτες, δυόµισι φορές παραπάνω από την
τουριστική Ελλάδα. Και αυτήν τη στιγµή µετακαλούν Έλληνες
έµπειρους σερβιτόρους να δουλέψουν στην Αυστρία. 

Νοµίζω ότι αυτό το οποίο γινόταν τόσα χρόνια πρέπει να το
κλείσουµε αυτήν τη στιγµή και να αποφασίσουµε να πάµε σε µια
οικονοµία χωρίς καµµία ψευδαίσθηση και ουτοπίες, χωρίς τις
ανύπαρκτες, µηδενικές στρατηγικές που αναπτύσσονται εδώ, να
πάµε σε µια οικονοµία βάθους, παραγωγής, εξωστρέφειας και
τελικώς εργασίας. Όπως ακούσατε έχουµε ένα καλό νέο, το επι-
χειρηµατικό περιβάλλον όπου ανέβηκε η Ελλάδα είκοσι δύο θέ-
σεις.

Ορθώς, λοιπόν, έρχονται αυτές οι ρυθµίσεις. Ορθότατα!
Άκουσα τον ειδικό αγορητή του ΚΚΕ να λέει για τον ΟΤΕ. Γιατί;
Ο ΟΤΕ σήµερα είναι µία υγιέστατη επιχείρηση. Υπάρχει η εργα-
σιακή ειρήνη και προς τιµήν και των συνδικαλιστών και των ερ-
γαζοµένων. Έχει µειωθεί ο δανεισµός.

Εδώ ακούµε πρωτοφανή πράγµατα. Υπερασπίζεστε το κρά-
τος-λοταρία, το κράτος-τζογαδόρο, µε είκοσι µισθούς το χρόνο
που παίρνουν εργαζόµενοι, τη στιγµή που έχουµε συνταξιούχους
των 300 ευρώ. Είκοσι µισθούς το χρόνο παίρνουν οι υψηλόµισθοι
υπάλληλοι και αυτούς υπερασπίζεστε. 

ΑΛΕΞΙΟΣ ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ: Εµείς τους δώσαµε;
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Εσείς τους υπερασπίζεστε. Γι’ αυτό

λέω ότι επιτέλους πρέπει να µάθουν οι Έλληνες και οι Ελληνίδες
τι υπερασπίζεστε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Γιατί τους δώσατε τότε; Κάντε
µια  αυτοκριτική κάποτε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, ολοκλη-
ρώστε.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, αυτό που είναι ζη-
τούµενο σήµερα είναι δύο πράγµατα. Πρώτον, να τρέξουν γρή-
γορα οι αποκρατικοποιήσεις, όχι στη λογική απλώς του
τιµήµατος. Εγώ νοµίζω ότι δίνουµε εξετάσεις ως πολιτικό σύ-
στηµα σε ό,τι αφορά τη διαφάνεια. Το θέµα της διαφάνειας πρέ-
πει να είναι αδιαπραγµάτευτο. Σε ό,τι αφορά τις
αποκρατικοποιήσεις, τις ιδιωτικοποιήσεις αυτές καθ’ αυτές, το
θέµα δεν είναι µόνο το τίµηµα, αλλά κυρίως τι θέσεις εργασίας
και τι επενδύσεις θα κάνει ο νέος ιδιοκτήτης που θα έρθει. Δεύ-

τερον, πρέπει γρήγορα να βελτιώσουµε το επιχειρηµατικό περι-
βάλλον στη χώρα περαιτέρω, να σταθεροποιήσουµε τη χώρα πο-
λιτικά και κοινωνικά. Είναι κρίσιµο το ζήτηµα της εικόνας της
χώρας προς τα έξω, η κοινωνική ειρήνη, η κοινωνική συνοχή, έτσι
ώστε να προσελκύσουµε µεγάλες ξένες επενδύσεις, γιατί αυτές
είναι το κλειδί για να βγούµε από την κρίση που µας δέρνει τα
τελευταία δυόµισι χρόνια.

Σας ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και
εµείς. 

Κύριοι συνάδελφοι, σας έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Τρί-
της 11 Σεπτεµβρίου 2012, της Παρασκευής 21 Σεπτεµβρίου
2012, της Δευτέρας 24 Σεπτεµβρίου 2012 και της Τετάρτης 26
Σεπτεµβρίου 2012 και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Συνεπώς τα Πρα-

κτικά της Τρίτης 11 Σεπτεµβρίου 2012, της Παρασκευής 21 Σε-
πτεµβρίου 2012, της Δευτέρας 24 Σεπτεµβρίου 2012 και της
Τετάρτης 26 Σεπτεµβρίου 2012 επικυρώθηκαν.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 16.17’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα Τετάρτη 24 Οκτωβρίου 2012 και ώρα 18.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος νοµοθετική εργασία: Συ-
νέχιση της συζήτησης επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οι-
κονοµικών: «Κύρωση της από 6 Σεπτεµβρίου 2012 Πράξης
Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Τροποποίηση του τελευταίου εδα-
φίου της παραγράφου 1 του άρθρου 3 του νόµου 3986/2011
“Επείγοντα µέτρα Εφαρµογής Μεσοπρόθεσµου Πλαισίου Δηµο-
σιονοµικής Στρατηγικής 2012-2015” (Α’152), όπως ισχύει» (Α’
174), της από 7 Σεπτεµβρίου 2012 Πράξης Νοµοθετικού Περιε-
χοµένου «Κατάργηση ελάχιστου ποσοστού Ελληνικού Δηµοσίου
σε ΕΛΠΕ, ΔΕΗ, ΟΠΑΠ, ΟΔΙΕ, ΕΥΔΑΠ, ΕΥΑΘ, ΕΛΤΑ, Οργανισµό
Λιµένος Πειραιώς, Θεσσαλονίκης, Αλεξανδρούπολης, Βόλου,
Ελευσίνας, Ηγουµενίτσας, Ηρακλείου, Καβάλας, Κέρκυρας, Λαυ-
ρίου, Πατρών και Ραφήνας, καθώς και κατάργηση του άρθρου
11 του ν. 3631/2008 (Α’6)» (Α’175) και άλλες διατάξεις». 
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